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DrŽava naj išče lumpe 
Avtocesta 

Poslanci potrdili traso skozi Savinjsko dolino. Stran 3. 

Kupujmo slovensko 
Lepo se sliši, v praksi pa... Stran 9. 

Rokomet 
Celjanivodilnaekipaigeprvakov.Stran 16. 

ZOÍ Lillehammer 
OlimpijskidnevnikMirana Rauterja. Stran 17. 

Kronika 

VCel¡unineredanemiru.Stran 18. 

ČeMliupoma!2.iMStm13. 

Zapleti 
v finišu 
Hovrokovnikzaspremembelokalnesamouprave-vMozirj'u 

skoraj že odločeno; 
ŽalecodŠempetradoVinskegoreinPetrovč; 

Zreče in Vitanje v boju za Roglo... Stran 5. 

Nafedili red in 
oklestiti M e 

Direktor Emo Eterne Justin Felicijan že ve, v katerem grmu 
tiči zajec. Intervju na strani 5. 

Maškaram zmrzovali nosov 
Hajlepše, najgrše in najbolj izvirne maškare v fotoreportažina straneh 20 in 21.1 
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Bolje pozno kot nikoli 
Naložbe v slovenskih zdravstvenih zavodih se časovno odmlkajo 

Predlog zakona o investicijah 
v zdravstvu, ki ga je republiška vla-
da sprejela brez pripomb, je ta te-
den že drugič obravnaval odbor za 
zdravstvo, delo, družino in socialno 
politiko pri Državnem zboru, po-
slanci tega zbora pa bi ga naj bi ga 
konec meseca oziroma v začetku 
marca. Tudi če bodo zakon sprejeli 
po hitrem postopku, bo delo v letu 
1994 bolj kot ne improvizirano, 
zaključek naložb pa se odmika z le-
ta 1997 na leto 1999. 

Prvotno je bil narejen načrt na-
ložb za čas od leta 1993 do 1997, 
financiranje pa na j bi zagotovili 
v okviru posebnega sklada. Ker 
s skladom ni bilo nič, predlagan za-

kon drugače rešuje predvsem finan-
ciranje naložb. »Glavni vir pred-
stavlja državni proračun, vključena 
pa so tudi sredstva od prodaje in 
oddaje stavb javnih zdravstvenih 
zavodov, sredstva amortizacije za-
vodov, ki so vključeni, del denarja 
pa bi lahko predstavljala tudi dari-
la, volila in namenska sredstva,« 
pojasnjuje prim. dr. Jože Arzenšek, 
ki vodi Komisijo za investicijska 
vlaganja v zdravstvene zavode Re-
publike Slovenije. 

Na tak način bi se naj zbralo pri-
bližno 15 milijard tolarjev. »To pa 
še ne pomeni, da bi lahko zaključili 
vse investicije. Narediti je potrebno 
veliko: poleg celjske bolnišnice so 

tu še bolnišnice v Novem mestu, 
Izoli, Mariboru, psihiatrične bolniš-
nice, pa seveda prostorska rešitev 
za Klinični center in Onkološki in-
štitut, pa CT program. . . Sredstva 
bodo strogo namensko uporabljena 
za dokončanje že začetih investicij 
in novo opremo, za rekonstrukcijo 
dotrajanih zgradb, ko je ta nujno 
potrebna za izvajanje zdravstvene-
ga varstva (ali tudi zaradi spre-
membe namembnosti). Vse to pa le, 
če je v skladu s planom zdravstve-
nega varstva in mrežo zdravstvenih 
ustanov v Sloveniji, ki sta priprav-
ljena, a še ne sprejeta. Okvirni pro-
gram investicij je določen v tem za-
konu s prilogo.« 

Prelaganje sistemskega reševanja 
naložb v slovenskem zdravstvu se-
veda ne ostaja brez posledic. V Ce-
lju se sicer ravno sedaj občutneje 
premika - v tem času izbirajo naj -
boljšega ponudnika za gradbena, 
obrtniška in inštalacijska dela pri 
nadaljnji modernizaciji bolnišnice 
v vrednosti približno 600 milijonov 
tolarjev, toda »pričakujemo lahko 
težave zaradi časovnih odmikov, 
z opremo, za katero ne bodo sred-
stva v celoti poskrbl jena. . . Ne gle-
de na to pa bo sprejem zakona ven-
darle omogočil najpomembnejše 
naložbe v zdravstvu. Zavodi sami 
jih ne bi zmogli.« pravi dr. Ar-
zenšek. MILENA B. POKLIČ 

Vlada sprejela 
proračun 

BRDO PRI KRANJU, 15. 
februarja (Delo) - Vlada je 
na zaprti seji sprejela pro-
račun za leto 1994, ki ga 
pošilja v obravnavo držav-
nemu zboru. Sprejeta je bi-
la poraba pri memoran-
dumske dogovorjenih 402 
milijardah tolarjev. Dr. Ja-
nez Drnovšek je povedal, 
da takšen proračun zahte-
va izjemno zategovanje pa-
su in izrazil upanje, da bo-
do poslanci sprejeli odloči-
tev vlade. 

Pogovori o meji 
s Hrvaško 

BLED, 15. februarja 
(Delo) - Prvič se je sestala 
mešana diplomatska komi-
sija Slovenije in Hrvaške 
za določanje meddržavne 
meje. Večino časa so name-
nili obravnavi poslovnika 
o delu komisije. Med obe-
ma stranema je prišlo do 
nestrinjanja glede temelj-
nega vprašanja o merilih za 
določanje meje. O najbolj 
perečem vprašanju meje 
v Piranskem zalivu tokrat 
niso govorili. 

Listina 
o združevanju 

LJUBLJANA, 15. febru-
arja (Delo) - R-edsedniki 
štirih strank - LDS, DS, 
ZESS in SS - bodo podpi-( 
sali listino o združevanju' 
pred uradno marčevsko 
združitvijo v veliko stran-
ko sredinska usmeritve. 

Vox proti 
birokratom 

LJUBLJANA, 15. febru-
arja (Delo) - V kabinetu 
dr. Janeza Drnovška je za-
čela z delom posebna služ-
ba, ki naj bi razbila biro-
kratizem v upravi. Sedež 
službe, imenovane Vox, je 
na Gregorčičevi 25, občani 
pa se lahko nanjo obrnejo 
pismeno s svojimi težavami 
z birokracijo ali pa pokli-
čejo na telefon 12 59 260. 

Neenakopravni 
najemniki 

LJUBLJANA, 11. febru-
arja (Dne\'nik) - Najemniki 
nacionaliziranih stanovanj 
so v Cankarjevem domu 
zahtevali enakopraven po-
ložaj z drugimi. Država jih 
je po njihovem pahnila 
v past in jih pustila na mi-
lost in nemilost lastnikom. 
Na njihovo pobudo je sicer 
prišlo do predloga spre-
memb stanovanjske zako-
nodaje, ki je še v parlamen-
tarni obravnavi, vendar se 
bodo za pravice borili še 
naprej. 

—NÒÌTÌ)NIIC--
Glavni in odgovorni urednik: 
Branko Stamejčič. 
Pomočnica odgovornega ured-
nika: Milena Brečko-Poklič. 
Uredništvo: Marjela Agrež, 
Irena Basa, Tatjana Cvirn, Ja-
nja Intihar, Brane Jeranko, 
Edo Einspieler, Edi Masnec, 
Urška Selišnik, Ivana Stamej-
čič, Željko Zule. Tehnični 
urednik: Franjo Bogadi. Obli-
kovanje: Minja Bajagič. Tajni-
ca uredništva: Mojca Marot. 
Naslov uredništva: Prešernova 
19, Celje. Telefon: (063) 29-431, 
fax 441-032. 

Priprave na pllnifikacilo 
Pred dnevi sta se sestala predsednik izvršnega sveta 

Slovenske Konjice Rudi Petan in direktor trboveljskega 
Europlina Karel Vukovič. Po načrtih za izvedbo plinifika-
cije bodo v občini Slovenske Konjice štiri plinske postaje 
in sicer v Slovenskih Konjicah, Zrečah, Vitanju in Ločah. 
Individualne pogodbe za napeljavo plina v gospodinjstva 
bodo oblikovali takoj, ko bo SDK odprla žiro račun za 
plačila naročnikov. 

Bodoči uporabniki plina, ki bodo s koncesionarjem 
podpisali pogodbe v prvih treh mesecih, bodo za priklju-
ček na plinsko omrežje plačali 700 nemških mark v tolar-
ski protivrednosti. Celotno plinsko omrežje bo predvi-
doma končano v dveh do treh letih, celotna naložba pa bo 
znašala približno 10 milijonov nemških mark. 

TASK 

Strategija je, denarja pa ni 
Kako zastaviti razve! kulture v СеЦи? 

o gradivu z naslovom Stra-
tegija razvoja kulture, ki ga je 
pripravil Nenad First z občin-
skega sekretariata za družbe-
ne dejavnosti, so pred dnevi 
razpravljali člani celjske vlade 
skupaj z vodilnimi predstavni-
ki kulturnih ustanov. Poslanci 
se bodo z gradivom srečali na 
prihodnji seji občinske skupš-
čine. 

Strategija predstavlja dose-
danje kulturno življenje v Ce-
lju in skuša nakazati osnovne 
smernice razvoja. Poleg športa 
je bila namreč doslej prav kul-
tura tista, ki je predstavljala 
Celje v širšem prostoru. Stra-
tegija je po mnenju nekaterih 
razpravljalcev na seji izvršne-

ga sveta zgolj posnetek stanja. 
Drugi pa so menili, da v tem ni 
nič slabega, saj je zaradi vse 
večje finančne zagate vprašlji-
vo, kaj od tega bo v prihodnje 
Celje še imelo. Natančnejše fi-
nančno ovrednotenje načrtov 
pa zaenkrat ni bilo možno, saj 
v republiki niso izdelani krite-
riji za kulturne dejavnosti. 
Alenka Domjan iz Zavoda za 
kulturne prireditve je ob tem 
vprašala, ali bo občina spreje-
la republiške normative in jih 
nato tudi materialno podprla. 

Janko Germadnik iz Osred-
nje knjižnice Celje je menil, da 
so sedanje razmere, ko niti re-
balans proračuna ni uresni-
čen, slaba garancija, da se bo 

ohranil doseženi nivo kulturne 
dejavnosti. Predvsem pa bi se 
po njegovem kultura morala 
bolj povezati z gospodarstvom 
za skupno promocijo Celja. 
Podobno je menila tudi An-
dreja Rihter iz Muzeja novejše 
zgodovine, ki je ugotavljala, 
da kulturnikom občina pri nji-
hovih akcijah ne stoji dovolj 
ob strani, ko si prizadevajo za 
sredstva v republiki. 

Po mnenju Jožeta Zimška bi 
morali biti kulturniki sami 
bolj agresivni v svojih zahte-
vah do republiškega ministr-
stva, zlasti ko gre za naložbe, 
kjer si morata občina in repu-
blika deliti stroške. 

TC 

Pustni krofi na Dneviii komedije 
Dnevi komedije so nekako na polovici. V petek se je gledal-

cem predstavilo Slovensko mladinsko gledališče iz Ljubljane 
s Filipčičevo Psiho, v soboto pa so navdušili igralci Primorskega 
dramskega gledališča iz Nove gorice z Norčijami v spalnicah. 
Jutri, v petek, 18. februarja bodo nastopili Celjani z Goldoni j evo 
komedijo Sluga dveh gospodov, v soboto pa Drama SNG iz 
Ljubljane s komedijo W. Allena Zaigraj še enkrat. Sam. Na 
pustno soboto pa je celjsko podjetje Klasje pogostilo vse, ki so 
bili v gledališču s slastnimi pustnimi krofi. 

D.M., Foto: EDO EINSPIELER 

Z duliovniki v Bistrici 
Dobro sodelovanje občine In škofUe 

Šmarsko občinsko vodstvo 
je pretekli teden pripravilo 
srečanje z duhovniki, ki de-
lujejo v župnijah te občine. 
Na tradicionalnem srečanju, 
v Bistrici ob Sotli, niso ome-
njali večjih težav, z izjemo 
ogroženega obzidja romar-
ske cerkve v Zagorju pri Le-
sičnem. 

Duhovnike s Šmarskega so 
najbolj zanimale nejasnosti 
glede bodoče lokalne samou-
prave, predvsem kje bi bile 
bodoče občine, njihovo delo-
vanje ter dobre in slabe plati 
predvidene ureditve. O tem 
je bilo veliko vprašanj, poza-

nimali pa so se tudi o denaci-
onalizaciji, saj je cerkev vlo-
žila več zahtevkov. Duhov-
niki so se prav tako seznanili 
s programom letošnje obno-
ve Olimja pri Podčetrtku, 
šmarske Kalvarije ter Starih 
gor nad Podsredo, kar je 
omogočeno z republiškimi in 
občinskimi sredstvi. Sicer pa 
so jim predstavniki šmarske-
ga vodstva predstavili aktu-
alno občinsko problematiko 
že v uvodnem delu. 

Ob tej priložnosti so bi-
striškemu župniku, Martinu 
Paniču, izročili za prizadev-

no obnovo bistriških sakral-
nih spomenikov »plaketo ob-
čine Šmarje«. Na srečanje so 
povabili tudi mariborskega 
škofa, ki ga je nadomeščal 
rojak iz Podčetrtka, škofijski 
ekonom Mirko Krašovec. Ta 
je med nagovorom izrazil za-
dovoljstvo zaradi ustvarjal-
nega sodelovanja med škofi-
jo ter šmarsko občino. 

Srečanja se je udeležilo 19 
duhovnikov. Predstavniki 
občine so jim podarili novo 
knjigo dr. Anteja Sekuliča 
o preteklosti Olimja. 

BRANE JERANKO 

Predsednik Skupščine občine Celje sklicuje za sredo, 
23. februarja 1994 ob 8. uri v veliki dvorani Narodnega doma 
v Celju, Trg Celjskih knezov 9, 

38. skupno sejo zborov občinske skupščine, 
na kateri bodo poslanci obravnavali predlog komisije za voli-
tve, imenovanja in kadrovske zadeve, predlog za razrešitev in 
imenovanje komandirja Policijske postaje Celje, imenovanje 
namestnice Javne pravobranilke v Celju, izvolitev namestnice 
sodnikov za prekrške; predlog komisije za občinska priznanja 
in odlikovanja za podelitev ZLATEGA celjskega grba za leto 
1994; aktualne informacije - poročilo Komisije za lokalno 
samoupravo - Poročilo o stanju v Železami Štore - Poročilo 
o stanju v Etno Celje; predlog odloka o spremembah in 
dopolnitvah odloka o proračunu otDčine Celje za leto 1993 
- HITRI POSTOPEK; predlog odloka o zaključnem računu 
proračuna občine Celje za leto 1993 - HITRI POSTOPEK; 
predlog odloka o začasnem financiranju javne porabe v občini 
Celje v letu 1994 - HITRI POSTOPEK; osnutek odloka o prora-
čunu občine Celje za leto 1994; predlog odloka o spremembah 
in dopolnitvah zazidalnega načrta Ostrožno; predlog organizi-
ranja gospodarskih javnih služb v občini Celje in - osnutek 
odloka o gospodarskih javnih službah v ot>čini Celje; soglasje 
k ustanovitvi Skupnosti zavodov vzgoje in izobraževanja 
občine Celje; predlog odloka o ustanovitvi Celjskega kultur-
nega sklada - HITRI POSTOPEK ter vprašanja in pobude 
poslancev. 

V Šentjurju o proračunu 
v pričakovanju živahne razprave na občinski skupščini 

šentjurska vlada je na tor-
kovi seji sprejela osnutek le-
tošnjega občinskega proraču-
na. Šentjurčani računajo na 
619 milijonov tolarjev prihod-
kov, pri čemer je deset milijo-
nov od prodaje stanovanj. Le-
tošnji proračunski znesek je, 
po zadnji lanski renominaciji, 
višji za 12 odstotkov, občinska 
vlada pa pričakuje za letos ži-
vahnejšo skupščinsko raz-
pravo. 

Ta naj bi bila zlasti na račun 
denarja za posamezne krajev-
ne skupnosti, morebitne bodo-
če občine. V Šentjurskem ob-
činskem proračunu pa je raz-
meroma malo denarja, saj je 
v državi med najnižjimi. Na to 
dejstvo so opozorili tudi na 
torkovi seji, ko so spomnili, da 
v osnutku še ni denarja za je-
senske volitve. Gre pa za stro-
šek občine. Med razpravo o le-
tošnjem osnutku proračuna si-
cer ni bilo bistvenih pripomb. 

Na pripombo, da je za kme-

tijstvo premalo denarja, so se-
sta vlj alci pojasnili, da kmetij-
ski delež ni znižan ter da gre 
za drugačno sestavo podatkov. 
Med prvimi so se oglasili tudi 
gasilci, ki zahtevajo bistveno 
višji znesek. Sestavljalci pro-
računa pa so letos namenili za 
več kot polovico višji znesek 
za potrebe športne zveze, pri 
čemer je ugotovljeno, da Šent-
jur daleč najbolj zaostaja prav 
na tem področju. Slišati je bilo 
tudi vprašanje, zakaj se v pro-
računu ponavljajo nekatere 
iste cestne naložbe - odgovori-
li so, da so v krajih finančno 
prešibki, zato nadaljujejo po 
odsekih. Razpravljalci pa so 
spomnili še na nujo po širitvi 
šentjurskega pokopališča ter 
na prometno ogroženost peš-
cev pri šentjurski osnovni šoli, 
zato bodo tam razmislili 
o možnosti podhoda (obeh po-
treb v osnutku ni). 

Med odhodki pod letošnjo 
rubriko »investiacije« je naj-

pomembnejša gradnja nove 
šole v šentjurskem Hruševcu, 
dodatne učilnice pa bi prido-
bili na planski ter slivniški šo-
li. Med naložbami na področju 
komunale je v osnutku zapisan 
najvišji znesek za vodovod Lo-
ka-Škarnice-Podgrad, pa za 
sanacijo plazov, cesto Nova 
vas-Podgorje in šentjurski 
most čez Voglajno. 

Občinska vlada se je v okvi-
ru letošnjega proračuna odlo-
čila tudi za elektrifikacijo 
zadnjih petih domačij v občini 
(v Marija Dobju, na Ponikvi, 
Dobiu, Zlatečah in nad Loko 
pri Zusnu). 

BRANE JERANKO 
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Moziriani nadaljujejo delo 
SO Izvorna novo ¥latìo, še vedno nima podpredsednika 

»Zahvaljujem se, ker ste 
imenovali nov izvršni svet. 
Hkrati se za sodelovanje 
zahvaljujem tistim, ki v IS 
oiso bili izvoljeni, izvoljene 
člane pa vabim, da se skupaj 
lotimo ustreznega dela.« 
S temi besedami je Jakob 
presečnik, novi predsednik 
IS SO Mozirje pozdravil svo-
jo vlado, ki so jo izbrali po-
slanci na zasedanju minuli 
četrtek. . 

Mandatar Jakob Presečnik 
je poslancem ponudil odprto 
listo članov novega IS, za 
podpredsednika je predlagal 
dva kandidata, za člane IS 
11 kandidatov, izvoljenih pa 

na j bi bilo 8 novih članov. Za 
članstvo v novi vladi je za-
doščalo 23 glasov. Za pod-
predsednika IS je dobil pod-
poro Jože Mu tec, ki bo svoje 
delo opravljal profesionalno, 
med člani IS pa so bili izvo-
ljeni Anton Breznik (ukvar-
jal na j bi se z gozdarstvom in 
kmetijstvom), Vida Petrin 
(zakonodaja), Niko Purnat 
(obramba), Franc Pusto-
slemšek (turizem, kulturna 
dediščina), Fanika Strašek 
(kultura), Peter Širko (go-
spodarstvo) in Anton Vrhov-
nik (gospodarstvo in kmetij-
stvo). Kandidati, ki niso bili 
izvoljeni, so: podpredsednik 

Andrej Ermenc ter Franc 
Basti, Ivan Krefl, Juri j Re-
penšek in mag. dr. Franc 
Urlep. 

Mandatar je pojasnil, da 
bodo posamezni člani IS 
svoje naloge opravljali veči-
noma neprofesionalno, skle-
pe pa bodo sprejemali sku-
pinsko. Glavne naloge, ki se 
bo jih lotila nova mozirska 
vlada, so: ureditev podjetni-
ških kreditov, priprava pro-
računa, reorganizacija Jav-
nega podjet ja Komunala, 
sprejem prostorskih doku-
mentov, reorganizacija ob-
činske uprave, priprava ro-
kovnikov za delo IS in 

skupščine ter seveda aktiv-
nosti pri uvajanju nove lo-
kalne samouprave. Glede na 
to, da ima nova vlada še zelo 
malo časa za svoje delo, so 
poslanci kljub nekaterim 
pripombam potrdili 9-član-
ski izvršni svet, ki se je takoj 
sestal. 

Kljub že drugim volitvam 
pa mozirska skupščina tudi 
po četrtkovem zasedanju 
ostaja brez podpredsednika, 
saj niti Zdravka Hriberšek-
Ladinek niti Mirko Zamer-
nik nista dobila dovolj gla-
sov. Poleg tega so poslanci 
spremenili statut, tako da bo 
poslej za odločanje zadosto-

vala večina navzočih poslan-
cev, predstavniki političnih 
strank iz DPZ pa bodo sode-

lovali pri delu predsedstva 
brez pravice glasovanja. 

URSKA SELIŠNIK 

Na zasedanju so potrdili še ne-
kaj novih imen: Vido Zimšek 
za namestnico Javnega pravo-
branilca v Celju, Metko Jazbec 
za namestnico sodnika za pre-
krške, Jožeta Grudnika za čla-
na komisije za povojne mno-
žične poboje in pravno dvom-
ljive procese, Rajka Pintarja 
za člana sveta Zavoda Zgor-
njesavinjski zdravstveni dom 
in Zobozdravstvo Mozirje, 
Franca Bezovška za člana 
Sveta območnih enot Zavoda 
za gozdove Slovenija in Alber-
ta Toffa za namestnika direk-
torja Zavoda za urbanistično 
načrtovanje in razvoj. 

Proti ie Kltajsl(a 
NEW YORK, SARAJE-

VO, 15. februarja (Delo) 
- Vsi razpravi] alci v var-
nostnem svetu so ponudili 
svoje poglede na odprav-
ljanje vojne v Bosni, večina 
držav pa je podprla sklep 
o zračnih napadüi na tiste, 
ki ne bodo spoštovali ulti-
mata. Zoper uporabo sile je 
nastopila edino Kitajska. 
Z bosanskih bojišč ne po-
ročajo o hujših spopadih, 
uradni viri pa nočejo govo-
riti o uresničevanju sklepa 
za predajo orožja. 

Jelcin in PHalor 
o krizi 

MOSKVA, 15. februarja 
(Delo) - Ruski predsednik 
Boris Jelcin in britanski 
premier John Major sta 
spregovorila o dveh velikih 
temah, bosanski krizi in 
odnosih med državama. 
Med drugim sta poudarila, 
da Moskva ne bo dovolila 
reševanja bosanske krize 
brez upoštevanja ruskih 
stališč in podpisala dva po-
membna vojaška sporazu-
ma, o umiku strateških je-
drskih raket in skupnih 
manevrih v prihodnjem 
letu. 

OZN za uporabo 
siie 

NEW YORK, SARAJE-
VO, 14. februarja (Delo) 
- Na valentinovo je bilo 
v varnostnem svetu OZN 
v razpravi slišati največ 
bojevitih besed. Večina iz-
med govornikov je pozdra-
vila odločitev, da OZN in 
Nato skupaj nastopita s si-
lo, če do ponedeljka ne bo 
spoštovan ultimat za umik 
in predajo težkega orožja iz 
bližine Sarajeva. 

Paierie na 
Poijsicem 

VARŠAVA, 14. februarja 
(Delo) - Slovenski zunanji 
minister Lojze Peterle je 
bil na enodnevnem obisku 
v Varšavi. Med obiskom so 
ga sprejeli najvišji pred-
stavniki Poljske, z zuna-
njim ministrom Andrejem 
Olechovskim pa sta podpi-
sala sporazum o sodelova-
nju na področju izobraže-
vanja, kulture in znanosti 
ter protokol o sodelovanju 
med slovenskim in polj-
skim ministrstvom za zu-
nanje zadeve. 

Zapieti ob 
pričai€Ovaniu 

SARAJEVO, ŽENEVA, 
13. februarja (Delo) - Izlo-
čanje težkega orožja, tako 
srbskega kot muslimanske-
ga, je bilo prekinjeno že 
drugi dan zaradi zahtev 
Radovana Karadžića in ge-
nerala Mladica, naj se mu-
slimanska pehota umakne 
s prvih obrambnih črt. Cîe-
neral vojske BiH Jovan 
Divljak je ultimat zavrnil. 
Zadnji krog pogajanj v Že-
nevi se je končal brez bi-
stvenega napredka. Še ved-
no prevladuje Natov ulti-
mat Srbom: če do prihod-
nje nedelje opolnoči ne 
umaknejo težkega orožja iz 
okolice Sarajeva, bo Nato 
bombardiral položaje. Tem 
načrtom tudi Rusija ne na-
sprotuje popolnoma, pred-
laga le nekaj korekcij, da 
ne bi bilo potreb po oboro-
ženi intervenciji. 

Da za avtocesto 
Poslanci potrdili traso skozi Savinjsko dolino 

Po skoraj triurni vroči raz-
pravi so poslanci žalske ob-
činske skupščine natanko 
pred tednom dni potrdili 
predlagano traso avtoceste 
skozi Savinjsko dolino. Od-
govorni republiški možje so 
ponovno obljubili, da bodo 
cesto začeli graditi jeseni, 
končana pa bo konca leta 
1996. 

Za spremembo dolgoroč-
nega plana občine Žalec in 
prostorskih sestavin dolgo-
ročnega in srednjeročnega 
plana je glasovalo 34 poslan-
cev, 7 jih je bilo proti, 5 po-
slancev se ni moglo odločiti 
niti za, niti proti, 7 poslan-
cev pa je pred glasovanjem 
protestno zapustilo zaseda-
nje. Žalski parlament je tako 
po številnih in dolgotrajnih 
razpravah vendarle ocenil, 
da je predlagana J4 varianta 
kljub vsemu najbolj primer-
na za gradnjo avtoceste sko-
zi Savinjsko dolino. 

Sicer pa so poslanci tudi 
tokrat poslušali že nešteto-
krat ponovljene razprave in 
^ r ^ m e n t e za J4 varianto, 
Saj so se zasedanja udeležili 
številni predstavniki Družbe 
za izgradnjo avtocest. Repu-
bliške uprave za ceste. Zavo-
da za prostorsko planiranje 
in drugih republiških insti-
tucij. V razpravi pa so bili 
tudi tokrat najglasnejši 
predstavniki kmečke stran-

in Zelenih Spodnje Sa-
vinjske doline, ki so prepri-
^ âni, da bo predlagana in 
^^laj že sprejeta trasa pK)v-
^i'očila dolini nepopravljivo 
škodo, gradnja avtoceste pa 
"O dokončno uničila kmetij-

stvo in predvsem hmeljar-
stvo v Savinjski dolini. 

Številni razpravi j alci so za 
govorniškim odrom opozar-
jali na bojazen, da bo prišlo 
do prekategorizacije zem-
ljišč in da bodo ljudje izigra-
ni pri izplačevanju odškod-
nin. Majda Peterlin iz Repu-
bliške uprave za ceste pa je 
Žalčanom zagotovila, da se 
in se še bodo za vsako parce-
lo ter odškodnino dogovarja-
li z lastniki zemljišč. Obe-
nem pa se z Hmezadovim 
Kmetijstvom dogovarjajo 
o tem, da bi del družbenih 
zemljišč dali na voljo tistim, 
ki bodo namesto denarja že-
leli nadomestna zemljišča. 

Čeprav je b u m a razprava 
napovedovala tesen in tudi 
negotov izid glasovanja, je 
med poslanci očitno prevla-
dala želja, da Savinjska doli-
na končno dobi avtocesto. Po 
končanem zasedanju je žal-
ski župan Milan Dobnik 
sklical še tiskovno konferen-
co. Ocenil je, da je bila to-
kratna seja vstopnica za to, 
da se bo v jeseni resnično 
pričela gradnja avtoceste 
med Arjo vasjo in Vranskim. 
Direktor republiškega zavo-
da za prostorsko planiranje 
Jože Novak je opozoril, da 
bo potrebno še veliko dela 
pred začetkom gradnje, še ta 
mesec je treba izdelati do-
končen predlog lokacijskega 
načrta, ki ga bo potem spre-
jela vlada. Metod di Batista, 
predstavnik Družbe za iz-
gradnjo avtocest, je na ti-
skovni konferenci pojasnil, 
da so ponekod, kjer ne priča-

kujejo zapletov, že začeli 
z mejičenji na terenu, po be-
sedah vodje projekta izgrad-
nje avtoceste na našem ob-
močju Vili Žavarljan pa je 
napovedal, da bodo jeseni na 
odseku skozi Savinjsko doli-
no začeli s pripravljalnimi in 
tudi zemeljskimi deli. Grad-
nja avtoceste pa bo po seda-
njih načrtih zaključena ko 
konca leta 1996. 

Ш 

Preicratifa odela 
za poicritle vseli 
Večina nezadovoljna z osnutkom 
nroračuna občine Celle 

Celjski izvršni svet je z veči-
no glasov sprejel osnutek le-
tošnjega proračuna v višini 2,5 
milijarde tolarjev in sklep 
o odprodaji delnic Ljudske 
banke, s čimer naj bi dobil ne-
kaj dodatnega denarja za pro-
računske potrebe. Večina raz-
pravi jalcev se je pritoževala, 
da je njihoNim resorjem name-
njeno premalo denarja. Po be-
sedah predsednika vlade Jože-
ta Zimška pa je proračun pri-
meren, sestavljen na osnovi 
lanske porabe, čeprav ne za-
dovoljuje vseh. 

Večina pripomb članov vla-
de in drugih razpravljalcev je 
ostala brez pravih pojasnil, saj 
sesta vi j alke gradiva Danice 
Doberšek ni bilo na seji. Tako 
se je mag. Ivan Eržen spraše-
val, zakaj je iz proračuna iz-
padlo financiranje projekta 
Celje - zdravo mesto, ki ga je 
potrdila skupščina in kako to, 
da so za projekt Celje - regijsko 
središče predvidena tako viso-
ka sredstva. 

Še bolj oster je bil Peter 
Vrisk, ki je v izvršnem svetu 
zadolžen za kmetijstvo, ven-
dar je menil, da osnutek pro-
računa tega ne kaže. Sredstva 
za kmetijstvo so bila namreč 
razporejana, ne da bi se kdor-
koli z njim posvetoval. Želj ko 
Cigler pa je ugotavljal, da je 
v proračunu predvidenega kar 
za 18 odstotkov manj denarja. 

kot bi ga potrebovali za mini-
malno izvajanje družbenih de-
javnosti. Ob tem pa je menil, 
da je posebej nesprejemljivo, 
da so v celoti črtana sredstva 
za raziskovalno dejavnost, kar 
pomeni ukinitev doslej široko 
uveljavljenih akcij, zlasti Mla-
di za napredek Celja. V prora-
čunu pa tudi ni tolarja za novi 
šoli v Socki in na Ljubečni. 

Nad pomanjkanjem denarja 
se je pritoževal tudi Miro Tr-
bovc, ki bi želel 20 milijonov 
tolarjev za opremo gasilcev. 
Damijan Vrečko pa je povedal, 
da bodo primanjkljaj v komu-
nalnem gospodarstvu nado-
mestili z najemom kredita 
v višini 170 milijonov tolarjev 
in denar porabili za naložbe. 
Porabnikom pa bodo s poseb-
nim odlokom naložili dodatno 
plačevanje prispevka za tako 
imenovan ekološki program, 
ki bo zajet v ceni vode, kanalš-

- čine in odvoza smeti. 
Rudi Videtič je posebej opo-

zoril na okleščena sredstva za 
letošnji program javnih del, 
kar je v nasprotju s proklami-
ranimi cilji o zaposlitvi 4 od-
^.otkov nezaposlenih. Roman 
Grocer pa se je zavzel za to, da 
se tudi v prihodnje, ko bodo 
poslovni prostori v občini pre-
šli v stanovanjski sklad, ohra-
ni sistem vračanja dela najem-
nin v razvoj drobnega gospo-
darstva. 

T.CVIRN 

Minister v Pousreui 
Pogovor o delu Kozjanskega parka 

Pretekli teden je obiskal 
sedež Kozjanskega parka, 
v Podsredi, minister za kul-
turo Sergij Peljhan. Z direk-
torjem Spominskega parka 
Trebče, Francijem Zidarjem 
ter šmarskim občinskim 
vodstvom so se pogovarjali 
predvsem o dejavnosti par-
ka, ogledal pa si je tudi Lev-
stikov mlin in grad Pod-
sreda. 

Na pogovoru v Podsredi so 
ministra seznanili z delom 
parka, opravljenim v desetih 
letih obstoja. Minister ga je 
ugodno ocenil, pri tem pa 
povedal, da Kozjanski park 
ostaja v okviru nacionalnega 
programa. Prav tako se je 
strinjal z zasnovo letošnjega 
programa del v parku, pri 
tem pa je še odprto vpraša-
nje sredstev. Številke letoš-
njega državnega proračuna 
niso znane, iz šmarske obči-

ne pa zagotavljajo priprav-
ljenost za pokrivanje svoje-
ga, 20 odstotnega deleža. 
V parku se je pojavlja tudi 
vse večja potreba po pokri-
vanju amortizacije v prete-
klih letih udejanjenih na-
ložb, so povedali. 

Med podrobnejšo predsta-
vitvijo letošnjega načrta dela 
v Kozjanskem parku so ome-
njali predvsem nadaljevanje 
v preteklih letih začetih na-
ložb, predvsem na gradu 
Podsreda, na Starih gorah 
nad Podsredo, v trškem je-
dru ter skrb za najpomemb-
nejše etnološke spomenike. 
V parku želijo letos nadalje-
vati z razstavno in priredi-
tveno dejavnostjo, razisko-
valnim delom (interdiscipli-
narni raziskovalni tabor 
o preteklosti območja Pod-
srede) ter z mednarodnim 
sodelovanjem (predstavitev 

D E L O 
v s r e d i š č u 

d o g a j a n j 

slovenskih velikonočnih obi-
čajev v bavarskem muzeju 
na prostem, v sodelovanju 
z belokranjskim muzejem). 
Ministra so prav tako sezna-
nili z vse večjo potrebo po 
zaposlitvi strokovnjaka za 
področje naravne dediščine, 
saj tega področja še ne po-
krivajo. 

Sergij Peljhan je govoril 
tudi o načrtovani zakonodaji 
s področja kulture, pred-
vsem o skrbi za kulturno de-
diščino, knjižničarstvo ter 
ljubiteljsko kulturo po refor-
mi lokalne samouprave. 
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Država naj išče lumpe 
»Vseh obrtnikov pa ni treba metati v isti koš,'' so menili na zboru v Ceiiu 

Obrtniki celjske obrtne 
zbornice so minulo soboto 
dodobra napolnili modro 
dvorano v Golovcu. Na to-
kratnem zboru so obravna-
vali nekatera pereča vpraša-
nja, ki ne pestijo le celjskih, 
temveč tudi vse ostale slo-
venske obrtnike. 

Na srečanje so povabili 
davčno svetovalko pri Obrt-
ni zbornici Slovenije Božo 
Macarol. Udeležence je sez-
nanila z nekaterimi novost-
mi, ki jih obrtnikom prina-
šata novi zakon o dohodnini 
ter pravilnik o vodenju po.-
slovnih knjig. Zlasti slednji 
povzroča med obrtniki veli-
ko hude krvi. Že doslej so se 
ježih zaradi obsežne admini-
stracije, novi pravilnik pa 
jim nalaga še bistveno več 
tovrstnega dela. Obrtniki na j 
bi namreč po novem vodili 
knjige prihodkov in odhod-
kov, dolžnikov in upnikov, 
pa knjige prejemkov in iz-
datkov, poleg tega pa še do-
datne prometno-davčne evi-
dence. Razen tega na j bi t i -
sti, ki imajo zaposlenih več 
kot pet delavcev in us tvar ja-
jo več kot 20 milijonov tolar-
jev pr ihodka, vodili tako 
imenovano dvostopno knj i -
govodstvo. To pomeni, zatr-
jujejo obrtniki, samo dodat-
no pisarniško delo, namesto 
da bi se ukvarjal i s svojo 
proizvodnjo ali storitvijo. 

Na velike težave so ponov-
no opozorili avtoprevozniki, 
ki jih izguba jugoslovanskih 
tržišč še posebej prizadela. 
Poleg tega pa vlada sprejema 
povsem nerazumljive ukre-
pe, kakršen je, na primer, 
uvedba 15-odstotnega davka 
na uvoz rabljenih vozil. 

Tokratnega zbora se je 
udeležil tudi predsednik slo-
venske obrtne zbornice Miha 
Grah. Poudaril je, da pr ihaja 
do številnih zapletov in do 
nesmiselne zakonodaje, ka-
kršna je na primer pravilnik 
o vodenju poslovnih knjig, 
tudi zato, ker obrtniki še 
vedno niso enakopraven 
par tner vladi. Posamezna 
ministrstva pa očitno deluje-
jo po liniji najmanjšega od-
pora. Miha Grah je v Celju 
dejal, da morajo obrtniki 
takšne in drugačne knjige 
voditi zato, da bodo imeli sa-
mi pregled nad svojim de-
lom, ne pa zato, da bodo 
davčni kontrolorji imeli laž-
je delo. »Država na j išče 
lumpe, ne pa, da vse obrtni-
ke meče v isti koš. Obrtniki 
na j se ukvar ja jo z delom in 
storitvami, ne pa z admini-
stracijo,« je še dodal Grah. 
Sicer pa na j bi se v tem ted-
nu sestali s predstavniki po-
sameznih ministrstev, zlasti 
ministrstvom za finance, go-
spodarske dejavnosti in 
družbenoekonomski razvoj, 
ter dokončno razrešili spor-
na vprašanja. V nasprotnem 
primeru se lahko zgodi, da 
bodo tudi obrtniki posegli po 
ostrejših in za vlado gotovo 
nič ka j pri jetnih ukrepih. 

Ш 
Foto: EDO EINSPIELER 

Med obrtniki povzroča veliko hude krvi predvsem pravilnik o vodenju poslovnih knjig. 

¡Vilnus pri lastninjenju 
Pretekli teden je Gorenje 

obiskal predsednik državne-
ga zbora Herman Rigelnik, 
ki je v Gorenjevem invalid-
sko-podjetniškem centru 
pognal t iskarski stroj in 
s tem odprl nove delavnice 
za program grafične dejav-
nosti. 

Med Rigelnikovim obi-
skom so največ govorili o ra-
zočaranju Gorenjevih delav-
cev, saj so štiri leta prejemali 
nižjo plačo, kot je določala 
kolektivna pogodba. V Gore-
nju so verjeli, da bodo razli-
ko obračunali ob lastninje-
nju. Trenutno to vprašanje 
rešujejo na Ustavnem sodiš-
ču in dokler ne bo rešeno, ne 
vedo, kakšen bo lastninski 
delež zaposlenih. 

Rigelnika sta med obi-
skom spremljala poslanca 
državnega zbora Feri Horvat 
in Štefan Kociper. Predsed-
nik odbora DZ za gospodar-
stvo Feri Horvat je predstav-
nike podjet ja pozval, na j čim 
prej pošljejo vse pripombe. 

ki bi jih mord^ lahko upošte-
vali ob spremembah, sezna-
nil pa se je še z drugimi teža-
vami, ki tarejo koncem. 
Omenjene so bile predvsem 
previsoke obresti, prevelika 
obdavčitev dela, nedodelana 
politika p l a č . . . 

V velenjskem koncernu ra -
čunajo, da bodo uspešno 
sklenili lansko poslovno leto. 
Letos želijo čim bolje gospo-
darit i in urediti lastninjenje, 

načrtujejo pa, da bodo s pro-
dajo ustvarili nad pol milijo-
na mark čistega prihodka. 
Z dobičkom bi lahko pokrili 
izgube iz preteklih let. Gore-
nje na j bi bilo v prihodnje 
divizijski koncem s približ-
no 1,2 mili jarde mark pro-
meta in z več kot 6 tisoč za-
poslenimi delavci, organizi-
rani pa bodo kot delniška 
družba. 

US 

Pavlin zapušča 
Comet 

Upravni odbor družbe 
Comet holding, umetni 
brusi in nekovine Zreče je 
pred dnevi obravnaval 
zahtevo direktorja družbe 
Branka Pavlina, da ga ra-
zreši funkcije direktorja 
družbe in da mu obenem 
sporazumno preneha de-
lovno razmerje v Cometu. 
Upravni odbor se je s Pa-
vlinovo zahtevo strinjal in 
sklenil, da Branka Pavlina 
z 31. marcem razreši funk-
cije direktorja družbe, 
s tem dnem pa se Pavlinu 
tudi sporazumno prekine 
delovno razmerje v Come-
tu. Upravni odbor bo v na-
slednjih dneh izmed direk-
torjev Cometovih družb 
imenoval novega direktor-
ja družbe Comet holding, 
ki bo poslovni sistem vodil 
do njegovega lastninskega 
preoblikovanja in transfor-
macije v delniško družbo. 

Kalcšna je vloga 
malega 
gospodarstva? 

Pomen malega gospo-, 
darstva za občino Velenje 
in možni ukrepi za njegovo 
hitrejšo ter uspešnejšo rast 
- to je bila tema okrogle mi-
ze, ki so jo včeraj v Gorenju 
organizirali območna go-
spodarska zbornica, obrtna 
zbornica Velenje ter ve-
lenjski izvršni svet. Na po-
govor so povabili predstav-
nike občine, bank, zavoda ' 
za zaposlovanje, posamez-
nih podjetij ter vse člane 
mreže za malo gospodar-
stvo v občini Velenje. 

Hmeljarji na 
DobmI 

Inštitut za hmeljarstvo 
in pivovarstvo Žalec ter 
Kmetijska svetovalna služ-
ba bosta danes in jutri na 
Dobrni organizirala semi-
nar o hmeljarstvu. Udele-
ženci bodo med drugim 
razpravljali o razvoju hme-
ljarstva pri nas in v svetu, 
strategiji prodaje sloven-
skega hmelja, kvaUteti lan-
skega pridelka ter pridela-
vi in zaščiti hmelja. 

Sodelovanje 
z Romuni in 
Slovaki 

v Območni gospodarski 
zbornici Celje v zadnjem 
času ugotavljajo, da si vseh 
več podjetij iz vzhodnoe-
vropskih dežel želi tesnej-
ših gospodarskih stikov 
s slovenskimi in tudi celj-
skimi podjetji. Pred krat-
kim so dobili konkretne 
ponudbe za poslovno sode-
lovanje iz Romunije in Slo-
vaške. Zainteresirana po-
djetja lahko podrobnejše 
informacije dobijo na ob-
močni gospodarski zborni-
ci Celje. 

Gradnja napreduje 
Po vrednosti trenutno 

največja investicija v elek-
troenergetiki, izgradnja či-
stilne naprave pri četrtem 
bloku šoštanjske termo-
elektrarne, ki bo stala 140 
milijonov mark, poteka po 
načrtih. Gradbena dela so 
skoraj v celoti zaključena, 
končanih je tudi petina 
montažnih del. V Šoštanju 
so prepričani, da bo konec 
leta onesnažen zrak iz dim-
nika 275 MW bloka v kar 
največji meri očiščen žve-
plovega dioksida in duši-
kovih oksidov. IB 

PONUDBA IN POVPRAŠEVANJE 
Ponudba: 

- Podjetje Kopros d.o.o. Ra-
ka nudi proizvode lastnega 
programa, kot so viseči stro-
povi (aluminij, nerjaveče je-
klo), fasadne obloge (aluminij) 
in fiksne žaluzije (aluminij). 
Navedene izdelke po želji ku-
pca tudi montirajo. Informaci-
je: tel. in fax 0608/75-051 
(Drago Krošelj). 

- Podjetje Roland d.o.o. 
Šmarje pri Jelšah nudi tlačUke 
za kivavice, mesoreznice 
s kompletnim priborom, klju-
ke za meso in ostale mesarske 
pripomočke, razne okrasne 
zvonce za vrata ter pripomoč-
ke za živinorejo in instrumen-
te v veterini. Informacije: tel. 
in fax 821-703 (Zdenko 
Ostrovška). 

- Podjetje Iskra Telon d.o.o. 
Ljubljana nudi proizvodne 
zmogljivosti s področja pro-
jektiranja orodij in varilnih U-
nij, izdelavo orodij, naprav in 
varilnih linij, pK)vršinsko zaš-
čito (nikljanje, bakrenje, cin-
kanje, kositranje, jedkanje, 
bnmiranje, eloksiranje, laki-
ranje, žarjenje v zaščitni at-
mosferi, brizganje termopla-

stov do 120 GR, stružne avto-
mate do fi 10, stružne polavto-
mate in navojne stroje, brez-
konično brušenje, ekscentrič-
ne in hitrohodne stiskalnice. 
Izdelke izdelujejo na podlagi 
podanih načrtov, vzorca ali 
dogovora. Informacije: tel: 
061/13-14-108 in fax 061/326-
283 (Marjan Sterle, Milan 
Bračič). 

- PodjetjeP.M.R. d.o.o. Škof-
ljica nudi ix)djetnikom in 
obrtnikom računovodsko knji-
govodske ter druge admini-
strativne storitve na podlagi 
račimalniške obdelave podat-
kov. Informacije: tel. 061/667-
080 (Marija Repar). 

- Tovarna preoblikovalne 
opreme Litostroj d.o.o. Ljub-
ljana nudi stroje in orodja za 
kovinsko predelovalno indu-
strijo: preoblikovalni stroji 
s hidravličnim, pneumatskim 
in mehanskim pogonom za 
tlačno ulivanje, brizgano uli-
vanje, extrudiranje, paketira-
nje, valjanje, globoki vlek, ro-
tacijsko pritiskanje, raztego-
vanje, krivljenje, zapogibanje, 
ravnanje, rezanje, izsekovanje, 
obsekovanje, mehanizacijo 
streženja, sestavljeno opremo 

za proizvodne procese linije, 
hidravlične komponente ipd. 
Informacije: tel. 061/556-052 
in fax 061/558-982 (Peter 
Praznik). 

Povpraševanje: 
- Velika avstrijska firma išče 

na področju kovinsko predelo-
valne industrije slovensko fir-
mo, ki bi prevzela Lohn - posel 
večjega obsega. Firma mora 
ustrezati kvalitetnim varnost-
nim normam za tlačne posode 
za razred I, ter mora biti v sta-
nju obdelovati materijale 
z normo do STE - 890. Infor-
macije: Informacijska pisarna 
CIS GZS, tel. 061/12-50-122 in 
fax 061/219-536. 

Vse podrobnejše informacije 
dobite pri Centru za informa-
cijski sistem Gospodarske 
Zbornice Slovenije, telefon 
061/12-50-122, int. 290, 292 in 
293 in fax 061/219-536. 

PO ČEM SO DEVIZE? 

Tečaji deviznih valut na dan 16. 2. 1994 
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Narediti red in oklestiti stroške 
»V glavnem vemo, v katerih grmih tičijo zajci,pravi airektor Emo Eterne Justin Felloljan 

v ponedeljek so ponovno pognali stroje 
v bivši Emovi družbi Posoda. Na delo 
v družbo z novim imenon Emo Eterna se je 
vrnila dobra polovica delavcev. Kljub 
manjšemu številu zaposlenih in ukinjanju 
tretje izmene naj bi obdržali prejšnji obseg 
proizvodnje, po mnenju direktorja Justina 
felicijana pa bo treba temeljito oklestiti 
stroške na vseh področjih. 

Sedanji direktor Ema Eterne Justin Feli-
ci j an je bil med drugim dolga leta komerci-
alni direktor v Cinkarni, šest let je predaval 
na metalurški fakulteti, bil nekaj časa 
v Slovenija vinu, pa celjskem Razvojnem 
centru, sodeloval s šempetrskim Sipom, 
Kovinotehno in številnimi drugimi podjetji. 
Od leta 1982 je uradno v pokoju, kar pa je 
bila zgolj formalnost, saj v vsem tem času, 
kot sam pravi, niti enkrat ni bilo časa za 
pošten dopust. Razmere v Emu je proučeval 
že pred štirimi leti, vendar takrat očitno še 
niso bili pripravljeni prisluhniti njegovim 
nasvetom. 

V dogovoru s Koržetovim skladom boste 
zdaj v Emu šest mesecev. Kako se namera-
vate lotiti sanacije? 

Osnova našega dela so pri-
pravljene kalkulacije. Celot-
no problematiko sem razde-
lil na tri dele: režijo, direkt-
ne stroške in prodajne cene. 
Pri režiji sem ugotovil, da 
lahko stroške znižamo za 
približno 53 odstotkov, to je 
področje, kjer se da najhi tre-

je ukrepati in to je tudi glav-
no predvideno znižanje stro-
škov. Pri izračunih sem izha-
jal predvsem iz izgube. Ta 
znaša letno 600 milijonov to-
larjev in to izgubo je treba 
odpraviti. Povsem na novo 
nameravam s svojimi sode-
lavci čim hitreje reorganizi-

rati AOP. Konkretno, v teh-
nološki pripravi proizvodnje 
se je doslej vsak dan sproti 
podrobno pisalo vse, kar je 
bilo treba storiti. Tako se ne 
dela nikjer po svetu. Če ima 
firma račvmalniški oddelek, 
potem ga je treba izkoristiti 
in vsak proizvod, ki je enkrat 
že bil izdelan, mora biti v ra-
čunalniškem spominu. Teh-
nologa potrebuješ za nov 
proizvod ali pa spremembo 
obstoječega proizvoda, vse 
drugo mora biti shranjeno 
v računalniku, tako da so 
podatki na voljo v vsakem 
trenutku, ne pa, da vsak dan 
sproti popišejo gore papirja. 
Tu je treba narediti rez, pri-
bližno tri mesece bomo po-
trebovali z Razvojnim cen-
trom, da bomo stvari spravili 
v red. Mesec dni potrebujejo 
za software in potem še dva 
meseca, da se bodo ljudje na-
učili drugačnega načina de-
la. Pa še kakšen rez bo potre-
ben v režiji oziroma upravi. 

Kaj pa v proizvodnji? 
Po sedanjih izračimih je 

možno stroške znižati za 10 
odstotkov. Dosedanja proiz-
vodnja je bila dokaj neinten-
zivna, kar se je kazalo v od-

sotnosti ljudi in pomanjka-
nju discipline. Če človek gre 
po obratih in vidi, da ni no-
benega reda, predmeti ležijo 
na nepravih mestih. Zato 
sem zahteval, da je v obratih 
treba napraviti red in naj -
prej počistiti prostore. Stro-
jev ne moremo zamenjati, 
marsikaj pa lahko storimo. 
Najmlajši stroj je iz leta 84, 
v glavnem pa so stroji stari 
50 let. Glavna slabost tega 
sistema je, da ima vsak stroj 
samo eno operacijo, posodo 
je treba prevažati z enega 
stroja na drugega, kar pov-
zroča dodatne stroške, veli-
ko posode se pri tem poško-
duje, linije pa ni mogoče 
uspešno kontrolirati. Tre-
nutno pri tem ne moremo kaj 
dosti storiti, lahko pa stroje 
postavimo tako, da bo linija 
vsaj malo podobna tekočemu 
traku. Sicer pa proizvodnje 
ne bomo bistveno zmanjše-
vali, količine bodo približno 
enake, smo pa ukinili delo 
v tretj i izmeni. Nočno delo je 
predrago, to je leglo izgube, 
pa tudi učinki nočnega dela 
so takšni, da se proizvodnja 
v tretj i izmeni ne izplača. 

Omenili ste še cene, kaj 
nameravate ukreniti na tem 
področju? 

To je poseben problem. Na 
tuja tržišča se proda približ-
no 80 odstotkov proizvodnje. 
Danes nihče ne ve, kakšna je 
tista prava cena v izvozu. 
Nimamo niti kalkulacij, da 
bi lahko primerjali dosežene 
cene za posamezne artikle. 
Zato v teh dneh pripravlja-
mo izračime, kajt i pred nami 
je sejem v Frankfur tu in tam 
se p r o d n o glavne količine 
posode. Ce bomo tam pogo-
reli, bo hudo. 

Ste prepričani, da je raz-
mere v bivši Posodi mogoče 
sanirati? 

Kot sem dejal, kalkulacije 
so pripravljene, natančno se 
ve, za koliko je mogoče zni-
žati stroške po posameznih 
segmentih. Lahko rečem, da 
se približno ve, v katerih gr-
mih tičijo zajci oziroma, kje 
se pridela tistih 600 milijo-

nov tolarjev izgube, ki jo je 
treba odpraviti. To mi daje 
korajžo, da rečem: da se na-
rediti. Pogodba je sklenjena 
za pol leta in v tem času se 
morajo pokazati pozitivni 
trendi. Pomembno je, da smo 
se hitro usposobili za proiz-
vodnjo in da obstoja konti-
nuiteta. 

Koliko ljudi ste zaposlili? 
Družba Posoda je zaposlo-

vala 803 delavce, mi bomo 
imeli zaposlenih 467 delav-
cev. Zavod nam je svetoval, 
da ljudi za mesec dni zapo-
slimo pogodbeno, od prvega 
marca pa za nedoločen čas. 
Zdaj se je pojavil drug pro-
blem. Če ljudi za mesec dni 
zaposlimo pogodbeno, bodo 
morali za eno izplačilo od-
preti žiro račune. Kako na j 
to zahtevamo od teh delav-
cev, ki že tako dobivajo niz-
ke plače? Zato zdaj iščemo 
poti, kako bi rešili ta pro-
blem. Že tako je vprašanje, 
od kod bomo dobili denar za 
prve plače. Začetek je na j -
hujši. Za nami sicer stoji 
sklad. Ampak to je tako, kot 
če bi bila midva lastnika. Ni-

mava ničesar in ničesar ne 
moreva dati. In tako je pri 
skladu. V praksi se dogaja 
to, da je denar za Frankfur t 
založil Razvojni center, za 
malico na j bi denar založil 
holding. Ko so naši l judje 
pred daevi šli v Italijo reše-
vat neko reklamacijo in na 
sejem, so si bencin kupovali 
sami. Sam nosim od doma 
vse: od papirjev do svinčni-
ka. Gospodom iz sklada sem 
jasno povedal, da bi se kot 
lastniM vendarle morali 
drugače obnašati. Edina 
možnost, ki jo vidim, je ta, 
da prodamo posodo in dobi-
mo prve tolarje. 

IRENA BAŠA 

Ob pričetku proizvodnje 
> v novi firmi Emo Etema d. o-
. o. Celje je bila včeraj, v sre-
do, organizirana tudi tiskov-
na konferenca. Sklicali so jo 
predstavniki družbe za po-
djetniški razvoj Tecum. 

Justin Felicijan. direktor Ema Eterne. 

NOVO NA BORZI 
Prednost borznega 
informacijskega sistema 

Piše Bojan Gradišnik 

Na torkovem borznem se-
stanku je bilo prometa za 
3 mio DEM. Pozna se, da je 
òorzni informacijski sistem 
»BIS« zaživel v pravem pome-
nu besede. Tako ob borznih 

I dneh, ko se trguje preko BIS-a 
ni pritiranega pritiska na pro-
dajo niti pretiranega povpra-
ševanja po vrednostnih papir-
jih. Borzni posredniki vemo, 
da bomo že naslednji dan lah-
ko kvalitetno izvršili nakupe 
ali prodaje VP preko BIS siste-
ma. ï>red uvedbo BIS-a sem že 
govoril o njegovih prednostih. 
Razen kvalitetnega trgovanja 
poteka preko BIS-a tudi de-
narni obračun in poravnava 
transakcij z VP. Upam, da bo-
mo kmalu prešli na multilate-
ralno kompenzacijo poslov tu-
di ob neborznih dneh. Praktič-
no ta kompenzacija pomeni, 
da v primerih ko smo več ku-
povali kot prodajali plačujemo 
na poseben borzni račun razli-
ko z enim nalogom, v obrat-
nem primeru pa dobimo pla-
čano tudi z enim nalogom. Na 
ta način je možnost napak mi-
nimalna. Preko BIS-a poteka 
tudi nadzor trga, sistem vse-
buje bazo podatkov o izdajate-
ljih in borznih posrednikih, 
posreduje pa tudi tečajnico, 
borzno statistiko in druge po-
datke. Vsi udeleženci trgujejo 
preko BIS-a naenkrat ne glede 
na oddaljenost od Ljubljane. 
Vsak borzni posrednik ima 
v času odprtega trga vsak tre-
nutek na ekranu pregled celot-
'lega dogajanja na trgu. Pred 
uvedbo BIS-a je bilo potrebno 
poklicati vsaj petnajst borznih 
biš, da je posrednik prišel do 
Približnega tečaja po katerem 
^ je tisti dan trgovalo. Pa še ta 

bil včasih res samo pribli-
Sedaj pa nam samo pri-

tisk na tipko in pogled na 

ekran povesta mnogo več. BIS 
omogoča večjo obveščenost 
vlagateljev v VP, ki se na pod-
lagi številnih informacij lahko 
učinkovitejše odločajo za na-
ložbe. Vsaka medalja ima dve 
plati, tako tudi uporaba BIS-
a, ki je za borzno hišo velika 
investicija. Sicer pa pravijo, 
da je večina dobrih stvari dra-
ga. Upam, da bodo že nasled-
nje leto najemnine cenejše. 

Vse, ki jih zanimajo nakupi 
in prodaje VP, vabimo, da si 
v naši borzni hiši ogledajo de-
lovanja BIS-a. 

Posredniki Vam bomo delo-
vanje z veseljem pokazali. 

Trgovanje 
Trgovalo se je z 22 VP. Pa-

dec tečajev beležimo pri deve-
tih, porast pa pri trinajstih 
vrednostnih papirjih. Tečaja 
delnic SKB banke še kar ra-
steta, res pa, da ne tako hitro 
kot prejšni teden. Zadnji teden 
beležimo zanimive posle pri 
delnici RGSP. Včeraj je prišlo 
do 10% padca tečaja. Zanimi-
vo bo videti kaj se bo s to del-
nico zgodilo. Enotnega trenda 
rasti ali padca tečajev ni več. 
Trg in uporaba BIS-a selekci-
onirata VP na kvalitetne in 
manj kvalitetne. Nekateri si-
cer menijo, da se tečaji delnic 
spreminjajo ciklično. Vsake-
mu velikemu porastu delnice 
sledijo porasti drugih delnic. 
Enako naj bi veljalo za primer, 
ko začnejo cene delnic padati. 
Trenutno ta teorija ne drži. 
Vprašanje pa je če se ne bo 
ponovila ko bodo začeli pro-
dajati delnice tisti, ki so jih 
kupili preko javnih prodaj. 
Zaradi pritiska le teh bi lahko 
prišlo do velikega cikla upa-
danja cen delnic. 

Vse je odvisno od tega s ka-
terimi delnicami se bo lahko 
trgovalo pred dvemi leti, od 
želje imetnikov delnic po lik-
vi(hiem premoženju, od pov-
praševanja in finančne pomoči 
morebitnih vlagateljev. 

Zlata bucika Žeiezninarju 
v ponedeljek je bil v prosto-

rih Društva propagandistov 
Celje zaključek tekmovanja za 
zlato buciko, ki ga Društvo 
podeljuje za najbolje aranžira-
no izložbo na valentinovo. 

Tekmovanje, ki so ga letos 
pripravili drugič, je bilo orga-
nizirano v spomin na pokojne-
ga starosto aranžerjev celjske 
regije, Zdravka-Valentina Bo-
žičnika. Ocenjevanje je izvedla 
nevtralna komisija, ki so jo se-
stavljali akademski slikar Ra-
timir Pušelja, pedagoški stro-
kovnjak za aranžerstvo Ivan 
Sevčnikar in Jože Tomljan. 

Pri izboru je komisija upo-
števala idejno zasnovo, estet-
sko kreacijo, tehnično izvedbo 
in propagandni efekt aranži-
rane izložbe. 

Vera Brežnik, predsednica 
Društva propagandistov Celje, 
je v govoru poudarila pred-
vsem nezainteresiranost aran-
žerjev za tekmovanje - prijavi-
lo se je namreč samo šest aran-
žerstev. Prvo mesto, zlato bu-
ciko in 30 tisoč tolarjev, je ko-
misija podelila avtorici Ini 
Kovše za aranžiranje prodaj-
nega centra Železninar, ki ga 
je avtorica naslovila Simfonija 
ljubezni. Drugo mesto in sre-
brno buciko ter 20 tisoč tolar-
jev nagrade sta za aranžiranje 

razstavno prodajnega salona 
Dekor v Velenju prejeli Jasmi-
na Kačnik in Erika Stroponik, 
tretje mesto pa je z aranžira-
njem izložbe Železninarja pod 
šifro Dan malih pozornosti 
prejel Bruno Lednik. Sicer pa 
so na tekmovanju sodelovali še 
Ljubo Mlinarič, Zdravko 
Stropnik in Stanko Sopar, ki 
so okrasili izložbo Metroja, 
Franc Kadivnik, ki je aranži-
ral izložbo trgovine Mavrica in 
Alenka Lamovec z aranžira-
njem izložbe Klobučarstva To-

mažin, ki je svoje delo naslovi-
la Klobuk ljubezni. 

Organizatorji tekmovanja 
za zlato buciko so se odločili, 
da bodo z ocenjevanjem izložb 
nadaljevali tudi v prihodnjem 
letu, vendar bodo uvedli nekaj 
sprememb. Tako v bodoče na-
gradnega fonda ne bo, raz-
pravljali pa so še o ideji, da bi 
prihodnje leto ocenjevali tudi 
notranji interier posameznih 
trgovin. 

N.-M. SEDLAR 
Foto: E. MASNEC 

Predsednica Društva propagandistov Celje, Vera Brežnik pode-
ljuje zlato buciko Ini Kovše. 

Nadaljevanje 
orožarske zgodbe 

LJUBLJANA, 12. febru-
arja (Večer) — Šef maribor-
skega Visa v suspenzu Sil-
vo Komar in delavec Visa 
v suspenzu Milan Hmelak 
nista pričala pred parla-
mentarnimi preiskovalci 
o orožju. Namesto prič so 
prispela v Ljubljano zdrav-
niška opravičila. Za zaprti-
mi vrati pa so zaslišali de-
lavce MNZ in nekdanjega 
pomočnika direktorja Visa 
Janeza Pliberja. 

Rigelnik o Udbl 
LJUBLJANA, 12. febru-

arja (Večer) - Predsednik 
državnega zbora mag. Her-
man Rigelnik je v intervju-
ju za Večer povedal, da so 
mu bili že v Gorenju za pe-
tami trije udbovci z vzdev-
ki Napoleon, Ahil in Du-
nja. Menil je, da ga tudi 
sedaj opazujejo in mu pri-
sluškujejo. 

Gerlanc 
predsednik 
stranke 

LJUBLJANA, 13. febru-
arja (Delo) - 31 članov Na-
cionalsocialne zveze Slove-
nije se je zbralo na kongre-
su stranke v Slovenskih 
Konjicah, medtem ko so 
drugi Matjaža Gerlanca 
neuspešno iskali v Zrečah, 
kjer bi moral biti kongres. 
Gerlanc ni niti odstopil niti 
ni več tajnik stranke, pač 
pa je postal predsednik 
NSZS. Stranka po novem 
nasprotuje mešanim zako-
nom in v Sloveniji priznava 
le katoliško in protestant-
sko vero, državo pa sestav-
ljajo le Slovenci in pripad-
niki italijanske in madžar-
ske manjšine. 

Stranke v novem 
zakonu 

LJUBLJANA, 15. febru-
arja (Republika) - Vlada 
pripravlja nov predlog za-
kona o političnih strai^ah, 
ki naj bi ločil stranke od 
političnih organizacij. 
Sporen je ostal člen, ki ure-
ja nepremičnine bivših 
DPO. Ta predvideva, naj bi 
se prenesle na državo ozi-
roma lokalne skupnosti, 
razen tistih, ki so jih DPO 
pridobile s članarinami. 
S tem pa se ne strinjajo so-
cialdemokrati in delno tudi 
krščanski demokrati. 

Usklajevanje 
proračuna 

LJUBLJANA, 14. febru-
arja (Delo) - Koalicijski 
partnerji se še vedno uskla-
jujejo okrog letošnjega 
proračuna, kjer naj bi bilo 
spornih še 26 milijard to-
larjev. Vlada se je namreč 
odločila za prioritetna vla-
ganja v obrambo in ceste, 
temu pa so se kasneje pri-
družile zahteve po šolskem, 
kulturnem in zdravstve-
nem tolarju. 

Nezadovoljni 
zdravniki 

LJUBLJANA, 14. febru-
arja (Delo) - Plače zdravni-
kov se tudi po podpisu ko-
lektivne pogodbe niso 
spremenile, zato je razum-
ljivo, da nestrpnost naraš-
ča. Dr. Božidar Voljč meni, 
da je zato treba čim prej 
sprejeti zakon o razmerjih 
plač, ki obeta boljše nagra-
jevanje dobrega dela. 
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Zapleti v finišu 
Now rokovnik za uveábo lokalne samouprave, le malokje pa so meíe novih občin že začrtane 

v začetku tedna je predsed-
nik državnega zbora RS Her-
man Rigelnik predsednikom 
občinskih skupščin poslal no-
ve rokovnike, v katerih je do-
ločeno nadaljnje dogajanje na 
področju reorganizacije občin 
in s tem dokončne uvedbe no-
ve lokalne samouprave v za-
četku prihodnjega leta. 

Po pripravljenem rokovniku 
bodo morali predsedniki občin 
(namesto njih pa lahko tudi 
predsedniki vlade ali predsed-
niki svetov krajevnih skupno-
sti) do 25. februarja sklicati 
zbore občanov, zacGiji rok za 
izvedbo zborov občanov je 
13. marec. Do konca marca naj 
bi bili vsi predlogi in stališča 
občanov o preoblikovanju se-
danjih občin v državnem zbo-
ru, najkasneje do 7. aprila pa 
naj bi DZ z odlokom določil 
referendumska območja. Na 
določena referendumska ob-
močja bo enotedenska mož-
nost ugovora, najkasneje do 
21. aprila pa mora D Z razpisa-
ti referendume. 

Po sedanjem rokovniku je 
določeno, da bodo 22. maja 
v Sloveniji referendumi, na 
katerih se bodo občani odloča-
li o območju novih občin. Do 
7. junija naj bi uradno poročilo 
posredovala Republiška volil-
na komisija, julija naj bi DZ 
sprejel zakon o ustanovitvi no-
vih občin, avgusta pa naj bi 
sprejeli odloke o določitvi vo-
lilnih enot in imenovali občin-
ske volilne komisije ter pred-
vidoma do 26. septembra raz-
pisali volitve. Te naj bi bile 
27.novembra, drugi krog za 
župane pa 11. decembra. Naj-
kasneje 20 dni po volitvah naj 
bi se novoizvoljeni člani ob-
činskih svetov že zbrali na 
konstitutivnih sejah. 

Mozirje: sicoraj že 
odiočeno 

Tako določa zadnji rokov-
nik, v nekaterih občinah pa so 
že malce pred rokovnikom, saj 
so zbore krajanov sklicali še 
po prej veljavnih datumskih 
rokih. 

Takšen primer je tudi v mo-
zirski občini, kjer so že prete-
kli teden zaključili z zbori 
krajanov ter o lokalni samou-
pravi razpravljali tudi na ob-

činski skupščini. Krajani so na 
zborih oblikovali 7 referen-
dumskih območij s sedežem 
v središčih sedanjih KS: KS 
Mozirje, KS Luče, KS Solčava, 
KS Gornji Grad, ki se mu 
priključita KS Bočna in Nova 
Štifta, KS Nazarje, KS Ljubno 
in KS Rečica ob Savinji. Na 
zborih krajanov je bilo pone-
kod prisotnih manj kot 5-od-
stotkov volilnih upravičencev, 
vendar so čakali potrebno uro. 
Takšni primeri so bili v Mozir-
ju, na Rečici in Ljubnem, 
v Bočni pa se je zbora udeleži-
la kar četrtina volilnih upravi-
čencev. 

V mozirski občini zaenkrat 
ostaja odprto vprašanje 
Šmartnega ob Dreti in Priho-
ve. V Šmartnem je svet KS od-
ločil za priključitev referen-
dumskemu območju Nazarje, 
krajam pa so na zboru izrazili 
željo po priključitvi k Gornje-
mu Gradu. Tako so se v svetu 
odločili, da bodo za dobro lju-
di sami na nek način vprašali 
krajane, za koga se bodo odlo-
čili. Očitno pa je, da prihaja do 
nekih nezaželenih pritiskov in 
vmešavanj, za koga naj bi se 
v KS odločili. Prihova trenut-
no spada v KS Rečica, vendar 
so že dlje časa prisotne želje za 
priključitev k Nazarjam. Tako 
so se odločili tudi krajani na 
svojem, že opravljenem zboru, 
vendar morajo zbor ponoviti, 
saj ga mora sklicati mozirski 
župan. 

Poslanci v mozirski skupšči-
ni so po daljši razpravi sprejeli 
nekaj sklepov. Tako poslanci 
soglašajo, da je treba umiriti 
strasti in pri odločanju o refe-
rendumsldh območjih uporab-
ljati demokratične in razum-
ske pristope ter kadrovsko 
okrepiti komisijo za lokalno 
samoupravo. Hkrati poslanci 
pozivajo državni zbor in vse 
ustrezne organe, naj tudi ob-
činskim skupščinam podaljša-
jo mandat, ne le izvršnim sve-
tom. Predsednik komi?' "т 
lokalno samoupravo i- ^ки 
Repenšek je opozoril, da sta 
tako skupščina kot komisija 
opravili že tričetrt dela ter da 
nima smisla vračati na začetek 
vseh razprav, saj je bilo v reor-
ganizacijo vloženo že veliko 
dela. Hkrati je Repenšek, za-
radi spremenjenih okoliščin 

(Mozirje ima namreč končno 
župana, ki v večini drugih ob-
čin vodi to komisijo) ter oblice 
dela odstopil s fimkcije pred-
sednika komisije za LS, ven-
dar poslanci o odstopu niso 
razpravljali. 

Šmarie: začenja se 
večina zborov 

v 25-ih KS šmarske občine 
ter v nekaterih vaških skupno-
stih, ki nihajo med dvema no-
vima občinama, začenjajo 
z zbori danes, v četrtek. Naj-
prej bodo v krajih, kjer je 
v zvezi z novimi občinami naj-
manj nejasnosti. Šmarski žu-
pan Jože Ćakš je povedal, da 
zborov doslej niso sklicevali 
zato, ker še niso prejeli urad-
nih obrazcev zapisnikov, ki jih 

J e potrebno pisati na zborih 
krajanov. 

Sedanji župan se je doslej 
udeležil le zbora vaščanov za-
selka Sodna vas (v KS Prista-
va pri Mestinju, kjer sta spod-
nji in zgornji del za dve različ-
ni prihodnji občini - za Podče-
trtek ali Šmarje pri Jelšah.) 
Vaščani Sodne vasi so se na 
tem zboru odločili za občino 
Podčetrtek, glede drugih za-
selkov pa še ni jasno. Vse kaže, 
da v KS Pristava ni več poseb-
nega navdušenja za samostoj-
no občino. 

Pred dnevi pa so poslali 
predlog za bodočo občino še iz 
KS Kristan vrh (pred časom se 
je njihov zaselek Kačji dol že-
lel priključiti občini Rogaška 
Slatina) ter iz KS Lesično, 
znana pa je tudi starejša želja 
KS Bistrica ob Sotli, kjer prav 
tako želijo samostojno občino. 
Zaenkrat imajo v Lesičnem 
več pogojev kot v Kristan vr-
hu. Predsednik šmarske ob-
činske skupščine trdi, da bo 
upošteval vsa mnenja ter na 
odločitve občanov noče vpli-
vati - zadnjo besedo prepušča 
stroki. 

Šentjur: v južnem 
ileiu največ občin 

Po državnem rokovniku bo-
do zbori v šentjurski občini od 
sredine februarja do sredine 
marca. V tem času nameravajo 
ugotoviti ali želijo občani 
ostati v mejah sedanje občine 
oziroma si želijo dinigačnih 
oblik, je povedal šentjurski 
župan Jurij Malo\Th. 

Vodstvo sedanje šentjurske 
občine se je konec preteklega 
meseca ter v začetku februarja 
že sestajalo z vodstvi KS ter 
lokalnih podružnic političnih 
strank. Osrednja tema je pogo-
vorov sta bila lokalna samou-

prava ter letošnji plan dela 
KS, ki zaradi predvidene reor-
ganizacije ne sme biti ogrožen. 

Ponekod na Šentjurskem so 
se glede prihodnje lokalne sa-
mouprave skoraj povsem odlo-
čili, drugod pa posebnega nav-
dušenja ni. V želji po novih 
občinah prednjačijo v južnem, 
gospodarsko najšibkejšem de-
lu sedanje občine. 

Čigava bo Regia? 
Oblikovanje novih občin na 

območju sedanje konjiške ne 
bo tako preprosto, kot je sprva 
kazalo. Najbolj resno se je za-
čelo lomiti ob vprašanju, čiga-
va bo v bodoče Rogla, ki po 
katastru sodi v Vitanje, toda 
turistično so kraj oživile 
Zreče. 

In ker želijo oblikovati svojo 
občino tako v Vitanju kakor 
v Zrečah, oboji pa so življenj-
sko zainteresirani za ta štajer-
ski biser, bo le težko presekati 
gordijski vozel. 

Predsednik skupščine KS 
Zreče Jože Košir poudarja, da 
si bodo Zreče prizadevale za 
priključitev Rogle, pri čemer 
bodo izhajali izključno iz go-
spodarskih argumentov. Rogla 
in Terme Zreče so v turistič-
nem pogledu neločljivo pove-
zane. V izgradnjo športno-re-
kreacijskega centra na Rogli 
so Zreče toliko investirale, da 
se sedaj temu ne morejo odpo-
vedati. Problemov z novo last-
nico zemljišča se ne boje, saj 
bodo z njo našli skupni jezik 
ali s solastništvom, oziroma 
delnicami ali z odkupom zem-
ljišča, kakor bo želela nova 
lastnica. 

O Vitanju pa razmišlja Jože 
Košir v smeri združitve v eno 
občino - Zreče (podobno raz-
mišljajo tudi številni drugi 
Zrečani). Po njegovem bi se 
naj sedanja konjiška občina 
razdelila le na dve novi občini, 
pri čemer bi občina Zreče 
vključevala Stranice in Vita-
nje. Velik del te občine bi zaje-
mal Pohorje. Takšna ureditev 
bi zagotavljala enotnejši raz-
voj Pohorja. Tudi drugače sta 
Vitanje in Zreče povezana in 
to ne samo zaradi Pohorja in 
Rogle, ampak tudi zaradi in-
dustrije, saj je najmočnejša 
delovna organizaçija v Vitanju 
prav obrat Uniorja. Tudi v tu-
rističnem pogledu so Vitanje 
še slabo razvite. Velika per-
spektiva Pohorja je v turizmu 
in združena Zreče in Vitanje bi 
lažje premagovala težave 
v razvoju turizma na tem delu 
Pohorja. 

Na drugi strani pa bi bila 
druga, to je konjiška občina, 
bolj ravninska, vključevala pa 

bi tudi obrobno gričevje. Pre-
bivalce te občine bi prav tako 
družili skupni interesi. Prav 
tudi ne bi bilo, da bi bili na eni 
strani samo razviti, na drugi 
pa nerazvita področja, saj so 
tudi prebivalci le-teh prispe-
vali k razvoju razvitih in je 
sedaj čas, da jim ti začno vra-
čati. 

Po mnenju Jožeta Koširja se 
ne smemo preveč drobiti in za-
pirati v občinske meje, ampak 
je treba upoštevati poleg go-
spodarskega načela tudi geo-
grafsko načelo, saj ljudi na 
istem geografskem področju 
družijo tudi skupni interesi. 

V Vitanju so že opravili zbor 
krajanov, na katerem so se 
v veliki večini odločili, da KS 
Vitanje z vsemi katastrskimi 
območji oblikujejo eno refe-
rendumsko območje. Zbora se 
je udeležilo 152 krajanov, za 
svojo občino je glasovalo 148 
krajanov, 4 pa so se vzdržali. 
To odločitev so krajani potrdi-
li tudi s podpisi. Na zboru je 
bila prisotna tudi gospa Pikel, 
bodoča leistnica velikega dela 
Rogle in poudarila, da je in 
želi ostati Vitanjčanka z vsem 
svojim zemljiščem. Kdaj bodo 
zbori v ostalih krajevnih skup-
nostih, se bodo dogovorili da-
nes (v četrtek), na sestanku 
predsednikov krajevnih skup-
nosti, ki ga je sklical konjiški 
župan Jože Baraga. 

Žaiec: prediogi za 
eno občino 

Svet mestne skupnosti Žalec 
je pred dnevi prišel na dan 
s pobudo, da naj bi se večina 
sedanjih krajevnih skupnosti 
povezala v eno občino. Če bo 
njihov predlog naletel na 
plodna tla, naj bi eno občino 
sestavljale poleg mestne skup-
nosti Žalec še Šempeter, Gri-
že, Petrovče, Liboje, Gotovlje, 
Vrbje, Ponikva, Galicija ter 
Vinska gora. 

Predstavniki sveta mestne 
skupnosti Žalec menijo, da so 
ljudje iz vseh teh la-ajevnih 
skupnosti življenjsko povezani 
s sedanjim občinskim središ-
čem, saj že sedaj prihajajo 
v zdravstveni dom, del teh 
krajevnih skupnosti je z Žal-
cem povezan zaradi šole. Šola 
je razlog, da so povezavo po-
nudili tudi Vinski gori, kjer je 
sedaj podružnica žalske os-
novne šole. Žalčani so se doslej 
že pogovarjali z vodstvi neka-
terih krajevnih skupnosti, ki 
njihovemu predlogu ne na-
sprotujejo. Dokončne odloči-
tve pa bodo sprejemali na 
skupščinah krajevnih skupno-
sti in na zborih krajanov. 

Pospešiti 
iastninjenje 

LJUBLJANA, 10. febru-
arja (Dnevnik) - Slovenska 
vlada je sprejela obsežno 
poročilo o izvajanju zako-
na o lastninskem preobli-
kovanju podjetij. Agencija 
za privatizacijo je doslej 
prejela že 192 programov 
lastninskega preoblikova-
nja podjetij. Vlada je po-
enostavila postopke pri de-
nacionalizacij skih zahtev-
kih, uvedla možnost proda-
je večjega dela podjetja 
strateškemu naložbeniku 
in sprejela pravila javne 
prodaje delnic in njihove 
prenosljivosti, da bi pospe-
šila lastninjenje. 

Sporni predčasni 
odpust vojai(ov 

LJUBLJANA, 10. febru-
arja (Dnevnik) - Nesoglasja 
in dopisovanja v medijih 
med obrambnim ministrom 
Janezom Janšo ter pred-
sednikom Milanom Kuča-
nom se nadaljujejo, tokrat 
je povod predčasni odpust 
vojakov s služenja vojaške-
ga roka. Cela avgustovska 
generacija je namreč po še-
stih mesecih služenja te dni 
zapustila vojašnice, o če-
mer pa predsednik Kučan 
ni dobil predloga z zakon-
sko utemeljitvijo. 

O stariii icrivicah 
LJUBLJANA, 9. febru-

arja (Delo) - Poslancem dr-
žavnega zbora se je uspelo 
odločiti o načinu reševanja 
vojne škode oziroma o pra-
vicah, ki naj bi jih priznali 
mobiliziranim v nemško 
vojsko, izgnancem in ukra-
denim otrokom. 

izpoinjeni pogoji 
za NATO 

LJUBLJANA, 10. febru-
arja (Delo) ~ Slovenija iz-
polnjuje politično-geograf-
ske pogoje za vstop v NA-
TO, problematične pa so 
predvsem tehnične in ka-
drovske pomanjkljivosti, je 
na novinarski konferenci 
menil Janez Janša. Gk)voril 
je tudi o predčasnem odpu-
stu avgustovske generacije 
vojakov in se skliceval na 
to, da se je ministrstvo pred 
odločitvijo posvetovalo 
s pravniki in ustavnim so-
diščem. 

IViimo veljavnih 
zaiconov 

LJUBLJANA, 11. febru-
arja (Dnevnik) - Urad pred-
sednika republike je ob no-
vinarski konferenci mini-
stra za obrambo Janeza 
Janše pripravil komunike. 
V njem med drugim ugo-
tavlja, da še vedno velja za-
kon o vojaški obveznosti, 
ki omogoča predčasen od-
pust vojakov, če to dovo-
ljuje bojna pripravljenost 
oboroženih sil, medtem ko 
je vsaka druga podlaga za 
tak odpust nezakonita. 

Bencinsici toiar za 
avtoceste 

LJUBLJANA, 14. febru-
arja (Delo) - Za gradnjo av-
tocest se je januarja s po-
močjo bencinskega tolarja 
nabralo za približno 1,1 
milijarde tolarjev, kar je 
več od pričakovanj. 

Na podlagi 10. člena Pravilnika o dodeljevanju 
sredstev proračuna namenjenih za pospeševanje 
razvoja drobnega gospodarstva v ot)čini Celje (Ur. I. 
RS št. 27/92) 
objavlja 
Izvršni svet Skupščine občine Celje 

RAZPIS 
za PRIDOBITEV SREDSTEV ZA RAZVOJ MA-
LEGA GOPSODARSTVA v občini Celje. 

Vsebina in pogoji razpisa: 
1. Namen sredstev: nakup, urejanje in opremljanje zemljišča za 
graditev poslovnih prostorov; nakup, graditev in adaptacija poslovnih 
prostorov; nakup nove ali generalno ot)novljene opreme in generalna 
obnova opreme z namenom odpiranja novih detovnih mest, poveče-
vanje izvoza, uvajanje ekološko čistih tehnologij, predvsem pa oživlja-
nje proizvodnih dejavnosti. 
2. Za subvencijo posojila lahko zaprosijo: samostojni podjetniki, mala 
in srednja podjetja v zasebni, mešani ali družbeni lastnini, občani, ki 
so pri pristojnem občinskem upravnem organu vk)žili zahtevo za 
izdajo odločbe po 4. čl. zakona o gospodarskih družbah oz. pri 
pristojnem sodišču priglasitev za vpis v sodni register in priložili vse 
predpisane dokumente za ustanovitev obratovalnice oz. podjetja (s 
sedežem na območju občine Celje), registrirani za opravljanje pred-
vsem naslednjih dejavnosti: 01 - industrija (proizvodna dejavnost), 09 
- obrt in osebne storitve. 
3. Vtogi za subvenck)niranje otwestne mere mora biti pritožena doku-
mentacija, navedena v 10. členu pravilnika o dodeljevanju sredstev 
občinskega proračuna za pospeševanje razvoja drobnega gospodar-
stva v občini Celje ter sklep oz. pogodba z SKB banko Celje o odobri-
tvi posojila; 
4. Komisija bo najkasneje v roku 30 dni po prejemu popolnih vkjg 
s strani banke poslala prosik:u ustrezen sklep. 
5. Rok za vkjžitev prošenj je do 30. 6. 1994 na naslov: 
Ot)čina Celje, sekretariat za družbenoekonomski razvoj. Trg Celjskih 
knezov 9, Celje (tel.: 441-413), kjer dobite tudi podrobnejše informa-
cije. 

Predsednbik Izvršnega sveta 
Skupščine občine Celje 

Jože Zimšek, l.r. 



Kako do pravičnejšega obračuna? 
V Celju kljub pripombam ostaja sedanji obračun odvoza odpadkov 

v Celju so doslej že več-
lirat predlagali, da bi odvoz 
odpadkov obračunavali po 
številu družinskih članov, ne 
pa po kvadraturi stanovanja. 
Vendar predlog ni zaživel, 
čeprav mnogi občani ugo-
tavljajo, da sedanji obračun 
ni ustrezen. 

Tudi izvršni svet v Celju se 
je s to temo srečal že večkrat, 
fía enem zadnjih zasedanj je 
strokovna služba za komu-
nalno gospodarstvo pripra-
vka analizo prednosti in po-

manjkljivosti predlaganega 
načina obračuna. Ugotavlja-
jo, da ima večina občin 
v Sloveniji ceno za odvoz od-
padkov vezano na kvadratni 
meter površine stanovanja, 
obračun po osebi pa imajo le 
nekatere manjše občine. Le-
nart in Murska Sobota pa 
imata obračun vezan na 
smetnjak, saj gre pri njih za 
ločeno zbiranje odpadkov. 
Tudi v svetu so uveljavljeni 
različni načini obračuna. 
V Celju menijo, da ima obra-

čun po osebi več pomanjklji-
vosti, med drugim bi priha-
jalo do težav pri zagotavlja-
nju tekočih podatkov o pre-
bivalcih. Poleg tega bi bil po 
njihovem nov obračun ne-
pravičen do tistih, ki bivajo 
v svojih hišah, saj bi jim mo-
rali odvoz zaračunati po do-
datnih kriterijih zaradi več-
jega obsega dela delavcev, ki 
se morajo ustaviti pri vsaki 
hiši. Pri teh je tudi količina 
odpadkov praviloma večja. 
Sicer pa tudi obračun po 
osebi ne pomeni pravičnejše 
ureditve, saj vsi ne ustvarja-
jo enake količine odpadkov, 
takšen obračun pa lahko po-
meni tudi večjo obremenitev 
revnejših slojev, ki živijo 
v manjših stanovanjih. 

Izvršni svet je menil, da 
naj način obračuna odvoza 
odpadkov zaenkrat ostane 
takšen kot je, z bližnjo reor-
ganizacijo Javnega podjetja 
Komunala pa naj bi se teme-
ljiteje lotili sprememb tudi 
na tem področju. 

TC 

Klima v stečal? 
Predlog menda že na sodišču 

Seznam podjetij, ki bo-
do na Celjskem slej ko 
prej romala v stečaj, se bo 
očitno spet podaljšal. 
Stečajni postopek naj bi 
uvedli v družbah Klima 
mont in Klima VST. 

Zaposleni v Klimi ne 
razpolagajo z nobenimi 
uradnimi informacijami, 
menda pa so stečaj obeh 
družb že potrdili v uprav-
nih odborih, predloga za 
stečaj Klime monta in 
Klime VST, pa sta, spet 
po neuradnih informaci-

jah, že na sodišču. Razlo-
gi za stečaj naj bi bili 
v obeh družbah negativ-
no poslovanje, izguba t r-
žišč in pomanjkanje dela. 
V obeh družbah je zapo-
slenih približno 300 de-
lavcev, v Klimi mont 120 
do 130, v Klimi VST 182 
delavcev. V obeh družbah 
so se že pred časom lotili 
uresničevanja sanacij-
skega programa, ki pa se 
je po besedah delavcev 
končal samo na ramenih 
tehnoloških viškov. 

IB 

Sile ZN zapuščalo 
Somalijo 

MOGADIŠ, 13. februarja 
(Delo) - Somalijo je zapu-
stilo več kot 100 nemških 
vojakov, ki so v državo pri-
šli lani v okviru misije ZN. 
Ostali nemški in ameriški 
vojaki naj bi Somalijo za-
pustili do konca meseca. 

Beg zaradi 
ultimata 

BEOGRAD, 13. februar-
ja (Večer) — Glavno mesto 
ZIÙ zapuščajo družine di-
plomatov in uradnih usluž-
bencev veleposlaništev. 
Doslej so odšli Američani, 
Britćmci in Nizozemci, po-
dobno pa bodo ravnali naj-
brž tudi predstavniki dru-
gih držav Evropske unije. 
To selitev pojasnjujejo 
s povečanjem napetosti po 
ultimatu bosanskim 
Srbom. 

Smrt in odstop 
LONDON, 13. februarja 

(Večer) - Deset krogel, maš-
čevanje sorodnikov, je kon-
čalo življenje enega najbolj 
zloglasnih irskih teroristov 
Dominica Mad Doga 
McGlincheya, ki je imel na 
vesti na desetine umorjenih 
ljudi. Pod težo obtožb o ne-
dovoljeni ljubezenski zvezi 
pa je odstopil Hartley Bo-
oth, zasebni parlamentarni 
sekretar. Booth je zanikal 
ljubezensko zvezo z 22-let-
no Emilly Barr, vendar se 
je vseeno odločil za odstop. 
Sicer je bil znan po zago-
varjanju dnižinskih 
vrednot. 

Svečana otvoritev 
ZOI 

LILLEHAMMER, 12. fe-
bruarja (Republika) 
- V skakalni areni Lygs-
gardsbakkene je norveški 
kralj Harald V. uradno od-
prl 17. zimske olimpijske 
igre. Uvodna slovesnost je 
bila zasnovana na najbolj 
žlahtnih sporočilih norve-
ške kulture, tradicije in 
športa. V mimohodu je so-
delovalo 66 reprezentanc, 
med njimi tudi 22-člansko 
slovensko zastopstvo. 

Drnovšek na 
Dansicem 

KOPENHAGEN, ll .fe-
bruarja (Večer) - Predsed-
nik slovenske vlade dr. Ja-
nez Drnovšek se je sestal 
z vodilnim danskimi politi-
ki, osrednja tema pogovo-
rov pa je bilo vključevanje 
Slovenije v evropske inte-
gracije ter dansko-sloven-
sko gospodarsko in politič-
no sodelovanje. Drnovšek 
je obisk zaključil v dan-
skem inštitutu za zunanjo 
politiko, kjer je spregovoril 
o Sloveniji. 

Hrvašlco-
lugoslovanski 
pogovori 

ZAGREB, 11. februarja 
(Večer) - Sestali se bosta 
delegaciji ZR Jugoslavije 
in Hrvaške, ki ju bosta vo-
dila Željko Simic in dr-
.Mate Granic. Tema pogo-
vorov bodo postopki izva-
janja ženevske deklaracije 
o normalizaciji odnosov 
med Hrvaško in ZR Jugo-
slavijo. 

Legalizacija črnih gradenj 
Celjski izvršni svet je spre-

jel sklep o javni razgrnitvi 
prostorskih ureditvenih po-
gojev za vse tiste, ki so prija-
vili svoje čme gradnje in za 
odlog nišitve plačali zahte-
vani depozit. 

Do lanskega 10. oktobra, 
ko je potekel rok za prijavo 
črnih gradenj, so v Celju do-

bili 279 prijav, od tega je bilo 
258 pravilnih vlog. Posamez-
ne primere so nato razvrstili 
v skupine in sicer v štirih 
primerih legalizacija ni mož-
na, v 197 primerih bodo 
gradnjo legalizirali s sanaci-
jo, v 57 primerih pa brez sa-
nacije. 

Vse občine morajo do juli-

ja izdelati in sprejeti I*ro-
storske ureditvene pogoje za 
tiste, ki so prijavili čme 
gradnje, kar predstavlja tudi 
spremembe dolgoročnega 
načrta občin. Ker je vseh 258 
prijavljenih posegov v celj-
ski občini razpršenih po ob-
močju celotne občine, razen 
v nekaterih mestnih okoljih, 
bodo javne razgrnitve in raz-
prave večinoma v vseh kra-
jevnih skupnostih. V njih bo-
do krajani obveščeni o mož-
nostih legalizacije svojih ne-
dovoljenih gradenj, ki pa jih 
je po ocenah okrog 2 tisoč, 
kar pomeni precej več, kot 
pa so jih čmograditelji prija-
vili. 

TC 

Obletnica ob Gračnici 
Tudi letos so borci ob Gračnici proslavili obletnico pohoda 

14. divizije. Tokrat je bilo posebno slovesno, saj mineva od 
dogodka 50 let. 

Pri spomeniku narodnega heroja Ilije Badovinca se je zbralo 
približno dvesto nekdanjih borcev omenjene divizije, ki so prišli 
iz celjske, laške, sevniške in drugih občin ter iz Ljubljane. 
Program so pripravili otroci osnovne šole iz Rimskih Toplic, 
slavnostna govornica pa je bila Zofka Zbačnik. 

J. K. 

Zgodovina nastanka občin 
Upravna ureditev spodnje Savinjske doline leta 1850 - Prispevek k razpravi za 
oblikovanje novih občin 

Ob pripravah na novo 
upravno ureditev slovenske 
države je primerno, da se 
prikaže zgodovina nastanka 
občin na območju sedanje 
občine Žalec. 

Zaradi utrditve državne 
oblasti in zmanjšanja samo-
volje fevdalne gospode sta 
cesarica Marija Terezija 
(1740-1780) in cesar Jožef II. 
(1780-1790) preuredila dr-
žavno upravo. Vladarica je 
proglasila kmeta za temelj in 
največjo oporo države. Slo-
venski del Štajerske je bil 
razdeljen v celjsko in mari-
borsko okrožje. Podrejena 
sta bila cesarskemu namest-
ništvu v Gradcu. Okrožja so 
sestavljali davčni okraji 
2 davčnimi - popisnimi obči-
nami. Te upravne enote so 
iniele v večini primerov se-
dež v graščinah. Sedež davč-
nega okraja Pragwald - Pre-
t>old, s šestindvajsetimi 
davčnimi občinami, je bil 
v istoimenski graščini. 
Davčne občine so bile pred-
hodnice katastrskih in so 
imeli svoje urade. 

Prevratno leto 1848 je do-
končno pokopalo oblast fev-
dalcev - graščakov. Z geslom 
Temelj svobodne države je 
svobodna občina, je avstrij-
ska vladavina leta 1849 ob-
javila občinski zakon. Dote-
danje katastrske, davčne ob-
line so bile združene v naj-
•^ižjo upravno enoto. Njihov 

sedež je bil izven graščin. 
Nadrejena upravna enota je 
bilo okrajno glavarstvo. Za 
Savinjsko dolino je bilo 
v Celju. Okrajno glavarstvo 
je imelo več sodnih in davč-
nih okrajev. Zapadna polo-
vica današnje žalske občine 
je sodila k Vranskemu, 
vzhodna k celjskemu sodne-
mu in davčnemu območju. 
Okraji so se združevali 
v okrožja. Slovenski del Šta-
jerske je bil povezan v mari-
borskem okrožju. Okrožja so 
se združevala v pokrajine, ki 
jim je načelovalo deželno na-
mestništvo. Štajerska je ime-
la sedež v Gradcu. 

Leta 1850 so na območju 
sedanje žalske občine usta-
novili petnajst občin. Največ 
ljudi (2.633) je imela Velika 
Pirešica in najmanj (309) 
Grajska vas. 

V tem letu so bile tudi prve 
občinske volitve. Volilno 
pravico so imeli davkoplače-
valci, učitelji, odvetniki, no-
tarji, duhovniki in uradniki, 
ki niso bili v občinski službi. 
Izvoljeni odborniki so izbrali 
župana in najmanj po dva 
občinska svetovalca ter na-
mestnike. Žigi so imeli v sre-
dini oznako občine npr: 
Sv. Pavel (v nemščini) in jo je 
obkroževal napis Uradni žig 
svobodne občine. 

K Vranskemu sodnemu in 
davčnemu območju so pripa-
dale naslednje občine: 

Braslovče, 2545 prebival-
cev. Naselja: Braslovče - trg. 
Male Braslovče, Braslovško 
Dobrovlje, Glinje, Spodnje 
Gorče, Zgornje Gorče, Ka-
menče, Letuš, Sv. Matevž, 
Orla vas, Parižlje, Podgorje, 
Podvrh, Poljče, Preserje, Ra-
kovlje. Sv. Rupert in To-
povlje. 

Gomilsko, 628 prebival-
cev. Naselja: Gomilsko, Tr-
na va in Zakl. 

Grajska vas, 309 prebival-
cev. Naselje: Grajska vas. 

Sv. Jeronim, 1288 prebi-
valcev. Naselja: Creta, 
Sv. Jeronim, Limovce, Zgor-
nji Motnik, Selo, Tešova, Vo-
loga in Zapalanina. 

Sv. Jurij pri Taboru, 1977 
prebivalcev. Naselja: Čmi 
vrh. Sv. Jurij, Kapla, Sv. Le-
nart, Loke, Sv. Miklavž, Oj-
striška vas in Pondor. 

Marija Reka, 572 prebival-
cev. Naselja: Velika in Mala 
Reka. 

Polzela, 1134 prebivalcev. 
Naselja: Breg, Ločica, Orova 
vas, Podvin, Polzela in Za-
lože. 

Vransko, 1701 prebival-
cev. Naselja: Čepi je, Ločica, 
Prekopa in trg Vransko. 

K celjskemu sodnemu in 
davčnemu območju so pripa-
dale občine: 

Gotovlje, 557 prebivalcev. 
Naselje: Gotovlje. 

Griže, 1281 prebivalcev. 
Naselja: Griže, Migojnice, 

Sv. Pankrac in Zabukovica. 
Sv. Pavel pri Preboldu, 

1836 prebivalcev. Naselja: 
Dolenja vas, Kaplja vas, 
Latkova vas. Sv. Lovrenc, 
Sv. Magdalena, Sv. Pavel in 
Šešče. 

Sv. Peter v Savinjski doli-
ni, 1086 prebivalcev. Nase-
lja: Dobroteša vas. Sv. Peter, 
Spodnje in Zgornje Roje. 

Petrovce, 1930 prebival-
cev. Naselja: Arja vas, Do-
briša vas, Drešinja vas, Ka-
saze. Sv. Križ, Leveč, Sv. Ne-
ža ali Liboje in Petrovče. 

Velika Pirešica, 2633 pre-
bivalcev«, Naselja: Gorica, 
Hramše, Kale, Sv.Kunigun-
da, Pernovo, Velika in Mala 
Pirešica, Podkraj, Spodnja 
in Zgornja Ponikva, Ruše, 
Studence, Zavrh in Železno. 

Žalec, 931 prebivalcev. 
Naselja: Spodnja in Zgornja 
Ložnica, Vrbje in trg Žalec. 

Največ prebivalcev je ime-
la občina Velika Pirešica, 
najmanj pa Grajska vas. 
Vseh prebivalcev je bilo oko-
li dv^se t tisoč. Sedanja ob-
čina Žalec ima dvakrat več 
ljudi in petnajst krajevnih 
skupnosti. Po eno katastrsko 
občino so imele občine: Go-
tovjhe. Grajska vas. Sv. Peter 
in Žalec. Največ katastrskih 
občin, osem je imela občina 
Braslovče. Vsa krajevna 
imena so bila v nemškem je-
ziku. 

IVAN DOLINAR 

Ašicerčevi 
priznanji in zlati 
možnar 

Osrednja prireditev ob 
slovenskem kulturnem praz-
niku v občini Laško je vsako 
leto tudi priložnost za pode-
litev priznanj za dosežke 
oziroma dejavnost na posa-
meznih področjih kulture. 
Letošnja prireditev je bila 
minuli petek zvečer v dvora-
ni Kulturnega centra v La-
škem. 

Dogodek sta z glasbenim 
recitalom obogatila pianist-
ka Nina Mole in pianist Beno 
Govže. Priznanji Antona 
Aškerca, ki ju za področje 
kulturne tvornosti podelju-
jeta Skupščina občine Laško 
in Izvršni svet, sta prejela 
profesor Miloš Rybàf, po ro-
du Laščan, za delo na po-
dročju publicistike, ter mo-
ški pevski zbor Papimičar iz 
Jagnjenice za razvoj zborov-
skega petja. Priznanje, ki ga 
vsako leto podeljuje tudi Od-
bor za kulturo, imenovano 
zlati možnar, pa je na petko-
vi slovesnosti prejel Vlado 
Marot - za prizadevanja pri 
ohranjanju starih ljudskih 
šeg in običajev v občini 
Laško. 

M.A. 
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Rdeči križ v stiski 
Osebnost februarja 

Občinska, po novem Ob-
močna, organizacija Rdečega 
križa Laško je minuli teden 
pripravila razširjeno sejo 
Predsedstva, v nadaljevanju 
pa še posvet z vsemi predsed-
niki Krajevnih organizacij ob-
čine Laško. 

Na predsedstvu so sprejeh 
sklep o preimenovanju občin-
ske organizacije v območno, 
potrdili kadrovske predloge iz 
celjske regije za Glavni odbor 
RK Slovenije, obravnavali pri-
prave na programsko volilno 
sejo in odprli kadrovske po-
stopke za organe območne or-
ganizacije. Za organe Rdečega 
gije predlagali: dosedanjo se-
kretarko iz Slovenskih Konjic 

Marto Šmalc ter Nado Bren-
čič, predsednico Območne or-
ganizacije RK iz Celja. Za 
predsednika RK Slovenije so 
predlagali mag. Anko Tomin-
šek in prof. Jureta Gartnerja, 
za podpredsednika dr. Alojza 
Brusa in za generalnega sekre-
tarja Mirka Jeleniča. 

Bolj zanimivo je bilo v na-
daljevanju, ko so se na posvetu 
zbrali vsi predsedniki krajev-
nih organizacij. Beseda je te-
kla o vseh najaktualnejših 
vprašanjih, o smernicah za de-
lo v letošnjem letu skupaj 
s planom krvodajalskih akcij, 
višini članarine, ki ostaja ena-
ka kot lani, to je 250 SIT na 
odraslega, 100 SIT za mlade 

člane, družinska pa 500 tolar-
jev, največ pa so govorili o so-
cialni problematiki občanov. 

Sekretar Vlado Marot je 
opozoril na nekatere zelo pe-
reče probleme, na stisko, ki je 
drugi ne čutijo, je pa čedalje 
bolj prisotna, saj država za so-
dalo vse premalo skrbi. In ta-
ko leži vse breme na plečih 
Rdečega križa, ljudje trkajo na 
njihova vrata, pričakujejo po-
moč, nekateri so celo agresiv-
ni . . . Država skrbi le za za-
konsko določene tekoče nalo-
ge, posluh občine pa bi moral 
biti večji, saj konec koncev na 
vratih RK prestrežejo tiste, ki 
bi sicer trkali kar na županova 
vrata. 

Zato bo Rdeči križ v bodoče 
prisiljen uvesti določene var-
nostne mehanizme. Tudi zato 
se je sekretar obrnil po pomoč 
k predsednikom krajevnih or-
ganizacij, da bi uvedli dežurno 
službo vsaj enkrat v mesecu, 
da bi formirali posebne komi-
sije, ki bi delovale neodvisno 
in hitreje reševale vloge za po-
moč. V bodoče razmišljajo tudi 
o tem, da bi razvili donator-
stvo, sicer se jim zares lahko 
zgodi, da bodo kdaj sami pro-
sili za pomoč. Denarja pač ni. 
In še huje je, če ga ni tam, kjer 
bi moral biti, od koder ga 
pravzaprav drugi pričakujejo, 
četudi v materialni obliki. Ne-
kaj obetajo tudi bodoče konce-
sije. Ko bodo razpisane, bodo 
zanje pripravili ustrezne pro-
grame. Dela bo zatem še več, 
ker bo treba programe, zapisa-
ne v koncesijah, vsekakor tudi 
uresničiti. In tako se vse vrti 
v začaranem krogu. Še več de-
la, pa manj denarja. 

MOJCA MAROT 

Na podlagi 85. in 139. člena zakona 
o dohodnini (Uradni list Republike 
Slovenije, št. 71/93) 

izdaja 

Ministrstvo za finance -
REPUBLIŠKA UPRAVA ZA JAVNE 
PRIHODKE - IZPOSTAVE CELJE, 
LAŠKO, SLOVENSKE KONJICE, 
ŠENTJUR PRI CELJU IN ŠMARJE PRI 
JELŠAH 

POZIV 
k vložitvi napovedi za odmero do-
hodnine, davka od dohodkov iz 
dejavnosti in davka od dohodkov 
iz premoženja za leto 1993 

DO 15. JANUARJA 1994 MORAJO NAPOVED 
VLOŽITI: 
1. Zavezanci za davek od dohodkov iz premoženja 
o dohodkih, doseženih z oddajanjem premoženja 
v najem, v letu 1993, ki je po pogodbi trajal najmanj 
eno leto; 

Opomba: 
Napoved za odmero davka od dohodkov, doseženih 
z oddajanjem premoženja v najem, ki je po pogodbi 
trajal najmanj 1 leto, se za leto 1993 izjemoma lahko 
vloži DO 28. FEBRUARJA 1994. 

DO 28. FEBRUARJA 1994 MORAJO NAPOVED 
VLOŽITI: 
2. Zavezanci za davek od dohodkov iz dejavnosti 
o dohodkih, doseženih v letu 1993; 

DO 31. MARCA 1994 MORAJO NAPOVED VLO-
ŽITI: 
3. Zavezanci za dohodnino o dohodkih, doseženih 
v letu 1993, razen zavezancev, katerih edini vir do-
hodnine je pokojnina, če med letom niso plačevali 
akontacije dohodnine. 

Opomba: 
Napoved za odmero dohodnine morajo do 31. mar-
ca 1994 vložiti tudi zavezanci za davek od dohodkov 
iz dejavnosti in zavezanci za davek od dohodkov iz 
premoženja, doseženih z oddajanjem premoženja 
v najem, ki je po pogodbi trajal najmanj eno leto. 

Napoved vložijo: 
- zavezanci iz I. točke za dohodke iz premičnega in 
nepremičnega premoženja pri izpostavi Republiške 
uprave za javne prihodke (v nadaljnjem besedilu: iz-
postavi), na katere območju imajo stalno prebivališ-
če. Zavezanci, ki dosežejo dohodke z oddajanjem 
premičnega in nepremičnega premoženja v najem in 
niso rezidenti Republike Slovenije, vložijo napoved 
pri izpostavi, na območju katere so bili dohodki do-
seženi; 
- zavezanci iz 2. točke pri izpostavi, na območju 
katere so vpisani v register zasebnikov ali v drugo 
predpisano evidenco; 
- zavezanci iz 3. točke s stalnim prebivališčem 
v Republiki Sloveniji (rezidenti) pri izpostavi, na ob-
močju katere imajo stalno prebivališče v času vloži-
tve napovedi, zavezanci, ki niso rezidenti Republike 
Slovenije, pa pri izpostavi, na območju katere imajo 
začasno prebivališče v času vložitve napovedi. 

Napoved za odmero dohodnine in drugih davkov je 
treba vložiti na predpisanem obrazcu. Obrazec na-
povedi za odmero dohodnine se dobi v knjigarnah, 
drugi obrazci napovedi pa pri posameznih izposta-
vah Republiške uprave za javne prihodke. 

Zavezanec - posameznik se kaznuje za prekršek 
z denarno kaznijo najmanj 50.000 tolarjev, za prekr-
šek v zvezi z opravljanjem dejavnosti pa najmanj 
100.000 tolarjev: 
- če ne vloži ali ne vloži v zgoraj navedenem roku, 
ki je določen z zakonom, napovedi pri pristojnem 
davčnem organu; 
- če vloži napoved, ki ne vsebuje podatkov, ki so 
potrebni za odmero, ali če v napovedi izkaže neres-
nične podatke. 

Z denarno kaznijo najmanj 400.000 tolarjev se kaz-
nuje za prekršek posameznik, ki je napovedal manj-
šo osnovo za dohodnino oziroma manjšo davčno os-
novo za posamezno podvrsto dohodnine, če se ta 
ne vključi v osnovo za dohodnino, če utaja dohodni-
ne oziroma davka, ki odpade na nenapovedane pri-
hodke, ne predstavlja kaznivega dejanja. 

MINISTRSTVO ZA FINANCE 
Republiška uprava za javne prihodke 

IZPOSTAVE CELJE, LAŠKO, SLOVENSKE 
KONJICE, ŠENTJUR IN ŠMARJE PRI JELŠAH 

Smučarska laufarija »račk« v Cerknem 
Slovenski novinarji smučar-

ji so za letošnje državno pr-
venstvo izbrali Cerkno, oziro-
ma tamkajšnji smučarski cen-
ter na Črnem \Thu. Prvenstva 
se je udeležilo več kot sto novi-
narjev iz večine slovenskih 
uredništev ter gostje iz Avstri-
je, Slovaške in Hr\'aške. 

Razen samega tekmovanja 
ima to srečanje tudi družaben 
pomen, saj se novinarji sicer le 
poredko srečujejo. V Cerknem 
pa so znali izkoristiti prisot-
nost tolikšnega števila pred-
stavnikov sedme sile, saj so 
pripravili pester spremljevalni 
program. Tako so predstavili 
njihovo laufarijo, pripravili 
obisk bolnice Frenje, novinar-
je so popeljali tudi v Rudnik 
živega srebra v Idrijo, predsta-
vili pa so jim tudi njihovo naj-
večjo delovno organizacijo, ki 
dobesedno živi s krajem, to je 
Eta Cerkno. 

Novinarji pa so si tudi sami 
popestrili večerne urice, saj so 
jim igrali ansambli Amerika, 
Čudežna polja, Royal flash in 
tudi njihov kolega Pero 
Lovšin. 

V tekmovalnem delu so se 
novinarji med seboj pomerili 
v veleslalomu in tekih, oba re-
zultata pa sta štela za kombi-
nacijo. 

Rezultati - veleslalom člani-
ce: I.Marjeta Šoštarič (Delo), 
2. Saša Dragoš, 3. Neva Blaze-
tič-Juren (obe Primorske no-
vice); 

veteranke: I.Albina Pod-
bevšek (Jana), 2. Katja Roš 
(Delo), 3. Alenka Leskovic 
(Ur. list); 

člani: l.Tone Vrhovnik (Re-
publika) in Črt Kanoni (Radio 
Slovenija), 3. G r e ^ r Pucelj 
(Delo), 20. Janko Sopar (TV 
Slovenija); 

veterani: I.Andrej Sedej 
(Avto), 2. Rado Časi (Radio 
Slovenija), 3.Vili Guček (TV 
Slovenija), 4. Franček Punger-
čič (NT&RC); 

super veterani: I.Bine Ro-
gelj (PIL MK), 2. Milan Maver 
(Delo), 3. Marjan Remic 
(RGL); 

teki - članice: 1. Marjeta Šo-
štarič, 2. Neva Blazetič-Juren, 

3. Tatjana Pihler (Dnevnik); 
veteranke: I.Katja Roš, 

2. Alenka Leskovic, 3. Albina 
Podbevšek; 

člani: I.Gregor Pucelj, 
2. Matjaž Albreht (Republika), 
3. Primož Kališnik (Stop); 

veterani: I.Igor Longyka 
(MK), 2. Franček Pungerčič 
(NT&RC), O.Janez Kroflič 
(Savinjski občan); 

super veterani: l.Tone For-
nezzi Tof, 2. Bine Rogelj (PIL 
MK), 3. France Jeras Eies; 

kombinacija - članice: 
I.Marjeta Soštarič, 2. Neva 

Blazetič-Juren, 3. Saša 
Dragoš; 

veteranke: I.Katja Roš, 
2. Albina Podbevšek, 3. Alenka 
Leskovic; 

člani: I.Gregor Pucelj, 
2. Matjaž Albreht, З.Топе Vr-
hovnik; 

veterani: 1. Rado Časi, 
2. Franček Pungerčič, 3.Igor 
Longyka; 

super veterani: I.Bine Ro-
gelj, 2. Tone Fornezzi Tof, 
3. France Jeras. 

F. P. 

Celjski delež na srečanju novinarjev smučarjev je bil zelo opazen. Najprej sta tu srebrni odličji 
Frančka Pungerčiča, razen tega so vse medalje in pokale naredili v celjski Aurei in prepričanje 
vseh je bilo, da tako lepih na teh tekmovanjih še niso imeli. Največ aplavza in odobravanja pa so 
poželi dijaki in prof. Gril iz celjske Srednje gostinsko turistične šole (na fotografiji), ki so pod 
mentorstvom Jožice Štrukove pripravili izredno okusno kosilo, za katerega je sestavine prispe-
vala Mesnica Leljak iz Celja. 

Osebnost februarja 
V drugem tednu tega meseca 

ste se že malo bolj potrudili pri 
iskanju osebnosti meseca. 
Skupaj smo prejeli 108 glasov-
nic, med njimi žal nekaj zelo 
pomanjkljivo izpolnjenih. Te 
seveda niso veljavne, zato vas 

prosimo, da glasovnice izpol-
nite v celoti. 

Ponovno poudarjamo, da 
bodo vsi zmagovalci v določe-
nem mesecu sodelovali ob zak-
ljučku leta v izboru za oseb-
nost leta 1994. V uredništvu pa 

smo se odločili, da vam malce 
namignemo, za koga bi v dolo-
čenem mesecu kazalo glasova-
ti glede na to, da naj bi oseb-
nost meseca bil človek, ki je 
v tistem mesecu naredil nekaj 
izjemnega, pomembnega. To je 

bil v mesecu februarju po na-
šem mnenju direktor Sloven-
skega ljudskega gledališča Ce-
lje, Borut Alujevič, ki je v me-
sto Celje pripeljal Dneve ko-
medije. Torej? Če imate po-
dobno ali še kakšno idejo, vaši 
glasovi bodo dobrodošli do po-
nedeljka, 28. februarja, ko bo-
mo glasove, ki jih boste poslali 
na kuponih, prišteli glasovom 
poslušalcev Radia Celje, ki bo-
do o osebnosti meseca febru-
arja glasovali v sredo, 23. fe-
bruarja. Izbrano osebnost bo-
do na radiu predstavili v sre-
do, 2. marca. 

Skupni glasovi pa so zaen-
krat razdeljeni takole: Tonček 
Ratej 25, Brane Mihajlovič-
Costa 18, Janez Vedenik 17, 
Tone Vrabl in Nataša Gerkeš 
po 7, Maks Šikovec, Boris Ja-
godič in Edi Masnec po 6, Bet-
ka Suhel, Melita Furlani in Ida 
Baš po 5 glasov, Rolando Puš-
nik. Brane Jeranko, Boštjan 
Strašek in Bojan Krajne so 
prejeli po 4 glasove, Vinko 
Skale 3, Franc Podbregar, Vi-
libald Šantl, Drago Medved in 
dr. Blanka Rataj po 2, po ene-
ga pa: Mirko Krajne, dr. Cveta 
Pahljina, Stojan Auer, Theo 
Bostič, Tone Dornik, Mirko 
Kocuvan in Ivica Bumik. 
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Lepo se sliši, v praksi pa • • • 
HaJ menUo ceUskI trgovci o akcUl Kupujmo slovensko, ki so Jo predlagali slovenski sindikati? 

Kupujmo slovensko — tako se 
imenuje akcija, ki so jo pred krat-
](im začeli slovenski svobodni sin-
dikati v sodelovanju s tržno agen-
cijo Kres. S to akcijo želijo sindi-
kati spodbuditi Slovence, da naj 
bi se otresli miselnosti, kako je vse 
tuje boljše in tudi cenejše, kupo-
vali pa naj bi predvsem blago do-
mačih proizvajalcev in s tem po-
magali domačemu gospodarstvu. 

Po oceni predsednika Zveze 
svobodnih sindikatov Dušana Se-
moliča so se v Sloveniji v zadnjem 
času pojavili številni izdelki tu je -
ga porekla. Z agresivnim trže-
njem, zapeljivo propagando in tu -
di nekri t ično presojo kakovosti 
teh izdelkov smo na police dobili 
konkurenco. Obenem pa smo iz-
gubili mars ikatero domačo b la-
govno znamko, domači izdelki pa 
po oceni sindikalistov izgubljajo 
kritično količino, ki je potrebna 
za obstoj proizvajalca. Zato pro-
padajo podjet ja , zmanjšu je se za-
poslenost, slabi slovenska gospo-

darska moč, pa tudi naša samo-
stojnost in samozavest. 

V sindikat ih zatr jujejo , da nj i -
hov namen nikakor ni izločanje 
uvoženih izdelkov z domačih pro-
da jn ih polic. Slovenskega potroš-
nika želijo le opozoriti, n a j tedaj , 
kadar kupuje izdelek dobro pre-
misli, ali ne obstoja morda tudi 
kakovostno in cenovno podoben 
domači izdelek. Prav tako projekt 
ni usmerjen v protekcionizem do-
mačega gospodarstva, temveč zaš-
čito domačega potrošnika in pro-
izvajalca. Akcija Kupujmo slo-
vensko na j bi t ra ja la dlje časa, 
k sodelovanju pa so sindikat i po-
vabili tudi slovensko vlado, par la -
ment, pa zbornice, s t ranke in tudi 
nekatera večja podje t ja . 

In kako pobudo sindikalistov 
koment i ra jo trgovci na Celjskem? 
Emil Kolenc, Trgovsko podje t je 
Center Celje: »Ce razmišl jam kot 
Slovenec, potem se mi pobuda zdi 
dobra. Režim prostega uvoza je 
pri nas namreč znatno preširok. 

Potoval sem po Dal jnem vzhodu 
in v vseh tamkajšn j ih deželah je 
praksa takšna, da je izvoz prost, 
pri uvozu pa se na tančno ve, k a j se 
lahko uvaža in kdo lahko uvaža 
blago. Pri nas pa na tem področju 
vlada anarhi ja . Številni proizva-
jalci težko pridejo do deviz, po 
drugi s t rani pa jih tako zlahka 
zapravl jamo. Prepričan sem, da 
s to akcijo slovenski proizvajalci 
ne bodo dobili monopola. Poglejte 
samo pr imer sadnih sokov. Osem 
kvali tetnih proizvajalcev ima Slo-
venija, pa k l jub temu dopuščamo 
na široko odprta vra ta uvozu tuj ih 
sokov. Ne s t r in jam se z zapira-
n jem meja, toda država mora jas-
no povedati , ka j potrebuje , k je pa 
počenjamo neunmosti . V našem 
trgovskem podje t ju sicer ponu ja -
mo tudi uvožene izdelke, vendar 
gre predvsem za dopolnjevanje 
ponudbe.« 

Pobudi sindikatov pa odločno 
nasprotu je Stane Žilnik iz podje t -
ja za proizvodnjo in trgovino Fis-

her: »Akcija je povsem nesmiselna 
in otročja. Z ekonomskega stališ-
ča še nobena zaščita ni bila korist-
na. Če hoče naše gospodarstvo 
v korak s tujci, je t reba sprejeti 
nj ihova pravila igre. Kako pa bi 
v s indikat ih reagirali, če bi deni-
mo Nemci sklenüi, da ne bodo ku-
povali našega tekstila? Problemi 
so drugje, med l judmi je še veliko 
rezerv in to je t reba izkoristiti . 
Tuje blago je v pr imerjavi z našim 
cenejše, pogosto tudi kvali tetnejše 
in temu se n a j pri lagodijo naši 
proizvajalci. Kl jub akciji s indika-
ta zaenkra t ni čuti t i manjšega 
povpraševanja po tuj ih izdelkSi, 
niti ga ne pr ičakujem v pr ihodnje . 
Razen, če država ne bo sp)et spre-
jela kakšnih adminis t rat ivnih 
ukrepov, ka r pa bi bilo otročje in 
neumno.« 

Boštjan Marovt iz celjskega Me-
troja meni, da se pobuda sicer le-
po sliši, vprašanje pa je, če je ures-
ničljiva in z gospodarskega vidika 
tudi smiselna. »Kupec pač izbira 

Made in Slovenija? Občni zbor DPMŽ 
v ponedeljek je bil v stran-

ski dvorani Narodnega doma 
v Celju občni zbor Društva 
proti mučenju živali iz Celja. 

Na občnem zboru, katerega 
gostja je bila Eva Lea Müller, 
so najprej izvolili organe dru-
štva. Za predsednika DPMŽ 
Celje so izvolili Mira Gradiča, 
za trajno častno predsednico 
Društva in predsednico nad-
zornega odbora pa Melito Fur-
lanijevo, na kateri že več let 
temelji večina dela v celjskem 
društvu. 

Sicer pa so člani na občnem 
zboru razpravljali še o aktual-
ni problematiki v zvezi z mu-
čenjem živali v Sloveniji in 
sprejeli program dela, ob če-
mer so povedali, da je glavna 
naloga članov društva prepre-
čevanje mučenja živali. Člani 
DPMŽ bodo delovali pred-
vsem na terenu, še naprej pa 
bodo sodelovali tudi z UNZ, 
z veterinarsko službo in lovci. 

N . -M. SEDLAR 

Kako na to gledajo Celja-
ni? J ih moti, da so izdelki, ki 
jih kupuje jo v slovenskih t r -
govinah, narejeni v tujini , ali 
j im je vseeno? 

Jože Vengust iz Celja: 
»Mislim, da je akcija soraz-
merno v redu, menim pa tu -
di, da bi morali dvigniti kva-

liteto slovenskih izdelkov. 
Predvsem pa ne bi smeli pre-
prečiti uvoza izdelkov. Iti 
v to smer je sicer prav, ven-
dar ne za vsako ceno.« 

Nevenka Žutič, družbo-
slovni tehnik iz Celja: »Gle-
dam predvsem na kvaliteto 
in ceno, ne pa na to, k je je bil 

kakšen izdelek narejen. Ce 
mi je k a j všeč in če se mi zdi, 
da je kakovostno narejen, ga 
pač kupim. Če mi ni všeč, pa 
na j bo naš ali pa ne, pa ga ne 
bom kupila.« 

Petra Maček, študentka iz 
Celja: »Meni je vseeno. Gle-

dam samo na kvaliteto in na 
ceno. Kar se same akcije 
Zveze svobodnih sindikatov 
tiče, pa: tisti, ki so se odloči-
li, da bodo sodelovali, n a j to 
počnejo. To je problem vsa-
kega posameznika.« 

Franc Šantej, upokojenec 
iz Celja: »Ne vem, k a j bi re-
kel. Kupujem, kolikor je po-
trebno, in ne zanimam se na 
znamke. Gledam na to, da 
dobim, da je cena ustrezna in 
da je izdelek, ki ga kupim, 
kvaliteten.« 

Janko Cahon, fotoreporter 
iz Celja: »Mislim, da bi bilo 
dobro, da bi se tisto, ka r je 
narejeno pri nas, pr i nas tudi 
prodalo. Vendar mora bit i 
izdelek kvaliteten, v skladu 
s sodobnimi s tandardi , ne pa 
kakšna »šuš« roba, ki jo 
v naših trgovinah proda ja jo 
ka r pogosto. Skra tka , pr i 
meni je prva kvaliteta, na to 
to, k je je bil izdelek narejen, 
potem pa me zanima še 
cena.« N.-M. SEDLAR 

Foto-. E. EINSPIELER 

Pri proučevanju humorja 
oas vedno znova preseneča, 
kako malo pozornosti mu 
posvečajo filozofi, psihologi 
iti teoretiki, čeprav je humor 
verjetno najbolj bistvena 
značilnost človeškega uma. 

Beseda humor izhaja iz la-
tinščine in pomeni vlaga. Pr-
votno: štirje glavni sokovi 
v telesu, npr. kri, žolč, itd.; 
od razmerja med temi sokovi 
je bilo po mnenju starih 
zdravnikov (Galen, Hipo-
krat) odvisno telesno stanje 

duševno počutje. Tako se 
ј^ predpostavljalo, da je na 
Primer koleričen tempera-
ment nastal v nekem telesu 
Zaradi tega, ker v njem pre-
vladuje žolč, sangvinični za-
to, ker prevladuje kri, fìeg-
^atičen temperament pa kot 
Posledica dominacije sluza 
kot tekočine. Iz tega izhaja 
t^di humoralna patologija 
^ medicini, zastarel nauk, ki 

učil, da izvira največ bo-
^^zni iz slabe krvi in telesnih 
sokov. 

Kasneje je beseda humor 

vse bolj dobivala nov pomen 
v smislu duševnega razpolo-
ženja nasploh, oziroma še 
v širšem smislu: spremembe 
duševnega razpoloženja. Po-
meni pa tudi šaljivost, dobro 
voljo in prikazovanje česa 
v smešni, nežaljivi obliki 

Danes se je vsebina termi-
na humor še bolj obogatila, 
tako da ga je še težje točno 
določiti. Toda vsaj približno 
ga lahko definiramo-kot ne-
ke vrste predelovanje tistega 
dela stvarnosti, ki ga ozna-
čujemo za resnega. Ta prede-
lava se najpogosteje ustvarja 
na umetniški način, s po-
močjo določenih simbolov 
(kot so: slike, risbe, gibi, 
zvoki). 

Humor je torej občutek za 
smešno in zmožnost, da opa-
zimo in umetniško izrazimo 
smešne človekove lastnosti, 
zlasti v značaju in v nepriča-
kovanih, spremenljivih polo-
žajih v življenju. Humor je 
blažja ali tudi ostra obsodba 
človeških lastnosti in rav-
nanj. V antiki in srednjem 

veku humor ni imel sedanje-
ga pomena, ta pomen je do-
bil šele z razvojem humori-
stične literature v Angliji. 
Meje med tenkočutnim hu-
morjem in smešnostjo niso 
ostro začrtane. Humor lahko 
izražamo v različnih obli-
kah: v burleski, groteski, 
v dovtipnem, predvsem ci-

ničnem, satiričnem in naiv-
nem humorju (poznamo sicer 
tudi banalni in vulgarni hu-
mor, ki med strokovnjaki ni 
kaj posebno cenjen, toda 
med ljudmi je kaj pogost). 

Čeprav so se spremenile 
številne družbene razmere 
v Evropi in v svetu, se je ro-
dilo nešteto pravnih siste-
mov, religij, filozofij, komu-
nikacijskih sistemov, divjalo 
je nešteto vojn, rojevale in 
odmirale so države in naro-
di, svet so prekrili elektron-
ski mediji in komunikacijski 
sateliti, človeška beseda seje 
iz ozkih ulic in trgov dvigni-
la v vesolje, toda ljudje so se 
vseskozi in povsod smejali. 

Humor ne spremlja le na-

vadnih smrtnikov. Z njim se 
srečujejo tudi politiki in filo-
zofi, zdravniki in psihologi. 

• Umetniki ga spreminjajo 
v besede, slike, fotografije, 
film. Uprizarjajo ga v gleda-
liščih. Podjetneži pa so celo 
skomercializirali humor do 
te mere, da z njim kujejo do-
bičke. 

Največji humorist rene-
sanse je bil Cervantes, v An-
gliji so zasloveli na tem po-
dročju Swift (Guliverjeva 
potovanja), Dickens, J. Jero-
me, B. Shaw, Thackeray, 
v Franciji Rabelais, Daudet, 
Bernard, Damnos, v Ameriki 
Mark Twain ter George Mi-
kes ter Ari Buch wald kot pi-
sec novinarskih satir, v Rusi-
ji Gogolj, Čehov, Gončarov, 
Iljfin Petrov, v Izraelu E fra-
in Kishon, v Italiji Guaresc-
hi, v bivši Jugoslaviji pa B. 
Nušič, S. Sremac, B. Čopič 
ter v Sloveniji Miličinski, 
Murnik itd. 

Skoraj pravilo je, da so 
humoristični pisatelji, ob 
katerih knjigah se bralci tol-
čejo po kolenih in pokajo od 
smeha, sila resni ljudje, pre-
dani pisateljevanju, trdnih 
delovnih navad, nekateri 
med njimi pa so celo sloveli 
kot čudaki in skorajda lju-
domrzniki. 

Bistvena razlika med ko-
mičnim in tragičnim doživ-
ljanjem je v tem, da osnovo 
tragičnega doživljanja tvori-
jo sočustvovanja do tistih 

oseb, ki doživljajo tragedijo, 
medtem ko osnovo komične-
ga zajema dominiranje soci-
alno-psihološkega doživlja-
nja nadmoći ali superiorno-
sti nad osebami in vsebino, 
katerim se človek smeji. Ta-
ko je o občutkih in doživlja-
nju komičnega pisal že Ari-
stotel v svojem znanem delu 
Poetica, pri čemer je izposta-
vil, da je vzrok pojava ko-
mičnega karakterja notranje 
neskladje, odsotnost harmo-
nije in skladnosti med stvar-
mi in dogodki, oziroma med 
njihovimi elementi. To še po-
sebej velja tedaj, ko je nes-
kladje vezano na človeka, to 
je v kolikor je sam človek 
tvorec ali vzrok takšnega 
neskladja (recimo, ne smeji-
mo se slabo narejeni hiši, 
ampak človeku arhitektu, ki 
takšno zgradbo naredil). 

Poglavitno je, da je doživ-
ljanje komičnega pretežno 
prijetno po svoji afektivni 
intonaciji, medtem ko je do-
življanje tragičnega karak-
terja pretežno neprijetno, 
boleče doživljanje. Na pri-
mer: v Sheaksperovi trage-
diji kralja Leara doživljamo 
usodo kralja Leara kot tra-
gično, pri tem sočustvujemo 
z njim, ker so ga hčerke neu-
pravičeno zapustile, toda on, 
rešen prestola, je primoran 
živeti sam, v divji naravi. 

Zaradi tega in drugih po-
dobnih primerov se smatra, 

da v humorju nujno prevla-
duje doživljanje komičnega 
nad doživljanjem tragič-
nega. 

Pomen humorja v resnih 
razpravah, celo za reševanje 
najtežjih primerov, je v zad-
njih desetletjih vse bolj priz-
nan. Psihologi, ki se ukvar-
jajo z večjo storilnostjo, 
spodbujanjem ustvarjalnosti 
in pomenom dobrih medse-
bojnih odnosov, priporočajo 
znova in znova: potrudite se 
biti duhoviti, povejte kakšno 
šalo, predstavite težak pro-
blem v obliki vica, karikatu-
re, stripa, anekdote! Okolica 
vam bo hvaležna, v minuti 
ali dveh boste dosegli več kot 
v uro dolgem pustem bese-
dovanju! Zaradi tega se na 
sestankih in konferencah ti-
stih podjetij in organizacij, 
ki so najbolj inovativne, 
zmeraj bolj uporablja hu-
mor. Ne samo verbalni, pač 
pa tudi slikovni, denimo 
v obliki stripov, kjer priljub-
ljeni otroški junaki, preselje-
ni v svet problemov odrasle-
ga sveta, pomagajo reševati 
najtežje zadeve - ekonomske, 
politične, tehnične. 

Kako dobrodošel je hu-
mor, že dolgo vedo tudi poli-
tiki. Na Zahodu so najemali 
duhovite ljudi, da so jim 
ustvarjali zalogo anekdot, 
besednih iger in duhovitih 
odgovorov; brez tega skoraj 
niso imeli upanja, da bi bili 
izvoljeni. 

blago, ki si ga lahko privošči 
s svojo plačo. Ne verjamem, da 
bomo lahko Slovenci z našimi pla-
čami podpiral i domačo industri jo. 
Ta se bo morala konkurenčno ob-
našati . Ni nujno, da je tu je blago 
vedno boljše, če pa je in če ustreza 
še cena, potem se kupec pač odloči 
za n a k u p takšnega blaga. Vpraša-
n je je tudi, k a j vse smat ramo kot 
tu je blago, nenazadnje je tudi tek-
stu, iz katerega izdelujejo obleko 
domači proizvajalci, v glavnem 
uvožen.« 

Akcija Kupu jmo slovensko je 
torej naletela na različne odmeve. 
Nacionalni ponos in zaupanje 
v vse tisto, ka r nam ponuja jo do-
mači proizvajalci, je sicer lepa 
stvar. V praks i pa bodo l judje za-
gotovo še lep čas kupovali blago, 
ki mu bo kos domača, slovenska 
denarnica. Če ga ne bodo našli na 
domačih policah, se bodo po na -
kupih pač vozili k sosedom preko 
meja. 

IRENA BAŠA 
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Lepota zbirk v eni knjigi 
Pokrajinski muzej /e predstavil svoj voänik 

Celjski Pokrajinski muzej je 
izdal vodnik po svojih zbir-
kah, ki pomeni predstavitev 
vsega, kar hrani. S kakovostno 
in lepo oblikovano publikacijo 
(vodnik je oblikoval Radovan 
Jenko) je tako postal edini mu-
zej v Sloveniji, ki ima v eni 
knjigi celovito predstavljene 
svoje zbirke. 

Uvodni del, ki govori o mu-
zeju skozi čas, je napisal dr-
. Janez Cvim, arheološke zbir-
ke je predstavila Vera Kolšek, 
o stari grofiji, umetnostno in 
kulturno - zgodovinskih zbir-
kah ter o Celjskem stropu je 
pisala Milena Moškon, \ l a d o 
Slibar pa je v vodniku pred-
stavil etnološko zbirko in zbir-
ko Alme Karlin. Vodnik, ki je 
izšel tudi v nemščini, so izdali 
ob pomoči ministrstva za kul-
turo in občinskega sekretari-
ata za družbene dejavnosti. 

Prvi vodnik je muzej, ki le-

tos slavi 112-letmco obstoja, 
izdal že leta 1889 in je pred-
stavljal predmete, ki so jih 
v sedmih letih od ustanovitve 
zbrali muzejski entuzieisti. 
Kasneje so v muzeju ob vsaki 
stalni postavitvi zbirke izdali 
posebno publikacijo, ves čas 
pa so si želeli, da bi bogastvo 
muzeja strnili v eni knjigi. Na 
predstavitvi vodnika je direk-
torica Pokrajinskega muzeja 
Tatjana Bado\inac povedala, 
da s tem njihovi založniški na-
črti niso končani, saj sta pred 
natisom vodnik po arheolo-
ških najdbah Rifnika Darje 
Pirkmajer in zloženka o antič-
nih spomenikih v Celju Irene 
Zalar, pripravljajo pa tudi 
propagandno turistično zlo-
ženko o muzeju. 

Na predstavitvi vodnika je 
kustodinja Milena Moškon 
spomnila na nastajanje umet-
nostno - zgodovinske in velike-

ga dela etnološke zbirke, ki so 
v plod njenega dela. Z bogati-
mi predmeti nekdanjega zbir-
nega centra je postavila prvo 
nadstropje stare grofije. Ti 
predmeti so bili brez podatkov 
in šele v zadnjih letih Milena 
Moškon dobiva nove informa-
cije, da lahko predmete pravil-
no predstavlja. Večjo pozor-

nost pa bo treba v prihodnje 
posvetiti predstavitvi obdobja 
celjskih grofov. Poleg tega je 
opozorila na pomen muzejske 
stavbe, na skrb za njen zunanji 
videz in izgled celotnega Mu-
zejskega trga, ki mu stotine 
vozil vse bolj uničujejo kamni-
vozil vse bolj uničujejo kamni-
to tlakovanje. T. CVIRN 

Dotikajte se predmetov 
Prosimo, dotikajte se predmetov (Iz življenja v rimski 

Celeji) je naslov razstave, ki so jo danes (četrtek) odprli 
v prostorih Pokrajinskega muzeja v Celju. Gre za prvo 
poskusno razstavo za obiskovalce z motnjami v vidu, ki si 
jo je zamislila Rolanda F4igger Germadnik. Slepi in slabo-
vidni so namreč ob obiskih muzeja odvisni od dobre volje 
in sposobnosti čuvaja ali spremljevalca, da mu opiše raz-
stavljene predmete. Tokrat pa bodo ti obiskovalci ekspo-
nate iz časa rimske Celeje lahko vzeli v roke. V pomoč jim 
bo tudi vodnik ob razstavi, ki je izšel v braillovi pisavi. 
Razstava bo odprta do konca marca. TC 

Parabola 
o jezičnem 
dohtarju 

Piše: Tadej Cater 

Nedvomno; o jeziku se ne 
govori, zakaj jezik se izključno 
govori. In manj kot bomo 
o njem govorili oziroma več 
kot ga bomo uporabljali, več 
bomo imeli od tega jezika. 
»Manj« oziroma »več«. Dva 
količinska pridevnika, ki do-
volj zgovorno pričata o kate-
gorijah jezika. Za razliko od 
kvantitete, kvalitete jezika ne 
moremo ocenjevati. 

Kvaliteta jezika pada z nje-
govim ocenjevanjem oziroma 
s tehtanjem bodisi o njegovi 
smiselnosti bodisi o njegovi 
ogroženosti. To pa je večna in 
najbrž nikoli dovolj izžeta te-
ma vseh tistih, ki menijo, da so 
poklicani, da se o jeziku ne-
nehno izražajo, da se do njega 
nenehno opredeljujejo. Name-
sto, da bi počeli tisto, kar je 
njihova dolžnost; skrbeli za 
njegov zapis. 

Ogroženost slovenščine je 
očitno bolezen Slovencev. Ta-
ko tistih, ki se z njim ukvarjajo 
poklicno kot tistih, ki ga upo-
rabljajo v vsakdanji rabi ali 
preprosto, ki ga zgolj uporab-
ljajo. Najprej nas je bilo strah, 
da se bo slovenščina izgubila 
v velikem nemškem jeziku in 
smo se v prepričanju dokončne 
zmage zatekli k slovanskim 
bratom. In ker se v tej družbi 
nismo najbolje počutili, smo se 
odločili, da izstopimo iz bra-
tovščine in pričnemo samo-
stojno kariero. Za kaj takega 
pa je potrebno imeti seveda 
dovolj kapitala. Ih, da bi se ga 
dokopali, smo se odločili, da 
imena podjetij malce poameri-
kaniziramo oziroma poangleš-
činiziramo. Pa smo ugotovili, 
da to niti ni tako zelo v redu, 
ker potemtakem izgubljamo 
nacionalno in s tem kajpak tu-
di jezikovno »substanco«. In 
smo se znašli v slepi ulici. Ime-
na podjetij pač ne moremo 
spreminjati, če ta niso v lasti 
Slovencev. Gospoda Benetto-
na gospod Jože Toporišič pač 
ne more prepričati, naj zavoljo 
»substance« spremeni ime po-
djetja in nastopa vsaj v Slove-
niji (kaj nam mar za druge!) 
pod kakšnim bolj zanimivim 
domačim imenom. Na primer 
»Puloverček«. Benetton nena-

zadnje večino prodaja pulo-
verje. Benetton svojega ugleda 
ne bi izgubil, pa še Slovenci bi 
bolj množično zahajali v nje-
govo trgovino. In bi stoodstot-
no rajše na prsih nosili napis 
»Puloverček« kot pa Benetton. 

Dejstvo je, da je ogroženost 
jezika tačas stvar kapitala ozi-
roma razmerij med ponudbo 
in povpraševanjem. Jezik je 
končno postal problem, ki ni-
ma prav nikakršne zveze s po-
litiko. In to je zelo v redu. Je-
zik tokrat »narekujejo« raz-
merja med ponudbo in pov-
praševanjem. V trenutku, ko 
bomo Slovenci spet navdušeni 
nad »puloverčkom«, bo Benet-
ton spokal svoje kufre in zbe-
žal nazaj v Trbiž. 

Jezik je postranska stvar. In 
kot tak popolnoma varen ozi-
roma neogrožen. Konec kon-
cev se lahko tudi v prostorih 
trgovine Benetton pogovarjate 
v slovenščini. In zakaj bi se ne? 
Nič pa ni narobe, če se tudi 
v kakšnem drugem jeziku, saj 
smo že zavoljo preživetja pri-
siljeni aktivno govoriti še vsaj 
en tuj jezik. To pa nima zveze 
niti s politiko niti s kapitalom. 
Gre zgolj za preživetje. 

Kultura na 
Ponikvi 

V počastitev slovenskega • 
kulturnega praznika smo pri-
sluhnili slovenski himni tudi 
na Ponikvi pri Grobelnem. 
Dvorana je bila nabito polna, 
podobno kot pretekla leta pa 
so pripravili program osnov-
nošolci. 

Vsak razred posebej je, na 
izviren in zanimiv način, do-
dal k prazniku svoj prispevek, 
od zabavnega deklamiranje 
prvošolčkov do zahtevnejših 
recitacij. Učenci višjih razre-
dov so pripravili uprizoritev 
Prešernovega Povodnega mo-
ža. V programu je sodelovala 
tudi otroška folklorna skupina 
kulturnega društva Trta iz 
Dolge gore, ki je za poskrbela 
za vedro vzdušje, sadove ne-
kajletnega dela pa je predsta-
vil otroški cerkveni zbor. 

JANJA PEVEC 

Rihard Jakopič v Muzeju novejše 
zgodovine 

Od 17. februarja pa do konca aprila bo v razstavnih prostorih 
Muzeja novejše zgodovine v Celju razstava z naslovom Rihard 
Jakopič — To sem jaz umetnik, ki predstavlja življenje in delo 
velikega slovenskega impresionista ter izbrane slike iz javnih if 
državnih zbirk. Razstavo sta pripravila Mestni muzej Ljubljana 
in Narodna galerija. Na sliki: Rihard Jakopič z vnukinjo Evo 
spomladi leta 1942. 

Čudežni otrok 
v Velenju 

v Velenju se ponovno obeta 
glasbeni užitek prve vrste. 
V goste so povabili Dimitrisa 
Sgourosa, grškega pianista, ki 
je velenjsko publiko kot ču-
dežni otrok očaral že pred še-
stimi leti. 

Dimitris Sgouros se je rodil 
v Atenah, kjer je z 12-imi leti 
končal konzervatorij, pri 14-ih 
letih pa je diplomiral še 
v Washingtonu in na Kraljevi 
akademiji v Londonu. Pianist 
je znan po svojem izjemnem 
spominu, saj na pamet obvla-
duje skoraj celoten repertoar 
klavirskih koncertov, se igraje 
nauči novih jezikov ali najtež-
jih novih skladb. Pot ga vodi 
po vsem svetu, v soboto, 19. fe-
bruarja, ob 19.30 pa ga bo pri-
peljala tudi v dvorano Glasbe-
ne šole v Velenju. 

US 

Srečanje ženskiii skupin 
Majhen drobec v narodnem 

prebuditeljstvu prejšnjega 
stoletja je pomenil s svojim de-
lovanjem tudi damski pevski 
kvartet sester Čampa iz Šent-
jurja pri Celju. To je bil eden 
prvih slovenskih ansamblov, 
ki je ponesel slovensko ljudsko 
pesem. 

V počastitev tega vokalnega 
sestava je glasbena šola Skla-
dateljev Ipavcev v Šentjurju 
s pomočjo odbora za kulturo 
pri občinski skupščini pretekli 

petek organizirala prvo sreča-
nje malih ženskih vokalnih 
skupin Slovenije. Na priredi-
tvi, s katero so počastili tudi 
slovenski kulturni praznik, je 
sodelovalo pet ženskih skupin. 
Nastopili so: nonet šentjurske 
osnovne šole, kvartet Plavica 
iz Dola pri Hrastniku, ki ga 
sestavljajo štiri prosvetne de-
lavke, oktet Anina dekleta iz 
Lovrenca na Pohorju, nonet 
Vitra iz Ribnice na Dolenj-
skem ter nonet iz Voličine. 

Vsaka skupina je zapela pet 
pesmi, v glavnem ubranih na 
ljudsko in domoljubno temo, 
svoj program pa so večinoma 
izvedle kakovostno, disciplini-
rano in sproščeno. Ker je bilo 
to srečanje malih ženskih vo-
kalnih sestavov prvo na Slo-
venskem, je prireditev izzve-
nela v upanju in želji, da bi 
postala tradicionalna. Spored 
je z veliko mero poznavanja 
povezovala Tanja Jurgec. 

E.G. 

Kipar miajše generacije 
Med letošnjimi dobitniki 

Prešernove nagrade za študen-
te, je tudi študent kiparstva na 
Akademiji za likovno umet-
nost v Ljubljani Ervin Potoč-
nik iz Žalca. 

Ker nas zanima kakšno je 
njegovo razmišljanje in pogle-
di na ustvarjanje na njegovem 
specifičnem področju, smo ga 
prosili za krajši pogovor. 

Sedaj si v zaključnem letni-
ku Akademije za likovno 
umetnost. Kako poteka študij 
kiparstva? 

Najprej je potrebno opraviti 
sprejemne izpite, ki so zelo se-
lektivni, saj je glede na prijav-
ljeno število interesentov spre-
jetih le okoli deset odstotkov 

kandidatov. V prvem letniku 
študiramo glavo, v drugem pa 
človeško figuro v naravni veli-
kosti. Tretji letnik na kipar-
stvu je nekoliko problemati-
čen, ker nima jasne vsebine. 
Četrti je bolje profiliran, saj 
v njem zaključujemo pedago-
ški proces. 

Ali profesorji spodbujajo 
kreativne osebnosti in nove 
ideje . . . 

Zadovoljijo se s tem, da bo 
študent zadosti trenutnim 
zahtevam akademije, hkrati 
pa se mi zdi, da so premalo 
zainteresirani za posamez-
nika. 

Živimo v času, ko so tudi 
mnoge osnovne vrednote po-
stavljene pod vprašaj. Ali vidiš 
tudi na področju umetnosti 
krizo \Tednot in nejasno izra-
žene temeljne kategorije? 

Zame umetnost ni poseben 
predal v življenju. Je stvar so-
očenja z osnovnimi vrednota-
mi, te pa so vedno znova po-
stavljene pod vprašaj. 

Kateri tokovi v sodobni 
umetnosti se ti zdijo prevladu-
joči, kaj misliš, da je najzani-
mivejše? 

Menim, da so prevladujoča 
nasprotja. Ob velikih tehnolo-
ških zmožnostih, ki lahko pro-
ducirajo v trenutku neskončno 
število slik, so zanimive kon-

Revija miadinskiii 
pevskiii zborov 

Zveza kul turnih organiza-
cij Slovenije in Slovenska 
pevska zveza bosta skupa j 
s prizadevnimi organizatorj i 
iz Zagorja ob Savi spet pri-
pravila pregled naj imeni t -
nejših dosežkov slovenskega 
mladinskega zborovskega 
pet ja . 

Cilj tega projekta je (tako 
kot doslej), da bi v najširši 
slovenski javnosti, še zlasti 
pa v strokovni glasbeno-pe-
dagoški in zborovski sferi, 
promovirali na jp rodomejše 
ustvarjalce, na jbo l j zanimive 
programe in na jbol j preprič-
ljive izvedbe in jih kakovost-
no ovrednotili. 

To bo že 14. revija mladin-
skih pevskih zborov, odvija-
la pa se bo od 13. do 15. maja 
1994 v veliki dvorani Delav-
skega doma v Zagorju ob Sa-
vi. Na reviji bodo lahko na-
stopili otroški in mladinski 
pevski zbori iz Slovenije in 

templativne prakse, ki vklju-
čujejo tako eksotične kulture 
kot tudi povsem osebne, že 
skorajda psihotične poglede. 

Tvoja dela so grajena kot 
plastike z izrazito prostorsko 
komponento. Ali jih načrtuješ 
le za postavitve v galeriji ali 
tudi v eksterierju? 

Za kiparstvo kot ga razu-
mem, je pomembno telo. Telo 
je prostorski element, ki ko-
municira s prostorom nasploh. 
Seveda obstajajo tudi posebni 
prostori kot so eksterierji, in-
ter ier j i . . . Vedno pa je temelj-
no izhodišče telo, ki združuje 
del s celoto. Doslej še nisem 
imel priložnosti razstavljati 
v odprtih prostorih čeprav bi 
bilo zanimivo razstavljati 
v zunaj galerijskih ambientih. 

Ali imaš kakšne prostore 
posebej v mislih? 

Ne maram profanih prosto-
rov, ki bi pomenili nekaj samo 
za kiparstvo. Moja kiparska 
materija se nahaja tudi v situ-
aciji čiščenja čevljev. 

Pravkar si kot edini kipar 
dobil študentsko Prešernovo 
nagrado, ki jo podeljujejo na 
Akademiji za likovno umet-
nost. Pomeni to, da si najbolj 
obetajoč študent kiparstva na 
Akademiji? 

Menim, da je nagrada rezul-
tat več dejavnikov, ki zadosti-
jo nekomu bolj, drugemu 
manj, sam pa bi izpostavil 
izreden posluh profesorja Luja 
Vodopivca za likovno proble-
matiko posameznega štu-
denta. 

Si dobil nagrado za konkre-
ten izdelek ali za delo v dalj-
šem študijskem obdobju? 

Nagrada vsekakor zadeva 
konkreten izdelek, ki pa ima 
svojo konkretno zgodovino, to 
je čas zadnjega semestra, se 
pravi tudi čas nekaj mesecev. 

Glede na to, da si v zadnjem 
letniku, lahko poveš kaj o svo-
jih načrtih za prihodnost? 

Pospešeno izdelujem kipe, 
ki bi potrdili mojo odločitev za 
kiparstvo. BORIS GORUPIČ 

slovenski zbori iz zamejstva 
— petih tipičnih zasedb: od 
otroškega enoglasnega do 
pomutacijskega mešanega 
zbora. 

Spored nastopa izberejo 
zborovodje sami, ponavadi 
ga skušajo sestaviti pestro in 
raznovrstno, a hkra t i zao-
kroženo in no t ran je skladno 
iz del različnih kompozicij-
skih tehnik, pa tudi sloven-
skih l judskih pesmi. 

Žirija bo ocenjevala teht-
nost programa, prepričlj i-
vost izvedbe in tehnično pri-
pravljenost zborov. Izmed 
nastopajočih bo imenovala 
najboljše posameznih za-
sedb, podelila pa tudi več 
posebnih pr iznanj in nagrad. 

Zbori se lahko pri javijo 
pri ZKOS najpozneje do 
28. februar ja 1994. Tam do-
bijo tudi vsa pojasnila.« 

MARKO STUDEN 



I l l 
Lep pevsko-plesno-scenski večer 

Mladinski mešani pevski 
jbor, ki od septembra 1993 zo-
pet deluje na celjski Gimnazi-
ji, je s svojim premiemim na-
stopom v četrtek, 3. februarja 
1994 prijetno presenetil in 
0avdušil občinstvo v nabito 
polni dvorani Narodnega 
doma. 

Predstava ni bila zasnovana 
Icot običajna zborovska prire-
ditev, temveč kot pevsko-ples-
no-scenski projekt imenovan 
Tisoč in ena pesem. V prvem 
(Jelu z naslovom »Pesmi s pod-
strešja«, so predstavili splet 
preprostih pesmi, ki so s svojo 
Icrhkostjo učinkovale kot an-
gažirana glasbena lepljenka 
subtilnih pesemskih drobcev 
sredi hrupnega, neobčutljive-
ga zvočnega vsakdanjika. 
V svetu, ki presoja vse okrog 
nas in tudi nas same le z vidika 
denarnega dobička, so se zdele 
te pesmi kot zaprašeni, davno 
pozabljeni, a dragoceni pred-
meti z babičinega podstrešja. 
V tem delu je pevcem in pev-
kam gimnazijskega zbora po-
magal tudi APZ, solisti pa so 
bili Alja Beccari - violina. 

Alenka Cater - flavta in Rok 
Lajlar - kitara. 

Čistost umetnosti, sanje in 
želje, ki se v prvem delu borijo 
z grobostjo, pridejo do izraza 
v drugem delu predstave. V iz-

vrstnem prevodu gimnazijca 
Mateja Krajnca je zborovodki-
nja Adriana Požun-Pavlovič 
pripravila spektakulären mu-
sical »Fantom iz opere« avtor-
ja A. Lloyda Webbra. Lepota 

glasbe in dinamika giba sta 
odstirala notranji svet izvajal-
cev in njihove odnose, ki so se 
spletali na krhki meji med res-
ničnostjo in domišljijo. 

Po nekaterih težavah pri us-
kladitvi tempa v prvem delu 
predstave smo lahko občudo-
vali intonančno zanesljiv in 
izrazno prepričljiv zbor s sub-
tilno nežnimi glasovi, med ka-
terimi so se zlasti izkazali soli-
sti Jasmina Maček - sopran, 
Matevž Kink - bariton in Aleš 
Čmko - govornik, pevec. Zane-
sljivo spremljavo sta izvajala 
Simon Dvoršak na klavirju in 
Tatjana Nadu na sinthesizer-
ju. Učinkovito sceno sta obli-
kovala Matej Prihavec in Joca 
Jamšek, za kostume in masko 
je skrbela Tanja Čajavec. Iz-
vrstno koreografijo sta izdelali 
Andreja Cepuš in Maja Rojšek 
in izvedli plesni del, ki se je 
izrazno vpletal v glasbeno - go-
vornega, na zavidljivi ravni. 
Pevski in plesni solisti so bili 
odlični v podajanju vlog in 
v izvedbi tehnično zahtevnih 
pasaž. 

Zborovodkinji Adriani Po-
žun-Pavlovič je v kratkem ča-
su uspelo s pevkami in pevci 
Gimnazije Celje naštudirati 
zahtevno in izvirno predstavo, 
ki je presenetila s svojo dru-
gačnostjo, dovršenostjo in 
ljubkostjo. 

Samo želimo si, da bi to 
predstavo v celoti lahko videli 
tudi na odru celjskega gleda-
lišča. D. S. 

PRIREDITVE 
v Slovenskem ljudskem gledališču v Celju bodo danes, v četrtek ob 
10. uri za abonma Čebelica IV. in ob 12. uri uprizorili Zeleno Kapico, 
Bogomira Verasa. Jutri, v petek ob 10. uri in v soboto ob 10. uri bosta 
zaključeni predstavi Sluga dveh gospodov. Predstavo Sluga dveh 
gospodov bodo uprizorili še v ponedeljek ob 11. uri za abonma 
5. šolski, v sredo ob 19.30 pa bo zaključena predstava za 8. PŠTO 
Celje in sicer bodo uprizorili Pirandellijevo Kot me ti hočeš. 
V okviru Dnevov komedije bo jutri, v petek ob 19.30, na sporedu 
komedija Sluga dveh gospodov, v izvedbi Slovenskega ljudskega 
gledališča iz Celja, v soboto ob 19.30 pa bo s komedijo Zaigraj še 
enkrat, sam, gostovala SNG Drama iz Ljubljane. 
V kulturnem domu na Ponikvi bo v soboto ob 19.30, kulturno 
društvo Anton Martin Slomšek iz Ponikve uprizorilo komedijo 
Toneta Partljiča z naslovom Nasvidenje nad zvezdami. 
V kulturnem domu v Šentjurju se bo kulturno dništvo iz Ponikve 
s komedijo Nasvidenje nad zvezdami, predstavilo v ponedeljek ob 
16. im. 
V kulturnem domu v Tmovljah pri Celju bo drevi ob 19.30 gostovalo 
Gledališče Tone Čufar iz Jesenic, v okviru drugih Novačanovih 
dnevov. Predstavili se bodo s komedijo Raya Conneya z naslovom 
Pokvarjeno, v prevodu Jakoba Jaša Kende in režiji Mirana Kende. 
V gasilskem domu v Lučah bo dramska skupina PD Gornji Grad 
v soboto ob 18. uri uprizorüa gledališko igro Samorastniki. 
V Domu kulture v Velenju bodo jutri ob 17. uri, za Pikin abonma in 
izven, uprizorüi malo čarovnico Jane Synkove, gostovalo pa bo 
Ljudsko gledališče iz Maribora. 

V Kulturnem domu v Gornjem Gradu bo v nedeljo ob 15. uri koncert 
pevskih zborov Prosvetnega društva Bočna in Prosvetnega društva 
Ljubno. 
V Narodnem domu v Celju bo drevi ob 19.30 peti večer drugega 
ljubiteljskega kulturnega abonmaja Zveze kulturnih organizacij 
Celje in sicer bo s koncertom nastopil plesni orkester Žabe, ki jih 
vo<i Tomaž Grintal. 
V Glasbeni šoli v Celju bo v sredo ob 19.30, tretji abonmajski 
koncert Zavoda za kulturne prireditve Celje, na katerem se bosta 
predstavila sopranistka Jane Manning in pianist Bojan Gorišek. 
V Zdravilišču Rimske Toplice bo v soboto ob 20. uri veliki koncert 
Vlada Kreslina in Beltinške bande, ki ga prireja KUD Slavko 
Avsenik iz Rimskih Toplic. 

V galeriji trgovine Radeče papir v Radečah razstavlja akvarele 
akademski slikar Janez Kovačič. 
V avli Zdravilišča Laško v tem mesecu razstavlja akvarele Bogdan 
Potnik iz Kamnika. 
V avli hotela Dobrna razstavljata dela članici likovne skupine s Pol-
zele Anja Maček - Ključar in Irena Pevnik. Razstava bo odprta do 
konca februarja. 
V Muzeju grafične umetnosti v Rogaški Slatini bodo od danes dalje 
na ogled risbe in akvareli različnih tujih avtorjev, ki predstavljajo 
risbe. 
V Pokrajinskem muzeju v Celju bo do 31. marca na ogled prva 
poskusna razstava za obiskovalce z motnjami v vidu z naslovom 
Prosimo, dotikajte se predmetov. 
V Laškem dvorcu bodo jutri, v petek ob 18. uri odprli razstavo 
barvnih monotipij Mihe Maleša. Umetnika bo predstavil kustos 
Mestnega muzeja v Kamniku Marko Lesar, kulturni program pa 
bosta s šansoni popestrili Lela Margitič in Lada Kos, članici gleda-
lišča Komedija iz Zagreba. 
V pritličju Kovinotehne v Celju razstavlja Ukovna dela Goran 
Ho^at. 
V celjskem Zdravstvenem domu razstavlja Ljuban Šega. 
V hotelu Merx v Celju so na ogled dela Vlada Geršaka. 
V Osrednji knjižnici v Celju bo do konca marca na ogled razstava 
z naslovom Topografije grofije Celje. 

Celje: Union do 23.2. ob 16., 18.15 in 20.30 ameriški film - Na 
ognjeni črti; Mali Union do 21.2. ob 20. uri Igra solz - ameriški film, 
od 22.2. dalje ob 20. uri pa ameriški film Zadnji dobri možje; 
Metropol od 17.2. ob 20. uri Uničevalec - ameriški füm. 
Kino Žalec 18.2. ob 20. uri, 19.2. ob 20. uri in 20.2. ob 18. in 20. uri 
ameriški film Robin hood - Možje v pajkicah. 
Dobrna 20.2. ob 17. uri ameriški film Vzhajajoče sonce, 22.2. ob 
16. uri pa ameriški film Tina, kaj ima ljubezen s tem. 

V knjižnici v Laškem bo drevi ob 19. uri večer s pesnikom in 
igralcem Tonetom Kuntnerjem, z igranjem na citre pa bo večer 
popestril citrar Peter Napret. 
V celjskem Barflayu bo drevi ob 21. uri četrtkov boemski večer 
s pesnikom Matejem Kranjcem in kitaristom Goranom Radičem. 
Na ploščadi pred Gimnazijo Celje bo v torek ob 9.45, spominska 
slovesnost ob petdeseti obletnici smrti pesnika Karla Destovnika-
-Kajuha. 
V Razstavnem salonu v Rogaški Slatini bodo jutri odprli razstavo 
Alice Javšnik iz Celja, nastopili pa bodo učenci I. osnovne šole iz 
Rogaške Slatine, v torek ob 20. uri pa bo večer kabaretnih pesmi 
sopranistke Jane Mannig iz Londona, na klavir jo bo spremljal 
Bojan Gorišek. 
V Delavskem domu v Nazarjah bo v nedeljo ob 17. uri gostovala 
skupina Kurja koža in folklorna skupina iz Smartnega ob Paki, ki 
bosta predstavili ljudsko izročilo v pesmi in plesu. 
V knjižnici v Mozirju bo v torek ob 18. uri predstavitev monografije 
Zgornja Savinjska dolina na starih fotografijah. 
V Prosvetnem domu v Ljubnem bo jutri, v petek ob 18. uri gostoval 
vokalno-instrumentalni kvintet Ajda iz Radelj ob Dravi s citrarko 
Cito Galič. 
V knjižnici v Šentjurju bodo danes ob 18. uri, predstavili Knjigo 
aforizmov Jožeta Mastnaka in Gregorja Bezenška. 

Medic v Likovnem salonu 
Do 27. tega meseca bo v Li-

kovnem salonu odprta razsta-
va o slikarju Miroslavu Modi-
ca (1900-1944), ki jo je posta-
vil Pokrajinski muzej v Celju, 
strokovno pa jo je pripravila 
kustodinja Tatjana Bado-
vinac. 

Razstava je prispevek k po-
globljenemu proučevanju li-
kovne tvornosti v času med 
obema vojnama na Celjskem. 
Slikar Miroslav Modic je sku-
paj s Franom Tratnikom, Do-
letom Klemenčičem, Ivanom 
Napotnikom, Edvardom Sale-
sinom, Cvetkom Ščuko, Alber-
tom Sirkom in drugimi prispe-
val, da je Celje posebno v letih 

pred drugo svetovno vojno na 
kulturnem področju močno 
zaživelo. 

Shkarstvo Miroslava Modi-
ca je širši javnosti neznano. 
Njegovih sUk ni veliko ohra-
njenih. Žal ne poznamo niti ti-
stih, ki so bile že predstavljene 
na skupinskih razstavah v le-
tih 1931, 1938 in 1939. Ohra-
njena dela nam tudi ne nudijo 
pregleda nad njegovim zgod-
njim ustvarjanjem. Ohranje-
nih slik bi bilo še manj, če ne 
bi zanje poskrbela družina. 

Razstavljena dela nam ka-
žejo, da je Modic iskal svojo 
izpovednost v razponu od po-
stimpresionizma do realizma. 

Miroslav Modic: Portret očeta 
Davida Modica, kreda, papir. 

Razstavljeni so portreti, po-
krajine in akti. Kakovost nje-
gova ustvarjanja niha. Kljub 
težavnim razmeram in odri-
njenosti od centra je vztrajal 
v Celju in ustvaril nekaj del, ki 
jih želimo iztrgati pozabi. 

TATJANA BADOVINAC 
Foto: VIKTOR BERK 

NACEUSKIH PLATNIH 
Uničevalec, ZDA, 1993 
avanturistično-akcijski film 
Režija: Marco Brambilla^^ vloge: Sylvester Stallone, 
Wesley Snipes, Sandra Bullock. 

Med glavnima junakoma 
tega avanturistično-akcij-
skega filma, ki ju iz leta 
1996 ponese v leto 2032, 
v popolnoma tuj svet pri-
hodnosti, so neporavnani 
računi. In maščevalne voj-
ne med njima ni konec, do-
kler ne pride do končnega 
obračima v času, ko je mo-
goče marsikaj in se marsi-
kaj tudi zgodi. 

Los Angeles, 1996. Psi-
hopatski zločinec Simon 
Phoenix (W. Snipes) ima 
v svojih rokah življenja 30 
talcev, ki so zaprti v skla-
dišču orožja. Pohcijski na-
rednik John Spartan 
(S.Stallone), ki mu zaradi 
njegove nekompromisnosti 
pravijo Uničevalec, v drz-
nem napadu ujame Phoeni-
xa, pri tem pa stavba 
z orožjem zleti v zrak. 
Zlobni morilec priseže, da 
je za požig 30 talcev odgo-
voren Spartan. Ta je zato 
obsojen na zaporno kazen, 
ki jo bo prestajal v kalifor-
nijskem kriozaporu. 

San Angeles, 2032. Miro-
ljubno prijazno mesto vodi 
skrivnostni župan Ra-
ymond Cocteau, Id je z dol-
goletnim delom izkoreninil 
vse vrste kriminala in nasi-
lja. Toda zdaj se pojavi Si-
mon Phoenix. Phoenixa 
namreč odmrznejo zaradi 
pogojnega izpusta, on pa 
izkoristi priložnost, pobeg-
ne iz zapora in začne svoj 
Uničevalni pohod po miro-
ljubnem mestu. Cocteau 

ukaže šefu policije, naj pri 
lovu na zločinca ne izbira 
sredstev, saj se zaveda, da 
policija ni pripravljena na 
soočenje z zločincem iz 
preteklosti. 

Toda iznajdljiva poli-
cistka Lenina Huxley 
(S.Bullock) se domisli ne-
koga, ki bo lahko opravil 
s Phoenixom: Johna Spar-
tana, Uničevalca, policista 
iz devetdesetih, ki bo kos 
zločincu iz devetdesetih. 
Huxleyjeva je navdušena 
nad življenjem ob koncu 
20. stoletja. 

Spartana izpustijo iz za-
pora (ga odmrznejo), pred 
njim je ponovno srečanje 
s smrtnim sovražnikom. 
Znajde se v čudnem, novem 
svetu, v katerem tudi 
v njem vidijo necivilizirano 
barabo, ki preklinja, strelja 
in celo krši tabu proti oseb-
nim stikom. Popoln tujec 
je, brez svoje družine in 
brez svoje preteklosti. In 
čim prej mora najti Pho-
enixa, kajti v času, ko sta 
zamrznjena prestajala za-
porno kazen, sta bila delež-
na povsem različnega men-
talnega programiranja. 
Phoenix je zdaj še bolj ne-
varen kot pred 36 leti; 
Spartan pa je še bolj odlo-
čen, da bo z njim dokončno 
opravil. Med neusmiljenim 
pregonom odkrije, kaj se 
skriva za sovražnikovo no-
vo, še bolj zlobno naravo, 
in kaj pod svojo bleščečo 
podobo prikriva mimi San 
Angeles. 

FInžgar v Zibiki 
V Zibiki na Kozjanskem 

pripravijo za vsako pustno ne-
deljo gledališko predstavo. 
Letos so domači kulturniki 
pred polno dvorano uprizorili 
Finžgarjevo igro Razvalina 
življenja. 

Pod režijskim vodstvom He-
lene Rančigaj so se igralci na 
nastop intenzivno pripravljali 
približno dva meseca. V vlogi 
Lenčke je nastopila Špela Ja-
godič, Martin je bil Janez Bele, 
oče Urb Branko Metličar, Fer-
jan Robi Krivec, Tona Helena 

Rančigaj, sosed Sirk Ivan Pre-
mrl, Mica Bernarda Bračko, za 
sceno pa je poskrbel Vlado 
Rančigaj. Vsi ustvarjalci Finž-
garjeve predstave so krajani 
Zibike. Finžgarjevo igro bodo, 
kot je v navadi, predstavili tu-
di v sosednjih krajih, na gosto-
vanje pa se odpravljajo v pri-
jateljske Gaberke v velenjski 
občini. 

V okviru kulturnega društva 
Zibika delujeta še ženski pev-
ski zbor, ki ga vodi Silva Ke-
tiš, ter moški zbor, ki je tre-
nutno brez zborovodje. 

BRANE JERANKO 



12 

»Fast food« v Šmarju pri Jeišaii 
Naglica na ameriški in zahodnoe-

vropskih način je vse bližja tudi koz-
janskemu občinskemu središču, Šmar-
ju pri Jelšah. Nedavno so v središču 
kraja odprli prvi šmarski »fast food«, 
na otvoritvi pa so bili številni krajani, 
pa tudi župan Jože Čakš, predsednik 
obrtne zbornice Stanko Šraml ter Bic-
skeyevi godbeniki. 

Stara, zanemarjena hiša, v središču 
trga, je vsa v novem blišču. Gre za 
naložbo družinskega podjetja. Mesnin 
Žerak, njegove korenine pa segajo 
v čas pred drugo svetovno vojno, pod 
Donačko goro. Sedanja podjetnika, 
Franci ter Anton, se ukvarjata s prede-
lavo mesa ter pakiranjem, lokale pa 
imata v Rogatcu ter Šmarju, pa tudi 
v Podlehniku, na Ptuju ter v Mariboru. 
Lastnik, Franci Žerak, je svoj šmarski 
objekt pripravljal približno tri leta. 
V gostinskem delu objekta ponuja hi-
tro postrežbo pečenega mesa in mes-
nih solat, v drugem delu pa je mesnica. 
Žerak je lepo uredil tudi zapuščeno 

sosednjo stavbo, kjer bodo igrali za-
bavne video igre, pa tudi večje parki-
rišče. 

V zadnjem času so v Šmarju pri Jel-

šah odprli oziroma pripravljajo števil-
ne nove lokale, »fast food« pa je gotovo 
posebnost. 

B.J., Foto: E. E. 

Kultura v KS Pod gradom ^ 
Poleg večjih obeležitev kulturnega praznika so marsikje pri-

pravili tudi svoje prireditve, sicer očem bolj skrite, zato pa nič 
manj prijazne in domače. 

Podobno je bilo tudi pretekli ponedeljek v Osnovni šoli Frana 
Kranjca v KS Pod gradom. V kulturnem programu so sodelovali 
šolski mladinski pevski zbor pod vodstvom Mateje Grešak, 
dramska in recitacij ska skupina pod vodstvom Tine Kroflič in 
Tamare Grzinčič ter moški pevski zbor Svoboda iz Zagrada pod 
umetniškim vodstvom Matjaža Železnika. 

Na proslavi so podelili tudi priznanja, ki so jih prejeli 
zaslužni kulturniki v tej krajevni skupnosti. Republiški prizna-
nji, jubilejno Linhartovo značko in bronasto Gallusovo značko, 
sta prejela Beno Cizelj in Jože Ozmec, srebrno plaketo ZKO 
Peter Murgelj in bronasto plaketo ZKO Nada Kumer. 

LENART HROVATIC, Foto: EDO EINSPIELER 

V spomin 
Velika množica je v ne-

deljo pospremila na zadnjo 
pot Vinka Kolenca iz Loči-
ce pri Polzeli. 

Malo je ljudi v Savinjski 
dolini, ki ga niso poznali. 
Odličen strokovnjak je bil 
predvsem na področju 
hmeljarstva, ki mu je vse 
življenje posvečal svojo 
ljubezen, pa tudi kot spo-
soben organizator, vedno 
tako ali drugače priprav-
ljen pomagati. 

Rodil se je leta 1921 
v Ločici pri Polzeli, kjer je 
s krajšimi presledki bival 

Vinico Koienc 
vse življenje. Po poklicu je 
bil inženir agronomije. 
Njegova poklicna pot je 
povezana s podjetjem 
Hmezad; vse od njegove 
ustanovitve - več kot tride-
set let torej - je bil zaposlen 
na različnih odgovornih 
delovnih mestih, v Hmeza-
du se je tudi upokojil. Tako 
na področju živinoreje kot 
v hmeljarstvu je podjetje 
doseglo evropske rezultate, 
za kar ima Vinko Koienc 
prav gotovo nemalo zaslug. 
Dve leti je bil predsednik 
svetovnega hmeljarskega 
združenja, prejel je najvišji 
priznanji, Red hmeljarske-
ga viteza I. in П. stopnje, 
prizadeval si je za uveljavi-
tev savinjskega in sloven-
skega hmelja v svetu. Bil je 
tudi predsednik Poslovne 
skupnosti za hmeljarstvo 

Slovenije in izvršnega od-
bora skupnosti, opravljal 
pa je še vrsto drugih 
funkcij. 

Sovaščani se ga bodo 
spominjali predvsem kot 
predanega funkcionarja 
v vaškem gasilskem dru-
štvu in pri Združenju šo-
ferjev in avtomehanikov 
Žalec, devet let pa je bil 
tudi predsednik KS Pol-
zela. 

Svoja upokojenska leta 
je posvetil vinogradu, ki ga 
je obdeloval z resnično lju-
beznijo. Bil je delaven člo-
vek, brezdelje, v katero ga 
je prisilila bolezen, je težko 
prenašal. Vinka Kolenca ni 
več. Pogrešali ga bodo nje-
govi najbližji, pogrešali ga 
bomo mi, ki smo ga spošto-
vali. 

TONE TAVČAR 

Izjemni prostori za odiičnost posiovanja 
Zgodovina SKB banke v Ce-

lju bržkone res ni dolga. Je pa 
zelo uspešna, saj je poslovna 
enota SKB banke v Celju v do-
brih treh letih postala po-
membna na vseh področjih 
bančnega poslovanja. 

Minuli teden so uresničili še 
en svoj veliki cilj. PreseliU so 
se v bistveno lepše in bolj 
funkcionalne prostore na 
Vnmčevi 2 v Celju. Novi pro-
stori so v neposredni bližini 
prejšnjih v nekdanji prodajal-
ni Mebla. 

Novi prostori so zasnovani 
resnično sodobno, tako da 
omogočajo direktno komuni-
ciranje s stranko, bolj avtoma-
tizirano poslovanje in poleg 
klasičnega varovanja še mo-
derno video nadzorno tehniko. 

Del objekta je namenjen za 
posle s prebivalstvom. Poleg 
oddelka za tolarsko in devizno 
poslovanje je tu urejen še kre-
ditni oddelek za občane in 
obrtnike. V zadnjem delu lik-
vidature je pripravljen trezor 
za šefe, kjer bodo komitenti 
lahko hranili svoje dragoceno-
sti, vendar ga bodo opremili 
nekoliko kasneje. 

Tako ekspozitura kot upra-
va sta povezani s SKB banko 
v Ljubljani preko moderne 
terminalske mreže, ki jo pod-
pira zmogljiv računalnik Vax. 
Mreža osebnih računalnikov 
podpira sodoben informacijski 
sistem za potrebe menedž-
menta. 

SKB je na celjskem območju 
prisotna šele krajši čas, sicer 
pa je tudi banka v sedanji or-
ganizacijski obliki še mlada, 
saj se je preoblikovala iz Sta-
novanjsko-komunalne banke 
v samostojno splošno komerci-
alno banko 1.1.1990, ko je 

pričela poslovati kot delniška 
družba. Takrat je razpolagala 
s skoraj 70 mio ECU trajnega 
kapitala, kar ji je poleg pro-
dornega menedžmenta omogo-
čalo hitro rast. Velik delež 
trajnega kapitala v bilančni 
vsoti omogoča banki hitro šir-
jenje poslovanja, komitentom 
pa zagotavlja varnost in zane-
sljivost naložb. 

Banka je že na začetku svo-
jega samostojnega poslovanja 

sprejela v svoji razvojni stra-
tegiji usmeritev, da postane 
slovenska banka, kar je pome-
nilo tudi potrebo po širitvi jw-
slovne mreže po vsej Sloveniji. 
Tako se je v letu 1992 obstoje-
čim trem poslovnim enotam 
pridružilo še pet novih v večjih 
gospodarskih središčih Slove-
nije. Med temi enotami je bila 
ustanovljena tudi poslovna 
enota Celje, ki pokriva tržno 
območje celjske in koroške re-
gije-

Banka ima danes 42 organi-
zacijskih enot po Sloveniji, več 
lastnih podjetij za dejavnosti 
leasinga, prometa z nepremič-
ninami, investicijske izgrad-
nje, plačilnih sistemov in po-
slovanja s kreditnimi kartica-
mi (eurocard, magna), lastno 
mrežo bankomatov, investicij-
sko družbo in še več projektov 
v pripravi. 

V SKB so razširili tudi de-
javnost že obstoječih enot v re-
giji, ki so se v Celju, v Žalcu in 
v Mozirju prej ukvarjale samo 
s posli s prebivalstvom. Sedaj 
opravljajo posle tudi za prav-
ne osebe. 

Poslovne enote so tako re-
koč banke v malem. Tak pri-
stop se je pokazal kot učinko-
vit, saj se je interes za sodelo-
vanje z SKB izredno povečal. 

Bilančna vsota poslovne 
enote bo v tem letu znašala 

preko 46 mio DEM in se b« 
v treh letih potrojila. Osnova 
za hitro rast je nedvomno v so-
lidni kapitalski osnovi SKB 
banke kot celote. 

V SKB se zavedajo, da Џ 
osnova za hitro rast banke do-
bro servisiran komitent, zato 
so učinkoviti in vedno novi po-
nudbi ter strokovnim kadroiT 
posvetili veliko pozornost. Kei 
tudi banke vedno bolj prihaja-
jo v konkurenčno okolje, sc 
odnosu do komitenta posvetili 
še posebno pozornost. Prido-
bili so strokovnjake, ki ne ob-
vladajo samo bančne strok« 
temveč poznajo tudi utrip if 
potrebe gospodarstva ter po-
magajo pri reševanju njegov« 
problematike. V SKB upajo 
da so pri tem uspeli, končn" 
sodbo o tem pa boste gotovf 
podali vi s svojim obiskom if 
nadaljnjim sodelovanjeii 
s SKB banko. 

Novi zagon SKB banke so s svojimi obiski počastili mnogi ugledni gostje iz vse Slovenije. Med 
govorniki sta bila seveda tudi gospod IVAN NERAT, direktor SKB banke d.d., in JANKO 
GOLOB, direktor poslovne enote v Celju. 

Dogajanje ob preselitvi SKB banke so popestrili tudi mažoretke in godbeniki iz Radeč, ki so na 
zelenici pred banko predstavili del svojega bogatega programa. 
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Kajuhu 
v spomin 

v šaleški dolini bodo 
prihodnji torek, 22. fe-
bruarja, obeležili 
50. obletnico smrti pesni-
ka Karla Destovnika-Ka-
juha. Organizatorji so 
Skupščina občine Vele-
nje, mesto Šoštanj in 
Kulturni center Ivana 
Napotnika. 

Prireditve se bodo pr i -
čele v torek ob 10. uri, ko 
bodo v Kajuhovem domu 
v Šoštanju odprl i obnov-
ljeno pesnikovo rojstno 
hišo in razstavo Šaleških 
likovnikov »Kajuh na 
platnu.« Ob 11. ur i se bo 
v šoštanjskem Domu kul -
ture pričel simpozij o K a -
juhu, k jer bodo do pr i -
bližno 15. ure razpravl jal i 
o Ka juhu in l i te ramozgo-
dovinski misli. Uro po 
koncu simpozija, torej ob 
16-ih se bodo pri Žlebni-
kovi domačij i poklonili 
pesniku. Nato bodo doga-
janje prenesli v velenjsko 
knjižnico, k jer bodo ob 
18. uri predstavili spo-
minsko monografi jo z na -
slovom Ka juh — pesnik 
štirih letnih časov. Kot 
zadnja v nizu pa se bo ob 
19. ur i v velenjskem Do-
mu kul ture pričela spo-
minska akademija , na 
kateri bodo sodelovali 
Polde Bibič, Jerica Mrzel, 
Jur i j Reja, Nina Mavec in 
Simfonični orkester 
Glasbene šole Velenje. 

U S 

Obnovljena knjižnica 
y Šentjurju drevi domača linJIžna novost 

V šentjurski mestni knjižni-
ci so pretekli teden dokončali 
prenovo oddelka za odrasle 
bralce. Potem ko so leta 1991 
pridobili več prostora, so imeli 
še težave s policami, zato so 
knjige delno ostajale na tleh. 
Zdaj se knjižnica ponaša z no-
vo opremo - policami, izposo-
jevalnim pultom ter mizami in 
stoli. 

Lani so v mestni knjižnici 
zabeležili več kot 18 tisoč obi-
skovalcev, ki so si izposodili 
nad 38 tisoč knjig. Potem ko 
so, za začetek, leta 1989, ure-
dili mladinski oddelek, so že-

leli urediti še oddelek za odra-
sle. Po prostorskem širjenju, 
leta 1991, jim je to dokončno 
uspelo šele pretekli teden. 
Vrednost naložbe ocenjujejo 
na blizu 5 piilijonov tolarjev, 
čeprav so porabUi precej manj 
denarja (pomagah so jim iz 
občinske ter državne blagajne, 
nalož'^-^ • ^ : »^rpno poceni-
lo p.-.. domačega 
podjetja Alpos). Dosedanjo 
opremo nameravajo nameniti 
za potrebe izposojevališč na 
Ponikvi, Planini in Kalobju ter 
novega v Gorici pri Slivnici. 

V knjižnici, pomembnem 

središču krajevnega kulturne-
ga življenja, so posebej veseU 
premakljivih knjižnih polic. 
V utesnjenem prostoru pri-
pravljajo številne kulturne 
prireditve, zato bo odslej več 
prostora. Prva po prenovi bo 
danes, 17. februarja (ob 
18. uri), ko bo predstavitev no-
ve knjige aforizmov, z naslo-
vom Fore za jurja. Gre za delo, 
ki ga je knjižnica izdala s po-
močjo pokroviteljev, avtorja 
pa sta domačina Jože Mastnak 
ter Gregor Bezenšek. 

BRANE JERANKO 

Za praznili 
čitalnica 

Tudi v Braslovčah so prosla-
vili letošnji kulturni praznik, 
vendar so to praznovanje 
združili še z odprtjem čitalni-
ce. Po besedah knjižničarke, 
Irene Kimier, imajo v šolski 
knjižnici več kot 12 tisoč 
knjig, obsegajo vsa področja. 
V knjižnici imajo tudi raču-
nalnik, tako da imajo vse po-
datke o knjigah in izposojeval-
cih vodene računalniško. Nova 
čitalnica, ki je poleg knjižnice, 
je velikega pomena, saj bodo 
učenci lahko v njej prebirali 
stvari, ki jih ne morejo odnesti 
domov ali pa zbirali podatke 
iz razUčnih virov. Za otvoritev 
nove čitalnice ima veliko za-
slug podjetje Garant s Polzele, 
ki je prispevalo opremo. 

T.TAVČAR 

Dr. Franci Zwitter 

Za koroške Slovence 
v Avstriji je bil to res mož 
na pravem mestu in 
vztrajen borec za njihove 
pravice. Vse svoje življe-
nje je posvetil temu po-
slanstvu. Bil je človek 
v pravem pomenu besede, 
ki se je vedno zavzemal 
za miroljubno sožitje med 
ljudmi. To pa je še zlasti 
na avstrijskem Koroškem 
zelo pomembno. Kot dol-
goletni predsednik Zveze 
slovenskih organizacij 

v Celovcu in še mnogih 
drugih pomembnih insti-
tucij, tudi mednarodnih, 
je bil poznan in spošto-
van daleč preko avstrij-
skih meja. 

Dr. Franci Zwitter se je 
rodil 10. oktobra 1913 
v Zahomcu v Ziljski doli-
ni v zavedni slovenski 
družini. Že kot dijak se je 
vključil v delo za svoj slo-
venski narod. Veliko je 
storil zanj in zato so mu 
koroški Slovenci lani 
v oktobru pripravih lepo 
in dostojno praznovanje 
ob njegovi 80-letnici. Le-
tos pa so se ravno na Kul-
turni dan Slovencev 
-8. februarja -posloviliod 
njega in ga pospremili 
k zadnjemu počitku na 

pokopališče v Šmartinu 
na Otočah (St. Martinu, 
Waidmannsdorf v Celov-
cu). Prišli so nmogi, ki so 
z njim skupaj delovali za 
dobrobit koroških Slo-
vencev, tudi iz sicer na-
sprotnega tabora, ker je 
bil dr. Franci Zwitter 
vedno pripravljen za di-
alog in izredno strpen po-
litik. Moralo je biti veli-
častno njegovo slovo, ko 
je na tistem, skoraj po-
polnoma nemškem poko-
pališču odmevala sloven-
ska beseda in milo donela 
slovenska pesem. Spošto-
vani dr. Franci Zwitter, 
nate in na tvoje delo bo 
ostal med Slovenci lep in 
trajen spomin. 

VERA AMENITSCH 

V znamenju zdrave 
šole na Polzeli 

Minuli petek je bila na OŠ 
Vere Šlander Polzela prire-
ditev v počastitev slovenske-
ga kulturnega praznika, ki je 
bila hkrati sklepna priredi-
tev polletnega projekta v ok-
viru bralne značke. 

Petošolci so ga posvetili 
pisateljici Branki Jurca ob 
njeni osemdesetletnici, še-
stošolci in sedmošolci Preži-
hovemu Vorancu ob stoletni-
ci njegovega rojstva, osmo-
šolci, pred katerimi je nez-
nani svet, svet novih preiz-
kušenj, pa so se odločili za 
projekt o zasvojenosti z na -
slovom: Če sovražnika poz-
idaš, se lažje braniš. Nosilec 
projekta je bil knj ižničarski 
krožek, ki je skupa j z osmo-
solci zasnoval načrt . Glavni 
Plamen projekta je bil spoz-
nati vse vrste zasvojenosti, 
ovrednotiti posledice in 
spremeniti odnos do nezdra-
^ h navad. 

Najintenzivneje je poteka-

lo delo v knjižnici ter pri 
u rah oddelčne skupnosti , 
angleškega jezika, likovne in 
glasbene vzgoje. Za zakl ju-
ček so osmošolci na okrogli 
mizi predstavili svoja nova 
spoznanja, do katerih so pr i -
šli ob predavanj ih, intervju-
jih, anketah, ogledu doku-
mentarnih filmov in b ran ju 
pol judnoznanstvenih knjig, 
in jih soočili z mnenj i s tro-

kovnjakov. Na sklepni pr i re-
ditvi ob slovenskem kul tur -
nem prazniku so učenci 
predstavili celoten projekt in 
prejeli bra lne značke. 

Valerija Pukl, mentorica 
celotnega projekta, je strnila 
vtise takole: »Na koncu nas 
je glasbena skupina Neron 
popeljala v vrt, ki smo ga 
skupa j z učenci na novo ure-
dili — v vrt veselja, hvaležno-
sti in novega življenja. Na j 
bo to naš prispevek v med-
narodnem letu družine.« 

Na sliki: Na zaključni pr i -
reditvi je zapel tudi pevski 
zbor. 

T.TAVČAR 

V pričalfovanju 
prvili prijavnic 

Skoraj ne moremo verjeti, 
pa je res, da je minil že mesec 
dni, kar smo objavili prvi 
kupon za sodelovanje na 
22. izletu 100 kmečkih žensk 
na morje. 

Danes objavl jamo kupon 
številka 4, to pa pomeni, da 
kmalu pr ičakujemo prve pr i -
javnice. Pošljejo jih lahko t i -
ste kmečke ženske, ki imajo 
vse štiri kupone s številkami 
od 1 do 4, medtem ko bodo 
morale tiste, ki jim man jka 
ena od omenjenih številk, 
počakat i še teden dni na re-
zervni kupon »y«. 

Boj za 100 mest se tako 
začenja, koliko bo kandi -
datk, pa bo znano 28. febru-
ar ja . Do takra t bomo spreje-
mali prijavnice, ki moraio 
biti izključno na dopisnic 
z vsemi številkami in želeni-

mi podatki , ka j t i pomanjk-
ljive pri javnice bodo že pred 
žrebom romale v koš. Pri-
pravl jene imamo tudi spiske 
udeleženk prejšnj ih izletov, 
t ako da bodo potovale res-
nično tiste, ki z nami še niso 
büe. 

' Žrebanje potnic za 
22. izlet 100 kmečkih žensk 
na hiorje bo v soboto, 5. mar-
ca. Kra j žrebanja je zaenkrat 
še skrivnost, obstoja pa mož-
nost, da bo žrebanje na tere-
nu. V tem času namreč pr i -
dobivamo sponzorje za javno 
prireditev in če nam bo to 
uspelo, bo žreb na terenu, 
drugače pa kar v našem stu-
diu. V vsakem primeru pa 
bodo udeleženke izleta javno 
izbrane. 

Dobili smo tudi neka j pi-
sem udeleženk prejšnj ih 

izletov. Tako je Angela Bob-
nič iz Laške vasi med drugim 
napisala: »Želim vsem, kate-
re so željne videti to naše le-
po slovensko morje, da bi bi-
le tako srečne, kot sem bila 
jaz pred št ir inajst imi leti.« 

Izlet bo 25. in 26. marca 
v Lucijo pri Portorožu in Li-
pico, z nami pa bodo ansam-
bel Št i r je kovači, oktet S tu -
denček, Viki Ašič, J anko 
Mogu, Zoran Zorko, čarov-
nik Jani Jošovc, Betka No-
vokmet in novinarj i NT—RC, 
na mor ju pa nas bodo tako 
kot vedno v zadnj ih letih 
pozdravili člani ansambla 
Primorski fant je . 

TONE VRABL 

PLANINSKI KOTIČEK 
Na Peco in Tolsti vrli 

Planinsko društvo Zlatarne Celje bo v tem mesecu pripravilo 
še dva organizirana pohoda. Prvi bo v soboto, 19. februarja, 
z odhodom ob 6. uri s posebnim avtobusom z Glazije na zimski 
Matjažev pohod na Peco. 

V soboto, 26. februarja, pa vas vabijo na pohod na Tolsti vrh, 
od tam na Suhadol in Loče. Za ta pohod bo redni avtobus z nove 
avtobusne postaje v Celju odpeljal ob 6.10. Za oba izleta se 
lahko prijavite pri Planinskem chiištvu Zlatarn Celje, telefon 
35-359 

MOJCA MAROT 



Hiša dobre volje 
Anton Paik In trlie muzikanti 

Anton in Jožefa Pajk živi-
ta na Brecljevem, lepem ko-
tičku pri Šmarju. Anton iz-
vira s Svetine nad Celjem, 
Jožefa iz Šentruperta nad 
Laškim, pred dolgimi leti pa 
sta kupila kmetijo v šmarski 
okolici. Danes si pomagata 
z Antonovo pokojnino, ki jo 
je prislužil v štorski železar-
ni. Najbolj srečna sta takrat, 
ko se zbere vsa družina.. . 

S posebno nostalgijo se 
spominjata časa, ko so bili še 
vsi skupaj, z otroci. Ti so si-
cer razmeroma blizu - Stan-
ka v Šentvidu pri Grobel-
nem, Vlado v Dvoru ter Ma-
rica na Vodenovem. Nedelje 
so pogosto družinske, njiho-
ve, saj se oglasijo skupaj 
z vnuki. Kar devet vnukov že 
imata. Ti so na Brecljevem 
prav radi tudi v počitniškem 
času, ko jima pomagajo pri 
kmečkih opravilih. Posebno 
veselo je za družinske praz-
nike, zlasti za rojstne dneve 
in godove, pri tem pa bistve-
no pripomore sin Vlado, do-
mači muzikant. Včasih, ko je 
bilo več prostega časa, je 
igrala na harmoniko tudi hči 
Marica. Glasba je pri Pajko-
vih nekako v rodu, saj je bil 
muzikant že oče zvestega na-
ročnika. Anton se ni lotil no-
benega instrumenta, zato pa 
razteguje meh brat Srečko, 
iz Kompol, ki ga bralci ted-
nikove rubrike Naj muzi-
kanti povedo, že poznajo. 

Zvesti naročnik, Anton 
Pajk, pa glasbo zelo rad po-
sluša. Z ženo rada gledata in 
poslušata različne oddaje 
z domačo glasbo, od nedelj-
skih po televiziji do torkove 
izvirne glasbe ter četrtkove-
ga večera. Če le moreta, saj 
na kmetiji, četudi manjši, ni-
koli ne zmanjka dela. Tudi 
zdravje jima ne služi več kot 
nekoč, pa se delo ne ozira na 
zdravje. Res je, z močno vo-
ljo je mogoče premagovati 
tudi bolezen. Jožefa pozimi 
veliko naplete za svoje otro-
ke in vnuke, Anton pa plete 
koše. No, letošnjo zimo, ko si 
je zlomil roko, ne bo nobene-
ga novega koša. 

Takrat ko si odpočijeta, 
rada prebirata Novi tednik, 
sta povedala. Pravita, da 

začneta z branjem takoj po 
obisku pismonoše, zanima 
pa ju vse, z izjemo športa. 
Prednost dajeta črni kroniki, 
matičnim podatkom in zla-
toporočencem. Jožefa bere 
na glas, Anton predvsem po-
sluša. 

Celjski časopis je pri hiši 
že približno trideset let, 
vmes pa je, zlasti Jožefa, 
z veseljem prebirala številne 
podlistke. Najrajši tistega 
o Zlati orhideji, velikokrat 
prebranega, na onunenelih 
listih. Izrezovala je tudi Mli-
narjevega Janeza, Desetega 
brata, Miklovo Zalo, Rokov-
njače. Strice, Razbojnika 
Guze j a . . . Jožefa Pajk nam 
je pokazala celo položnice 
o plačani naročnini Celjske-
ga tednika iz daljnjega leta 
1964 ter poznejše, vse kar 
pričuje o dolgoletni zvestobi. 
Hrani tudi časopisne izrezke 
o tednik ovih akcijah, ko so 
bili predstavljeni najbolj po-
dobni dvojčki ter matere 

s številnimi otroki. O mami 
zvestega naročnika, Kristini, 
ki je rodila deset otrok, je 
prav tako pisalo. 

Zakaj vse to hranijo? Na 
podstrešju so celo stari šo-
larski Zvonček in poznejša 
Pionir in Pionirski list. Br-
skanje po starih časopisih je 
posebni užitek, čeprav zve-
stemu naročniku včasih, za-
radi pomanjkanja prostora, 
ženino zbiranje ni po volji. 
Včasih se izkaže, da čez se-
dem let vse prav pride in tu-
di tokrat je bilo tako — zveste-
mu naročniku je za desetlet-
ja zvestobe pripadla zlata 
verižica. 

Sicer pa Pajkova živita 
v slogi, kot jo danes težko 
najdeš, so povedali v sosešči-
ni. Vsepovsod sta skupaj. Te-
ga dne, ko smo se srečali, sta 
se skupaj odpravila k zdrav-
niku, zaradi Antonove 
roke . . . 

BRANE JERANKO 
Foto: EDI MASNEC 

Proti AIDS-u 
v dvorani Zdravstvenega doma Velenje so se pretekli teden srečale članice velenjskega 

Društva medicinskih sester, na srečanju pa je višja medicinska sestra Branka Drk spregovorila 
o aidsu, bolezni, ki ne prizanaša nikomur. Vami so le tisti, ki poznajo in upoštevajo pravila 
zaščite pred to strahotno boleznijo. 

LOJZE OJSTERŠEK 

Vseiel pripravijen pomagati 
40 let gasilskega dela Avgusta Čerenaka 

Avgusta Čerenaka gasilci 
dobro poznajo, saj je v njiho-
vih vrstah aktiven že štiri de-
setletja, trideset let pa vodi 
vojniško Gasilsko društvo. 

Član društva je postal že le-
ta 1954, štiri leta za tem pa so 
ga poslali v gasilsko šolo 
v Medvode, kjer je pridobil čin 
nižjega častnika - mladinca. Po 
odsluženem vojaškem roku se 
je vključil v vrste aktivnih čla-
nov društva. Leta 1963 je bil 
izvoljen za poveljnika društva, 
to funkcijo pa še danes oprav-
lja vestno in delovno. Takoj po 
izvolitvi je zbral aktiven kader 
in se lotil strokovne vzgoje 
članstva, kar je kmalu obrodi-
lo sadove. 

Kot poveljnik društva se je 
vključil tudi v delo Občinske 
gasilske zveze Celje, postal je 

poveljnik sektorja sever, ki ga 
vodi še sedaj, gasilske enote pa 
je uril tudi v štabu civilne zaš-
čite v krajevni skupnosti Voj-
nik. Pomagal je v številnih re-
ševalnih akcijah, požarih, ele-

mentarnih nesrečah in pri pre« 
vozih pitne vode. Zavzeto je 
sodeloval pri izgradnji prizid-
ka h gasilskemu domu in ob-
novi starega dela. 

Že nekaj let posveča poseb-
no skrb treningom veteranov, 
tako da uspešno sodelujejo ná 
tekmovanjih. Lani je treniral 
tudi članice in obe desetini, 
članic in veteranov, sta se uvr-
stili na državno tekmovanje. 

Za uspešno delo v društvu je 
prejel številna priznanja in 
odlikovanja, res pa je, da se 
mora večkrat odpovedati pro-
stemu času. Vendar ima pod-
poro tudi pri svoji življenjski 
sopotnici, ki je prav tako ga-
silka. Ob jubileju so mu člani 
društva iskreno čestitali in mu 
zaželeli še veliko uspeha. 

MILENA JURGEC 

Srečanje pri farni cericvici 
Pred dnevi je bilo veselo pri farni cerkvi sv. Petra. Na srečanje je iz bližnjih in daljnih krajev 

prihitelo 115 članov Koželnikove rodbine, zbralo se je staro in mlado. Za konec so se Koželnikovi 
postavili še pred fotoaparat našega sodelavca Lojzeta Ojsterška, ki je zabeležil to srečanje. 

Celjski gobarji so na obč-
nem zboru zaokrožili svoje 
nadvse pestro programsko le-
to. Kljub obljubam občinskega 
IS je še vedno njihov poglavit-
ni problem pridobitev dru-
štvenih prostorov. Sicer pa so 
gobarji lani organizirali kar 
devet ekskurzij, povezanih 
z gobarjenjem, predavanjem 
in postavitvijo razstave ter ku-
linarično zanimivim zak-
ljučkom. 

Člani društva so vodili 
učence osnovnih šol v Žalcu, 
Dobju, Planini, Šempetru, Ce-
lju in Šentjurju v gozdove 
v okviru naravoslovnih dni. 
Učenci so gobarili, razstavljali 
gobe in poslušali predavanja. 
Se posebej zanimivo mora biti 
gobarjenje, ki ga pripravljajo 
za učence prvih razredov iz os-
novne šole Lava. Gobarji pra-
vijo, da kar se Janezek 
nauči. . . 

v začetku lanskega leta so 
gobarji organizirali skupščino 
zveze gobarskih družin Slove-
nije. Takrat jim je bila pode- • 
Ijena velika bronasta plaketa 
kot eni izmed najbolj dejavnih 
družin v državi. Celjski gobar-
ji so se lani srečali kar s šesti-
mi gobarskimi družinami iz 
slovenskega prostora. Še pose-
bej so jim v spominu ostala 
srečanja z gobarji iz Sežane in 
iz Zreč. 

Že drugo »gobje« sušno leto 
je bilo vzrok, da ni bilo razsta-
ve gob v okviru obrtnega sej-
ma. Mogoče ob takšni lanski 
beri marsikdo podvomi, ven-
dar pa gobarji ne razstavljajo 

le jurčkov, ampak čim več vrst 
gob s posebnim poudarkom na 
strupenjačah. 

Enodnevno razstavo pa so 
člani »Bisernice« le pripravili, 
Ln sicer ob Pikinem dnevu 
v Velenju. Zanimanja je bilo 
resnično obilo. Konec sezone 
so gobarji zaključili s priredi-
tvijo ob svoji 30-letnici. Naj-
zaslužnejšim dolgoletnim čla-
nom so podelili priznanja, izd-
vojiti pa je potrebno predvsem 

naslednje: Milka Debeljaka, 
Maro Bertosi, Antona Polerja, 
Julija Palirja in Amadea Do-
lenca. 

Grobarji pravijo, da bodo na 
svoji pestri in koristni poti 
vztrajali, kar je razvidno iz 
programa, ki so ga predstavili 
na občnem zboru. Najbolj pa 
si seveda želijo društvenih 
prostorov. 

AMADEO DOLENC 

Nove teiefonslce števillce 
Posodabljanje telefonskega omrežja v Savinjski dolini, za kar 

imata veliko zaslug občina Žalec in PTT Celje, se nadaljuje. 
Prejšnji teden so v Petrovčah montirali novo digitalno centralo, 
zato so vsem 780 naročnikom zamenjali telefonske številke-
V Žalcu so spremenili nekaj več kot 150 številk, v Šempetru pa 
30. Na sliki: delavci PTT Celje med delom na terenu. 

T. TAVČAB 

Gobarji so zborovali 
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H/loški so krojili njeno življenje 
Burčekova mama iz Novakov Je tiopoinila 90. ieto 

90. rojstni dan je Marija 
{Colar zaradi bolezni prazno-
vala nekoliko slabotnejša, pa 
vendar je bilo v družinskem 
liTogu V Novi vasi v Celju 
veselo kot v preteklih letih, 
]{0 je še živela na domačiji 
v Novakih pri Novi Cerkvi. 
Takrat so na svečnico vselej 
pripravili veliko praznova-
nje s kolinami in tako pro-
slavili Marijin rojstni dne ter 
obletnico poroke Burčekove 
mame in očeta, kot so ju kli-
cali domačini. 

Tokrat sta ji za praznik 
zaigrala vnuka Aleš in Jure, 
eden na harmoniko in drugi 

na kitaro in jo tako razvese-
lila. Marija, ki je včasih rada 
plesala in se poveselila na 
vaških praznovanjih, sedaj 
le še prisluhne poskočni pe-
smi in se spomni nekdanjih 
dni. V zadnjih letih ji je bole-
zen zagrenila življenje, pa 
vendar ji optimizma ni 
zmanjkalo. Še najbolj je ve-
sela, kadar jo obiščejo sinovi 
Jože, Ivan, Franček in Lud-
vik ali pa kateri od devetnaj-
stih vnukov ali trinajstih 
pravnukov. Zato sta sin Loj-
ze in snaha Ana, pri katerih 
živi zadnja leta, tudi tokrat 
pripravila vse potrebno za 
družinsko praznovanje, ko 

so se zbrali njeni najbližji in 
nazdravili visokemu jubi-
leju. 

Marija je v svojem dolgem 
življenju preživela marsika-
tero bridkost, že od rane 
mladosti ji je bilo vse prej 
kot z rožicami postlano. Pri 
desetih letih je izgubila ma-
ter, ko je oče moral v vojsko, 
pa je ostala sama s sestro na 
kmetiji v Brdcah nad Dobr-
no. Leta 1926 se je poročila 
v Novake na 16 hektarov ve-
liko kmetijo. Moža je je »iz-
bral« stric, ker je menil, da je 
to za Marijo najboljša pri-
ložnost. Tako se ji je uresni-

čila želja, da bi imela 
»grunt«, s tem pa so prišle 
nove skrbi in novo garanje. 
Skrbela je za moža in njego-
ve starše, za svojih pet sinov, 
nazadnje pa tudi za svojega 
očeta, ki se je na stara leta 
preselil v Novake, pa še za 
moževega brata in družin-
skega znanca, ki je bil brez 
imetja in je pomagal pri delu 
na kmetiji. Tako je bila vrsto 
let edina ženska med števil-
nimi moškimi, za katere je 
morala skrbeti. Pranje perila 
pri mrzlem studencu je le 
droben spomin na težko živ- , 
ljenje. 

Danes gospodari na kme-

tiji v Novakih sin Franček, 
drugi so si ustvarili svoje do-
move v Celju in bližnji okoli-
ci. Po moževi smrti pred 
enajstimi leti je tudi njo 
zdravje večkrat izdalo, zato 
jo je k sebi vzel sin Lojze, ki 
živi v prostorni hiši sredi 
Nove vasi. Prijazna snaha 
Ana poskrbi zanjo, da ji nič 
ne manjka. Marija zadnje 
čase rada kaj malega prebe-
re, še raje pa pogleda kakšno 
versko oddajo na televiziji. 
Za dobro voljo pa poskrbita 
tudi vnuka, ki ji zaigrata po-
skočno vižo in vmeta veselje 
do življenja. 

TATJANA CVIRN 

Vladimir Cocej, župnik 
v Petrovčah: »V kraju se trudi-
mo, da bi čimprej obnovili cer-
kev. Prejšnja leta smo končali 
fasado, kupili zvonove, uredili 
zvonik, lansko leto pa smo že-
leli narediti še korak naprej 
z ureditvijo okolice. Načrt je 
pripravila domačinka Vera 
Turnšek, ob koncu leta pa smo 
asfaltirali še cesto do župniš-
ča. Zaradi pomanjkanja de-
narja nam ni uspelo uresničiti 
še enega načrta, obnove orgel. 
Torej nas to delo čaka letos. 
Naše orgle so namreč zelo sta-
re, v Sloveniji so samo še tri 
podobne. Izdelal jih italijanski 
mojster Kahdo, stare pa so 
približno 200 let. Kdo jih bo 
obnavljal, se še nismo odločili, 
najbrž pa bomo izbirali med 
Zavodom za spomeniško var-
stvo iz Maribora ali maribor-
sko orglarsko delavnico ali pa 
nemškin mojstrom za orgle. 

Cene obnove zaenkrat še ne 
vemo.« 

TT 

Zlata Marovta iz TopoveiJ 
Prelep sončen dan je še po-

lepšal sobotno praznovanje 
zakoncev Frančiške in Janeza 
Marovta iz Topovelj v KS Bra-
slovče. 

Številni svatje so odšli naj-
prej v braslovško cerkev, kjer 
je zlatoporočno mašo daroval 
domači župnik Jože Zidanšek. 
Potem so se svatje odpravili še 
v Žalec in v poročni dvorani 
pod vodstvom župana Milana 
Dobnika opravili tudi civilno 
zlato poroko. 

Janez Marovt in njegova že-
na Frančiška izhajata iz kmeč-
kih družin. Vseskozi sta delala 
na kmetiji, Janez pa je bil med 
drugim ustanovni član gasil-
skega društva Parižlje-Topov-
Ije, pozneje je bil poveljnik in 
predsednik, še sedaj pa je čast-
ni član. Tudi na kulturnem po-
dročju je rad sodeloval, in si-
cer kot igralec in režiser. Ak-
tivno je deloval v takratni 
kmetijski zadrugi ter hranilni-
ci in posojilnici Braslovče. 
Med vojno je bil mobiliziran, 
pozneje pa izgnan v ujetništvo. 
Ko se je vmil domov, se je 
vključil v NOB. Sicer pa je vse 
do leta 1970 sodeloval v dru-
štvih. Bil je tudi občinski od-
bornik. 

Žena Frančiška je skrbela 
za dom in družino. Rodilo se 

jima je pet sinov, na kmetiji je 
ostal sin Vlado. Družina se je 
povečala še za 9 vnukov in 
6 pravnukov, ki so zlatoporo-
čencema v radost in spodbudo. 
Kljub letom, oče Janez jih šte-

je 89, njegova Frančiška pa 71, 
sta še čila, le noge niso več, kot 
so bile. 

Številnim lepim željam se 
pridružujemo tudi mi. 

T.TAVČAR 

Zaljubljena ziatbporočenca 
V stanovanju velike hiše 

na Mariborski ulici v Celju 
že skoraj pol stoletja živita 
Katica in Milan Mihelak. Ko 
sta se poročila prvič, je bila 
to zveza mladosti, ljubezni, 
pri jatel jstva. . . Prejšnjo so-
boto sta to storila drugič. 
Tokrat je bila njuna poroka 
zlata. 

Katico je pot pripeljala 
y Celje leta 1941. Ko je kon-
čala 4. letnik trgovske aka-
demije v Mariboru, je prvo 
službo dobila v Celju. 

Milan pa je po končani 
gimnaziji v Mariboru prišel 
v Celje, kjer ga je vzel v uk 
takratni lastnik tovarne 
emajlirane posode Westen. 
Pri njem se je Milan izučil 
tudi za elektrikarja, po vojni 
Pa se je v Ljubljani izučil še 
2a radiomehanika in kino-
operaterja. Pozneje se je kot 
Vzdrževalec zaposlil v celj-
skem Cetisu, kjer je kot vo-
dja delal dvaindvajset let. Iz 
tega obdobja se najbolj spo-
'ninja, kako so tiskali Novi 
tednik, ki se je takrat imeno-
val še Celjski tednik. »Mar-
sikdaj se je kaj pokvarilo, 
klicali so me tudi sredi noči, 
^nipak vsi smo vedeli, da 
^ n i k mora iziti. In ne glede 
'̂ a to, do kakšne okvare je 
prišlo na strojih ali kako ve-
^ka ekipa je to okvaro po-
pravljala, nikoli se ni zgodi-

lo, da tednik zaradi okvare 
na tiskarskih strojih ne bi iz-
šel,« se spominja Milan, ki 
mu je dvaindvajset let ne-
prestane pripravljenosti na 
spopade z muhami velikih 
strojev vendarle načelo noge. 

A kljub temu se oba Mihe-
lakova še vedno dobro drži-
ta. In pravita, da v njunem 
zakonu ni bilo nikoli večjih 
pretresov, »vedno sva se ra-
zumela.«. Najlepše je bilo 
obdobje, ko sta na svet prišla 
otroka; dve hčerki imata. 

Sicer pa oba »mladoporo-

čenca« rada sodelujeta v raz-
nih organizacijah, predvsem 
v humanih. Katica je gasilka 
že oseminštirideset, Milan 
čez petdeset let. Aktivno so-
delujeta tudi v društvu inže-
nirjev in tehnikov, v gobar-
skem društvu, društvu upo-
kojencev . . . 

In njuna največja sreča? 
Trenutno sta to vnukinja in 
dva vnuka. Nekoč, ko se bo-
sta poročila tretjič, bodo to 
seveda p ravnuki . . . 

N.-M. SEDLAR 

Novi tednik nagra¡u¡e zvest<^W% 
Nagrada 10 tisočemu In vsaftemifi JO. novemu naročniku 

Í-: $5; ..S'I'WSM. 
•:•: v: " *•:•:• 

Spoštovani bralcU 
...л^. íí s 

Akcija 'IŠČEMO 10 tisočega noročn/k|*'Mii%o bliža koncu. 10 tisoči 
naročnik bo dobil barvni TV z v i ' deo re j | p rde r / |m . 9 9 9 9 . in 10007. naročnik 
pa bosta Novi tednik prejemala do sniêti brezplačno. 

•i- g;- -i: 
Do zaključka akcije bomo vsakemu deá^temu rí^vemu naročniku Novega 
tednika podarili majico in kapo NT&RCM I. " % 
Novi tednik ima trenutno 9.840 naročnikov. 

% i?' 
Noben tednik vam ne nudi follkà ugodhostmof NOVI 
TEDNIK: \ 
- m e s e č n o plačevanje naročnine s p^hintćami, ki јШрШјето nò dom 

# • i? 
- letno izide 52 številk NovegaJetMika, riËrMi^M jih plačajo,le v47 

... .S: 
- naročniki brezplačno prçjfé'njô||fim Tednikúyq pática, фгеј še 12 
časopisov, namenjenih d ^ ^ f ^ ^ ž i n t ^ ^ časi^iihpbijen^n razvedrilu. 

- naročniki brezplačno prejmejo vse p^biif izdaje Novëgg tunika, 
namenjene posebnim akcijar^ kot sQ^p^fi^ kvItura, sejmi, ifii,gkarje v 
povprečju še 6 dodatnih časopisov letno 

- naročniki imajo pravico do %rtiêgd jlirezi?)!^ oglösa letno in 
50% popust za čestitko po i e / j p h na Radiu Celje. / 

Smo Vas prepričali? Če je takć^ izgOlnite^rilozënp naročilnici^ in jo pošljite 
na naslov: 
NT&RC, Prešernova 19, naročrii0i oddelek, 63000 Celje 

% M .1 ff -K: ••m;:... ./y 

NE POZABITE NOVI TEDNIK NAOÊ&ÎUJE ZVESTOBO. 
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Kulminacija roicometa 
CeUskí rokometaši v 4. kolu lige prvakov visoko premagali Wallau - Fantastična Igra In vzdušje - Zdaj 
vodilna ekipa skupine B 

»Zdaj nas je Evropa do-
končno spoznala!« je s kanč-
kom ogorčenja po nedeljski 
tekmi lige prvakov povedal 
Tone Turnšek, sicer super 
zadovoljen, a z mislimi še 
vedno nekoliko nazaj. Ne-
pravični poraz s Teko mu še 
vedno ne da miru, kajti fina-
le bi bil čista realnost. »Ni 
razloga, da ne pridemo na 
prestol. Če ne letos, pa pri-
hodnje leto.« 

Že zdaj se mnogi vprašuje-
jo, kakšno bo sojenje v San-
tandru in ali lahko pade Te-
ka, če bi morebiti ponovili 
igro z Wallauom. »V zad-
njem kolu potem težav ne bi 
bilo, gostujemo pri prijatelju 
Kandiji na Dunaju,« je tre-
ner Josip Šojat kar na ti-
skovni konferenci odkrito 
razgrnil načrt. 

Predpogoj ^e bila nedelj-
ska zmaga, ki je temeljila na 
granitni obrambi. Začela se 
je rapsodija v zelenem. Za 
8:2 sta Pungartnik in Jeršič 

izvedla cepelin; prvi je ob 
značilnih »bombah« še od-
lično asistiral, kapetan pa se 
je imenitno znašel v vlogi di-
rigenta. Šafarič je bil znova 
v reprezentančni formi, Šer-
bec se je večji del tekme od-

lično ubadal s tesnim pokri-
vanjem Källmanna, pri Na-
činoviču pa nepravično osta-
jajo neopazne njegove blo-
kade pri prodorih soigralcev. 

Pri najvišji razliki 18:9 je 
kazalo na katastrofo Walla-
ua, saj sta bila v golu razi-
grana tudi Pušnik in še bolj 
Strašek, nato pa ie začelo 
zmanjkovati sape. Safarič in 
Pungartnik sta še bila čila za 
vragolijo v vratarjevem pro-
storu (22:13), nakar je prišlo 
obdobje zapravljenih proti-
napadov in končnica je pri-
padla gostom. Veselje navi-
jačev ni bilo nič manjše, 
igralci pa so jih pozdravili 
s častnim krogom. Spektakl 
je bil popoln. 

»Odpravili smo vse napake 

s prve tekme,« je povedal Šo-
jat, ki je dal priložnost vsem 
igralcem s klopi, kjer ni bilo 
poškodovanega Čatra. Na 
nasprotni strani Fuhriga in 
Schäferja. »Hvala publiki. 
Takšne nima nihče v Evro-
pi,« je dejal Jeršič. »Tekma 
se drugače ni mogla končati. 

Čez dober mesec bomo 
v Španiji še enkrat dali vse 
od sebe,« je rekel Leve. Do-
polnil ga je Šojat: «Nič ni 
nemogoče. Naša forma se 
dviguje. Teka pa >krvavi<. 
Imamo dosti časa za pripra-
vo, potem pa gremo na 
zmago!« 

DEAN ŠUSTER 
Foto: EDI MASNEC 

V predtekmi veteranov je' 
Celje premagalo Slovan 
z 19:16 (7:8). Nastopili so: 
Presinger, Margue, Tomič 1, 
Levstik 2, Telič 2, Krelj, 
Markovič 1, J. Goršič, An-
derluh 3, Ivezič 4, brata Bo-
jovič, Peunik, Razgor 2, Bo-
žič, Mrovlje 1, Ščurek 1, Ko-
ren 2, Povalej. Najboljši 
strelci pri Slovanu: Čotar 4, 
Gorišek in Šafarič 3. 

Rezultati 4. kola — skupina A: 
Sandefjord-Zagreb 25:24, 
Nimcs-Braga 22:22; B: P. 
Laško-Wallau 23:17, W. Wi-
en-Teka 28:23. Vrstni red 
- A: Nimes 6, Sandefjord 5, 
Braga 4, Zagreb 1; B: P. La-
ško (84:78) 4, Wallau (88:84) 
4, W. Wien (83:87) 4, Teka 

4. 

Kapetan Jeršič je v novi vlogi tudi mojstrsko zadeval. 

Načinovic (levo) je bil izbran za najboljšega obrambnega 
igralca, Pungartnik (desno) pa v konkurenci s Serbcem za naj-
boljšega igralca. 

Pravila 
če bi dve ali več ekip 

osvojilo enako število točk, 
se bo končni vrstni red (tu-
di za uvrstitev v finale) do-
ločal po naslednjih kriteri-
jih: 1. večja skupna razlika 
v golih, 2. večje število do-
seženih golov na vseh tek-
mah, 3. večje število dose-
ženih golov na vseh gosto-
vanjih, 4. medsebojne tek-
me (samo točke), 5. boljša 
medsebojna razlika v golih, 
6. večje število doseženih 
golov v medsebojnih tek-
mah, 7. večje število dose-
ženih golov na medsebojni 
tekmi v gosteh, 8. žreb. 
(Ž.Z.) 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

Petek, 18.2, 
Košarica 

Maribor: Maribor-Kemo-
plast, Pragersko: Pragersko-
Rogla (6. kolo III. moške SKL, 
20). 

Sobota, 19.2. 
Hokel 

Celje: Inntal-Bled (peta tek-
ma za 3. mesto, 18). 

Judo 
Ptuj: slovenski pokal za ka-

dete (od 10. ure). 

Kegljanje 
Prevalje: finale posamične-

ga DP (od 10. ure. Se jutri). 

Košarka 
Rogaška Slatina: Rogaška-

Satex, Polzela: Polzela-Slo-
van, Sežana: K. zidar-Comet 
(12. kolo moške SKL, vse 19); 
Maribor: Ivec-Rogaška (19), 
Slovenske Konjice: Comet-
Kranj (18), Celje: Celje-Slovan 
(5. kolo ženske SKL, 17); Tol-
min: Tolmin-Pivovama La-
ško, Novo mesto: N. mesto-
Elektra, Celje: Celje-Zagorje, 
Prebold: MIK Prebold-Brežice 
(5. kolo II. moške SKL, vse 19). 

Nedella, 20.2, 
Rokomet 

Litija: Litija-Pivovama La-
ško (18), Slovenj Gradec: Pre-
vent-Gorenje (17. kolo moške 
SRL, 19). 

Ponedeljek, 21.2. 
Hokej 

Bled: Bled-Inntal (šesta tek-
ma za 3. mesto, 19). 

Sreda, 23.2. 
Hokej 

Celje: Inntal-Bled (sedma 
tekma za 3. mesto, 18). 

Košarka 
Rogaška Slatina: Rogaška-

Polzela, Slovenske Konjice: 
Comet-Triglav (13. kolo moške 
SKL, obe 19). 

Rokomet 
Celje: Pivovarna Laško-Ru-

dar (povratna tekma četrtfina-
la pokala, 19). 

Milla Bojovič v Celju 
Po skoraj treh letih odsotnosti se je v Celju znova 

pojavil Miha Bojovič, ki je živel v Švici. Pred dobrima 
dvema tednoma je začel prestajati kazen v Rogozi. Do 
dokončne vrnitve v Celje ga loči devet mesecev, medtem 
pa so ga kot trenerja že najeli pri mariborskem Braniku. 
V lit ..cijo je igral za veterane Celja in bil pri predstavitvi 
ekip seveda deležen najglasnejšega aplavza. 

D.Š. 

Zupan po Tombini poti 
Pokal Topolino si je v minu-

lih treh desetletjih pridobil 
sloves neuradnega svetovnega 
prvenstva v alpskem smučanju 
za pionirje in pionirke, ki so ga 
nato na največjih tekmovanjih 
potrjevali tudi zmagovalci: 
Stenmark, Tomba, Girardelli, 
Franko, pokojna Petrovič in 
Nierlich ter Svetova, Wibergo-
va, Compagnonijeva, Merlova, 
Wachterjeva, Kronbergerjeva 
in druge. 

V elitni krog dobitnikov ko-
lajn se je minuli petek in sobo-
to v Forgalidi Marillevi na 
Apeninih zapisal tudi Uroš 
Zupan (Unior Celje), ki bo 
aprila napolnil 13 let. V vele-
slalomu in slalomu je zasedel 

3. mesti in je bil brez konku-
rence naš najboljši smučar. 
»Na kolajno nisem upal, raču-
nal pa sem z uvrstitvijo med 
deseterico, v najboljšem pri-
meru šesterico. Bolje mi je 
uspel petkov veleslalom, sla-
lom pa sem odsmučal z nekaj 
rezerve, saj sem po prvem teku 
vedel, da mi kolajna tudi ob 
manjšem tveganju ne more 
uiti,« je nastopa opisal sedmo-
šolec iz Trbovelj, ki je od po-
letja član celjskega kluba. 
V konkurenci pionirk sta naj-
boljši slovenski uvrstitvi četr-
to in šesto mesto Judite Košto-
maj (Unior Celje), ki je v slalo-
mu kolajno izgubila za 24 sto-
tink. 

Celje Pivovarna Laško:Wallau 23:16 (12:7) 
Dvorana Golovec, gledalcev 3000, sodnika Lelarge in Carle 

(oba Francija). 
CELJE PIVOVARNA LAŠKO: Pušnik, Šafarič 4 (3), Begovič, 

Šerbec 5, Načinovič 2, Ivandija, Ocvirk, Jeršič 4, Pungartnik 5, 
Tomšič, Leve 3, Strašek. 

WALLAU: Hofmann, Källman 3, Schuppler, Schöne 3, 
Scholz 2, Beuchler, Stoschek 3, Oster 2, Baur, Schwalb 3 (2), 

• Heckmann, Dahlmann. 
IZKLJUČITVE: P. Laško 10 (Jeršič 2+2, Pungartnik 2+2, Safa-

rič 2), Wallau 4 (Schöne, Stoschek 2). 
SEDEMMETROVKE: P. Laško 4 (3); Šafarič 3 (3), Šerbec 

1 (0); WaUau 2 (2); Schwalb 2 (2). 
STRELI NA GOL (iz igre): P. Laško 20:38 (Šafarič 1:2, 

Begovič 0:1, Šerbec 5:8, Načinovič 2:2, Ivandija 0:2, Ocvirk 0:1, 
Jeršič 4:7, Pungartnik 5:8, Leve 3:7); Wallau 14:27 (Källman 
3:6, Schöne 3:4, Scholz 2:2, Stoschek 3:4, Oster 2:5, Baur 0:1, 
Schwalb 1:5) 

OBRAMBE: Strašek 5:12, Pušnik 2:11; Hofmann 11:34. 
PRIDOBLJENE ŽOGE: P. Laško 14 (Šerbec 5, Šafarič 4, 

Leve 3, Jeršič, Begovič 1); Wallau 1 (Schuppler). 
IZGUBLJENE ZÜGE: P. Laško 6 (Pungartnik 3, Jeršič 2, 

Begovič 1); Wallau 21 (Källman 6, Schwalb 5, Schöne, Scholz, 
Beuchler, Stoschek 2, Oster, Heckmann 1). 

Ivo Reya z mladimi 
Po nekoliko manj uspešni sezoni so se judoisti Iva Reye 

odločili za temeljito prevetritev ekipe, ki jo bodo v prihodnje 
sestavljali mladi Košir, Rudolf, Beltram, Sadžak, Eisenbacher 
in Petelinšek, od starejšega rodu pa bo na tatamiju le Spasovič. 

Drugo hrvaško okrepitev Novkoviča so odslovili, z najboljšo 
sedmerico pa bodo vadili in morda občasno nastopali Cuk, 
Anderle in Šekoranja. V upravi so se s takšno odločitvijo 
zavestno odrekli boju za ekipni domači naslov, vidnejše rezul-
tate pa pričakujejo šele čez tri leta. V novi zasedbi bodo Celjani 
v začetku maja nastopili tudi v 1. kolu pokala pokalnih zmago-
valcev, ko bodo gostovali pri lanskem finalistu Berlinu. 

J.K. 

Na evropskem prvenstvu 
v snowboardu je bila v Schli-
erseeju v veleslalomu najbolj-
ša slovenska uvrstitev 50. me-
sto Verdnika. V paralelnem 
slalomu je bil 63., Krušnik 
(oba Griže) pa je odstopil. 

Konec tedna bodo na finalu 
DP v kegljanju nastopili tudi 
Mileč (Žalec), Lešnik (MDL) 
ter Grivičeva, Krneta, Zim-
škova, Tkalčičeva, Petakova, 
Filipčičeva, Lesjakova, Gro-
belnikova, Šeškova in Kardi-
narjeva (vse Emo), ki ima kot 
vodilna 29 kegljev prednosti. 

Prijateljske nogometne tek-
me: Publikum-Dubrovnik 0:0, 
Dravinja-Kovinar (M) 5:1, 
Dravinja-Impol 5:0. 

celjskih drsalcev 

na pokalu Zmajček - pionirji 
C: 1. Meža, 2. Vizjak; D: 3. 
Turkanovič, 4. Kalšek; pionir-
ke C: 6. Soline, 14. Gorišek; D: 
5. Marček, 6. Kroflič, 7. Jen-
šterle. 

Prvih mednarodnih zimsko-
športnih iger šolskih otrok se 
je na Ravnah udeležila tudi 
ekipa Celja. Uvrstitve (vele-
slalom) - dečki: 9. Vajdič, 17. 
Magdič, 20. Ratej; deklice: 3. 
Selič, 14. Renčelj, 23. Hočevar, 
27. Hribar. 
Prijateljske nogometne tekme: 
Publikum-Dubrovnik 0:0, 
Dravinja-Kovinar (M) 5:1, 
Dravinja-Impol 5:0. 

Uvrstitve celjskih drsalcev 
na pokalu Zmajček - pionirji 
C: 1. Meža, 2. Vizjak; D: 3. 
Turkanovič, 4. Kalšek; pionir-
ke C: 6. Soline, 14. Gorišek; D: 
5. Marček, 6. Kroflič, 7. Jen-
šterle. 

Zmaga ostala doma 
v okolici Braslovškega jezera se je lokostrelskega tek-

movanja v disciplini Animal Round udeležilo skoraj 100 
nastopajočih iz petih držav. Puščice so usmerjali na tarče, 
ki predstavljajo naravne oblike in silhuete živali. Naju-
spešnejši so bili gostitelji, saj je zmagal Žabkar, tretji je 
bil Melanšek in peti Ošep. -p.T. 

Maratonski pohod v Pragi 
Organizacijski odbor maratonskem pohoda Celje - Logarska 

dolina organizira v sodelovanju z ZSAM Celje prevoz na mara-
tonski pohod Brdska stežka v Prago. Iz Celja bo odhod 3. marca, 
vrnitev pa je predvidena 6. marca. Maratonski pohod poteka 
v okolici Prage in sicer na 12, 24, 35, 50, 75 in 100 kilometrov. 
Vse podrobnejše informacije so na voljo pri ZŠAM Celje, ki tudi 
sprejema prijave vsak dan od 8. do 16. ure in ob sobotah od 8. do 
12. ure. 
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Tretji reicord 
Valantove 

Na dvoranskem atletskem 
DP za mlajše mladinke je 
Anja Valant (Kladivar Cetis) 
v troskoku zmagala z novim 
rekordom 12,92 m (že tretja 
izboljšava v mesecu dni), kar 
pa zaradi napačnih tolma-
čenj norm ni dovolj za dvo-
ransko SP v Parizu. Norma 
je namreč 13,40 m in ne 
12,80 m kot smo pomotoma 
zapisali pred dvema ted-
noma. 

Naslov je osvojila še Matu-
lova v teku na 60 metrov 
s časom 7,81, druga je bila 
Govedičeva v daljavi s 540 
cm in tretji Šolajič v skoku 
v višino z 189 cm. Bronaste 
kolajne so osvojili tudi ve-
lenjski mladinci Janžovnik 
(60 m), Poles (60 m z ovira-
mi) in Marinkovič (troskok). 
Konec tedna je nastopil tudi 
skakalec v daljavo Gregor 
Cankar in s 745 cm zmagal 
na velikem mitingu v olim-
pijski dvorani v Miinchnu. 
Osebni rekord v dvoranah je 
izboljšal za več kot četrt me-
tra, norma za prvenstvo 
v Parizu pa je 770 cm. 

HoicBjistom srebrne Icoiajne 
Celjski hokejisti so z 2. mestom v rednem ligaškem delu državnega prvenstva, ki je bilo obenem 

pokalno prvenstvo, dosegli daleč največji uspeh in minuli teden končno dobili srebrne kolajne (v 
ospredju je Franjo Grabler). 

Nekoliko slabše pa jim kaže v končnici za 3. mesto, saj proti Bledu izgubljajo z 1:2. Prvo tekmo 
so v Celju dobih šele v podaljšku s 4:3 (2:2, 0:0, 1:1, 1:0) z goli Rojška 2 ter Vnuka in Zajca po 1. 
Na Bledu so izgubili z enakim izidom (2:3, 1:0, 0:1), strelca sta bila dvakrat Šubinov in enkrat 
Frolikov, v ponedeljek pa na domačem ledu v podaljšku s 4:5 (2:2, 1:1, 1:1, 0:1). Gole so dosegli 
Strašek, Frolikov, Rojšek in Povečerovski. 

Foto: EDO EINSPIELER 

Vsak dan hitrelši 
četrtek, 10.2. 

Zgodaj dopoldne smo se 
zbrali na Brniku, let proti 
Gardemoenu pa se je zavlekel 
za pol ure. Pri vzletu je imelo 
prednost letalo v katerem je 
premier Drnovšek odpotoval 
na uradni obisk v tujino. S sa-
bo sem vzel 13 parov smuči 
- največmed vsemi - ter kovček 
s svečanimi oblačili in dve ve-
liki torbi. Na Norveškem sta 
nas pričakala mraz in obilo 
snega, akreditacija pa je mini-
la zelo hitro. Malce me je razo-
čarala namestitev v oUmpijski 
vasi, kajti sobe so sorazmerno 
male. Delim si jo skupaj s Ko-
blarjem, ki v svetovnem poka-
lu prav tako več nastopa v hi-
trih disciplinah. 

Petek, 11.2. 
Prvi trening smuka po sko-

raj dveh mesecih, ko sem se 
pripravljal za tekmo v Val'd 
Iseru, ki pa je bila odpoveda-
na. Odločil sem za spoznava-
nje proge, z velikimi očmi opa-
zoval skoke in za najboljšim 
zaostal za skoraj šest sekimd. 
Zvečer nas je v slovenski hiši 
v Lillehammerju sprejel Lojze 
Peterle, smučarka Alenka 
Dovžan je praznovala 

-18. rojstni dan, za prijetno 
vzdušje pa je skrbel Vlado 
Kreslhi. 

Sobota, 12.2. 
Vstal sem že pred šesto in se 

odpravil na drugi trening 
smuka. Niti približno nisem 
bil zadovoljen s smučanjem in 

-bil sem kar malce razočaran. 
V olimpijsko vas sem se vrnil 
zelo pozno in bi moral krepko 
pohiteti, da bi ujel otvoritev. 
Tako sem se odločil, da bom 
ostal v sobi, čeprav mi je bilo 
žal. V boljšo voljo me je spravil 
pogled na udeležence otvori-
tve, ki jih je pošteno zeblo. 

Nedelja, 13.2. 
Dan se je začel povsem obi-

čajno in počutil sem se ravno 
prav za dobro vožnjo. Nekaj 
minut pred štartom me je zvi-
lo; vendarle je bil to moj olim-
pijski debi, prvi slovenski na-
stop v Lillehamerju in moj pr-
vi veliki smuk. Z zaostankom 
2,73 sekunde sem zasedel 
35. mesto in morda bi lahko 
dosegel še več. Pričakoval sem 
zaostanek okoli treh sekund in 

pol, v šali pa sem razmišljal: če 
bi treniral še dve dni, bi bil že 
povsem pn vrhu, saj sem vsa-
ko vožnjo bistveno 2unanjšal 
zmanjšal zaostanek. Popoldne 
sva imela z Miklavcem še kva-
lifikacijsko tekmo za nastop 
v kombinaciji. Na isti progi je 
zaostal za 6,71 sekunde in 
vodstvo reprezentance se je 
odločilo zame. Olimpijske igre 
sem dobro začel. 

Ponedeljek, 14.2. 
Hudičevo mrzel dan; pravijo 

da je bilo med tekmo - 2 5 sto-
pinj Celzija. Na kombinacij-
skem smuku je bil štari pri-
bližno 200 metrov nižje kot 
včeraj. Na zgornjem delu sem 
bil med najhitrejšimi, z 1,93 
sekimde za zmagovalcem Kju-
som in 16. mestom sem prehi-
tel tudi Wasmeierja, Accolo, 
Mayerja, Locherja in še nekaj 
znanih smučarjev. Vsi so bili 
nad mojo vožjo celo nekoliko 
presenečeni, kombinacija pa 
bo brez dvoma moja najboljša 
olimpijska uvrstitev. Zvečer je 
bilo spet veselo. Praznoval 
sem 22. rojstni dan in po ve-
čerji me je v reprezentančnem 
krogu čakala torta, nato pa so 
mi slavje pripravili še v Elano-
vi hiši, saj vozim na njihovih 
smučeh. 

Torek, 15.2. 
Razkošje. Prebudil sem še 

šele nekaj po osmi uri. Po dveh 
zaporednih tekmah imam pro-
sto in počitek se mi je pošteno 
prilegel. Prve dni smo vstajali 
zelo zgodaj in odšli na trening. 
V vas smo se vrnili šele okoli 
15. ure, proti večeru pa smo 
imeli še kondicijski trening. 
Prostega časa ni veliko in je 
namenjen izključno počitku. 
Seveda sem z zanimanjem po-
gledal ženski superveleslalom 
in navijal za Alenko, Katjo, 
Špelo in Urško. 

Košarka 

Slovenska liga 
Moški - 10. kolo: Rogaška-

Helios 76:70 (32:33); Jurkovič 
26, Sušin 20, Tabak 13, Nova-
kovič 9, Petrovič 4, Tišma, Pe-
tovar 2. Satex-Comet 90:106 
(32:53); Železnikar 33, Gole 
31, Šporar, Mijovič 15, Kozar 
8, Perkič 4. Polzela-Triglav 
T0:81 (32:41); Petranovič 23, 
Govc 13, Cizej 8, Stavrov, 
Skrabe 7, Urbanija 6, Kuhar 4, 
Rovšnik 2. 

11. kolo: Comet-Rogaška 
68:72 (32:35); tri sekunde pred 
koncem je Železnikar pri 
68:70 zgrešil trojko: Gole 25, 
Mijovič 20, Železnikar 12, 
Šporar 6, Kozar 5 za domače, 
Jurkovič 32, Sušin 21, Tišma 8, 
Tabak 5, Novakovič 3, Petro-
vič 2, Petovar 1 za goste. Sa-
tex-Polzela 79:89 (40:44); Sta-
vrov je onemogočil najboljšega 
strelca lige Tovornika (pov-
prečje 31), ki je dosegel le 16 
točk: Petranovič 35, Stavrov 
19, Cizej 17, Rovšnik 12, Govc 
6. Vrstni red: Polzela 19, Tri-
glav, Rogaška 17, Helios, Slo-
van, Comet 16, Satex 15, K. 
zidar 13. 

Ženske: 4. kolo - zelena sku 
pina: Rogaška-Ježica 67:75 
(36:34); pri domačih sta manj-
kali poškodovani Tabakova in 
Kokoljeva, gostje pa so z naj-
boljšimi igrale šele po odmoru 

in po izidu 51:51 zapored do-
segle 11 točk: Čupahin 33, Po-
točnik, C. Jezovšek 10, Vida-
kovič 9, A. Jezovšek 5. Zaosta-
la tekma S.kola: Ilirija-Roga-
ška 57:65 (31:36); Jezovšek 23, 
Čupahin 19, Vidakovič 17, Ko-
kolj 6. Vrstni red: Ježica 8, 
Odeja 6, Ježica ml. Rogaška, 
Ivec 5, Ilirija 4. 

Rdeča skupina: Comet-Ivec 
B 81:62 (37:27); Skerbinjek 27, 
U. Groleger 20, Temnik 11, 
Šporar, Novak 6, Baraga 4, L. 
Groleger 3, Koželj, Širca 2. Se-
žana-Celje 69:76 (45:35); Po-
lutnik 39, Jurak 15, Hajdinjak 
9, Škedelj 5, Obrovnik, Mijač 
3, Arbeiter 2. Vrstni red: Co-
met 8, Kranj 7, Slovan, Celje 6, 
Sežana 5, Ivec B 4. 

II. slovenska liga 
Moški: 4. kolo — zelena sku-

pina: Pivovarna Laško-Ra-
dovljica 87:63 (40:37); vodihia 
ekipa se je razigrala šele po 
odmoru: I^elič 34, Vujovič 28, 
Dumik 18. Elektra-Tolmin 
89:57 (41:22); domači so vse 
naredili že z vodstvom 17:2: 
Rizman, Tajnik 24. Vrstni red: 
Pivovarna Laško 22, N. Gorica 
21, Odeja 20, Slivnica, Elektra 
19, Radovljica, N. mesto 17, 
Tolmin, Radgona 16, Starše 

-13. 
Rdeča skupina: Snežnik-

Celje 84:63 (43:37), Cmuče-
MIK Prebold 73:58 (44:25). 
Vrstni red: Borovnica 22, 

Snežnik 21, Bistrica, Cmuče 
18, Zagorje, Celje, Brežice 17, 
MIK Prebold, Ruše 16, SI. 
Gradec 15. 

III. slovenska liga 
Moški: vzhod - 5. kolo: Ke-

moplast-Lenart 89:66 (44:34), 
Rogla-Kungota 91:64 (46:38), 
Feniks-Maribor 81:60, Rudar-
Pragersko 94:65, Hrastnik-
Tam Bus B 76:66, BP-Ptuj pre-
loženo. Vrstni red: Maribor 28, 
Feniks, Kemoplast 26, Rogla 
25, BP (tekma manj). Rudar 
22, Tam Bus B, Lenart 21, 
Hrastnik, Kungota 20, Prager-
sko 19, Hrastnik 18, Ptuj 17 
(tekma manj) 17. 

Kegljanje 

Slovenska liga 
Moški - 1 6 . kolo:MDL-Fuži-

nar 6:2 (5206:5139); zmagali: 
Lešnik 880, Sivka 860, Salobir 
909, Vodeb 847; izgubila: Br-
glez 854, Klinar 856. Žalec-
Rudar 7:1 (5236:4988); zmaga-
li: Kompan 905, Krajšek 845, 
Dobrajc 852, Podkrajšek 881, 
Jakopovič 915; izgubil: Mileč 
838. Vrstni red: Gradiš 29, 
Konstruktor 28, Tekstina, Tri-
glav 20, Fužinar 13, MDL 12, 
Donit, Žalec, Brest 10, Rudar 
8. 

Ženske - 16. kolo: Emo-Fu-
žinar 8:0 (2564:2329); zmaga-
le: Šeško 425, Grobelnik 422, 
Tkalčič 428, Zupane 415, Kar-
dinar 456, Petak 418. Vrstni 
red: Emo 30, Ljubljana 29, 
Triglav 18, Adria, Konstruk-
tor, Gorica 16, SI. Gradec 11, 
Koro tan 10, Rudar 9, F4ižinar 
3. 

Namizni tenis 

II. slovenska liga 
Moški - 7. kolo: Ingrad-Se-

medela 2:5, Ingrad-Gorica 5:2. 
Vrstni red: Preserje 22, Slovan 
18, Fužinar 16, Semedela 14, 
Krško, Ingrad 12, Gorica 4, 
Merkur, Petovia 2. 

Odbojka 

SE liga 
ženske - 13.kolo: Celje-Rije-

ka 3:1 (-13, 12, 9, 11); za naj-
višjo zmago so domače v pr-
vem nizu domače zapravile 
vodstvo s 13:9. 14. kolo: Celje-
Mladost0:3(-12,-4,-4);Celjan 
ke so proti edini neporaženi 
ekipi, ki še ni izgubila niti ni-
za, v prvem nizu vodile 
z 12:10. Vrstni red: Mladost 

32, Olomouc 26, Teleges 20, 
Praga 18, Slavija (P) 16, Brno, 
Paloma, Slavija (B) 12, Celje 
10, Eger, Bratislava 8, Rijeka 
0. 

Rokomet 

Slovenska liga 
Moški - 16. kolo: P. Laško-

Ribnica 30:17 (15:10); Šafarič, 
Šerbec, Jeršič 6, Tomšič 4, 
Pungartnik, Leve 3, Ocvirk, 
Franc 1. Gorenje-Litija 27:15 
(14:8); Rozman 9, Plaskan 6, 
Kimčenko, Meolic 4, Ocvirk 2, 
Krejan, German 1. Vrstni red: 
-P. Laško 30, Slovan 23, Jadran 
19, Gorenje 18, Rudar 16, Liti-
ja, Drava, Ajdovščina 15, Pre-
vent 14, Ribnica 13, Šešir 8, V. 
Nedelja 4. 

ženske - 2. kolo: Velenje-N. 
mesto 21:20 (13:10); Kranjc, 
Ibralič 5, Topič 4, Jurič, Steva-
novič, Hrast 2, Nojinovič 1. 
Žalec prost. Vrstni red: Branik 
4, Žalec, Velenje 2, N. mesto, 
Piran 0. 

Streljanje 

Slovenska liga 
I. liga: pištola - 6. kolo: D. 

Poženel-Kruno Brežice 
1682:1563, Mrož-Celje 
1688:1612. Vrstni red: Olimpi-
ja. Mrož, R u j 16, D. Poženel, 
Kranj 14, Kruno 12, Kopačevi-
na 10, Moris, Celje 8, Trzm 6. 

Le ena napoved 
v zadnjem kolu športne stavnice Novega 

tednika je bila med več kot sto kuponi le ena 
pravilna napoved. Izide vseh petih parov je 
uganila Nada Vouk iz Škofje vasi, ki je tako 
dobitnica nagrade v višini 5000 tolarjev. 

Pravilna napoved 25. kola: P. Laško-Wal-
lau 1, Comet-Rogaška 2, Satex-Polzela 2, 
Bled-Inntal 1, Inntal-Bled 0. Druga polovi-

ca nagradnega sklada se bo prenesla v na-
slednje kolo. 

Za sodelovanje v naslednjem kolu (pri 
košarkarskih in hokejskih parih tip O pome-
ni podaljšek) bomo upoštevali kupone 
s poštnim žigom sobote, 19. februarja, ali če 
bodo najkasneje do 12. ure oddani v nabi-
ralnik pri vhodu v našo stavbo. Naslov: No-
vi tednik, Prešernova 19, 63000 Celje, s pri-
pisom Golding loto. 

7. Štrausov memorial 
Medobčinski organizaciji 

slepih in slabovidnih Celje je 
uspelo uresničiti nekajmeseč-
na prizadevanja za organiza-
cijo doslej največjega turnirja 
pri nas v igri z zvenečo žogo. 
Zdaj je že jasno, da bo 7. Štra-
usov memorial ob spoštljivi 
mednarodni udeležbi 12. mar-
ca v športni dvorani v Sloven-
skih Konjicah. 

Na turnirju, ki ga organizi-
rajo v spomin na pokojnega 
člana MOSS Celje Marjana 
Strausa, bodo sodelovale re-
prezentance Hrvaške, Nemči-
je. Madžarske in A in B selek-
ciji Slovenije. Otvoritev tur-
'lirja, ki ga bo organizatorjem 
Uspelo organizirati ob razu-
n^ievanju in podpori številnih 
pokroviteljev, bo 11. marca 
zvečer v hotelu Dravinja 
v Slovenskih Konjicah, šport-

del te velike mednarodne 
prireditve pa bo potekal 

v športni dvorani Slovenske 
Konjice v soboto, 12.marca, 
od 8. ure dalje. 

Po turnirju bo na zaključku 
razglasitev in podelitev priz-
nanj najboljšim. Po sedmih le-

tih je to prvi tumir z medna-
rodno udeležbo, doslej so na-
mreč na memorialu sodelovala 
le domača moštva. 

Pokrovitelji 7. Štrausovega 
memoriala so: Kovinotehna 
leasing. Petrol Celje, Zavaro-
valnica Triglav Celje, Gostin-
stvo Štorman, Aurea, Cinkar-
na, Mont Kozje, Kors Rogaška 
Slatina, Prolink Celje, Tripex 
Celje, Sivel Celje, Gostišče 
Smogove, Obrtno Združenje 
Slovenske Konjice, Mesarstvo 
Prekoršek, Mesarstvo Strašek, 
Vr\'ica Celje, Steklarna Roga-
ška Slatina. 



• Marko z Vrunčeve ima 
zadnje čase hude težave 
z elektriko. Najprej ima te-
žave, kei' stroma, ki ga po-
kuri, ne more plačat. Po-
tem mu pridejo z Elektra 
električni tok izključit, ne-
nazadnje pa so tu še sose-
dje, ki nimajo prav nič po-
sluha za Markove proble-
me. Ko se je v sredo, 9. fe-
bruarja ponoči tako razje-
zil nad izklopom, da je toi- _ 
kel po svoji elektroomarici ' 
na hodniku bloka, so bili 
sosedje tako neuvidevni, da 
so poklicali policijo. In ta 
ga je, da je mera polna, po-
slala še k sodniku za pre-
krške. 
• V petek popoldne je bila 
potrebna intervencija na 
železniški postaji. Tam je 
spodobne državljane in dr-
žavljanke vznemirjalo žen-
sko telo, nameščeno v hori-
zontali. Policisti so po al-
koholu dišečo Cvetko zbu-
dili in jo spomnili, da jo 
njena postelja čaka v Ce-
rovcu pod Bočem. 
• V petek zvečer so bili 
policisti obveščeni, da je na 
Ulici bratov Vošnjakov 
parkiran avto v veliki ne-
varnosti. Tam je namreč 
v avtomobilske gume brcal 
Ivan in si domišljal, da bo 
vozilo s tem obmil na bok. 
Pa se je uštel, daj ga je alko 
pošteno dotolkel in mu po-
bral vso moč, ki je potreb-
na za prevračanje avtomo-
bilov. 
• V soboto okoli dveh po-
noči je nek občan, ki ima 
očitno sam s sabo največ 
težav, sporočil, da je pred 
Pošto v Celju pretep. Poli-
cisti, ki so prihiteU na kraj, 
so tam našli le blažen mir. 
• Na Bregu je bilo v sobo-
to okoli četrte zjutraj hrup-
no in ropotno. IVije mlade-
niči iz Zagrada v postavi: 
Maks, Matej in še en Matej 
so igrali tekmo v kantobr-
cu. Rezultat tekme so ugo-
tovili komunalci, sodnik za 
prekrške pa ima že pri-
pravljene tri rdeče kartone. 
• Krive so kelnerce. Svo-
jemu gostu v Tekovem bi-
feju niso hotele postreči 
z alkoholom, zato se je mo-
ral revež zateči k ostalim 
gostom. In ker so bili tudi ti 
brez srca, je bil možakar 
hud, gostje pa tudi. 
• Na policijsko postajo je 
v soboto okoli 22. ure po-
klical občan z Ulice bratov 
Vošnjakov št. 3, ki je zäto-
žil svojega soseda, ker naj 
bi ga motila njegova preveč 
glasna muzika. Policisti, ki 
so prišli poslušat ta hrup, 
so bili presenečeni, saj so 
lahko slišali le tišino. 
• V nedeljo zvečer je za 
policijsko intervencijo za-
prosil lastnik Sončka. 
V njegovo trgovino so na-
mreč prišle maškare, ki so 
pridno polnile nakupoval-
ne košarice. Ker pa so za-
maskirani kupci precej ne-
predvidljivi, jim je lastnik 
prodajalne odpovedal go-
stoljubje. Maškare, ki naj 
bi prišle s sosednje Zeleni-
ce, so bile potem tako hude, 
da so vso nabrano robo 
zmetale po tleh iîi se, 
v strahu pred policijo, za-
podile v mrzlo temo. 

M.A. 

V Celju ni reda in ni miru 
Nekaterih prekrškov ie v mestu oh Savinji iz teta v ieto več 

Kot so ocenili v Policijski 
postaji Celje, je bilo lansko 
stanje na področju javnega 
reda in miru slabše kot leto 
poprej, saj se je število krši-
tev, ki sicer že nekaj let na-
rašča, tudi v lanskem letu 
povečalo. 

Tako so v letu 1993 podali 
521 (predlani 473) predlogov 
sodniku za prekrške zaradi 
758 (634) prekrškov po zako-
nu o prekrških zoper javni 
red in mir. S tem je lansko 
število predlogov večje za 17 
odstotkov od predlanskega, 
število storjenih prekrškov 
pa kar za 20 odstotkov. 
Predloge so podali zoper 738 
(620) oseb, ki so kršile javni 
red in mir zlasti na cestah in 
v trgih oziroma mestu (227), 

v gostinskih lokalih (221), 
v stanovanjih (152) in dru-
god. Največ kršitev (395) je 
bilo ponoči, v času med 22. 
in 6. uro zjutraj , kar 338 kr-
šitev pa je bilo storjenih pod 
vplivom alkohola. Največ 
kršiteljev je bilo starejših od 
30 let, sledijo jim kršitelji, ki 
so stari od 26 do 30 let, na j -
bolj zaskrbljujoč pa je poda-
tek, da je porast števila le-
teh največji pri najmlajši ka-
tegoriji, pri osebah, starih 
manj kot osemnajst let. To 
število se je, v primerjavi 
z letom 1992, skoraj podvoji-
lo! Da so prav mladi l judje 
vse bolj nevzgojeni in agre-
sivni, pove tudi podatek, da 
je primerov drznega vedenja 
pri mladoletnikih več kar za 
138 odstotkov. Tudi pri osta-

li populaciji je število prime-
rov (prekrškov) drznega ve-
denja občutno večje, podob-
no je s pretepi, prepiri in 
vpitjem na javnih mestih. 
Primerov motenja nočnega 
miru ali ogrožanja varnosti 
v zasebnem prostoru je bilo 
lani za skoraj 70 odstotkov 
več kot predlani, število pre-
krškov, kjer je šlo za omalo-
važevanja pooblaščenih 
uradnih oseb, pa je bilo večje 
za 33 odstotkov. 

V minulem letu so policisti 
PP Celje opravili vrsto kon-
trol v gostinskih lokalih, ko 
so opazovali, koliko gostinci 
upoštevajo odloke in zakone, 
ki prepovedujejo točenje al-
kohola vinjenim in mlado-
letnim osebam ter koliko se 

držijo zapiralnega časa loka-
lov. Žal pa se stanje, kljub 
opozorilom in kaznim, ni 
prav nič izboljšalo. V letu 
1993 so ugotovili 31 prekr-
škov zaradi točenja alkohol-
nih pijač vinjenim in mlado-
letnim osebam, v enem pri--
meru pa so morali napisati 
kazensko ovadbo, ko je go-
stinec točil alkohol osebam, 
mlajšim od 15 let, ki so že 
bile opite. Ob takšnih kon-
trolah pa se naši vrli gostinci 
hudujejo na policiste in jim 
očitajo, da s svojo prisot-
nostjo odganjajo goste. 
V zadnjem času možje posta-
ve tudi opažajo, da si mladi 
l judje nabavijo alkoholne pi-
jače v trgovinah in jih potem 
odnesejo v gostinske lokale, 
kjer veselo popivajo. Kot ka-

že, pa prav nikogar prehudo 
ne moti, da je pijančevanja 
med mladimi vse več in da so 
to fant je in dekleta, stari ko-
maj petnajst, šestnajst let. 
V večini primerov so to otro-
ci IZ neurejenih družin, kjer 
domujeta predvsem alkoho-
lizem in hlad v medsebojnih 
odnosih. Precej mladih krši-
teljev, ki hodijo po stranpo-
teh, je tudi iz družin kjer sta 
starša razvezana. 

Sploh pa imajo policisti 
s prekomernim popivanjem 
v lokalih največ dela in pro-
blemov potem, ko se ti ljudje 
v zgodnjih jutranjih urah vr-
nejo v svoje domove, k druži-
nam. Primeri, ko vinjena 
oseba pride domov in potem 
kriči, razgraja ter se izživlja 
nad zakoncem in otroki ter 
s hrupom moti vso soseščino, 
so skorajda na dnevnem re-
du. Seveda pa ni vedno kriv 
alkohol, tudi trezni ljudje 
pogosto izgubljajo glavo. 

MARJELÁ AGREŽ 

PROMETNE NfIGODE 
Smrtno trčenje 

Na regionalni cesti zunaj 
naselja Preserje se je, v torek, 
8. februarja popoldne, pripeti-
la nezgoda, v kateri je ena ose-
ba umrla. _ . 

Uroš Zupane (24) iz Malih 
Braslovč je vozil osebni avto-
mobil iz smeri Šentruperta 
proti Mozirju. Ko je pripeljal 
v desni ostri ovinek, ga je pri-
čelo, zanašati, tako da je zape-
ljal na levo stran vozišča in 
trčil v nasproti vozeč osebni 
avtomobil, ki ga je vozil 53-
letni Ivan Kolednik s Ptuja. 
Na mestu nesreče je poškod-
bam podlegla sopotnica v Ko-
lednikovem vozilu, Ivanka 

Molnar (79) s Ptuja, trije ude-
leženci: oba voznika in sopot-
nica Darja Kolednik (29) pa so 
bili Icižje telesno poškodovani. 

Tral(tor drsel po 
pobočju 

Na lokalni cesti v naselju 
Ponikva pri Žalcu se je, v sre-
do, 9. februarja zvečer, pripe-
tila nezgoda, v kateri sta bili 
dve osebi telesno poškodovani. 

Rafael Tkavc (35) iz Ponikve 
pri Žalcu je vozil kmetijski 
traktor iz smeri gostilne Sre-
denšek proti Kalam. Ko je pri-
peljal v neposredno bližino 
stanovanjske hiše Pimikva 6, 
je zapeljal čez desñi rob voziš-

ča in drsel po pobočju ter trčil 
v drevo. Po trčenju se je trak-
tor prevrnil preko vzdolžne osi 
in obstal na kolesih. Med pre-
vračanjem je hude telesne po-
škodbe utrpel sopotnik, 49-
letni Jože Podlesnik iz Šempe-
tra v Savinjski dolini, voznik 
Tkavc pa je bil lažje ranjen. 

Prehiteval 
v nepravem času 

Na Cesti na Ostrožno v Ce-
lju se je, v petek, 11. februarja 
ponoči, pripetila nezgoda 
v kateri sta bili dve osebi te-
lesno poškodovani, gmotna 
škoda na vozilih pa znaša oko-
li 470 tisoč tolarjev. 

Aleksander Anclin (20) iz 
Štor je vozil osebni avtomobil 
iz smeri Čopove ulice proti Lo-
pati. V bližini bistroja As je 

začel prehitevati voznika 
osebnega avtomobila, 31-let-
nega Romana Zagajška (31) iz 
Celja, in to v trenutku, ko je 
le-ta pravilno zavijal v levo. 
V trčenju, ki je sledilo, je bila 
hudo telesno poškodovana 16-
letna Nataša M. iz Celja, so-
potnica v Anclinovem avtomo-
bilu, lažje ranjena pa je bila 
druga sopotnica, 17-letna Su-
zana S., prav tako iz Celja. 

Trije ranjeni 
Na regionalni cesti v Lokar-

jih pri Šentjurju se je, minuli 
petek popoldne, pripetila nez-
goda v kateri je bil en udeleže-
nec hudo telesno poškodovan, 
dva pa lažje. Gmotna koda na 
vozilih znaša približno 300 ti-
soč tolarjev. 

Dušan Antolovič (49) iz 

Šentjurja se je pri trgovini Kea 
v Šentjurju z osebnim avtomo-
bilom vključeval v promet na 
regionalno cesto. Ko se je že 
pomaknil na točko vidljivosti, 
je z njegove leve strani pripe-
ljal voznik osebnega avtomo-
bila, 2 6-letni Martin Slemen-
šek iz Dramelj, Antolovič pa je 
zaradi tega zavil ostro na levo 
stran ceste. Tam je njegovo vo-
zilo začelo bočno drseti, v ča-
su, ko je iz smeri Tmovca pri-
peljal voznik osebnega avto-
mobila, 23-letni Janez Petauer 
iz Okroga pri Šentjurju. V tr-
čenju sta bila lažje telesno po-
škodovana Leber Andreja (18) 
iz Trnovca kot sopotnica 
v Slemenškovem vozilu ter 
voznik Slemenšek, hudo ra-
njen pa je bil voznik Petauer. 

M.A. 



вдс 
z vrvjo privezal oropanega 

Minuli četrtek zvečer je nez-
nani moški potrkal na vhodna 
vrata stanovanjske hiše 
v Strmcu pri Svetem Florjanu 
na Šmarskem. Andrej Lah (60) 
je prišleku odprl in potem do-
živel nemajhno presenečenje. 

Neznanec je od gospodarja 
takoj zahteval, naj mu natoči 
pijače, kar je presenečeni An-
drej nemudoma storil, s tem pa 
zgodbe oziroma nepričakova-
nega obiska še ni bilo konec. 
Neznanec je potem stopil do 
mize in iz predala vzel denar-
nico in kuhinjski nož. V eni 

roki je držal denarnico in od 
lastnika zahteval, da mu izroči 
ves denar, z drugo roko pa mu 
je noževo rezilo nastavil na 
vrat. Več kot tri tisočake mu 
Andrej ni mogel izročiti, po 
tem pa je prišlek svojo žrtev 
zvezal z vrvjo, spotoma pobral 
še harmoniko in nekaj drugih 
predmetov ter odšel v nezna-
no. Zvezanemu Andreju se je 
čez čas le uspelo izmotati iz 
objema vrvi, zadevo pa je pri-
javil šmarskim policistom. 

Naslednjega dne do občani 
iz Loga kar sami prijeli osimi-

Ijenega, 24-letnega Mirka Š. iz 
Sloma pri Ruju , in ga izročili 
policistom, ki so zoper nasilni-
ka napisali kazensko ovadbo. 

Še en rop 
Osumljena storilca, 18-letni 

Uroš in dve leti starejši Silve-
ster, oba iz Dramelj, sta se mi-
nuli petek ponoči na mopedu 
pripeljala do skladišča Tkani-
ne na Teharski cesti v Celju. 

V tem času je po pločniku ob 
.Teharski cesti pešačila Tatja-
na E. iz Celja, šla preko mostu 
čez Voglajno in zavila proti 
Plečnikovi ulici. Moška sta jo 
v temi opazovala in stekla za 
njo. Pri hiši Cesta na grad 10 
jo je Uroš dohitel in od nje 
zahteval torbico, ki jo je imela 
obešeno preko rame. Temu se 
je ženska uprla, zato je Uroš 
uporabil silo, med preriva-
njem pa sta oba padla po tleh. 
Takrat je Uroš oškodovanko 
udaril v predel tilnika in na 
tak način prišel do njene tor-
bice. Po tem dejanju je, skupaj 
s Silvestrom, ki je ta roparski 
»podvig« opazoval iz bližine, 
zbežal proti mestnemu središ-
ču. Tam sta se Uroš in Silve-
ster ustavila, iz torbice pobra-
la 4.500 tolarjev ter bančne če-
ke ter nato torbico odvrgla. 
Zmagoslavje pa je büo sila 
kratko. Še prej kot v eni uri so 
ju policisti izsledili in prijeU. 

Požar 
v delavnici 

Minulo soboto okoU poldne-
va je izbruhnil požar na pri-
ročni delavnici v Zadobrovi 
pri Celju, last Alojza Štanteta. 
Požar je nastal zaradi pregret-
ja manjše peči na trdo gorivo. 
Ogenj se je s peči razširil na 
okenski okvir in od tam še na 
druge lesene predmete v de-
lavnici. Požar so pogasili do-
mači in gasilci GD Škof j a vas, 
materialna škoda pa znaša 
okoli 50 tisoč tolarjev. 

Okradel Jelšo 
v noči na torek, 8. februarja, 

je neznani storilec vlomil 
v Jelšino prodajalno v Grobel-
nem. Od tam je odšel z nekaj 
drobiža, moško vetrovko, 
športnimi copatami, žensko 
spalno srajco, dezodorantom 
in z dvema zavitkoma cigaret. 
TP Jelša je s tem oškodovana 
za okoli 20 tisoč tolarjev. 

Avtosrake 
v torkovih zgodnjih jutra-

njih lu-ah (9. februar) je nekdo 
neznano kam odpeljal belo 
škodo favorit, ki je stala na 
parkirišču pred diskoteko 
Jungle v Celju. Avto ima reg. 
tablico CE H3-347, njegov 
lastnik pa je Ivan T. iz Celja. 

V času od 7. do 9. februarja 
pa je neznani storilec ukradel 
sivo renaultovo petko z reg. št. 
CE N6-510, parkú-ano na Mil-
činskega ulici v Celju. Vozilo, 
ki je last Miljane Ž.M. iz Celja, 
je vredno dober milijon to-
larjev. 

Odvrgel pištolo 
Celjski policisti so minuli 

petek okoli enih zjutraj na 
Mariborski cesti v Celju usta-
vili voznika osebnega avtomo-
bila, 35-letnega Hasana O. iz 
Štor. Ko je Hasan izstopil iz 

_ avtomobila, je nemudoma od-
vrgel pištolo, ki jo je imel pri 
sebi, med postopkom pa so po-
licisti ugotovili, da Hasan ni-
ma orožnega Usta, zato se bo 
srečal s sodnikom za prekrške. 

Avtovloma 
v noči na četrtek, 10. febru-

arja, je neznani storilec vlomil 
v osebni avto, ki je bil parki-
ran pred stanovanjsko hišo 
v Andražu nad Polzelo. Iz pre-
dala v vozilu je ukradel denar-

nico s 500 tolarji in osebnimi 
dokumenti lastnika Ivana F. 

Naslednjo noč je nekdo vlo-
mil v osebni avtomobil, ki je 
bil parkiran na dvorišču sta-
novanjske hiše v Dobrteši vasi. 
Ukradel je moško usnjeno ja-
kno in s tem Rudija G. oškodo-
val za okoli 25 tisoč tolarjev. 
Naša pogosta opozorila, da 
v vozilih ni dobro puščati 
vrednejše predmete, torej še 
vedno ne zaležejo dovolj. 

Vikend poleđine 
v času od 8. do 10. februarja 

je neznani storilec vlomil 
v dva vikenda na območju Slo-
venskih Konjic, v tretjega pa 
je le poskušal vlomiti. V vi-
kend hišicah Jožeta P. in Nade 
A. iz Celja, se je nepovabljeni 
gost najdel in prespal, z viken-
dom Tončke P. pa ni imel sre-
če. Na vseh treh objektih je na 
vratih in oknih povzročil za 
okoli 10 tisoč tolarjev materi-
alne škode. 

Ko si ženske skočilo 
v lase... 

Ne pretepajo se le moški. To 
sta minuli četrtek dopoldne 
dokazali Nada K.(55) in Mari-
ja P.(72), obe iz Založ doma, 
ko sta se nepričakovano znašli 
pri neki sosedi v domačem 
kraju. Zaradi že zarjavelih 
sporov sta se ženski začeli pre-
pirati, tedaj pa je Nada prijela 
za debelo leseno palico in z njo 
tako močno udarjala po starej-
ši Mariji, da je le-ta utrpela 
resnejše telesne poškodbe. 

Kradel kozmetiko 
v noči na minulo soboto je 

nekdo vlomil v prodajalno 
v Drenskem rebru na Šmar-
skem, last Emilije Beve iz 
Gubnega. Ukradel je devet za-
vitkov cigaret in nekaj baterij-
skih vložkov, za daljši čas pa 

se je založil z dezodoranti in 
najrazličnejšo ostalo kozmeti-
ko. Lastnica prodajalne je 
s tem oškodovana za okoli 74 
tisoč tolarjev. 
Skozi okno po 
cigarete 

v noči na nedeljo je neznani 
storilec vlomil v gostišče Pri 
ribniku v Kozjem. V objekt je 
prišel skozi priprto okno, vra-
ta v notranjosti pa si je odkle-
pal s ključi, ki so bili v klju-
čavnicah. Edino z vrati, ki vo-
dijo v skladišče, je imel več 
dela, saj jih je moral premaga-
ti s silo telesa. Iz lokala pa je 
po obhodu odnesel 1098 za-
vojčkov razhčnih cigaret ter 
lastnika s tem oškodoval za 
okoli 150 tisoč tolarjev. 

Zasegli orožje 
Na osnovi sodne odredbe so 

policisti in kriminalisti minulo 
nedeljo opravili hišno preiska-
vo pri Aldu S. (31) iz Celja, 
orožarju po poklicu in nekda-
njemu delavcu TO. Odkrili so, 
da je imel Aldo pri sebi 1610 
kosov nabojev za različno 
strelno orožje, šest avtomat-
skih pušk in eno brez avtoma-
tike. Ker je orožje in strelivo 
posedoval brez ustreznega do-
voljenja, so mu te p r e m e t e 
zasegli in zoper njega napisali 
kazensko ovadbo. 
Vztrajni Jedec 

Ko je v ponedeljek, 14. fe-
bruarja, Peter H. iz Zreč vsto-
pil v svoje stanovanje, je bil 
nemalo presenečen, ko je za 
mizo v kuhinji našel Slavka 
G., ki si je kar sam pripravil 
večerjo in mimo pospravljal 
svoj obrok. Ko mu je Peter 
svetoval, naj se odstrani iz hi-
še, se Slavko za to ni hotel 
zmeniti. Pomagala je šele poli-
cijska intervencija, ko so poli-
cisti Slavka odpeljali na poli-
cijsko postajo in ga povprašali 
še o ostalih vlomih, ki naj bi 
jih imel na vesti, ko se je že 
dlje časa potikal po konjiškem 
koncu. 

M.A. 

Napadel policista 
Pri kontroli cestnega pro-

meta sta dva konjiška polici-
sta v soboto ob pol dveh zju-
traj v Dobravi ustavila vozni-
ka osebnega avtomobila, 42-
letnega Srečka R. iz Dobrave 
pri Zrečah. 

Ker sta ocenila, da je Srečko 
vozil v vinjenem stanju, sta mu 
odredila preizkus z alkote-
stom, to dejanje pa je Srečko 
odklonil, sedel v svoj avto in 
zapeljal proti policistu, da je 
le-ta moral odskočiti in se 
izogniti povoženju. Srečko je 
potem peljal proti svojemu do-
mu, policista pa sta mu sledila. 

Pred domačo" hišo je Srečko 
naglo izstopil iz avtomobila 
ter enega poUcista udaril z ro-
ko v glavo in potem še dva krat 
s pestjo v predel trebuha. 
S strokovnim prijemom sta 
policista nasilnika po tem ob-
vladala, ga vklenila in prived-
la na konjiško policijsko po-
stajo. Tam se je Srečko treznil, 
napadeni policist pa je moral 
poiskati zdravniško pomoč, 
saj je utrpel lahke telesne po-
škodbe. Zoper Srečka R. so 
napisali kazensko ovadbo ter 
predlog sodniku za prekrške. 

M.A. 

NI plačal, kar je kupil 
Na UNZ Celje so minule dni ovadili osumljenega E.Č., direk-

torja podjetja Esacom d.o.o. iz Celja, ki naj bi lani jeseni pri 
podjetju Z.V.M. iz Ljubljane nabavljal različne prehrambene 
proizvode v skupni vrednosti okoli 1 milijon 300 tisoč tolarjev. 
Da bi si pri prodajalcu pridobil zaupanje, je znesek ene od več 
pošiljk (131.040 tola^ev) na začetku septembra takoj poravnal, 
za ostali dolg pa se ni hotel zmeniti. Ugovarjal je z očitki, češ da 
je bilo kupljeno blago (sadje, zelenjava in druga živila) zanič 
oziroma pokvarjeno. Na podoben način naj bi E.C. oškodoval 
tudi podjetje Inf-Ing iz Kranja, kjer je nabavil za dobrih 260 
tisoč tolarjev blaga (siri, šunka v konzervah ipd.) m se spet 
izogibal plačilu z izgovorom, da je bilo vse, kar je kupil, pokvar-
jeno. Preiskava se nadaljuje. M.A. 



Maškaram 
so zmrzovali 
umetni nosovi 
Pusta na Celjskem nista ustavila ne sneg ne mraz 

Novo zapadl i sneg je sicer nekoliko 
pokvari l pus tno soboto in nedeljo, vendar 
se maškare tudi letos niso dale moti t i 
v svoji norčavost i in razigranost i . Veselo 
je bilo na razl ičnih koncih našega območ-
ja, od celjskega Golovca, k je r so celo ne-
deljo ra ja le na jmla j še maškare , do Bra-
slovč in Solčave, k je r so pr ipravi l i t r ad i -
cionalne pus tne priredi tve. Posebej so se 
tudi letos pr ipravi l i mozirski Pustnaki , ki 
so svoj obhod začeli že pre j šn j i četr tek. 
Vse šeme pa so na svoj račun prišle zlasti 
na pustni torek, ko so se lahko pokazale 

na pr i redi tvah v Celju, k je r so osrednjo 
pr i redi tev pr ipravi l i celjski radijci , v Ve-
lenju, Žalcu, Slovenskih Konjicah, Roga-
ški Slat ini , Laškem in še kje. 

Na pepelnično sredo je bilo vsega lepe-
ga konec, zato se mnogi že veselijo pr i -
hodnjega pusta . Tudi zato, ker so pus tne 
norči je znanilec bl ižnje pomladi , ki jo 
v teh dneh težko čakamo. Mars ikater i 
maškar i je namreč za pusta skora j zmrz-
nil umetn i nos, da o navadnih premrl ih 
radovednežih nit i ne govorimo. Mačke na podu celjskega Golovca so se zabavale med odmorom 

rokometne tekme. 
Karneval v Braslovčah je privi\ 
pozornost vzbudila smučar in s 

Kljub mrazu seje v Vrbju pri Žalcu zbralo kar precejšnje število 
mask, pa tudi zanimivih vozov na karnevalskem sprevodu. 

Originalne maske so že prava redkost, vendar nekaj se jih je na Glavnem trgu v Celju vendarle 
našlo. 

Plehbanda iz Hruševca pri ŠeB\ 

V Trnovljah vsako leto pripravi 

Pustovanja brez kurentov ni. 
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Lßk, ki so se dodobra ponorčevaie iz marsikoga, najbolj pa sta 

V Golovcu na pustno soboto ni bilo veliko mask. Pred naš objektiv pa smo vendarle dobili 
zanimivo skupino. 

ih dneh obredla številne kraje na Celjskem. 

V Vrbju pri Žalcu smo zasledili nekaj izvirnih, doma izdelanih mask. 

ie zelo dobro obiskana. Tudi letos je bilo tako. 
Benetke sredi Celja. 

Foto: EDI MASNEC, EDO EINSPIELER, TONE TAVČAR 

Vinarska 
v 

Soičavi 
»Moški so se nekdaj, še 

danes je tako, silno radi 
^govarjali v oštarijah. 
Ženske so jih potem do-
ma zmerjale, da so >vinar-
)i<. Moški so odgovarjali 
>pustite nas, mi imamo 
vinarsko.« 

Tako je nastala pustna 
prireditev v Solčavi, ki 
nosi naslov Vinarska 
s častitljivo obletnico nad 
30 let. Vendar točnih let 
nihče ne ve, ker je vmes 
prireditev nekajkrat od-
padla, če pa bi šlo po vr-
sti, bi bila letos že 
35. pustna prireditev. 

Vinarska je ena izmed 
redkih zabav, kjer pri-
pravijo program,, ki 
v Solčavo že neka j let pr i -
vede vse, ki so na kakr-
šenkoli način povezani 
s tem g r š k i m krajem 
v zavetju Alp. Seveda je 
smisel prireditve v tem, 
da na duhovit in Šaljiv 
način zbodejo vse, kar se 
je med letom napačnega 
ali smešnega dogodilo. 
Tako so letos mladi pr i -
zadevni Solčavani pod 
pokroviteljstvom Pro-
svetnega društva zabava^ 
li l judi zaradi predvide-
nih sprememb v lokalni 
samoupravi, (priključili 
se bodo Koroški, ne Lu~ 
čam), malce so zbodli 
mitničarje na vstopu 
v Logarsko dolino, seve-
da pa med svojimi skeči 
niso spustili g f ^ i l n od 
Solčave do Logarske. Za 
vse gostilne namreč pr i-
pravijo priredbe raznih 
pesmi, v katerih na razne 
načine okrcajo oštirje. 

Program za Vinarsko je 
letos pripravilo 20 priza-
devnih Solčavanov, ki so 
se odločili, da bodo letos 
izpustili rdečo ni t prire-
ditve, male oglase. Dan 
pred prireditvijo obesijo 
v središču kraja nabiral-
nik, v katerega l judje me-
čejo prispevke, v katerih * 
povedo vse, ka r jih tišči. 
V preteklih letih so mali 
oglasi povzročili, da je 
prireditev in organizator-
je preganjala policija, t a -
ko da so se neredko skri-
vali v kleteh, šele kasneje 
pa so lahko na pustno so-
boto na glas prebraU vse 
oglase. To je bila v prete-
klih letih ena izmed glav-
nih točk prireditve, v ka-
teri so se domačini do 
solz nasmejali raznim po-
nudnikom in kupcem. 
Letos so male oglase za-
radi neprimerne vsebine 
izpustili. 

Za Vinarsko krajani 
pravijo, da je to priredi-
tev lokalnega pomena, ki 
želi predvsem zabavati 
ljudi. Solčavani so na-
mreč veseljaki, ki jim 
vsakoletna sprostitev ob 
Pustu pomeni zelo veliko. 
Organizatorje malce pre-
seneča, ker so uvrščeni 
v program prireditev ob 
mesecu kulture v mozir-
ski občini. Sami sicer ni-
majo nič proti, vendar pa 
pjotem poslušajo očitke 
ljudi. Kljub vsemu so tudi 
letos speljali Vinarsko ta-
,ko, kot je treba: smeh, za-
bava, včasih celo malce 
užaljenosti, ki pa bo hitro 
pozabljena. Ob polnoči je 
bila tudi v Solčavi ma-
škarada, kot se za pravo 
pustovanje spodobi. 

URŠKA SELIŠNIK 
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IODMEM 
Kako se ímenule 
osnovna šola 
v Dramljah? I. 

Zgolj po naključju sem bil 
nedavno v Celju, listal Novi 
tednik ter v njem opazil pisa-
nje šentjurskega doktorja sto-
matologije Franca Zabukoška, 
ki se loteva drameljske šole in 
spomenika Milošu Zidanšku. 
To pisanje je zelo zmedeno, 
kar od izobraženca ne bi pri-
čakoval. Še posebej, če je 
v Gimnaziji in s čitanjem zgo-
dovinskih knjig pridobil količ-

. kaj zgodovinskega znanja. Ka-
kor je videti, deluje tudi v po-
litiki, torej »vsestransko pod-
kovan«, četudi v skrahiranem 
Demosu (le ta ne obstoja več), 
ki je bil že ob nastanku umet-
na tvorba. 

Kako so se šolniki odločili 
za spremembo imen, to je nji-
hova stvar in temu nihče ne 
nasprotuje. V Celju sta še dve 
šoli, ki imata imena od prej, 
Roš in Kranjc, ki nikoli nista 
bila komunista, a sta šoli nosi-
li po njiju imeni že v prejšnjem 
režimu. Čudno, ko pa smo po 
Zabukoškovem mnenju živeli 
v nasilju kar petdeset let. Imeli 
smo samoupravni socializem 
z omejeno demokracijo, ne ko-
munizem, ker je to utopija, se-
daj pa imamo strankarsko de-
mokracijo s 150.000 delavci na 
cesti, divjim lastninjenjem, 
krajami družbenega premože-
nja, brezpravjem in še z veliko 
demokratičnih nadlog. Podjet-
ja gredo v sumljive stečaje, 
pridejo kupci z novci od vse-
p>ovsod in že imamo delničarje 
sumljivih kvalitet. Celjski 
Emo je tipičen primer, na kant 
ga je spravil nekdanji veliki 
komunist, sedaj veliki krščan-
ski demokrat, torej spreobr-
njenec. In tu je vsa tragedija 
nove demokracije. Spreobr-
njenci so pozvročUi v naši zgo-
dovini največ gorja, tako leta 
1941, 1945 in 1990, ne samo 
takozvana »revolucija«, kot tr-
di Franc Zabukošek. NOB je 
položila temelje slovenske sa-
mostojnosti, nadaljevalo se je 
v ljudski republiki Sloveniji, 
zaključilo v republiki Sloveni-
ji. Šli smo skozi razvoj povoj-
nega obdobja in ne v nasilje, 
kakor ga p>ojmuje Zabukošek 
in njemu podobni. 

Vsaka družba ima svoje iz-
virne grehe, tako prejšnja, kot 
sedanja, ki je komajda shodila 
in se šele uči demolo-acije, kaj-
ti stranke same še niso demo-
kracija, potrebno je nekaj več. 
Poprej so imeli ljudje delo, se-
daj so na cesti, in še ti ki dela-
jo, so v negotovosti. Je to de-
mokracija? Prav gotovo da ne, 
kajti od dela se živi, ne od go-
vorjenja o demokraciji. 

Kar zadeva povojne poboje 
pa le to: to je bila p>osledica 
vojnih strahot, a tudi spreobr-
njenci so opravili svoje uma-
zano delo. V Franciji so leta 
1945 pobili 300.000 okupator-
jevih sodelavcev. Francozi so 
napravili črto in prepustili vse 
zgodovinarjem (piodatek o šte-

vilu pobitih v Franciji je iz nji-
hovih virov). Če so zmogli to 
Francozi, zakaj ne zmoremo 
Slovenci napraviti črte, bodi-
mo vsaj tu evropski. Lotimo se 
raje reševanja naših tekočih 
življenjskih vprašanj, da bo 
lahko mladi rod dostojneje ži-
vel, uprimo pogled v prihod-
nost, spomeniki NOB pa naj 
ostanejo tam, kjer so, saj so 
naša zgodovina, tako kot Ipav-
ci, Slomšek, general Maister, 
Vrunč, Kidrič in mnogi drugi. 
Miloš Zidanšek naj le ostane 
v Dramljah. Hvalabogu, da 
ima Koziansko tudi dobre pis-
ce, med njimi pisatelje in pes-
nike. 

MILAN ŠTANCER, 
Maribor 

Kako se Imenuje 
osnovna šola 
v Dramljah? II. 

v Delu z dne 28.1.1994 in 
v Novem tedniku z dne 
3.2.1994, je bilo v rubrikah 
Pisma bralcev objavljeno pi-
smo g. Franca Zabukoška 
z naslovom: »Kako se imenuje 
osnovna šola v Dramljah?« 

Dobrih trideset pomladi šte-
je moje življenje. O dogodkih 
v času pred, med in po NOV 
sem se učUa iz šolskih knjig, 
o njih so mi pripovedovali. 

Kljub temu, da sem pazljivo 
prebirala pisanje g. Zabuko-
ška, iz članka nisem znala na-
tančno razbrati, koga pravza-
prav sprašuje po imenu šole: 
ali skupščino občine, ki je iz-
dala sklep ali šolnike, ki se ne 
držijo sklepov občinske skupš-
čine ali pa nas, krajane in dr-
žavljane Republike Slovenije. 

Če meni nekdo naredi krivi-
co si-prizadevam, da mu dopo-
vem, da se moti in zahtevam, 
da jo popravi. Je torej nedo-
pustno, danes bi rekli sindika-
listom, borit se za boljši polo-
žaj delavca? АИ pa je morda 
kdo prepričan, da se napadal-
cu ne sme upirati? Oboje, boj 
za pravico do plačila za delo in 
boj za pravico do narodne biti, 
sta bili kvaliteti, zaradi kate-
rih je bil Miloš Zidanšek - Ven-
celj (roj. 12.9.1909 v Straži na 
Gori, Dramlje, Šentjur) pro-
glašen za narodnega heroja. 
V njegovem življenjepisu je 
mogoče prebrati tudi, da je ja-
nuarja 1942 prevzel poveljstvo 
Tretjega partizanskega bata-
ljona in padel pri napadu 
7.2.1942. Prepričana sem, da 
bi človek, ki se žeU dokopati 
zgolj do oblasti bolje varoval 
svoje življenje. 

Ko sem bila še šolarka, me je 
motilo, za moje takratno vede-
nje, poveUčevanje dogodkov 
v NOB. Na osnovi izkušenj iz 
vojne za osamosvojitev Slove-
nije pa na to gledam drugače. 
S tem ne želim reči, da je po-
trebno ali prav mistificirati 
dogodke in borce iz NOB, že-
lim le reči, da so Šentjurčani 
lahko ponosni na oba narodna 
heroja, ki sta bila rojena na 
področju sedanje občine Šent-
jur pri Celju, to sta Dušan 
Kveder — Tomaž in Miloš Zi-
danšek - Vencelj. 

Že v začetku prvih vedoželj-
nih brskani DO pričevanjih iz 

preteklosti sem prebrala in so 
mi povedali, da v boju proti 
okupatorju niso sodelovali sa-
mo komunisti, da so bili med 
borci tudi vemi, celo duhovni-
ki in njihovo število ni bilo 
malo. Če pa danes kdo trdi, da 
je samo Bog dal milost rešitve 
izpod fašističnega jarma, bi ga 
morda opozorila, da je krščan-
ska vera preživela in se nad-
grajevala toliko časa tudi zato, 
ker vzpodbuja k aktivnemu 
reševanju problemov, saj uči, 
pomagaj si sam in Bog ti bo 
pomagal. Zato jemljem zna-
menja sprave kot priznanja 
zaslug vsem, ki so sodelovali 
pri reševanju izpod fašistične-
ga jarma. To, kar se je dogaja-
lo v medsebojnih obračunih 
med in po NOB, pa je potrebno 
obravnavati po posameznih 
primerih. 

Še dalje bom, brez vsakega 
pomisleka, zapisala v rubriko 
stalno bivališče Ul. Dušana 
Kvedra in upam, da bo tudi 
ime Miloša Zidanška v spomin 
na njegova prizadevanja, osta-
lo kot ime ustanove, kot na 
primer OŠ Franjo Malga j. Iz 
tega sledi, da po mojem pre-
pričanju tudi kip omenjenega 
narodnega heroja ne bi mogel 
biti sporen na mestu, kjer 
stoji. 

ANDREJA STOPAR, 
Združena lista Šentjur 

Kako se Imenuje 
osnovna šola 
v Dramljah? III. 

Borci občine Šentjur z za-
skrbljenostjo spremljamo pi-
sanja o odstranjevanju spome-
nikov in pomnikov NOB, ki se 
zadnje čase pojavljajo tudi 
v občini Šenjtur. Posebno nas 
je presenetilo pisanje g. Zabu-
koška, ki zahteva odstranitev 
spomenika narodnega heroja 
Miloša Zidanška v Dramljah. 

Prepričani smo, da je spo-
menik postavljen zaslužnemu 
borcu in domoljubu NOB in je 
del zgodovinskih dogodkov 
borbe Slovencev za svoj ob-
stoj. Zato bomo borci šentjur-
ske občine vse te p>ojave budno 
spremljali in skupaj z občani 
energično preprečevali. Zah-
teve vsakogar po odstranitvi 
spomenikov in drugih obeležij 
pa za nas niso sprejemljive. 

Borci 
občine Šentjur 

Kako se imenuje 
osnovna šola 
v Dramljah? IV. 

G o s i ^ Zabukošek, 
borci smo skrbno prebrali 

vaš članek v rubriki Pisma 
bralcev, objavljen v časopisu 
Delu 28. januarja in v Novem 
tedniku 3. februarja. 

Začudeni smo, da še vedno 
nadaljujete z raznimi podtika-
nji in očitki na račun Iwrcev in 
udeležencev NOV. Če je 
Skupščina občine Šentjur pri 
Celju pred približno dvema le-
toma sprejela sklep na pobudo 
šolskega zavoda, da se osnov-
na šola Dramlje, ki nosi ime po 
domoljubu in borcu Milošu Zi-
danšku, preimenuje v Osnovno 
šolo Dramlje in seveda odstra-
ni napisno tablo z dosedanjim 
imenom, potem je bila dolžna 
tudi določiti organ, ki naj 
sklep izvrši. Mislimo, da posa-
meznik nima pravice, da izsili 
tako odstranitev. 

Glede spomenika, katerega 
so Dramelj čani postavili 
v spomin svojemu sokrajanu 
in domoljubu Milošu Zidan-
šku, pa nam ni znano, komu je 
ta spomenik v napoto, verjetno 
pa borcem in krajanom Dra-
melj ne! 

Glede navedbe v 3. odstavku 
navajam: »Ob tem pa je treba 
tudi pomisliti, kje so pravi 
borci za svobodo?« G. Zabuko-
šek! Pravi borci obstajajo še 
v Šentjurju, Dramljah in širom 
v Sloveniji. 

Borci smo šli v boj z name-
nom, da osvobodimo Slovenijo 
izpod fašističnega jarma. 

Ko je bila leta 1992 na Re-
sevni pri spomeniku padlih 

borcev NOV proslava in spra-
va, z blagoslovom v spomin na 
dogodke 18.3.1945, smo bili 
borci in krajani prepričani, da 
je konec očitkov, podtikanj in 
delitev, vendar nam predočeni 
članek tega ne potrjuje. 

Borci smo še nadalje odloče-
ni, da se bomo borili proti 
vsem tistim, ki hočejo izničiti 
NOV in razdiralno delujejo 
med ljudmi. 

Krajevna organizacija 
ZB in udeležencev NOV 

Šentjur in Dramlje 

Pohana sipina 
kost - odgovor 
cepca E 

Spoštovani g. Aleš Jost si 
pač dovoli tisto, za kar je um-
sko sposoben. Žaliti, poniže-
vati, zmerjati, izživljati naj-
nižje nagone, vse to se njemu 
dogaja. Tisti »cepec E« in 
»brez kančka kulture« se goto-
vo tudi samo njemu dogaja. 
Resnično ves gnoj, ki ga izliva, 
se dogaja v njegovi zavesti, 
njegovemu umu. Je že tako, da 
smo ljudje različni. Žaljivke, 
kot so prej omenjene ( . . .cepec 
E ipd.) so moralni, etični in 
tudi kazenski prekršek, zrel za 
sodno obravnavo. Vendar ne! 
Cepec E bo, da izrazi svoje po-
manjkanje kančka kulture, 
kot g.Jošt navaja, odpustil. 
Samo ljudje s pomanjkanjem 
kulture odpuščajo takšne svi-
njarije in samo razni »cepci E« 
se ne zatekajo k sodni obrav-
navi, kajti časti se ne da prati 
s sodnim zadoščenjem, temveč 
z močjo odpuščanja, močjo, da 
se človeka kljub takšni ne-
sramni diskvalifikaciji brez 
povoda sprejme takšnega, kot 
je. Resnično, sprejemam ga kot 
človeka, kajti moja čast se do-
gaja samo tistim, kateri vza-
mejo človeka takšnega, kot je. 
Ne vem le, zakaj je »cepec E« 
brez kančka kulture, če se 
udeleži neke prireditve na os-
novi prejetega vabila? Zakaj je 
spomo, če človek gre tja, ka-
mor je povabljen? Je že tako, 
da si pač g.Jošt napihuje ego 
s takšnimi ekscesi, ker pač mi-
sli, da je na ta način »inteli-
gentnejši«. Javnosti in tudi 
uredništvu tega časopisa da-
jem v razmislek, do kam sodi 
svoboda tiska. Je to zmerjanje 
in poniževanje? Je to Unč brez 
zdrave piimeti? Jaz odpuščam 
in opominjam, a vi sodite! 
Podpisal se bom z imenom, 
s katerim me je krstil spošto-
vani g. Aleš Jošt. 

Cepec E 

Kavcija za 
»modro cono« 

Podpisani soavtor ideje 
o »modri coni« v Celju sem 
hvaležen mag. dr. Erženu, ki je 
eden izmed redkih Celjanov in 
članov v IS SO Celje, ki je pra-
vilno dojel zamisel urejanja 
prometa v starem mestnem 
jedru. 

Najboljša rešitev bi sicer bi-
la popolna prepoved vožnje in 
parkiranja v centru Celja, kar 
pa zahteva mnoge korenite in 
drage rešitve, kot so novi do-
vozi, parkirne hiše in parkiriš-
ča na obrobju. 

Modra cona je bila prven-
stveno namenjena zmanjšanju 
prometa v starem mestnem je-
dru na minimum, izboljšanju 
ekoloških pogojev in da se 
v največji meri vrne center 
pešcem. Populistična poteza 
IS s polurnim zastonjkarskim 
parkiranjem pa je seveda vse 
to izničila. Iz prejšnjih težav 
z »mirujočim prometom« (par-
kiranimi vozili), je bila uvede-
na nova kategorija prometa 
- »tavajoči promet«. Vsak si 
pač misli, zakaj ne bi parkiral 
pol ure zastonj v centru, ko pa 
moram na nekaterih obrobnih 
parkiriščih plačati parkirnino. 

V mestnem jedru je potreb-
no uvesti najmanj dvojno par-
kirnino za prvo uro, za vsako 
naslednjo pa tako visoko, da bi 
si jo privoščili le redki. Upo-
števati pa je treba seveda tudi 
veljavne občinske odloke 
o prometnem redu. 

Večno zatrjevanje trgovcev 
in gostincev, da jim z vsako 
prometno rešitvijo upade pro-
met, nima nobene osnove. Se-
danje zatrjevanje, ob veliki 
prometni zatrpanosti, je seve-
da v nasprotju s prejšnjimi tr-
ditvami, da je promet upadel, 
ko je bila kakšna ulica za pro-
met zaprta. 

Trgovci in gostinci naj nudi-
jo primemo raven ponudbe in 
uslug, pa bo kupcev še več kot 
običajno. Bi res bilo tako ne-
mogoče, da bi trgovci kupcem 
pripeljali večje nakupe z elek-
tričnimi vozili do parkirišč na 
obrobju ali celo domov in ali 
niso na voziščih prijetnejši go-
stinski vrtovi kot pa parkirana 
pločevina? 

Ob velikih problemih IS 
s proračunskimi sredstvi in 3,2 
milijona DEM primanjkljaja 
tudi ni razumljiva strategija 
odpovedovanja izvornih pri-
hodkov, kot je denar iz parkir-
nih in danih koncesij. Dopuš-
čati zastonjkarsko parkiranje 
na urejenih parkiriščih, ki so 
od centra oddaljena le kakšnih 
100 m in prepustiti okoli 1000 
parkirnih mest v koncesijsko 
upravljanje za smešnih 
150.000 SIT na mesec, zbuja 
pri občanih resne pomisleke. 
In to še posebej, ker morajo za 
svojo imovino vsi plačevati 
prispevke za mestno zemljišče. 
Strokovni izračuni pokažejo, 
da bi lahko bil občinski prora-
čun iz parkirnin vsako leto za 
0,8 do 1,0 milijona DEM boga-
tejši. To pa bi bila kar bogata 
dota za izgradnjo novih par-
kirnih površin, garažnih hiš in 
prometne ureditve. 

dipl. inž. gradb. MIRKO 
TOMAŽ KRAJNC, 

Žalec 

Da ne bo pomote 
II. 

S tem skupnim prispevkom 
se odzivamo pozivu svetovalne 
direktorice WSPA Lee Eve 
Müeller, ki ga je naslovila na 
nas v svojem pismu javnosti 
1.2. letos. Naš protest zoper 
enega od najokrutnejših oblik 
zlorab živali naj ne izzveni 
zgolj kot obsodba, temveč naj 
služi tudi za to, da javnost ob-
vestimo o naših skupnih aktiv-
nostih, ki smo jih opravili 
z namenom, da se prepreči na-
daljnje tovrstno mučenje živa-
li (zlorabo živali v »gladiator-
ske« namene). 

Slovenska društva proti 
mučenju živali smo Ministr-
stvu za kmetijstvo in gozdar-
stvo RS že lani poslala pobu-
do, naj v osnutek novega Za-
kona o zdravstvenem varstvu 
živali RS vnese tudi določilo, 
da si mora imetnik psa nevar-
ne pasme (predvsem »pit bull-
terierja«) priskrbeti posebno 
dovoljenje, vzreditelj takšnih 
pasem psov pa še posebno do-
voljenje za vzrejanje. Našo po-
budo Ministrstvu smo med 
ostalim utemeljili tudi s trdi-
tvijo kinoloških strokovnja-
kov, da ni glavni problem 
v obstoju »agresivnih« psov, 
pač pa v tem, da takšni psi 
največkrat prihajajo v roke 
napačnim (vedenjsko in dru-
gače deviantnim) ljudem. In-
formacije, ki jih žal vedno do-
bivamo post festum, utemelje-
no govorijo v prid dejstvu, da 
pasje boje izvajajo tudi pri nas 
(Ljubljana, Maribor, Novo 
mesto, obalni kraji, ki mejijo 
s Hrvaško). Po informacijah iz 
zanesljivih virov so odlični po-
goji tovrstnih gladiatorskih 
prireditev v sosednji Hrvaški 
(Umag, Reka, Zagreb in dru-
god). Očividci vedo povedati (o 
čemer veliko pišejo tudi tuje 
revije), da so dresure psov za 
boje nadvse brutalne. Za 
vzpodbujanje agresivnosti in 
spretnosti v klanju, uporablja-
jo žive mačke, pse, ki jih last-
niki brez pomisleka žrtvujejo 
»za višje cilje«, pa tudi druge 
živali, ki se znajo srčno boriti 
za svoja življenja. Pse za boje 
»utrjujejo« še na druge, mučne 
načine, ki si jih neuravnove-
šenci sproti izmišljajo in jih 
tukaj nimamo namena navaja-
ti. Dejstva torej potrjujejo, da 

je zakonska urejenost, po vzo, 
ru nekaterih evropskih držav 
potrebna tudi pri nas, kajtj 
imetniki psov takšnih разец 
morajo biti strogo evidentira, 
ni, psi vpisani v posebni regi, 
ster in nadzorovani. Pri odio, 
čitvi o predlogu smo zavrglj 
možnost prepovedi posedova. 
nja takšnih psov (kot to veljj 
v Angliji, nekaterih Skandi. 
navskih državah in Avstraliji) 
in sicer zaradi večjega števil-
psov te pasme. Kolikšno je šte. 
vilo samo pit bullov v naši dr. 
žavi, ni znano, ker jih FCI koi 
pasmo ne priznava, zato tu^ 
o njih ne vodi nikakršne evi. 
dence. 

Krvave orgije nasilja, v ka. 
terih psi plačujejo davek гг 
človeško majhnost in nepo. 
membnost svojih gospodarjev 
žal, vedno najdejo dovolj ob 
čudovalcev. Zato so pristojni 
oblasti in veterinarska strok; 
takšne pojave dolžni prepreče 
vati ter lih najstrožje sankci 
onirati. Brez dvoma bo to mo. 
goče dosledneje in učinkovite, 
je izvajati s sprejetjem krovne-
ga Zakona o varstvu žival 
pred mučenjem RS. 

Slovenska društva 
za varstvo in proti 

mučenju živali 

Naivne žrtve 
samozaposlitve 

Ne morem si kaj, da ne bi 
posredovala odgovora na mne-
nje, ki ga je na zgoraj omenjeni 
naslov v prejšnji številki No-
vega tednika posredoval Franc 
Šelih, direktor Svetovalno izo-
braževalnega centra v Sloven-
skih Konjicah. 

Kot sam trdi, so nama po-
sredovali v ogled tri lokale. Ne 
vem, zakaj govori v množini, 
saj je bil pri ogledu dveh po-
slovnih prostorov prisoten sa-
mo on, pa še oba lokala sti 
bila v njegovi zasebni lasti. 1ч 
zanikam, da mi ni p>oskuši 
pomagati pri zavarovalniškil 
poslih in to pri zavarovalniški 
agenciji, ki je v lasti njegove 
žene. Se pravi, zopet gledanje 
koristi v svoje poslovne name-
ne. Kot se je takrat izrazil, bi 
lahko opravljala posle kai 
v njegovem lokalu, toda ne 
vem kako, saj zakon določa, da 
oseba, ki opravlja v prostoru 

-zavarovalniške posle, lahko 
opravlja izključno le-te in no-
benih drugih, s čemer pa bi 
imenovani Franc Šelih glede 
na svoj poklicni status moral 
biti seznanjen. Glede neplača-
nih najemnin pa lahko povem 
samo to, da živimo v zelo tež-
kih časih, denarja ne pobira-
mo na cesti, prav tako pa ga 
tudi ne dajemo osebi, ki zanj 
ni pripravljena dati potrdila, 
kaj šele račima. Tudi Marjanu 
je priskrbel zaposlitev, katero 
je opravljal pet tednov, zopet 
pa je pozabil povedati, da je 
Marjan na plačilo čakal malo 
manj kot dva meseca, ker ta-
kratni delodajalec ni imel 
sredstev za izplačilo dohodka. 
Delo pa je bilo honorarno. 

Žal mi je, da se Franc Šelih 
kljub pozivu Zavoda za zapo-
slovanje z nama ni želel srečati 
oz. kot je sam dejal, ni zmogel 
srečati, saj bi nastalo zadevo 
rešili na mnogo bolj primeren 
in človeški način. 

JOLANDA PERSOLJA. 

Pojasnilo 
V Pismih bralcev objav-

ljamo samo pisma znćmih 
avtorjev, zato mora biti 
vsako pismo podpisano 
z imenom, priimkom in 
točnim naslovom. Če je 
mogoče, pripišite tudi tele-
fonsko številko, kamor vas 
lahko po potrebi pokliče-
mo. Pismo ne sme presegati 
45 tipkanih vrstic. Daljša 
pisma bomo v uredništvu 
krajšali tako, da ne bo pri-
zadet smisel sporočila. 

Sklad za razvoj obrti 
in podjetništva Žalec 
razpisuje prosto delovno mesto 

poslovni sekretar 
Pogoji: 
- višja ali visoka izobrazba ekonomske ali tehnične 

snneri 
- najmanj 5 let delovnih izkušenj 
- aktivno znanje angleškega ali nemškega jezika 
- poznavanje dela na računalniku. 
Z izbranim kandidatom bomo sklenili delovno razmerje 
za nedoločen čas. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev, opisom dose-
danjega dela in kratkim lastnim programom delovanja 
sklada pošljite v 30. dneh po objavi na naslov: 
SKLAD ZA RAZVOJ OBRTI IN PODJETNIŠTVA 
ŽALEC 
Ul. Savinjske čete 5 
63310 Žalec - »RAZPIS« 
Prijavljene kandklate bomo o izbiri obvestili. 
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Ćakajoč 
Gerlanca 

Zadnje ravnanje generalne-
' ga tajnika NSZS, Matjaža 
I (jerlanca, ko v isti sapi prepo-
veduje nekaterim slovenskim 
jiedijem vstop na njihov kon-
gres in hkrati izpelje seanso 
2 nekaj člani, ki so mu pač 
naklonjeni in potem razlaga 

I naokoli, da je imel kongres, ki 
; ga je »potrdil« za predsednika, 
je malodane smešno, pustno 
ali pa morda noro, kakor za 
koga. 

Vsekakor pa je lahko takšno 
početje za marsikoga zelo ne-
razumljivo, saj bi se morali 
Gerlanc in njemu podobni za-
vedati, da so brez spremljanja 
medijev vsi skupaj »en velik 
nič,« pa čeprav se še tako zav-
zemajo za pravne načine nji-
hovega delovanja. Bodo pač 
morali doumeti, da se lahko 
pojavijo zaradi kakšnih nasil-
nih dejanj le še na straneh bo-
disi »nočne« ali pa dnevne 
kronike neprijetnih, a žal ob-
veznih dogodkov, ki jih sou-
stvarjata čas in posameznik. 

Dejstvo je, da je tokrat Mat-
' jaž Gerlanc prestopil prag res-

nosti oz. je sestopil v sfero slo-
venskega političnega idiotiz-
ma. Pa še tukaj mu je dodelje-
na vloga nepomembnega poli-
tikanta, ki misli, da bo z zava-
janjem članstva stranke in 
navsezadnje tudi javnosti pri-
dobil na promociji lastne (ne-
jsposobnosti. Matjaž Gerlanc 
je samo potrdil znano dejstvo, 
da je s strankami, ki nosijo na-
cionalistični predznak v Slo-
veniji nekaj hudo narobe in da 
se nam še zdaleč ni treba bati 
(ali pač ?), da bi nas evropske 
institucije lahko sankcionirale 
glede kršenja človekovih 
pravic. 

I Vendar pa bi se morala ak-
tualna slovenska oblast (izvr-
šilna, zakonodajna) le počasi 
zavedati odgovornosti, ki jih 
nosi zaradi nekaterih napač-
nih odločitev v preteklosti gle-
de zaščite slovenske države na 
nacionalnem področju (tujci, 
begunci idr.). Predvsem zaradi 
teh dejanj se pojavljajo v Slo-
veniji simptomi duševnih bo-
lezni (političnih paranoj), naj-
prej pri »Jelinčiču«, sedaj pa 
še pri »Gerlancu«. 

GREGOR URANIČ, 
Vojnik 

Skrivnostni 
sestanek NSZS 

Po trditvah Matjaža Gerlan-
ca šteje stranka NSZS 1200 
članov. Tem je bilo 5.1. posla-
no vabilo, da se udeležijo 
12.2. prvega rednega kongresa 
v Zrečah ob 15. uri. Kot pristaš 
in novi član sem bil v Zrečah 
ob 13.55. Poiskal sem zbirno 
inesto, kot piše v vabilu. Cesta 
na Roglo 11. Tam pa nihče ni 
nič vedel o zboru. Prav tako 
sem ob 15.05 odšel v hotel in 
se tam pozanimal, če naj bi pri 
njih imeli kakšen kongres. Pri-
jazna gospa, žal ji ne vem ime-
na, mi je povedala, da pri njih 
ni kongresa. 

Matjaž Gerlanc je sicer pro-
sil za prostor v večnamenski 
dvorani, ki pa mu je niso mogli 
oddati, bila je namreč že re-
zervirana. Gospodu Gerlancu 

ni zdelo vredno obvestiti 
<̂ lanov o nastali težavi. Celo iz 
telefaksa, ki je bil ob 10. uri 
j^opoldan poslan na Radio Ce-
|je, je bilo razvidno, da bo 
Kongres v hotelu. V veži hotela 
Pa se je ob 15.05 nahajalo le 
Par naivnežev, med katerimi 
^nii bil tudi jaz in novinarji, 
^aman smo čakali do 16. ure. 
^ato se Matjažu Gerlancu vsi 
'epo zahvaljujemo in mu spo-
J^amo, da bomo v prihodnje 
^b ro premislili, preden mu 
^^mo verjeli. 

V časopisu Republika sem 

13.2. prebral, da je bil kongres 
ilegalno v Slovenskih Konji-
cah. Prisotnih je bilo 31 čla-
nov, ki so pravočasno dobili 
telegrame. Dosedanji tajnik in 
sedaj predsednik Matjaž Ger-
lanc je pojasnil, da stranka 
v Sloveniji zelo težko najame 
prostor. 

Če bi o problemih obvestil 
člane, bi poskušal tudi kdo re-
šiti ta problem. Tudi jaz oseb-
no sem ga sposoben. Matjažu 
Gerlancu se je pač zdelo bolj 
primemo, da se zbora udeleži 
31 članov (sam je trdil da se ga 
bo udeležilo 500). Če bi se ga 
udeležili vsi, niti pod razno ne 
bi bil izbran za predsednika 
NSZS.. Prav tako bi prišlo na 
zbor vsaj nekaj Slovencev, ki 
ne bi glasovali za sprejetje za-
konov o prepovedi mešanih 
zakonov. Kajti tak zakon lah-
ko predlaga le Žirinovski. 
Matjaž Gerlanc pa ga puber-
tetniško posnema. Upajmo, da 
se ne bo ob prošnji za priglasi-
tev tega zakona nahajal odsta-
vek kjer bo pisalo, »mešani za-
kon s Srbi mogoč«. Prav tako 
me zanima, ah je Matjaž Ger-
lanc Tmjulčica in ga je prebu-
dil Žirinovski, sicer bi vedel, 
da v naši Sloveniji že dolgo 
deluje jezikovno razsodišče. 
Kar pa se tiče zaposlovanja 
Slovencev, pa ne bo težav, saj 
je vsak tujec za ceno parih ki-
logramov mesa dobil držav-
ljanstvo. Na tem področju se je 
Matjaž Gerlanc potrudil. Ško-
da je le, da vse skupaj ni bilo 
nič drugega kot lajanje v limo. 

Naj mi vsi člani NSZS opro-
stijo, če se ne strinjajo z mano. 
Trdim, da bom Slovenec od zi-
belke do groba in da se ne bom 
nikoli pustil vleči za nos. Če 
bom kdaj v kateri stranki, se 
bo le-ta pošteno borila za bla-
gor slovenskega naroda. Ljud-
stvo, ne glede kakšne narod-
nosti je, ni krivo. Krivi so ma-
loiunni voditelji, politiki. 

BRANKO BREZNIK, 
Celje 

KK Savinjska le 
v Novem tedniku 

Po dolgem času smo košar-
karji s Polzele v Novem tedni-
ku le dočakali nekaj besed 
pohvale, zahvaljujoč seveda 
dejstvu, da je nekaj vendarle 
bilo potrebno napisati ob 
končnici prvenstva. No ja, da 
ne bomo krivični, bilo je še ne-
kaj pisanja o nas, predvsem 
namigovanj o denarju in na-
kupih igralcev, o športnih do-
sežkih pa v glavnem statistika, 
s suhoparnimi rezultati, le-
stvicami. Verjetno jo vodi 
kakšna tajnica, kajti težko 
verjamemo, da bi se gospod 
Zule ob vseh komentiranih po-
ročilih, ki jih trosi po sloven-
skem tisku, utegnil ukvarjati 
še s takšnimi malenkostmi. In 
prav to je tisto, kar nas seveda 
najbolj moti. Domnevamo, da 
je Željko Zule zaposlen v No-
vem tedniku, zato sprašujemo, 
kako je mogoče, da v poročilu 
z iste tekme v Delu na nas zhje 
ves svoj žolč in srd, v Novem 
tedniku pa nas, če zanemari-
mo dejstvo, da vsi le ne znajo 
brati med vrsticami, pohvali? 

Rekli boste, pritožite se 
v Delu. In kaj bi dosegli s tem, 
ko bi vesoljni slovenski javno-
sti povedali, da je bil Željko 
Zule v omenjenem poročilu 
pristranski, ker je pač iz Slo-
venskih Konjic (bralce naj po-
učimo da gre za tekmo Comet-
:Savinjska) in ker je tudi rod-
binsko povezan s klubom Co-
met. Nič, ker to še vedno ni 
recept, kako v primeru uspe-
hov priti v Novi tednik, ki je 
na tem območju, kjer si tudi 
mi prizadevamo pridobiti po-
krovitelje, najbolj bran. Pa 
pojdimo po vrsti. Bili smo pr-
vaki Rdeče skupine. V Novem 
tedniku nič o tem, samo stati-
stika. Potem smo prevzeli vod-
stvo v Zeleni skupini. Spet sa-
mo statistika. Uvrstili smo se 
med štiri najboljša moštva 
v pokalu Slovenije. V Novem 
tedniku spet le statistika. Po-
tem so naši pionirji postali vi-
ceprvaki Slovenije. Tudi o tem 

v Novem tedniku niste veliko 
prebrali. 

Da bo jasno. Željku Zuletu 
ne očitamo lokalpatriotizma, 
saj smo lahko vsi skupaj vese-
li, da se igra tudi v Konjicah 
dobra košarka. Lahko pa mu 
očitamo neobjektivnost. Pusti-
mo ob strani zadnjo tekmo 
v Konjicah, četudi bi tudi o tej 
lahko marsikaj rekli, a pov-
prašajte raje o tem svoje radij-
ske kolege, ki so prenašali tek-
mo na Radiu Celje. Večkrat 
smo na naše prošnje dobivali 
odgovore, da gre pač za ured-
niško politiko, ki ji košarka ni 
tako zanimiva. A kljub temu 
Željko Zule nameni s člankom 
o tem, kako je Jure Zdovc ku-
pil KK Comet opremo Nike, 
več prostora kot za vse prej 
naštete uspehe KK Savinjska. 
Takšnih potez smo sicer lahko 
v športu samo veseli. 

Sprašujem se, kateri je tisti 
časopis, če ne regionalni, ki bo 
dajal podporo športu v regiji, 
kateri je tisti novinar, ki bo 
stal za dobrimi športnimi re-
zultati posameznega kluba 
v regiji? Gospod Zule, ne želi-
mo nikakršnega odgovora 
v obliki statistike, ker te ste 
bolj vešči od nas. Radi bi od-
govore predvsem na naslednja 
vprašanja: 

1. Kako to, da v vsem času, 
kar se igra na Polzeli dobra 
košarka, niste znali ali hoteli 
o tem napisati vsaj enega poh-
valnega prispevka? Ali mora-
mo, da pridemo v Novi tednik, 
postati Evropski prvaki? 

2. Kako da niste, kadar ste 
že kaj pisali o nas, seveda v ne-
gativnem smislu, niti enkrat 
povprašali za izjavo trenerja, 
kakšnega igralca, koga iz 
Uprave kluba? 

3. Očitali ste nam kupljene 
igralce, Petranovič vam je zla-
sti zlezel za nohte. Vendar pri 
nas delamo tudi z mladimi. 
Niti enega kupljenega nima-
mo, pa so bili drugi v državi. 
Zakaj nekaj več ne napišete 
o njih? 

4. In če Vam kot športnemu 
novinarju ni do športa, potem 
nam preostanejo samo še navi-
jači, Hmelj boysi. Pa napišite 
kaj o njih, saj so menda ena 
najboljših navijaških skupin 
v Sloveniji. 

5. Za konec pa še seveda na-
ši zvesti gledalci. Med košar-
karskimi klubi jih imamo naj-
več v Sloveniji, v povprečju 
tudi dva do tri krat več kot 
Smelt Olimpija. Po 1000 jih 
skoraj vedno pride na tekmo. 
Med temi je veliko naročnikov 
Novega tednika, saj je Polzela 
s svojo okolico kraj, kjer ima 
Novi tednik na število prebi-
valcev verjetno največ bralcev. 

Košarkarski klub 
Savinjska Polzela 

Javni protest in 
zaiiteva 

Skupščina občine Žalec je 
pod pritiskom, da bo sicer kri-
va, če ne bo avtoceste skozi 
Savinjsko dolino, sprejela 
spremembo planskih doku-
mentov, ki omogočajo, da bo 
AC potekala po sredini doline, 
po najboljši zemlji, zlasti po 
hmeljiščih. O drugih variantah 
resno ni bilo moč razpravljati, 
saj je bila ponujena le ena. To 
so začeli tudi še pred sejo 
Skupščine občine količiti in 
postavljati mejnike. 

Prometni minister g. Umek 
je sicer kolegom iz Srednje 
Evrope na Brionih povedal, da 
Slovenija ima celovito pro-
metno strategijo, posebej tudi 
za gradnjo avtocest. Kdo jo je 
sprejel? Slovenija namreč tega 
nima, tudi nima študije ranlji-
vosti okolja zaradi AC, ne me-
ril za presojo vplivov na oko-
lje, ki jih pristojni minister za 
okolje in prostor pač še ni 
predpisal, čeprav je zakonski 
rok že minil. Po katerih meri-
lih je bila opravljena presoja, 
kdo jih je sprejel? 

Ker gre za izredno pomem-
ben poseg v prostor, protesti-
ramo proti dosedanjim izsilje-
valskim postopkom in zahte-
vamo, da se enakopravno 

ovrednotijo vse trase skozi Sa-
vinjsko, zlasti tudi trasa po se-
vemem obrobju. Ko bodo 
takšna ovrednotenja opravlje-
na, zahtevamo tudi oceno ozi-
roma recenzijo ustrezne inšti-
tucije v Svetu Evrope. Piepri-
čani smo namreč, da zatrjeva-
nje načrtovalcev, da je izbrana 
trasa plod evropskih meril, 
zlasti ekoloških, ne more zdr-
žati resnejše presoje. 

Nenazadnje zahtevamo, da 
se, če nas nihče ne upošteva, 
spoštuje pobuda 60 poslancev 
Državnega zbora, ki prav tako 
zahtevajo poteke tras avtoce-
ste po obrobjih. 

KAREL LIPIČ, 
Izvršni odbor SEG 

Električne 
zdraiie 

Vedno potegnemo krajši ko-
nec v pogajanjih s Hrvaško. 
Ko smo »Kelagu« v Avstriji 
nakazali 40 milijonov DEM, 
smo od njih dobili prve kilova-
te iz Golice. Tako počne trezen 
svet s tržno prakso, brez poli-
tike. Terjatve nuklearke do 
HEP-a so tudi cca 40 milijo-
nov DEM. Taka vsota ni mačji 
kašelj za nobeno firmo, poseb-
no če si draga finančna sred-
stva izposoja od bank. Kot 
nam je bilo po zadnjih pogovo-
rih s Hrvati, na Otočcu, razo-
deto, še zamudnih obresti za 
dolgove nismo zaračimavali, 
medtem ko slovenski posojilo-
jemalci in podjetja propadajo 
zaradi oderuških obresti bank. 
Hrvatje vedo kako je treba 
ravnati z mlačno Drnovškovo 
politiko. Revizija pogodbe za 
ta objekt je potrebna, saj je 
obstoječa v našo škodo. Hrva-
tom tok, nam pa radioaktivni 
gnoj, verjetno tudi celotni 
stroški zapiranja. Problem 
rudnika urana Žirovski vrh 
(milijardno brezno) je bil tudi 
vezan na gradnjo nuklearke in 
ga v tej povezavi Hrvatom nih-
če več ne omenja. 

Pa veliko sreče pri mešetar-
jenju. 

MARJAN MANČEK, 
Celje 

Cena nezaupanja 
Ko je uspelo sorazmerno 

gladko dogovoriti vračanje 
naših obveznosti Mednarod-
nemu denarnemu skladu in, 
urediti tudi odnose z Medna-
rodno banko, je trdo pogajal-
sko stališče konzorcija komer-
cialnih bank nekatere prese-
netilo. Vzroka za presenečenje 
pa skoraj ni. MDS in Medna-
rodna banka sta ustanovi, ki 
jih vodijo tja poslani uradniki 
posameznih vlad, ki pač po 
vnaprej določenih političnih 
presojah izpeljejo posamezne 
programe - vendar brez oseb-
nega tveganja ali odgovor-
nosti. 

Pri komercialnih bankah je 
to drugače. Napake, a tudi ne-
uspehi zaradi zunanjih vpli-
vov, ki jüi niti ni bilo mogoče 
predvideti, lahko kaj hitro 
zaključijo kariero vodilnih 
ljudi takih bank. To je nepo-
sredni vzrok našim težavam. 

Zamislimo se za nekaj mi-
nut v kožo tistih vodilnih 
bančnikov, ki so odločali o tem 
ali naj nas odvežejo s konopca, 
na katerem smo z subsidiamo 
odgovomostjo kar krepko pri-
peti na skupne jugoslovanske 
obveznosti. Prikličimo si 
v spomin le tista dejstva, ki so 
splošno znana, kot npr.: v Ela-
nu je zmanjkalo približno 400 
milijonov mark, ki so ponikni-
le v neke tuje banke, doku-
mentacijo so odnesli ali uniči-
li. Ljubljansko banko, ki je 
davkoplačevalcem prepustila 
kar 3,5 milijard mark gnilih 
terjatev, usmerjajo ljudje, ki 
so zelo blizu povzročiteljem te 
črne luknje. Banka v Novi Go-
rici je postala nelikvidna, ker 
je pri enem njenih največjih 
komitentov premoženje pre-
prosto izhlapelo (nekateri tr-
dijo, da je ponovno dobilo 
obliko denarja nekje v sosed-
nji državi). Plezalne vrvi vodi-
jo k isti navezi. V Ljubljani se 

pri belem dnevu na sodišču 
vpiše v register in prične delo-
vati Banka Noricum, čeprav ji 
Banka Slovenije ni izdala po-
trebne licence. Razmerje med 
Banko Noricum in družbo 
SAFTI ni treba posebej opiso-
vati. 

Tuji bančniki ne morejo biti 
niti prepričani, da zares misli-
mo tisto o samostojni Sloveni-
ji. V volilnem štabu naše naj-
večje parlamentarne stranke 
je ob zadnjih volitvah sedel 
Peter Rigl, sodelavec Vuko-
brata. Vukobrat je v pisni 
obliki nekajkrat povedal, da 
zanj Slovenija obstoja le kot 
del nove Jugoslavije. Kako so 
se obnašali ostali člani štaba 
te stranke ob in po osamosvo-
jitvi, je nedavno podčrtal dr-
. Bučar, ki je spomnil, kako je 
ta stranka glasovala, kadar je 
šlo za elemente osamosvojitve. 
Svojevrsten element državno-
tvomosti predstavlja tudi 
predsednik države, ki se je 
podpisal na LDS-ov mirovni-
ški pamflet in terjal razoroži-
tev, ko je bil oborožen napad 
jugovojske pred vrati. 

Bančniki upravičeno skle-
pajo, da so se ljudje, ki pri nas 
zadnjih 10 let odločajo o po-
membnih gospodarskih in fi-
nančnih vprašanjih, sicer ne-
koliko reorganizirali, zame-
njali so tudi nekatere oblike 
dela, a ostaU so isti. Tole s ko-
mercialnimi bankami je težko 
približno pol mihjarde mark. 
Prava malenkost v primerjavi 
s tem, kar so pognah v Ljub-
ljanski banki. Res nas je samo 
2 milijona, a to je dovolj, da 
bomo v nekaj generacijah pla-
čah uspehe bivšega in sedanje-
ga vodstva. Tujim bančnikom 
je pač vseeno, kako se nam go-
di. Volili smo mi in ne bančni-
ki. Oni bodo svoj denar dobiU. 

IVAN GLUŠIČ, 
Mozirje 

Upokojencem 
občine Šentjur! 

BUža se mesec marec in 
z njim »dohodnina«. Večina 
članov se je z njo že seznanila 
in sprijaznila, nekaterim pa je 
še vedno v breme izpolnjeva-
nje obrazca. Pretekli dve leti 
smo v marcu s sodelovanjem 
uslužbenke davčne uprave 
brezplačno izpolnjevali napo-
vedi za dohodnino vsem upo-
kojencem, ki so se oglasili na 
sedežu društva. Letos so pri 
napovedi dohodnine za upo-
kojence spremembe in sicer: 
upokojencem, ki poleg pokoj-
nine (npr. katastrski dohodek) 
nimajo drugih prejemkov in 
med Iptom niso plačevali 
akontácije dohodnine, ni treba 
vložiti napovedi. Ali so plače-
vali akontacije ali ne, bo naj-
bolje razvidno iz obvestila Za-
voda za pokojninsko in inva-
lidsko zavarovanje, ki ga bo-
mo prejeli vsi upokojenci 
v mesecu februarju. 

Tako bo letos odpadlo izpol-

njevanje napovedi dohodnine 
za leto 1993 za večino upoko-
jencev. Tistim, ki bodo napo-
vedi morali vložiti, bomo 
v društvu pomagali, če bodo to 
želeli, vendar uslužbenka 
davčne uprave ne bo sodelo-
vala. 

Sicer pa lahko vsak naš član 
izve na sedežu društva, kar ga 
zanima. Mnogi, ki so prišli 
plačat članarino za leto 1994, 
so se pozanimali tudi o dohod-
nini in ene skrbi je manj. 

Pomagati z nasveti in dajati 
pojasnila pa je tudi eden od 
smislov dela društva, zato 
imamo tudi urejeno, da daje 
odvetnik v isti hiši brezplačne 
pravne nasvete za člane naše-
ga društva. 

Marca pa se ne bomo ukvar-
jali samo z dohodnino, temveč 
bomo tudi praznovaU, kot vsa-
ko leto bomo imeli srečanje ob 
prazniku žensk. 

Mnogi naši člani se že sedaj 
zanimajo za izlete, ki se pri 
nas začnejo meseca maja pa do 
oktobra vsako leto. Tu pa bodo 
spremembe, saj se je vodenju 
izletov po sedmih letih odpo-
vedal g. Veber, ki je s svojim 
načinom vodenja pritegnil to-
liko ljudi, da se je skoraj na 
vsak izlet šlo po trikrat. 

Tudi letos bomo šli na izlete, 
vendar se je treba sprijazniti, 
da takšnih, kot so bili v prete-
klih letih, ne bo. Pa saj spre-
membe tudi morajo biti, da je 
življenje bolj zanimivo in pe-
stro. 

Vabimo članice in člane 
društva, pa tudi tiste upoko-
jence, ki še niso naši člani, naj 
se kdo odloči in prevzame to 
sicer odgovomo, a tudi zani-
'mivo delo. 

DU Šentjur, 
V.POLNAR 

Dramije se 
predstavljajo 

v soboto, 5. februaria je bila 
v kulturnem domu v Šentjurju 
osrednja proslava ob sloven-
skem kultumem prazniku, ki 
je potekala pod geslom 
»Dramije se predstavljajo.« 

Proslavo je pripravil študij-
ski krožek kulturno prosvet-
nega društva Dramije. Projekt 
študijskih krožkov poteka 
preko andragoškega centra 
v Ljubljani in Ljudske univer-
ze Šentjur, ki ima reference za 
izvajanje le-tega. 

Na proslavi sta se predstavi-
la ženski in moški pevski zbor 
iz Dramelj, učenci OŠ Dramije 
in dramska skupina prosvet-
nega društva Dramije. Gledal-
ci, ki so popolnoma zasedli 
dvorano, so nastopajoče na-
gradili z bumim aplavzom. 
Dobra udeležba gledalcev na 
proslavi je gotovo kazalec, da 
si ljudje še želijo kulturnih do-
godkov in ta predstavitev dra-
meljčanov je bila nedvomno 
kvalitetna kulturna predstavi-
tev krajevne skupnosti 
Dramije. LOJZKA BOŽNIK, 

Dramije 

Delavski svet podjetja 
MIK modna konfekcija Prebold 
v skladu s statutom podjetja zaradi izteka 4-letnega 
mandata in pred lastninskim preoblikovanjem podjetja 

razpisuje dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi 

direktorja podjetja 
Kandidat mora poleg pogojev, določenih z zakonom, 
izpolnjevati še naslednje: 
- da ima visoko strokovno izobrefebo ekonomske, tek-

stilne ali tehnične smeri, 
- da ima 5 let delovnih izkušenj na področju vodenja in 

organiziranja delovnega procesa, 
- da aktivno obvlada en svetovni jezik 
- da kandidat v svoji prijavi opredeli dolgoročne razvoj-

ne cilje podjetja in način uresničevanja v naslednjem 
obdobju. 

Izbrani kandidat bo imenovan za štiri leta oziroma do 
uveljavitve novega statusa podjetja. 

Ponudbe z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandidati 
pošljejo v 8. dneh po objavi na naslov: MIK пкк јпа 
konfekcija Prebold, s posebno oznako »za razpisno 
komisijo«. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 30. dneh po izteku 
razpisnega roka. 
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Vesoljska 
Ne razumem ljudi, ki mislijo, da se bodo Marsovci 

oziroma naši sosedje - vesoljci s katerega koli planeta že, 
hoteli toliko ponižati, da nas bodo prišli na Zemljo v^či t . 
Načrt sicer prav gotovo že imajo in zelo verjetno imajo 
v globinah spominov svojih marsovskih maksi računalni-
kov natančno določen tudi datum, ko bomo izginili. Ce gre 
verjeti Štoparskemu vodniku po Galaksiji, se bo to zgo-
dilo zato, ker na ozemlju današnje Zemlje načrtujejo 
veliko galaktično obvoznico. Ampak, načrti so že narejeni 
in ta obvoznica bo prav gotovo zgrajena prej kot avtocesta 
od Celja do Ljubljane. In tudi ljudje bomo izginili prej. Le, 
da nas ne bodo imičili vesoljci. Prihranili jim bomo delo in 
to storili kar sami. Mati Narava bo imela namreč slej ko 
prej vsega dovolj in glede na to, da je, kot neprestano trdi 
moj dober prijatelj, človek najbolj hudobna in pokvarjena 
žival na Zemlji, ni treba posebej ugibati, nad kom se bo 
maščevala najprej . . . 

NINA M. 

7. de! 

Naj napišem še nekaj besed 
o Liegu. To ni le mesto zabave 
in kulturnih znamenitosti; je 
tudi mesto ljudi. Število prebi-
valcev se je močno povečalo 
s prihodom rudarjev iz cele 
Evrope po koncu vojne, med 
katerimi je bilo zelo veliko Ita-
lijanov. Danes Evropejci nič 
več ne drvijo v Belgijo, name-
sto njih počenjajo to Azijci in 
Afričani. Poklic rudarja danes 
ni več pogost, ogromno rudni-
kov so zaprli, zato pa mnogo 
ljudi zaposluje železarska in-
dustrija, ki ima v Liegu enega 
svojih centrov. Seveda pa so 
na vsakem koraku še banke in 
razni uradi, tako da se je videz 
mesta danes že pošteno spre-
menil in postaja vedno bolj 
uradniški. Mnogo ljudi je 
brezposelnih, vendar je država 
socialno dobro urejena, tako_ 

da vsak, ki nima zaposlitve, 
dobi socialno podporo, s kate-
ro lahko skromno živi, dokler 
ne dobi zaposlitve ali ne izpol-
ni pogojev za upokojitev. Tako 
niso redki primeri, ko ljudje 
vse do upokojitve, tudi deset 
in več let, živijo le od podpore. 
Pri tem se njihovi otroci šola-
jo, dnižina pa si lahko privošči 
tudi skromen dopust. Seveda 
pa so kljub temu tudi v Belgiji 
reveži. 

Toliko o Belgiji. Kaj pa Bel-
gijci? S tridesetimi Belgijci 
sem preživela štiri dni v Pari-
zu. Pogovarjala sem se skoraj 
z vsemi in lahko rečem, da jih 
le malo pozna Slovenijo, tisti, 
ki pa jo že, so predvsem mladi. 

Štirje dnevi so vse prehitro 
minili; tako kot ves preostali 
čas, ki sem ga preživela v Bel-
giji. Spet sem pograbila poto-
valko in jo natrpala s spomin-
ki, prospekti, razglednicami, 
darili in filmi, nekaj prostora 
je ostalo celo za obleko. Potem 
sem se poslovila še od vseh na 
novo pridobljenih znancev in 
bratranca ter strica in tete, ki 
sta me gostila. V Bruslju me je 
čakala Lufthansa, s katero 
sem poletela do Frankfurta in 
po kakšni uri zamude smo do-
čakali še Adriino letalo, ki je 
navsezadnje tudi vzletelo in 
nato trdno pristalo v Ljublja-
ni. Tako sem bila spet doma in 
tisto, kar sem najbolj potrebo-
vala, je bilo predvsem spanje. 

(Konec) 

Z oblakov 
»Danes grofje Celjski in nik-

dar več!« - to so bile besede, ki 
sem jih tisti večer tisoč in en-
krat ponovil v mislih. 

Tisti večer, ko sva po mese-
cih, polnih truda in garanja, ki 
sva ga vložila v tlakovance za 
po t . . . za najino skupno pot, 
naposled obupala. 

Ni se izšlo - načrt ni bil 
pravi ! 

Pa še ta nama je zaradi ma-
lomarnosti ob igranju z og-
njem ljubosumja zgorel. 

Vse sem vlagal v ta objekt, 
ki je bil takrat v očeh drugih le 
»objektek«, le eden izmed tiso-
čih, ki vsak dan propadejo. 

Nama je uspelo vztrajati kar 
nekaj mesecev. 

A ko je propadel, sem pro-
padel z njim tudi jaz - vse, 
v kar sem s takim ponosom 
vlagal, sem izgubil. 

Toda, tisti zadnji večer sva 
pa le bila srečna. Tihi, jesenski 
dan se je nagibal v noč in dajal 
nama je svoj nežen žametni 
objem. Bil sem grof Celjski, bil 
sem lastnik tega, kar sva vide-
la! Vse je bilo moje in le en 
človek je bil, s katerim sem bil 
pripravljen jaz, veliki človek, 
to bogastvo deliti. 

Ti! Tebi sem dal vse, vsemu 
si lahko mime volje vladala.. . 
Prekleto, res si vsemu vladala ! 
Imela si me pod seboj in imel 
sem zavezane oči. 

Še vedno pa sem se počutil 
kot veliki grof Celjski. 

Bil sem presrečen; velike 
stene so se mi zdele, kot bi spet 
stale v vsej svoji veličini - sa-
mo, da bi varovale mene. . . in 
mojo prelepo grofico. 

Zares nepozaben je bil ta 
večer! 

In bil je zadnji v nizu sreč-
nih. Preden sva sestopila, si mi 
rekla, da je med nama kon-
čano. 

»Naj te še tako boli - lahko 
bi pričakoval! Ne da se živeti 
življenja, ki ga imava v načr-
tu!« je izgovorila počasi in od-
ločno in čez hip še dodala: 
»Oprosti ! A naj ti povem, da te 
imam na nejasen način še ved-
no rada!«. 

Tišina. Ubijalska tišina je 
sledila tvojim besedam. Želel 
sem si, da bi nehala buljiti 
v siva tla in bi spregovorila še 
kakšno besedo. In ti ! Kot da bi 
bila vedela za moje misli, si 
spet dvignila glavo in rekla: 
»Ne zameri, a ponujam ti pri-
jateljstvo!«. 

Neverjetni so delčki sekun-
de, ko ne veš, kam s cmokom, 
ki nastane v grlu. 

Prvo dejanje, ki sem ga bil 
sposoben, je bil dolg, rezek 
smeh. In potem, še sam ne 
vem, od kod mi moč za to, sem 
rekel: »Saj se zezaš?!«. Moj ci-
nični smeh se je v trenutku, ko 
si mi želela dlan vsiliti v svojo, 
končal. 

Počasi in tako hladno je bilo 
slišati od tebe: »Ne, ne zezam 
se! To je pač že dolgo bilo 
v mojih mislih!«. 

To ne more biti res! Ne, ne 
more se vse kar tako končati! 
Fant, ne dovoli, vse boš zamo-
čil - povej ji; vedeti mora vse! 
Ne. Usta so me spet izdala. 

Ne želi zakladov, ki sem jih 
vedno zbiral zanjo. Ona odha-
ja, vse zlato, kot bi mi bila 
vrgla v obrćiz... 

Gledam jo, kako odhaja. 
Gre in z njo moja duša; vse, 
kar sem kadar koli imel, mi 
polzi iz rok. Nisem sposoben 
stisniti pesti, pa čeprav vem, 
da je ne bo nikoli več nazaj, če 
ji sedaj dovolim oditi. Nič več 
ni bilo nežne sapice in zlate 
barve sonca - postalo je pošte-
no hladno in tako temno... 
Nič nisem čutil. 

Želel sem samo še oditi. Ti-
ho, neslišno, da ne zmotim 
speče narave, ki mi je bila ne-
kako v uteho in mi je hkrati 
povečevala vso bolečino. 

Šel sem tiho, da ne zmotim 
srca pri umiranju, srca, ki se je 

dušilo s solzami, ki niso imele 
priložnosti zaživeti na licu nji-
hovega lastnika. 

Stopil sem do mesta, kjer 
sva še pred nekaj minutami bi-
la srečna in bogata. 

Pogledal sem okoli sebe in 
nič več se mi ni zdelo, da bi 
bila pokrajina, ki sem jo prej 
imel za vredno zlata, kaj spo-
minjala na bogastvo in lepoto. 
Prej sem se počutil osiromašen 
kot bogat veleposestnik... 

V sebi nisem čutil ničesar, 
kar bi spominjalo na to, da 
sem grof. Okoli mene so bile le 
še ruševine. In jaz. 

Nič kaj drugačen, kot je bila 
moja okolica. 

Umrl sem in z menoj posled-
nji grof Celjski. 

DAVOR 

Davor, 
veš, res je, da so celjski 

grofje umirali. Res pa je tudi, 
da so se ponovno rojeval i . . . 
Ln da se še rojevajo. Mislim, 
da je v določenem obdobju 
življenja (morda je to samo 
trenutek) vsak od nas grof; 
ali še kaj več. Kralj, b o g . . . 
Kar koli že. Pomembno je 
predvsem, kako se počutiš in 
kaj o sebi misliš sam. Lahko 
je zidati gradove v oblakih 
z nekom, ki ga ljubiš. Težje 
je, če jih zidaš sam. Je pa bolj 
gotovo, da bodo nekoč res--
nično sezidani, in takrat , ko 
se ti to posreči, so ti gradovi 
lahko samo še bolj všeč. Veš 
namreč, da so (kljub temu, 
da so nekje v oblakih) zgra-
jeni na trdnih temel j ih . . . 

V zadnjem času tudi sama 
vedno bolj spoznavam, da se 
je v življenju najbolje zana-
šati samo sam nase. Sicer je 
res, da je ljubezen sestavni 
del življenja, da se lahko 
ljubljeni osebi skoraj ves 
predaš, ampak vedno, res-
nično vedno, moraš nekje 
v sebi zadržati en majhen 
kotiček, ki je samo tvoj. 

Skrivnostni delček sebe, kj 
čaka na posebne priložnos 
s t i . . . Na čas, ko ostaneš 
sam. Če takrat najdeš vsaj 
malo sebe, malo ljubezni do 
samega sebe, zaupanja vase 
ti ni težko. In ni ti žal, da si 
vsaj nekaj zadržal zase. Vsak 
od nas je namreč unikat 1ђ 
dve duši ali srci se lahko (p^ 
moje) sicer zelo približata 
ena drugi, nikakor pa se ne 
moreta popolnoma zliti 
v eno. Zato ni nikoli dobro 
pričakovati preveč. 

NINA M. 
P. S. Davor, hvala za zgodbo, 
še posebej pa za tista »dva 
odstavka samo zame«. Saj 
veš, da dobro d e n e . . . In po-
vabilo na pijačo še vedno ve-
lja! (Kot tudi predlog, da še 
naprej piši!!!) 

NINA M. 

Kot novi sodelavec Teen-
vala prvič pišem Teen-press. 
V soboto smo v oddaji govo-
rili o valentinovem. Ob pri-
jetni, umirjeni glasbi smo 
izrazili mnenja o tem prazni-
ku. O prazniku ljubezni. Kli-
ci, čeprav še večinoma rosno 
mladih poslušalcev, so bili 
zelo konstruktivni. Klical je 
tudi naš Simon in povedal, 
kakšne načrte ima za valen-
tinovo. 24.000 poljubčkov.. . 

Skratka: ljubezen na j ne 
bo živa le 14. februarja, tem-, 
več vsak dan - za vedno. ' 

ROK B. 

(Bora Đorđević) 

Član mafije 
Pobogu, druže moj, sta ti je, 
neću da budem član mafije 
jer to je pogrešan korak 
i njihov hleb mi je gorak. 
Šta če mi parče hartije 
gde piše da sam član mafije 
pa makar jebao čvorka 
makar mi sledila čorka... 
Neču da budem član mafije. 
Neču da imam veze s mafijom 
oni se bave pornografijom 
i hoče leba bez motike, 
valjaju deci narkotike. 
Ja bi sve mafijske drugove 
pravo u fabričke krugove 
da malo osete strugove 
ili na njivu za plugove... 
Neču da budem član mafije. 
Cito sam biografije 
vodečih ličnosti mafije 
njihove so familije 
poreklom sa Sicilije. 
Gledo sam fotografije 
največih gangstera mafije 
sve same opasne njuške 
što nose skračene puške. 
Izbrišite me sa spiska 
evo vam knjižica mafijska, 
oču da ostanem pošten 
pa makar bio vošten... 
Neču da budem član mafije. 

Nešto jim nisam logičan; 
jasno, čim nisam običan... 
(Dorde Balaševič) 

Laž ima kratke noge. Res-
nica amputirane. 
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Vrtiljak za ljudi 
2a ponedeljkove večerne 

na Radiu Celje lahko 
; ^ćemo, da so se že prijele zla-
sti pri tistih poslušalcih, ki jim 
je pri srcu lepa domača glasba, 

.ĵ  ki radi prisluhnejo tudi za-
I ^¡inivim gostom ter njihovemu 
I pripovedovanju. 

j Čeprav smo bili v začetku 
pialo skeptični, kako se bo ob-
nesla prestavitev termina do-
jiače glasbe iz ponedeljkovega 
poznega popoldneva na večer-

' ni čas, zdaj ugotavljamo, da je 
bil naš strah odveč. Z dobro 
reklamo in dobrimi gosti, ki 
nekaj pomenijo v našem glas-
benem prostoru, smo uspeli 
ljudi n a v a d i t i n a večern i čas . 
pokaz za to so številni telefon-
sici klici iz bližnje in daljne 
okolice Celja ter celo Maribo-
ra, okolice Ptuja in Murske 
Sobote. Razveseljivo je tudi to, 
da pri telefonskih klicih ni ve-
liko s t a l n i h a b o n e n t o v , in d a 
poslušalci resnično dobro so-
delujejo z gosti in voditeljem. 
Nekateri so pravi strokovnjaki 
in se z gosti spuščajo v prav 
zanimive razprave, kar daje 
oddajam poseben čar. 

Vrtiljak polk in valčkov je 
fsredi januarja končno dobil 

tudi pravo »obleko«, uvodni 
avizo, ki ga je napisal in poda-
ril Radiu Celje znan glasbenik, 
odlični Jgor Podpečan iz Ki-
sovca pri Zagorju, kjer ima 
svoj glasbeni studio Zlati zvo-
ki. Tako imamo zdaj učinkovit 
in sodoben avizo, ki nas pope-
lje v svet domače glasbe. 

Letos smo zavrteli že sedem 
ponedeljkovih Vrtiljakov polk 
in valčkov. V začetku januarja 
nismo imeli gosta, ker smo za-
vrteli lanske uspešnice (zma-
gal je Lojze Slak), potem pa so 
se zvrstili Lojze Slak (24 tele-
fonskih klicev), ansambel Sto-
par (19), Bistriški odmev iz 
Slovenske bistrice (7) in vo-
kalni kvartet Svit iz Bevč (8 ali 
skupaj oba v oddaji 15), Boris 
Kopitar (27 klicev, kar je do-
slej rekord), mlada pevka 10-
letna Katja Lesjak iz Oplotni-
ce ter ansambel Gaj iz Mozirja 
(12). V ponedeljek, na Valenti-
novo, je bila gostja znana glas-
benica, pevka in v zadnjem ča-
su odlična tekstopiska Vera 
Soline (števila klicev ne more-
mo objaviti, ker je tekst nastal 
pred oddajo). Ob tem ne gre 
pozabiti še ansambla Primor-
ski fantje, ki so bili na tridnev-
ni turneji po Sloveniji in so se 

po Ptuju in Mariboru ustavili 
tudi na Radiu Celje, kjer so 
bili gostje v soboto dopoldne 
(16 klicev). 

Tudi v prihodnje bo ostala 
oddaja Vrtiljak polk in valč-
kov podobna kot sedaj: do 
osme ure priložnostno razve-
drilo, gost in vrtiljak z uspeš-
nicami in predlogoma. Na re-
alizacijo čakajo še nekatere 
popestritve, predvsem pa želi-
mo še več predlogov poslušal-
cev. Obvezno se bomo vsaj ob-
časno lotili nekdanjih začetni-
kov domače glasbe na Celj-
skem (Tone Videč, Boris Ter-

glav. Oto Rom, Vilki Ograjen-
šek. Viki Ašič, pokojni Franjo 
Berger in mnogi drugi), raznih 
jubilantov (Štirje kovači. 
Slak...), predstavljali bomo 
domačo produkcijo ter posegli 
tudi v slovenski prostor na 
razne festivale in druge prire-
ditve, kjer je v ospredju doma-
ča glasba. Že v tem tednu pa 
bo jasno, kdaj pri nas v živo 
gostoval pionir domače glasbe, 
že skoraj legenda, Slavko Av-
senik. 

Vrtiljak polk in valčkov se 
vrti, kot se vrti naše življenje, 
kjer ima pomemben prostor 
tudi pesem, še posebej doma-
ča. Delamo na tem, da se ta 
Vrtiljak ne bo tako hitro 
ustavil.. TONEVRABL 

K temu je treba dodati še ju-
tranji »blok« domače glasbe 
med 5. in 5.30, kjer bodo pre-
vladovale viže, ki nas bodo po-
časi, vendar uspešno spravile 
pokonci. Arhiv bomo obogati-
li, tako da se ne bodo preveč-
krat ponavljale ene in iste 
skladbe, svoj prostor v progra-
mu pa bodo dobili tudi harmo-
nikarji, citrarji, ljudski pevci, 
manjše vokalne skupine in še 
kdo. 

Šolski radio na 
obisku 

Pa smo bili spet skupaj 
z mladimi kolegi, to pot 
s predstavniki šolskega ra-
dia Osnovne šole Frana 
Krajnca s Polul v Celju. Iz-
menjali smo izkušnje; naši 
mladi kolegi so se najprej 
seznanili z radijskim novi-
narstvom, nato pa si na-
tančno ogledali radijski 
studio in potek dela v njem. 
Za vprašanja radijske teh-
nike jim je bil dober vodič 
tonski tehnik Sašo Matelič, 
o skrivnostih in veščinah 
radijskega novinarstva pa 
jim je spregovoril Robert 
Gorjanc, pomočnik odgo-
vornega urednika Radia 
Celje. 

Pa še to: tudi preizkusili 
so se lahko pred mikrofo-
nom »velikega radijskega 
brata« in ugotovili, da si 
bodo morali doma v šoli še 
dokupiti kar precej radij-
ske opreme, da bi bili lahko 
»veliki radio«. 

RADIJSKI SPORED 
od 17. do 23. februarja 

RADIO CELJE 
četrtek, 17.2.: 5.00 Po domače v novo jutro, 6.00 Poročilo OKO Celje, 

6.30 Poročilo OKO Maribor 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 
8.25 Poročilo OKO Celje, 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 
9.05 Pokličite in vprašajte, 10.00 Novice, 10.15 Minute za zdravje. 10.30 
Mali O, 11.05 Glastjene novosti, 12.00 Novice, 13.00 Danes do 13. h, 
14.00 Jack pot, 14.30 BBC-Pregled evropskega tiska, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RaS), 16.00 Podalpski biser (melodija tedna), 16.05 
Glasbeni Ex-press, 17.00 Kronika, osmrtnice, 18.00 Rock blok (Aleš 
Uranjek), 19.00 Radijskf dnevnik (RaS), 19.30 Deutsche Welle, 20.00 
Zaključek sporeda. 

Petek, 18.2.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
(RaS),6.00 Poročilo OKO Celje, 6.30 Poročilo OKO Maribor, 6.45 Horo-
skop, 7.00 Druga jutranja kronika (RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled 
tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKO Celje, 8.45 Kam 
danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 Novice, 10.15 Filmski spre-
hodi. 10.30 Petkove štengce. 12.00 Novice, 13.00 Danes do 13. h. 14.00 
Jack Pot. 15.00 Šport ob koncu tedna. 15.30 Dogodki in odmevi (prenos 
RaS). 16.00 Podalpski biser (melodija tedna). 17.00 Kronika, osmrtnice. 
17.30 Pika na i. 18.00 Ura super glasbe za konec tedna. 19.00 Radijski 
dnevnik. 19.30 Deutsche Welle. 20.00 Zaključek sporeda. 

Sobota, 19.2.: 5.00 Po domače v novo jutro. 5.30 Prva jutranja 
kronika (RaS). 6.00 Poročilo OKO Celje. 6.45 Horoskop. 7.00 Druga 
jutranja kronika (prenos RaS). 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska. 8.05 
Poročila. 8.15 Obvestila. 8.45 Kam danes, 9.00 Predstavitev programa. 
10.00 Novice. 10.15 Študentski servis. 12.00 Novice. 12.15 Teen val. 
13.00 Danes do 13. h. 14.00 Jack pot, 14.05 Glasba je življenje. 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos RaS). 16.00 Podalpski biser (melodija tedna). 
16.05 Čestitke in pozdravi, 17.00 Kronika, osmrtnice. 17.30 Vročih 20. 
19.00 Večerni športno-zabavni program. Košarka. DP. Savinjska Polze-
la-Litostroj Slovan, 24.00 Zaključek sporeda. 

Nedelja, 20.2.: 8.00 Začetek programa. 8.05 Poročila. 8.30 Verska 
oddaja-Luč sveti v temi, 9.00 Horoskop, 10.00 Novice. 10.30 Nedeljski 
gost. 12.00 Time out za šport. 12.30 Iz domačih logov (Jure Krašovec), 
13.00 Novice. 13.05 Čestitke in pozdravi. Pribl. 18.00 Zaključek sporeda 

Ponedeljek, 21.2.: 5.00 Po domače v novo jutro. 5.30 Prva jutranja 
kronika (RaS). 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo OKC Maribor. 6.45 
Horoskop. 7.00 Druga jutranja kronika (RaS). 7.20 Tečajnica, 7.40 Pre-
gled tiska 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKC Celje. 8.45 
Kam danes. 9.00 Predstavitev programa, 10.00 Novrce. 10.15 Za lepše 
okolje, 10.30 športno dopoldne, 11.30 Športni kviz, 12.00 Novrce, 12.10 
Tečajnica,,13.00 Danes do 13. h, 14.00 Jack Pot, 14.30 BBC-Pregled 
evropskega tiska. 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS). 16.00 Podalp-
ski biser (melodija tedna), 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.30 Pika na i, 
18.00 Podalpski pop. 19.00 Radijski dnevnik (prenos RaS). 19.25 
Deutsche Welle. 19.30 Večerni program. 20.00 Domača glasba: Vrtiljak 
polk in valčkov (Tone VrabI), 22.00 Zaključek sporeda. 

Torek, 22.2.: 5.00 Po domače v novo jutro. 5.30 Prva jutranja kronika 
(RaS). 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 Poročilo OKC Maribor, 6.45 
Horoskop. 7.00 Druga jutranja kronika (RaS). 7.20 Tečajnica, 7.40 Pre-
gled tiska. 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKC Celje. 8.45 
Kam danes, 9.00 Predstavitev programa, 10.00 Novice. 10.30 Časovni 
stroj, 12.00 Novice. 12.10 Tečajnica, 13.00 Danes do 13. h. 14.00 Jack 
pot, 15.30 Dogodki in odmevi (RaS). 16.00 Podalpski biser (melodija 
tedna), 17.00 Poročila, osmrtnice, 17.30 Pika na i, 17.45 Zimzelene 
melodije, 19.00 Radijski dnevnik (RaS), 19.30 Deutsche Welle, 20.00 
Zaključek sporeda 

Sreda, 23.2.: 5.00 Po domače v novo jutro, 5.30 Prva jutranja kronika 
(RaS). 6.00 Poročilo OKC Celje. 6.30 Poročilo OKC Maribor. 6.45 
Horoskop. 7.00 Dmga jutranja kronika (RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pre-
gled tiska. 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poroäk) OKC Celje. 8.45 
Kam danes. 9.00 Predstavitev programa. 10.00 Novice. 10.15 S knjiž-
nega trga, 12.00 Novice. 12.10 Tečajnica. 13.00 Danes do 13. h, 14.00 
Jack Pot, 14.30 BBC-Pregled evropskega tiska. 15.30 Dogodki in odmevi 
(prenos RaS), 16.00 Podalpski biser (mekxJija tedna), 17.00 Kronika, 
osmrtnice. 17.30 Pika na i. 17.45 Pop k)to. Lestvica 3. Tri, III. & AS, 19.00 
Radijski dnevnik (RaS). 19.25 Deutsche Welle. 20.00 Brane Rončel na 
RC. 21.00 Zaključek sporeda. 

Radio Celje oddaja od 5.00 do 20.00 v torek, četrtek In petek, ob 
ponedeljkih do 22.00, ob sredah do 21.00, ob sobotah do 24.00 ure, 
ob nedeljah pa od 8.00 do približno 18.00 ure, na UKV frekvencah 
95,1, 95,9 in100,3 MHz -

KJ 
Glavni in odgovorni lurednik: Mitja Umnik 

Pomočnik odgovornega urednika: Robert Gorjanc 
Uredništvo: Nataša Gerkeš, Nada Kumer, Vesna LejičJVIateja 

Pod jed, Janez Vedenik in Tone Vrabl. 
Glasbeni urednik: Stane Špegel. 

Vodja tehnike: Bojan Pišek. 
Naslov uredništva: Radio Celje, Prešernova 19, Celje. 

Telefon: 29-431, Fax: 441-032 
Studio: 441-310,441-510 

--

Giasba za dariio 
»izberite - podarite« je nova 

glasbena oddaja na valovih 
celjskega radia, ki bo na spo-
redu vsako sredo med 13.35 in 
13.50. Lahko se pohvalimo, da 
takšne oddaje na slovenskih 
radijskih postajah ni. Vsak te-
den bomo predstavili nekaj 
novih skladb, primernih za ra-
zlične priložnosti. 

Ob predvajani skladbi bomo 
navedli točen naslov in števil-
ko kasete oz. CD-ja, na kate-
rem je omenjena skladba. Šte-

vilko si boste lahko zapisali in 
pri nas lažje prišli do želene 
skladbe. Navajeni smo, da po-
darjamo skladbe za rojstne 
dneve, godove, poroke, Abra-
hama, rojstva, odhod v vojsko 
in morda še kaj. So pa skladbe, 
primerne tudi za gasilce, razne 
osebne zmage, končanje študi-
ja in šolanja, uspeh pri delu, 
ozdravitev, čestitka ljudem, ki 
so nam pomagali... 

V sedaj podarjenih skladbah 
prevladuje »železni« reperto-
ar, mi pa ga bomo z našimi 
predlogi poskušali osvežiti, saj 
je odličnih skladb več kot pre-
več in žal kar prehitro zaidejo 
v pozabo. V tej »svetovalni« 
oddaji ne bodo samo skladbe 
z domačo glasbo, ampak tudi 
popevke in skladbe, ki so na 
meji med domačo in zabavno 
glasbo. Vsako sredo bo vse 
skupaj čisto preprosto, zani-
míyo za poslušanje, zraven pa 
še koristno. 

' TV 

Moda in giasba 
Ta teden, točneje od srede 

do sobote, se na ljubljanskem 
Gospodarskem razstavišču 
odvija sejem Moda jesen - zima 
94. Moda je vsekakor magnet, 
predvsem za žensko, res pa je, 
da je moda tudi zelo povezana 
2 glasbo. « 

Nemalokrat se sprašujemo, 
ali moda kroji glasbo, ali glas-
ba modo. Popularne svetovne 
zvezde zabavne glasbe imajo 
nedvomno velik vpliv na obla-
čenje - predvsem mladine. 

Mi pa smo povprašali slo-
venske modne strokovnjake za 
"^enje, kako se jim zdijo 
^lečeni naši estradniki. V so-
r t n i oddaji Glasba je življe-
'̂ је se bomo torej pogovarjali 
° oblačilih slovenskih estrad-
»>ikov. 

. Navzoči pa ne bodo le mod-
delavci, ampak tudi znani 

Slovenski glasbeniki, ki bodo 
i^vedali, kako oni rešujejo 

problem oblačenja, ki je v tej 
zvrsti zelo pomemben. Večina 
jih je mnenja, da se lahko do-
bro oblečeš tudi v Sloveniji, 
kar je bilo pred leti težje. Ne-
kateri še vedno prisegajo na 
tujino, nekateri pa se odločajo 
za enostavna in poceni oblači-
la, saj bi v nasprotnem prime-
ru služili le za garderobo. 

V oddajo Glasba je življenje 
smo zopet vključili nagradno 
igro, tokrat nagrajuje Emona 
Markur. Če vas zanimajo na-
grade, žrebanje in vse kar sodi 
zraven, nas poslušajte v soboto 
na vaši radijski postaji. 

Tof pa v realni revoluci-
onarni ljubezenski poeziji go-
vori tudi o lepoti: 

-Zrcalce, zrcalce na steni 
poglej, katera je lepša od me-
ne, povej. Če ženska lepa je 
tako, tako kot, jaz, mar ni uso-
da kinta to? 

- Ne, draga, draga moja, to ni 
usoda, to je - zabloda ! 

Četrtek, 17. februarja 1994 

Pokličite in vprašajte: Veseljko Tomič, 9.05 
Gost kontaktne oddaje Pokličite in vprašajte bo bioenergetik, 

pranoterapevt in kiropraktik Veseljko Tomič. Pripravite vpra-
šanja, morda bo kakšen od odgovorov rešitev za vaše težave in 
pomisleke. 
Glasbeni ex-press, 16.05 

Poleg glasbenih novosti od doma in iz sveta boste lahko 
prisluhnili tudi nagradni igri, v kateri si s pravilnim odgovorom 
lahko prislužite CD ploščo. Med glasbenimi novicami vas bo 
vodila Maja Šumej. 

Petek, 18. februarja 1994 

Petkove štengce, 10.30 
Tudi v letu 1994 je z vami voditelj Kamilo Lorenci, s katerim 

skačete s stopničke na stopničke, od nagrade do nagrade, od 
glasbenega dobitka do »več sreče prihodnjič«. Petkove šterlgce 
so gotovo ena najbolj priljubljenih oddaj na Radiu Celje. 

Ura super glasbe za konec tedna, 18.00 
Ob petkih vam odslej ob koncu našega programa ponujamo 

uro super hit glasbe, ki jo izbira naš glasbeni urednik Stane 
Špegel. Prejšnji teden ste lahko poslušali uspešnice znanih 
švedskih glasbenih skupin, od legendarne Abbe do skupine Ace 
of base. Katere uspešnice je tokrat izbral naš glasbeni urednik, 
naj ostane skrivnost. 
Sobota. 19.febniaria 1994 
Komedljantska malha, 9.05 

Ob dnevih komedije, ki so so v Celju začeli v začetku febru-
arja, vsako soboto in nedeljo v tem mesecu ob 9h Nataša Gerkeš 
in Mateja Podjed pripravljata posebni oddaji, v kateri lahko 
izveste več podrobnosti o velikem kulturnem dogodku v Celju. 

Športno zabavni večer, 19.00 
Osrednji športni dogodek sobotnega večera bo prenos košar-

karskega srečanja zelene skupine državnega prvenstva iz 
športne dvorane v Polzeli med Savinjsko Polzelo in Litostroj 
Slovanom. Poleg tega boste, kot je že običaj, izvedeli športne 
rezultate, prisluhnili nagradni igri Splošne banke Celje in si 
naročali svoje priljubljene melodije. 
Sreda, 23. februarja 1994 
Osebnost februarja, 9.05 

Na Radiu Celje bomo vse dopoldne izbirali osebnost febru-
arja na Celjskem, glasovali pa boste lahko tudi v živo. Osebnost 
februarja bomo potem predstavili naslednjo sredo. 
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Bralci najbolj priznane an-
gleške glasbene revije NEW 
MUSICAL EXPRESS na za-
četku vsakega leta glasujejo in 
izbirajo naj-glasbene izvajalce 
preteklega leta. Letos je glaso-
vanje potekalo kar v 19 kate-
gorijah, priznanja, imenovana 
BRAT, pa so si prislužili: SU-
EDE kot najboljši bend, THE 
BOO RADLEYS za najboljši 
album, RADIOHEAD za naj-

boljši single, ELASTICA (na 
sliki) za najboljšo novo skupi-
no, v živo so bili najboljši ME-
GADOG, BJORK je zmagala 
v kategoriji najboljših solo iz-
vajalcev . . . V kategoriji za 
najslabšo ploščo lanskega leta 
se je najbolje odrezal MEAT 
LOAF s komadom »I Would 
Do Anything For Love«, sledi-
jo pa mu Mr.Blooby, 2 Unli-
mited in Whitney Houston. 

Letos mineva četrt stoletja, 
odkar so pripravili do sedaj 
največji rock festival, legen-
dami WOODSTOCK. Avgusta 
1969 so v newyorškem Central 
Parku razen redkih izjem na-
stopili vsi, ki so kaj veljali na 
takratni rock sceni, tridnevno 
prireditev pa si je ogledalo več 
kot poi milijona ljudi. Ob ča-
stitljivi obletnici je nekaj naj-
večjih ameriških organizator-
jev tovrstnih prireditev že za-
čelo snubiti nekatere največje 
zvezdnike popúlame glasbe in 
zbirati razna dovoljenja za or-
ganizacijo mega-koncerta Wo-
odstock 2. Pearl Jam so med 
prvimi potrdili svojo prisot-
nost na tej prireditvi, posebej 
za to priložnost pa se bodo po-
novno združili Crosby, Stills, 
Nash & Young. Eden izmed 
promotorjev je za skupen na-
stop Beatlom ponudil kar 25 
milijonov dolarjev. 

Seatlleški SOUNDGAR-
DEN so v ponedeljek izdali 
single »Spoonman«, ki na jav-
lja njihov tretji studijski al-
bum »Superunknown«, kate-
rega izid bo sredi marca sov-
padel z začetkom njihove sve-
tovne turneje. 

1. aprila bo minilo deset let 
od tragične smrti (ustrelil ga je 
lastni oče) odličnega soul pev-
ca MARVINA GAYA. Za to 
priložnost založba Motown 
pripravlja kompilacijski al-
bum in dokvunentami film 
o njegovem življenju, oba pro-
jekta pa bosta javnosti pred-
stavljena konec marca. 

Dolgo pričakovani drugi al-
bum angleških STONE RO-
SES naj bi pri založbi Geffen 

izšel 28. marca, toda izid je 
spet preložen. »Kamnite rože«, 
ki pod producentskim vod-
stvom Paula Shroederja še 
vedno snemajo v nekem studiu 
v Walesu, kot novi datum izida 
plošče omenjajo konec aprila. 

Še tri leta ločijo DAVIDA 
BOWIA od Abrahama, zato je 
zadnji čas, da se v stilu zadnje 
čase precej popularnih projek-
tov »Tribute To...« posname 
plošča s priredbami nekaterih 
njegovih hitov, ki jih v skoraj 
tri desetletja dolgi karieri res 
ne manjka. Suede, Smashing 
Pumpkins, Pearl Jam in Blur 
so svoje že opravili, še pred 
tem albumom, ki naj bi izšel 
konec leta, pa bo Bowie skupaj 
z Brianom Enom posnel novo 
studijsko ploščo. 

V sredo, 23. februarja, bo ob 
22. uri v ljubljanskem klubu 
K4 nastopil avstrijski bend 
PURE LAINE. Svoj ameriški 
cestni rock z avstrijskih avto-
cest so že predstavili na kom-
pilaciji No Border Jam in na 
samostojnem CD-ju, ki je lani 
izšel pri mariborski založbi 
Front Rock. 

Celjska elektro-core zased-
ba STRELNIKOFF se te dni 
mudi v studiu BON-TON 
v Rogatcu, kjer snema prired-
be pesmi skupine BULDO-
ŽER. Kot posebni gost se bo 
na posnetkih pesmi »Novo vri-
jeme« in »Higiena« pojavil tu-
di Marko Brecelj, prvotni pe-
vec Buldožerjev. Posnetki bo-
do izšli aprila pri eni izmed 
slovenskih neodvisnih založb 
kot mini albimi na CD for-
matu. 

STANE ŠPEGEL 

Pesmi za novo ka-
seto AVIA BANDA 
(na sliki) te dni 
v studiu CD, ob so-
delovanju produ-
centa Saša Fajona, 
dobivajo končno po-
dobo. Poleg skladbe 
»Nocoj«, s katero so 
se fantje predstavili 
na lanskih Melodi-
jah morja in sonca, 
bo na kaseti še 10 
skladb, vse pa bo pel 
Aleš Turnšek-Turi. 
Zaradi bolj prepoz-
navnega zvoka sku-
pine je Turi v celoti 
prevzel vlogo pevca. 
Danilo Čampa in 
Igor Kulašič, ki sta 
na prejšnji kaseti 
tudi zapela nekaj 
skladb, se tako po-
svečata le še inštru-
mentom. 

Marš na Muri 
Pust je prižvižgal okòli vo-

gala in z njim ledeni severov-
zhodnik, ki je premetaval red-
ke snežinkice, kot da so izgu-
bile orientacijo, sedle na zmrz-
njena tla in zopet hušknile 
v višino. V deželi so potekale 
še zadnje priprave na maška-
rado, mi pa smo se odločili, da 
bomo svoje frise, takšni kot so, 
odnesli pač nekam, kjer se jih 
še niso naveličali, pa tudi nam 
je bilo dosti do tega, da se po-
mešamo med sveže in nepoz-
nane izraze - kako naj zlezem 
iz te poflosane fraze brez bese-
de obraze. Kakorkoli že, pet 
nas je bilo, Muhamedov, ki 
smo se radostno odločili, da 
gremo h Gori, ker je več kot 
očitno, da ona ne bo prišla 
k nam. S prstom smo šli po 
zemljevidu najprej navzgor do 
rdeče črte, ki označuje mejo 
z avstrijsko provinco, potem 
pa smo po njej vijugali, kot 
leno vijuga Mura, do Gornje 
Radgone. Tu smo zapičili cilj-
no zastavico in Krota je ubog-
ljivo zabrnela. Gladko smo 
zdrsnili skozi Maribor po be-
tonskih krakih obvoznice in 
fantje zadaj so se hihitali ob 
krajevnih imenih, ko smo re-
zali črto proti Prlekiji. 

Ni nam bilo do sprehodov 
po zapuščenem mestu, kjer se 
tistega leta pod topovskimi 
streli zrušile prve mestne hiše 
v avnojski Jugoslaviji. Saj 
drugega kot puste na pusta 
brenkajoče izložbe tako ni bilo 
več prižganega, čeprav je bila 
ura šele devet in kar se tega 
tiče niso prav nič na boljšem 
kot mi. Pač pa je tam nekaj 
pridnih mladih organizator-
jev, ki so ta večer v telovadni-
co Partizan uspeli privabiti 
kakšnih tristo kuštravcev 
obeh spolov. Program je bil 
znosno debel in otvorili so ga 
ormoški Wasserdicht, ki so 
ravno izzveneli, ko smo se 
uspeli preriniti iz ozkega, 
a dolgega hodnika, ki je vodil 
do dvorane. Malo nas je že 
osmodil pomislek, da v štirio-
glati betonski kibli pač ne mo-
remo pričakovati dobrega zvo-
ka, a je tonska legenda mojster 
Bauman, poskrbel za presene-
čenje. Že naslednji Hello Mise-
ry so zazveneli konkretno, 
glasno in kompaktno. Izkušeni 
muzikantje iz Ptuja so nasto-

pili v modemi trio zasedbi in 
prepoznal sem le basista nek-
danjih Masakrov Vilija. Pro-
doren in koherenten core, ka-
kršnega poznamo v prekooce-
anski embalaži sicer že deset-
letje, je zvenel sveže in priteg-
nil. Instrumentalno dobro 
sklempanemu podnožju, ki je 
na trenutke pri kitaristih pov-
zročilo krčevito zvijanje, žal 
ne ustreza anglo-kanglo grun-
kanje pevca - kitarista. Zado-
voljni so bili in mi veseli, po-
tem pa so kaj kmalu The Bad 
Artist domorodci začeli. Vese-
ljaški oj polet nas je, kot ča-
sovni stroj dovoljuje, vrnil na 
realna tla in da je tudi v Rad-
goni zrasel mlad in utrgan ko-
lektivček, ki zna tovrstno ples-
no-padalsko različico, ki je 
pač gospoda corovci v Evropi 
ne šljivijo več pet posto in se 
zafnano nasmihajo, to je bilo 
vredno doživeti. Mladci so do-
bro zadihali pregreto doma-
činstvo in nobenega okna se ni 
dalo odpreti. KUD Idioti so 
zato na oder prišli v spodnjem 
dolgohlačem perilu in še so se 
kuhali pred nami, da je kai 
puhtelo na odru. Srčni Tusta si 
je, kot malokdo sploh zmore, 
tudi tokrat iztrgal dušo in za-
gravitirala je hvaležnost, od-
krito veseljačenje se je pričelo. 

Drveli smo skozi obdobja nek-
danjih hitov in dobili v poku-
šino nekaj novih hitov. 

Ustavili smo se tudi na Tra-
tah, ker je že ravno snežilo in 
smo mislili bogve kaj bomo vi-
deli. Pa smo po treh minutah 
spakirali, ker nam ni bilo niti 
malo do zombialnega dolgoča-
senja s pivom v roki. Koncerta, 
ki je bil baje zadnji v tem nek-
daj zelo aktivnem rezervatu, je 
bilo že konec in tudi tega poto-
pisa je konec, če ne, mi bodo še 
odščipnili kaj! Kje ste, ku, ku? 

PRED 5. LETI: 
1. SOMETHING'S GOTTEN HOLD OF MY HEART MARCALAMOND 
2. THE LIVING YEARS MIKE AND THE MECHANICS 
3. YOU GOT IT ROYORBISON 
4. CUDDLY TOY ROACHFORD 
5. SHE DRIVES ME CRAZY FINE YOUNG CANNIBALS 
6. LOVE TRAIN HOLLY JOHNSON 
7. WAIT R. HOWARD - K. MAZELLE 
8. ESPECIALLY FOR YOU KYLIE MONOGUE & J. DONOVAN 
9. BE MY TWIN BROTHER BEYOND 

10. THAT'S THE WAY LOVE IS TEN CITY 

PRED 10. LETI: 
1. RELAX FRANKIE GOES TO HOLLYWOOD 
2. NOBODY TOLD ME JOHN LENNON 
3. THAT'S LIVING ALRIGHT JOE FAGIN 
4. PIPES OF PEACE PAUL McCARTNEY 
5. WONDERLAND BIG COUNTRY 
6. GIRLS JUST WANT TO HAVE FUN CINDY LAUPER 
7. WHAT IS LOVE HOWARD JONES 
8. THE KILLING MOON ECHO & THE BUNNYMAN 
9. BIRD OF PARADISE SNOWY WHITE 

10. A ROCKIN'GOOD AWAY SHAKIN'STEVENS & B.TYLER 

PRED 15. LETI: 
1. HIT ME WITH YOUR RHYTHM STICK IAN DURY 
2. YMCA VILLAGE PEOPLE 
3. HEART OF GLASS BLONDIE 
4. SEPTEMBER EARTH WIND & FIRE 
5. WOMAN IN LOVE THREE DEGREES 
6. A LITTLE MORE LOVE OLIVIA NEWTON-JOHN 
7. DON'T CRY FOR ME ARGENTINA THE SHADOWS 
8. HELLO THIS IS JOAN PAUL EVANS 
9. CAR67. . . DRIVER67 

10. LE FREAK CHIC 

PRED 20. LETI: 
1. TIGER FEET MUD 
2. TEENEAGE RAMPGAGE THE SWEET 
3. SOLITAIRE ANDY WILLIAMS 
4. THE MAN WHO SOLD THE WORLD LULU 
5. DANCE WITH A DEVIL COZY POWELL 
6. ROCKIN' ROL BABY THE STYLISTICS 
7. ALL MY LIFE DIANA ROSS 
8. THE SHOW MUST GO ON LEOSAYER 
9. RADAR LOVE GOLDEN EARING 

10. HOW COME RONNIE LANE 

PRED 25. LETI: 
1. ALBATROSS FLEETWOOD MAC 
2. OB-LA-DI OB-LA-DA MARMELADE 
3. FOR ONCE IN MY LIFE STEVIE WONDER 
4. BLACKBERRY WAY THE MOVE 
5. SOMETHING'S HAPPENING HERMAN'HERMITS 
6. PRIVATE NUMBER EILL BELL & J. CLAY 
7. FOX ON THE RUN MANFRED MANN 
8. YOU GOT SOUL JOHHNY NASH 
9. LILY THE PINK THE SCAFFOLD 

10. BUILD ME UP BUTTERCUP THE FOUNDATIONS 

Glasbo iz »ČASOVNEGA STROJA« lahko poslušate vsak 
torek, med 10.30 in 11.30 uro, na valovih Radia Celje. 

PTT PODJETJE SLOVENIJE p.o. W W 
Poslovna enota Celje L . , . k. ^ . L ' , ш^опГексџа Ш Mont ^ o ^ j e p.o. 
objavlja ~ 

potrebo po delavcu za določen čas 6 mesecev Konfekcija Mont KOZje p.O. 
. . Delavski svet v skladu z določili statuta 

ivV Ziaar družbenega podjetja razpisuje dela in 
- 6 mesečne delovne izkušnje naloge 
- šoferski izpit B in C kategorije. 

Kandidati naj pošljejo pisne vloge z dokazili o izpolnje- О Ј Г б К х О Г Ј д 
vanju pogojev v roku 8 dni na naslov PTT podjetja * 
Slovenije PE Celje. Krekov trg 9. d r U Z b G n G g a p O C l j O t j a 

Industrija kovinskih izdelkov in kandidat za razpisana dela глога poleg splošnih 
' , pogojev, predpisanih v zakonu o podjetjih, izpol-

opreme njevati še naslednje: 
»ALPOS«, p.o. ŠENTJUR - da \ma VI. ali V. stopnjo strokovne izobrazbe; 
program kovinskega pohištva - da ima vsaj 5 let delovnih izkušenj, od tega 

vsaj 4 leta na vodilnih mestih; 
naslednje prosto delovno mesto: " da ima znanje, sposobnosti, izkušnje in druge 

osebnostne lastnosti, potrebne za organizira-
komercialist v zunanji trgovini nje in uspešno vodenje poslovanja podjetja. 

- ° ? s o k L i s k a izobrazba ekonomske smeri kandidati morajo vlogam priložiti tudi pisni pro-
- aktivno znanje nemškega jezika Qram dela oziroma SVOJ pogled na razvoj po-
- pasivno znanje angleškega ali francoskega jezika djetja. 
Delovno razmerje se sklepa za nedoločen čas s trime- Pisne prijave Z dokazili O izpolnjevanju pogojev 
sečnim poskusnim delom. pošljite V 15. dneh po objavi razpisa na naslov: 
Pisne prijave z dokazilom o izpolnjevanju pogojev naj Konfekcija MONT Kozje 
kandidati pošljejo v roku 8 dni od objave na naslov: Kadrovska sluŽba 
2^^Td?oOska°slulba^'^ " Dobrotinška ^ ^ ^ ^ ^ ^ j ^ ^ ^ J E 

O izbiri bodo kandidati obveščeni v roku 15 dni po ^ 'zbiri bomo kandidate obvestili V 15. dneh po 
končanem zbiranju prijav. o^ocitvi pnstojnega organa. 
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Power Dancer 
Čudežniki često sodelujemo 

oa raznoraznih prireditvah, 
|(jer z nami nastopa več ljudi. 
V zadnjem času si skoraj ne 
moremo predstavljati oddaje 
brez plesnih skupin. To je vse-
kakor moda, ki traja že kakšno 
desetletje in sodi v glavnem 
v domeno nežnejšega spola, 
obsega pa koreografijo od kla-
sike do jazz baleta, techna, 
rock'n'rolla... 

Običajno dekleta ustanovijo 
prve plesne skupine v osnovni 
šoli in menda v Sloveniji ni 
šole, ki ne bi premogla svoje 
plesne skupine. Gre seveda za 
neprofitno, ljubiteljsko dejav-
nost, ki se pozneje le redko 

spremeni v polprofesionalno 
ali celo profesionalno delo. 
Nekaj takšnih skupin deluje 
v sklopu plesnih šol, ki so 
v zadnjih letih kot gobe po 
dežju zrasle v večjih sloven-
skih krajih, le redke pa so 
stvar popolnoma vzele v svoje 
roke. 

Med temi je pri nas nedvom-
no najbolj prodoma skupina 

deklet, ki so se poimenovale 
Power Dancers in so na naj-
boljši poti, da dosežejo slavo 
legendarnih zagrebških Lokic. 
Po triletnih porodnih krčih in 
kadrovskih spremembah so 
v skupini ostale Natka, Špela, 
Sergeja in Cvetana, ki jih lah-
ko občudujemo kot spremlje-
valke znanih domačih in tujih 
zvezd v oddaji Poglej in zade-
ni. V kratkem jih bo mogoče 
videti v Nedeljskih 60, na hr-
vaški televiziji v Sedmi noči, 
v diskotekah pa imajo dela za 
več mesecev vnaprej. 

In kaj je Power Dancers 
dvignilo nad povprečje števil-
nih tovrstnih skupin? Natka, 
duhovni vodja deklet, mi je 
povedala, da se za današnjimi 
uspehi skriva nekajletno trdo 
garanje, med ostalim tudi šo-
lanje v različnih plesnih sku-
pinah na Ibizi v Španiji, in se-
veda vsakodnevni treningi. 
Ogromno je potrebno dati tudi 

na garderobo in če ne gre dru-
gače, svoje po meri narejene 
kostume financirajo kar same. 
Poleg koreografije sta pri tem 
poslu izredno pomembna vi-
dez in atraktivnost oblačil. 

Za letošnje leto so dekleta iz 
Power Dancers poleg snemanj 
in drugih nastopov pripravila 
20-minutni show program, 
v katerem se trikrat preoble-
čejo. Plesna točka je sestavlje-
na iz techna, disca, jazza in 
španske glasbe, kar je ned-
vomno enkratna popestritev 
za diskoteke. Kljub rosnim le-
tom so nastopale že v Avstriji, 
Nemčiji in Italiji, v bližajoči 
sezoni pa jih verjetno čaka tu-
di Ibiza. Torej se da tudi s ple-
som promovirati državo. Če to 
počno brhka dekleta, kot so 
Power Dancers, je to še pose-
bej dobro za naš image. 

SLAVC L. KOVAČIČ 
Foto: ZDRAVKO GERŽINA 

Power Dancers in italijanski pevec Dan Harrow v garderobnih prostorih oddaje Poglej in zadeni 

Boemski večer 
z gimnazijci 

Po boemskem večeru 
prejšnji četrtek, na kate-
rem je v Barfly-u nastopil 
Rade Šerbedžija, se bo ta 
četrtek ob enaindvajsetih 
s svojimi pesmimi predsta-
vil mladi literat, dijak 
4. letnika Gimnazije Celje, 
Matej Krajne. Na kitari ga 
bo spremljal sošolec Goran 
Radič, sicer kitarist pri 
gimnazijski skupini Nefra. 

N.-M. S, 

Pop loto 
Nihče ni napovedal pravi l-

nega vrstnega reda skladb, 
nagrada, ki jo podar ja spon-
zor oddaje Pop loto, trgovina 
ORIS-MASH, je sedaj vred-
na 9000 SIT. Za skladbe, ki 

jih je izbral Stane Špegel, 
lahko glasujete v sredo, 
23. februar ja . Kupone pošlji-
te na dopisnicah na naslov: 
Radio Celje, Prešernova 19, 
Celje. 

POKROVITELJ LESTVICE 
TRGOVSKO CEUE 

PODJETJE I GUBČEVA 1 

1. THE SIGN - ACE OF BASE (5) 
2. SINCE I DONT HAVE YOU - GUNS & ROSES i 
3. IN YOUR ROOM - DEPECHE MODE (2) 
4.1 MISS YOU - HADDAVAY (3) 
5. ANYTHING - CULTURE BEAT (4) 
6. ALL FOR LOVE - ADAMS & STEWARD & STING (1 ) 
7. RUBBERBAND GIRL - KATE BUSH (6 
8. SHOOP - SALT & PEPA 5) 
9. LONELY PLANET - THE THE (1 

10. ACTION • DEF LEPPARD (3) 

1. 24 000 POLJUBOV - MAGNIFICO (8) 
2. ZANZIBAR - ČUKI , (7 
3. ZADNJA VEČERJA - LAČNI FRANZ 3 
4. LAHKA DAMA - SANK ROCK , 9 
5. EN VEČER PREVEČ - PETER LOVŠIN 6 
6. VSAKO NOČ - PRESSTIGE ^ , (4 
7. KJE STE PRIJAZNI LJUDJE - DEJA MUŠIČ (3 
8. OGENJ V MENI - NAPOLEON (] 
9. VLAK - DON MENTONY BAND (1 

10. BRRR... - ZMELKOOW (2) 

PINCHUSION-ZZTOP 
TEN MORE MINUTES - BINGOBOYS 

ZVEZDE GORIJO - DOMINIK KOZARIČ 
KO SVA SAMA-NERON 

Nagrajenca: Anica Čebular, Zadrže 17, Štore 
Boris GerbovSek, Galicija 53, Žalec 

Nagrajenca dvigneta plošče v prodajalni M e l o d i j a 
v Cankarjevi ulici v Celju 

1. PRAVUICA - ALPSKI KVINTET (7) 
2. PIKAPOLONICA - ANS. NIKA ZAJCA (6) 
3. TO NEŽNO CVETJE - ALFI NIPIČ IN MUZIKANTJE (4) 
4. URCA ZAMUJENA - STOPAR (4) 
5. PIJ.PIJ, BRATEC LE PIJ - VAGABUNDI (5) 
6. KO ZAJOČE STARI MLIN - PODKRAJSKI FANTJE (3) 
7. LEPOTA V KAMNU - BLEGOŠ (1) 
8. BRNISTRA - PRIMORSKI FANTJE (2) 
9. SRAMEŽUlVI ZAPELJIVEC - VESNA (5) 

10. SLOVENSKA PESEM - GAJ (2) 

S PESMIJO PO SLOVENIJI ^AVSENIK ^^ ^ ^ ^ 
LJUBEZNI SI VSAK ŽELI - ŠALEŠKI FANTJE 

Nagrajenca: Špela Cvirn, Loka 141 
Janža Lotrič, T. Melive 12, SI. Konjice 

Nagrajenca dvigneta kaseto na oglasnem oddelku 
Radia Celie 
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V MODNEM 
VRTINCU 

Pripravlja: 

VLASTA CAH - ŽEROVNIK 
Pomlad je, vsaj na ulicah 

je tako videti, že skoraj preg-
nala zimo. No ja, kakšen 
mrazek nas bo verjetno še 
obiskal, zato zimske garde-
robe še ne kaže čisto in do-
končno zakleniti v omaro. 

Toda če ne drugje, se bli-
žajoča pomlad najbolj odra-
ža v modi in njenih zapove-
dih. Tu bo treba kaj popravi-
ti, tam prišiti, spet nekje ne-
kaj odpara t i . . . In barve? 
O barvah, predvsem o njiho-
vem zlivanju, druženju in 

mešanju bo v današnjem vr-
tincu razmišljala naša mod-
na svetovalka Vlasta Cah-
Žerovnik. Naj n a m i č e m o : 
hita sta folklora in siehere-
zada. 

Sicer pa še vedno pričaku-
jemo zgodbe in domislice 
o vsem, kar je povezano 
z modo. Žrebanje in nagrade 
bo Vlasta kot po navadi po-
delila konec meseca, zato' 
pohitite! 

Uredništvo 

Motivi iz Tisoč 
in ene noči... 

Pravzaprav bi bila moda 
brez barv, ki se med sabo 
družijo ter zlivajo v nove in 
nove motive, silno dolgočas-
na reč. 

Da si moda te predrzne ža-
ljivke ne zasluži, dokazujejo 
tudi njeni predlogi za priha-
jajočo pomlad in poletje, ki 
bo prava eksplozija vzorcev, 
prerisanih iz afriške in juž-
noameriške folklore, viktori-
janskih motivov, oriental-
skih noš, malteške figurali-
k e . . . Hit motivi so vsekakor 
orientalska Šeherezada, ki je 
poiskala navdih v Tisoč in 
eni noči, mitološki vzorci iz 
stare Grčije, batik in efekti 
tetoviranja na tekstilu. 
Patchwork, potiskan s cvet-

ličnimi viktorijanskimi mo-
tivi na bourette shappe ali 
divji svili po domače ter roč-
no potiskane bombažne tu-
nike, ki močno spominjajo 
na slavna »hippy« oblačila iz 
70. let bodo prav tako obele-
žila letošnjo toplo sezono. 

Prijazno bi bilo omeniti še 
veseloigro debelih in tankih 
črt, ki pogosto ustvarjajo 
»pižamasto« vzdušje, klasič-
ne pike in pikice pa so tokrat 
prej izjema kot pravilo. 

Sem in t ja se v strech iz-
vedbi pojavijo še vzorci čip-
ke na tekstilu, škotski oziro-
ma kanadski karo, stilizira-
na ribja kost in zabrisan 
vzorec Principe de Galles. 

VLASTA 

Nagradno anketno vprašanje meseca februarja: 
KATERE NAJBOLJ MODNE BARVNE KOMBINACUE 
LETOŠNJE POMLADI BOSTE NOSIU TUDI VI? 

a) Čmo-belo, 
b) rjavo-peščeno. 

c) modro-zeleno, 
d) sivo-marelično. 

Boris Jagodic 

Zanima me, kako delujejo vitamini? 
MARUA LUKAČ 

Vitamini so snovi, ki so zelo pomemb-
ne za našo normalno presnovo. Potrebu-
jemo jih zelo malo in dopolnjujejo hra-
nilne snovi. So visoko aktivne organske 
snovi in so tako ali drugače soudeleženi 
pri skoraj vseh procesih presnove. Razen 
vitamina D, ki nastaja pri sončenju v ko-
ži, naše telo ne more delati vitaminov. 
Zato jih moramo dobiti s hrano. Vitami-
ne delimo na dve skupini in sicer na tiste, 
ki so topni v vodi in na tiste, ki so topni 
v maščobi. 

V prvo skupino spadajo vi-
tamini skupine B in C vitamin, 
v drugo skupino pa vitamini 
A, D, E in K. 

Vitamini skupine B so se-
stavni deli encimov, ki usmer-
jajo življenjsko pomembne 
presnovne procese. Tako pov-
zroči pomanjkanje vitamina 
BI mišično slabost, motnje 
srčnega ritma, duševne spre-
membe, kot so pozabljivost, 
zmedenost in depresije. Dnev-
na potreba po vitaminu BI ali 
tiaminu je 2 mg. Naravni vita-
min BI je v svežem kvasu, žit-
nem zmu in mesu. 

Če imamo premalo vitamina 
B2 ali riboflavina, se pojavijo 
razpoke ustnic, vnetje jezika 
in očesne roženice ter spre-
membe na koži in sluznicah. 
Na dan potrebujemo 2 mg vi-
tamina B2. Naravna oblika se 
nahaja v mleku, jetrih, beljaku 
in v sveži zelenjavi. 

Vitamin B6 ali piridoksin 
sodeluje pri celičnem dihanju 
in njegovo pomanjkanje pov-
zroči različne motnje, kot so 
kožne spremembe, slabokrv-
nost in nevritis. Dnevno potre-
bujemo 2 mg vitamina B6 in se 
nahaja v jetrih, zrnju, pivu itd. 

V to skupino spada še niko-
tinska kislina in nikotinamid, 
ki sodelujeta kot prenašalca 
energije pri presnovnih proce-
sih. Njimo pomanjkanje je 
značilno v deželah, kjer je ko-
ruza glavna vsebina prehrane 
in njuno pomanjkanje se kaže 
v slabem apetitu, hujšanju, 
napadih vrtoglavice in po de-
presijah. Dnevno potrebujemo 
20 mg teh dveh snovi in ju je 
dovolj v stročnicah in v jetrih. 

Potem sta še pomembna vi-
tamin B12 in folna kislina. 
Njimo pomanjkanje povzroča 
slabokrvnost, kar se kaže 
v bledici, utrujenosti, slabosti 
in razbijanju srca. Vitamin 
B12 je v živalski hrani, v mle-
ku, mesu in v jetrih. Zato ga je 
v vsakdanji hrani dovolj in do 
njegovega pomanjkanja pride, 
pri hudi lakoti, pri doslednih 
vegetarijancih, pri atrofiji že-
lodčne sluznice, po operativni 
odstranitvi želodca. Pemicioz-
na anemija, ki je bila vse do 
sredine dvajsetih let še neoz-
dravljiva bolezen, se kaže 
s slabostjo, živčnimi motnjami 
in bolezenskimi spremembami 
želodčne in črevesne sluznice. 

Tudi pomanjkanje folne ki-
sline kaže podobno sliko in 
slabokrvnost zaradi pomanj-
kanja folne kisline se pojavlja 
včasih pri nosečnicah, pri čre-
vesnih obolenjih ali pri skraj-
no pomanjldjivi prehrani. 
Dnevno potrebujemo 1 mg fol-
ne kisline in se nahaja v mle-
ku, jetrih in zelenjavi ter se 
resorbira v črevesju. 

Zelo pomemben je tudi vita-
min C, ki deluje v presnovi kot 
snov, ki lahko oddaja vodiko-
ve ione in jih nato tudi ponov-
no sprejme. S tem zavira sta-
rostne pojave in sodeluje pri 
celičnem dihanju. Igra po-
membno vlogo pri izgradnji 

medceličnega in vezivnega 
tkiva. Človeško telo potrebuje 
50 mg vitamina C na dan. Po-
manjkanje povzroča krvavitve 
iz dlesni, izpadanje zob, stene 
kapilar postanejo krhke in lju-
dje se počutijo utrujene in ne-
sposobne za delo. Tudi odpor-
nost proti različnim infekci-
jam se zmanjša ob pomanjka-
nju vitamina C. Zato ga daje-
mo v zmernih količinah vsem 
rekonvalescentom, otrokom, 
nosečnicam in tistim, ki 
opravljajo naporno delo. 

Čeprav so vitamini iz skupi-
ne B in C vitamin topni v vodi 
in se izločajo iz telesa, so poz-
nane tudi neprijetne posledice 
pri preobilnem zauživanju le-
teh. S pretiranim jemanjem 
multivitaminskih pripravkov 
se lahko prekrijejo bolezenski 
znaki mnogih bolezni npr.: 
slabokrvnost. 

Druga velika skupina vita-
minov so tisti, ki se topijo 
v maščobah. To so vitamini A, 
D, E in K. 

Vitamin A se nahaja v žival-
skih maščobah, posebno v ma-
slu in ribjem olju. V rastlin-
skem svetu se nahaja kot pro-

vitamin A ali beta karotin, ki 
se v jetrih spremeni v vitamin 
A in se tam tudi shranjuje. 
V jetrih zdravega človeka ga je 
dovolj za 300 dni in prihaja 
vanje z vsakdanjo hrano. Vita-
min A je življenjsko pomem-
ben za presnovo, za normalno 
delovanje žlez z notranjim 
izločanjem, za pravilno rast 
kože in sluznic, poleg tega pa 
omogoča v očeh proces, s kate-
rim lahko gledamo (vidni škr-
lat v očesni mrežnici). Do po-
manjkanja vitamina A pride 
pri nepravilni prehrani, pri 
moteni presnovi maščob, pri* 
vnetju trebušne slinavke, jetr-
ni cirozi itd. Pomanjkanje 
povzroči nočno slepoto, koža 
postane suha, nagubana in si-
vo obarvana, pride do nepra-
vilnega delovanja sluznic di-
halnih poti in prebavnih orga-
nov itd. 

Vendar je tudi pretirano 
uživanje vitamina A in beta-
karotinov lahko zelo škodljiva 
in sicer pri pretiranem uživa-
nju korenja se koža obarva ru-
meno rdeče. Tudi pri uživanju 
raznih kozmetičnih priprav-
kov za lepšo polt, ki vsebuje 
provitamin A, pojavi prevelika 
občutljivost za svetlobo in pri 
daljšem uživanju pride tudi do 
zastrupitve z vitaminom A. To 
se kaže s pomanjkanjem teka, 
nespečnostjo, izpadanjem las 
in s kožnimi spremembami, 
v glavobolu, slabosti in bru-
hanju. 

Vitamin D je pomemben za 
presnovo kalcija in se nahaja 
predvsem v ribjem olju in ru-
menjaku. V človeškem telesu 
nastaja pod vplivom UV žar-
kov v koži. Pomanjkanje vita-
mina D povzroča rahitis. Mot-
nja nastaja zaradi zmanjšane 
resorbcije kalcija iz črevesja in 
zato ni zadosti materijala za 

izgradnjo kosti. Rahitis poseb, 
no ogroža dojenčke in majhji, 
otroke. Rahitične kosti ostare 
jo mehke in se preoblikuje), 
zaradi telesne teže. Tudi ргзђ 
koš se preoblikuje, rtiedenic¡ 
in lobanja. Zato dobivajo pf 
nas otroci vitaminske kapljiç, 
vitamina D. Dnevna doza vitg 
mina D je 400 enot za dojene^ 
in 100 enot za odrasle. Noseč 
nice in otročnice pa potrebuje 
jo 800 enot vitamina D na dan 

Ker se velike zaužite količj 
ne nabirajo v maščobnem tki 
vu je vsako preveliko uživanji 
vitamina D škodljivo in prid, 
do zastrupitve in tudi smrtni] 
primerov. To predpisujejo zvj. 
šani koncentraciji kalcija v kr 
vi in odlaganje kalcija v meh 
kih tkivih, predvsem v led 
vicah. 

Vitamin E je pomemben ц 
normalno delovanje spolni! 
žlez in se uporablja za prepre 
čevanje jalovosti in neplodno 
sti. Z njim preprečimo splav 
vplivamo pa tudi na normaln 
razvoj plodu. Vitamin E se na 
haja v ribah, rumenjaku 
v malih količinah pa tud 
v mleku in mlečnih izdelkih 
Precej ga je v raznih žitni) 
kalčldh, oljčnicah in v neka te 
ri zelenjavi. 

Vitamin E vpliva tudi na ob 
navijanje in delovanje gladke 
ga in prečno progastega mišic 
ja. Zelo pomemben je za pra 
vilno delovanje srca in živčev 
ja. Redno uživanje vitamini 
E deluje proti starostnim poja 
vom, lajša težave pri revmatič 
nih bolnikih in je dober tudi z; 
zdrave ljudi, ker ohranja zdra 
ve telesne dejavnosti. Pomanj 
kanje vitamina E deluje zel( 
neugodno na živčevje in pov 
zroči celo vrsto presnovnil 
motenj, zmanjša pa se tud 
trdnost žilnih sten. 

Šifra: Hufšanje 
Imam jih nekaj pod dvajset, 

rojena sem v Strelcu in že od 
pubertete imam preveč kilo-
gramov. Že nekajkrat sem 
shujšala za nekaj malega kilo-
gramov in se nato znova spet 
zredila. Ne vem več, kaj naj 
naredim, nekako ne znam pra-
vočasno nehati jesti, predvsem 
pri sladkarijah. Ali mi lahko 
na osnovi astrologije kako po-
magate, kako naj jem in ali mi 
sploh zvezde kažejo na to, da 
mi bo uspelo shujšati in to težo 
tudi znati obdržati? 

Ivana: Polovica človeštva 
umira zaradi lakote, druga po-
lovica pa zaradi posledic pre-
tirane teže. Recept je preprost: 
izračimaj koliko energije po-
rabiš za svoje vsakodnevne 
aktivnosti in le toliko pojej, 
kajti vsak presežek kalorij, ki 
jih vneseš v telo in potem ne 
porabiš se spremeni v maščo-
bo. Dieta in gibanje je prava 
formvila za rešitev tvojih te-
žav. Tisto vezivo, ki bo poma-
galo k uspešnosti te teorije pa 
je samodisciplina! Redno teh-
tanje, vsako jutro na tešče ti 
bo prav tako dalo več vpogle-
da v dogajanje v lastnem tele-
su. Mnogi ljudje namreč misli-
jo nekako takole: sedaj čez 
praznike bomo pojedli vse do-
brote, bomo že kasneje spet iz-
gubili pridobljene kilograme. 
Tako razmišljanje pa je naj-

bolj nevarno in vodi zgolj v de-
presijo. Mnogi, ki imajo dolgo-
letne težave s težo bi se morali 
zavedati da morajo povsem 
spremeniti način prehrane če 
želijo shujšati in ohranjevati 
idealno težo. Iz prehrane črtaj: 
vse oblike maščob, belo moko 
in bel kruh ter vse testenine. 
Daj prednost surovi in kuhani 
zelenjavi in sadju ter morskim 
sadežem če nisi za vegetari-
janstvo. Če greš ven ne pij sad-
nih sokov, koka kole in gazira-
nih pijač, raje se odloči za sad-
ne čaje ali mineralno vodo z li-
mono. Nikakor ne zaužij več 
kot 1000 kalorij na dan, manj 
pa tudi ne, saj je dokazano, da 
se drastične diete kmalu neha-
jo in so škodljive. Pij zeliščne 
čaje, japonski zeleni Sencha 
čaj je odličen za raztapljanje 
maščob, redno uživaj alge, 
lahko v obliki tablet ali pa jih 
primešaš k hrani - najboljše so 
hidžiki alge. Če te zagrabi la-
kota imej vedno pri roki mo-
dro-zeleno algo spirulino, ki je 
na področju hujšanja prava 
senzacija. Je naravna beljako-
vina, vsebuje ogromno hranlji-
vih snovi in uspešno odpravlja 
občutek lakote. V zadnjih me-
secih se jo dobi tudi v naših 
trgovinah z zdravo prehrano. 
Poleg izogibanja maščobam in 
testeninam pa je dobro da se 
izogibaš tudi raznim oblikam 
sladkorja, pa tudi stvarem, ki 
zadržujejo vodo v telesu, vse to 
namreč redi! Vsak dan pa te-
lovadi vsaj pKjl ure, vadbo lah-
ko razdeliš na dvakrat po 15 
minutk, dopoldan in popol-

dan, prav tako ni treba poči 
vedno istih stvari, lahko np 
tečeš, plešeš, plavaš, kolesari 
vsakič počneš kaj drugega, po 
membno je le, da to počnd 
Najbolj normalno je, da izgu 
biš 3 kilograme na mesec, ti 
stim, ki z raznimi dietami ob 
ljubljajo izgubo do 10 kilogra 
mov na mesec pa se raje m 
daleč izogni ! Če se ne znaš od 
povedati sladicam si za tre 
nutke ko te popade želja p 
sladkem pripravi sladice bre 
sladkorja, npr. jabolčno čeža 
no, suho sadje, pite brez slad 
korja, javorjev sirup, ječme 
nov slad in podobne makrobi 
otične dobrote. Raje se izogi' 
baj natrenu in umetnim sladi 
lom, ni namreč dokazano, d! 
ne povzročajo raka v uživanji 
pretiranih vsakodnevnih kob 
čin. Pomembno pa je tudi 
kdaj začneš s tako dieto, naj 
bolje je začeti po prazni luni 
ko mesec začenja rasti. Prai 
tako je dobro imeti en dai 
v tednu post. Ta dan pij le vro 
čo vodo s ščepcem ingverja 
lahko pa tudi zeliščne čaje, di 
spereš in pozdraviš organizem 
Izogibaj pa se tudi pretirane 
mu uživanju tekočin, več ko 
dva litra na dan tudi redi, sa 
se v telesu tako nabira preve 
vode, kar povzroča večjo težo 
Obroke si razdeli individual 
no: nekateri jedo le dvakrat tí 
dan, drugi pa tri ali celo štiri 
krat. Pogostost obrokov je od 
visna od tega kdaj vstajaš 
kaj počneš čez dan. Torej, po 
trebna je akcija in kilograi® 
bodo odpadli sami od sebe, k' 
se boš disciplinirala, tega p̂  
ne more nihče narediti name 
sto tebe! 
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Piše: Mojca Belak 

Kal zmore radio 
Ali je radio v času, ko si 

praktično vsako britansko 
gospodinjstvo lahko privošči 
vsaj en TV sprejemnik, sploh 
Je pomemben? Odgovor na to 
vprašanje je pritrdilen, česar 
se radij ci še predobro zave-
dajo. Priljubljenost medija, 
lîi ga samo poslušate in ga ni 
treba gledati, tako da se lah-
jco hkrati posvetite tudi dru-
gim stvarem, je postala 

v Britaniji zelo očitna konec 
januarja ob izredno močnem 
odzivu politikov in javnosti 
na smrt Briana Redheada, 
enega izmed najvidnejših 
novinarjev in povezovalcev 
jutranjega aktualno-politič-
nega programa Today (Da-
nes) na BBCjevem četrtem 
radijskem programu. 

Brian Redhead 
Brian Redhead je januarja 

umrl za rakom, star 64 let. 
Bil je narodni junak, jutranji 
»glas Britanije«, glas, ki je 
bil prijetno prodoren, neko-
liko nagajiv in se je v br i tan-
ski zavesti zapisal kot glas, 
ki spominja na tenma, vlaž-

na jutra in vonj po čaju, prvi 
jutranji pijači večine Otoča-
nov. Poslušalci govornega 
Četrtega radijskega progra-
ma so Redheada celih 18 let 
poslušali skoraj vsako jutro 
od pol sedmih do devetih in 
se z njegovo pomočjo sezna-
njali z zakulisjem aktualnih 
političnih dogodkov ter se 
nemalokrat nasmejali njego-
vim duhovitim domislicam, 
ki jih je kot mimogrede vple-
tel v oddajo. Njegov delovni 
dan se je začel ob petih zju-
traj, pred mikrofonom je bil 
— skupaj s še enim od treh 
kolegov - po dve uri in pol 
brez predaha in je v živo in-
tervjuval politike in funkci-
onarje iz vsega sveta. Morda 
se marsikomu zdijo tako nje-
gova služba kot delovni po-
goji precej nemogoči, toda 
Redhead je užival v svojem 
delu. Všeč mu je bilo, da je 
lahko intervjuval ministrske 
predsednike in politike tako 
zgodaj zjutraj , še preden so 
to utegnili drugi novinarji. 
Vedno je poudarjal, da je za 
novinarja njegova služba 
najboljša pod soncem, ker 
mu daje idealno priložnost, 
da kaj pove »v uho naroda«, 
kot se je rad sam izrazil. 

Med znanimi imeni, ki so 
spregovorili ob Redheadovi 
smrti, je bila tudi Lady 
Thatcher, ki je poudarila, da 
je bil vedno zvest sam sebi, 
vedno zvest svojim koreni-
nam in svojemu prepričanju. 
Dodala je, da ga bo zelo po-
grešala, kar je v čistem na-
sprotju z njenim obnašanjem 
do radijskega novinarja, ko 

je bil še živ. V letih, ko je bila 
Thatcherjeva za krmilom 
konservativne britanske vla-
de, so njeni politiki večkrat 
očitali Redheadu, da je levi-
čarski in naravnan proti vla-
di. Sama Margaret Thatcher 
je nekoč zaradi brezobzirne-
ga Redheadovega obnašanja 
pri intervjuju protestno od-
korakala iz studia. Brian 
Redhead je bil brez dlake na 
jeziku in je politike znal 
spraviti v precej neroden po-
ložaj; ko jih je naravnost 
vprašal prav tisto, čemur so 
se poskušali izogniti. Še huje 
se je godilo tistim, ki so mu 
hoteli kdaj kaj zabrusiti na-
zaj. Leta 1987 se je s takra t -
nim ministrom za finance 
Nigelom Lawsonom po radiu 
zapletel v naslednji dvo-
govor: 

Lawson: Brian, vse življe-
nje že podpirate Laburistič-
no stranko, torej sem priča-
koval, da boste rekli nekaj 
takega. 

Redhead: Ali menite, da bi 
morala v tem intervjuju zdaj 
predlagati enominutni molk 
— deloma zato, da se boste 
lahko opravičili, ker si drz-
nete ugibati, koga volim, 
drugič pa morda v spomin na 
monetarizem, ki ste ga prav-
kar pokopali . . .? 

Today 
Kar je rečeno v oddaji To-

day, je velikega pomena. In-
tervjuje in komentarje po-
sluša vsako jutro kakih šest 
milijonov in pol poslušalcev, 
večinoma izobražencev. Po-
slušajo ga predstavniki ti-

ska, da lahko kako zanimivo 
vest še toplo prenesejo v svo-
je časopise, politiki si v njem 
prizadevajo upravičiti svoje 
poteze in očrniti svoje na-
sprotnike, in kot pravijo, si 
je Maj or j e va žena Norma za-
man prizadevala, da bi bri-
tanskega premiera odvrnila 
od jutranjega poslušanja To-
daya, pač samo zato, ker je 
zanj preveč deprimiraj oč. 

Sicer pa je Today pro-
gram, ki si ga lahko privošči 
samo narod, katerega jezik 
je po svetu dobro poznan. 
Brianu Redheadu in njego-
vim trem kolegom ni bilo 
težko poklicati po telefonu 
politika v Pariz, Ženevo, 
Moskvo ali Caracas, ker se 
Britanci lahko zanesejo, da 
se bo na drugi strani žice 
vedno našel nekdo, ki bo te-
koče obvladal angleščino, pa 
naj se bo prebijal skozi še 
tako mučen tu j akcent. To pa 
pomeni, da lahko gredo vsi 
intervjuji v eter takoj, v živo, 
kar daje oddaji tudi vso pri-
vlačno aktualnost. 

Kljub vsemu pa morajo bi-
ti povezovalci programa To-
day dovršeno izbrušeni v je-
ziku, izredno sposobni radij-
ski novinarji in poznavalci 
mednarodnih dogodkov. Pri-
spevki se v oddaji nizajo 
drug za drugim in poslušalec 
na drugem koncu niti nima 

občutka, kako precizno je 
treba na radijski strani vse 
izračunati. 

Na primer 
Ko je bila v začetku julija 

1991 glavna vest tistega ju-
tra pomikanje tankov JLA 
proti Ljubljani, se je v pro-
storih Radia 4 dogajalo na-
slednje: 

Ekipa, ki so jo sestavljali 
producent, tehnik in sloven-
ski prevajalec oziroma pre-
vajalka, je od šestih zjutraj 
po telefonu navezovala stike 
z različnimi predstavniki 
slovenskih oblasti ter novo-
meško Teritorialno obrambo 
in zbirala njihove izjave, ki 
so jih slovenski predstavniki 
večinoma podajali v angleš-
čini. Ob osmih in pet minut 
je šestminutni prispevek 
o Sloveniji, ki so ga med po-
ročili ob osmih še montirali, 
šel tako rekoč še topel v pro-
gram, takoj po njem pa so 
poslušalci na zvezo dobili 
nekega predstavnika takrat-
nih jugoslovanskih oblasti 
v Beogradu. Ker niso prikli-

cali nikogar, so začeli govo-
riti o drugih aktualnih te-
mah, medtem ko je asistent 
pridno vrtel številko v Beo-
gradu. Dobre pol ure kasne-
je, dve minuti pred koncem 
oddaje, so nekoga res dokli-
cali in producent je povezo-
valki Sue McGregor - takrat 
je intervjuvala nekoga v stu-
diu - po slušalkah sporočil, 
da so končno dobili zvezo. 
Medtem ko je McGregorjeva 
nonšalantno odpravljala 
svojega takratnega intervju-
vanca, jo je producent po 
slušalkah postavil pred dej-
stvo: »Na voljo imaš minuto 
in dvajset sekund, vprašaj ga 
to in ono«. In Sue McGregor 
je začela intervju s svojim 
novim sobesednikom, kije 
sedel pri telefonu nekje v Be-
ogradu, in v tisti slabi minuti 
in pol iz njega izvlekla vse, 
kar ji je naročil producent. 
Potem se je poslovila in zak-
ljučila oddajo, kakor da ne 
bi bilo to nič posebnega. In 
za ekipo programa Today je 
bil res samo eden izmed 
mnogih običajnih delovnih 
dni. 

Za vsak okus in vsak žep 
Predstavništvo Jelovice v CeUu obišče vse več kupcev 

Jelovica, Lesna industrija Škofja Loka, 
je svoje predstavništvo v Celju 4>dprla leta 
1988. V lepo urejenih prostorih v Božičevi 
ulici 3, v neposredni bližini celjskega ba-
zena, si kupci lahko ogledajo veliko raz-
stavljenih izdelkov iz njihovega proizvod-
nega in prodajnega programa ter dobijo 
vse potrebne informacije, da je potem od-
ločitev za nakup lažja, prav gotovo pa je 
prednost tega prodajnega mesta tudi ure-
jeno parkirišče. 

Vse na enem mestu 
Predstavništvo Jelovice v Celju je eno 

izmed njihovih dvanajstih lastnih prodaj-
nih mest v Sloveniji, po ocenah poznaval-
cev sodi med najuspešnejša predstavni-
štva tega že dolgo uveljavljenega podjet-
ja. V Celju je kupcem seveda na voljo 
celoten izbor izdelkov Jelovice: stavbno 
pohištvo, najrazličnejše vrste oken in sen-
čil ter vhodnih in garažnih vrat, seveda pa 
tudi izredno lepe, sodobno oblikovane 
montažne hiše. Strokovnjaki Jelovice 
svoje izdelke nenehno dopolnjujejo ter 
uvajajo novosti in izboljšave, tako da so 
resnično kvalitetni. Montažne hiše ponu-
jajo v dveh programih - v prvem so klasič-
ne dvokapnice, kakršne v Jelovici izdelu-
jejo že dobrih 15 let, leta 1992 pa so stro-
kovnjaki Jelovice pripravili nov program 
montažnih hiš, za katere je značilno, da so 
zasnovane na ekoloških materialih. 

Poleg tega kupci lahko izbirajo tudi iz-
delke iz njihovega dopolnilnega progra-
ma, kamor sodijo pregradne stene, lesene 
stopnice, zložljive vrtne garniture in 
okrasna cvetlična korita. Če živite v sta-
rejšem stanovanju ali hiši, pa ste se odlo-
čili za prenovo oken in vrat — tudi v tem 
primeru vam bodo v Jelovici znali sveto-
vati, saj se že dolgo časa s tem uspešno 
Ukvarjajo. 

Domači kupci cenijo kvaliteto 
v preteklosti je Jelovica veliko stavbne-

ga pohištva in drugih izdelkov prodala na 
južnih tržiščih, v zadnjih letih pa nepre-
stano povečuje izvoz, večji pa je tudi delež 
prodaje na domačem, slovenskem tržišču. 
Kot pravi vodja celjskega predstavništva 
Peter Stropnik, so v vseh teh letih, odkar 
so prisotni na Celjskem, bistveno razširili 
ponudbo in tudi prodajo. Prodaja na na-
šem območju je iz leta v leto naraščala, 
zadnji dve leti pa je približno enaka. Tudi 
v primerjavi z drugimi proizvajalci, ki 
ponujajo stavbno pohištvo, ima Jelovica 
na celjskem območju dokaj visok delež. 
V predstavništvo Jelovice v Celju pr ihaja-
jo kupci s celotnega celjskega območja. 

poleg tega ima Jelovica še pogodbeni 
predstavništvi v ABD Dravinja v Sloven-
skih Konjicah ter Savinjski trgovski 
družbi Žalec na Polzeli. 

Ugodni prodajni pogoji 
Krizne razmere v zadnjih letih seveda 

občutijo tudi v Jelovici. Peter Stropnik na 
osnovi izkušenj zatrjuje, da je v primerja-
vi s prejšnjimi leti man j kupcev, ki bi 
lahko plačevali izdelke z gotovino, pove-
čuje pa se prodaja s pomočjo kreditov, 
bodisi bančnih ali iz republiškega stano-
vanjskega sklada. Poleg tega pa si tudi 
v Jelovici prizadevajo, da bi svoje proiz-
vode čim bolj približali kupcem in jim 
omogočili nakup. Vseskozi ponujajo ku-
pcem razne popuste pri takojšnjem plači-
lu, trenutno znaša ta popust 10 odstotkov, 
obenem pa omogočajo plačilo izdelkov na 

tri čeke oziroma ponujajo 4- ali 7-meseč-
no posojilo z določeno obrestno mero. 

Prilagajanje modnim trendom 
Seveda tudi na področju stavbnega po-

hištva vladajo takšni in drugačni modni 
trendi, ki jim v Jelovici sproti sledijo. 
Peter Stropnik pravi: »V zadnjih dveh 
letih prihaja precej kupcev, ki zahtevajo 
izdelke višjega cenovnega razreda in bolj-
še kvalitete. V zadnjem času je veliko 
povpraševanja po raznih trikotnih in pol-
krožnih oknih, precej zanimanja je za 
dvižna in masivna vhodna ali garažna 
vrata, kupci sobnih vrat pa povprašujejo 
predvsem po stilnih izdelkih.« Željam teh 
kupcev v Jelovici seveda zlahka ustrežejo, 
prav tako pa skušajo ustreči tudi željam 
vseh drugih kupcev, ki pr ihajajo v njiho-
va predstavništva. 

Jelovica ima svoje predstavništvo v Celju v Božičevi ulici 3. 

Peter Stropnik, vodja celjskega predstavni-
štva Jelovice, Lesne industrije Škofja Loka. 
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Kortum odhaja, prihaja A4 

Ingolstadski Audi je že 
dolgo sestavni del nemškega 
avtomobilskega koncema 
Volkswagen. Januarja lani je 
po odhodu dr. Ferdinanda 
Piëcha na krmilu VW postal 
prvi mož Audija Franz Josef 
Kortum, vendar vse kaže, da 
se mu majejo tla pod nogami. 
Leto 1993 za ingolstadsko 
tovarno sploh ni bilo uspeš-
no, kajti v Nemčiji, ki je se-
veda najpomembnejši trg, so 
prodali 169 tisoč avtomobi-
lov, leto prej pa 224 tisoč. 
Audijev lanski promet je bil 
vreden nekako 12,5 milijar-
de mark, predlani pa je 
ustvaril za 16,7 milijarde 
mark prometa. 

Po sedanjih napovedih na j 
bi imela tovarna še pred pla-
čilom zakonskih dajatev za 
200 milijonov mark izgube, 
medtem ko je bilo leta 1992 
dobička za 508 milijonov 
mark. Lani se je število za-
poslenih zaradi krize zmanj-

šalo za 4000, očitno pa je, da 
v tem pogledu letošnje leto 
ne bo posebej ugodno. Kot 
napovedujejo, na j bi Kortu-
ma na vodiínem položaju za-
menjal Herbert Demel, seda-
nji vodja razvoja. 

Kljub tem napovedanim 
spremembam v vrhu pa osta-
jajo avtomobilski načrti bolj 
ali manj nespremenjeni. Čez 
slab mesec bo Audi na že-
nevskem avtomobilskem sa-
lonu predstavil novo vozilo 
z oznako A8 (nasploh se to-
varna ob novih avtomobilih 
loteva tudi novih oznak, kar 
v konkretnem primeru po-
meni: A kot Audi, 8 pa je 
oznaka za model), ki bo za-
menjal sedanji največji avto-
mobil pri hiši z oznako V8. 

Konec leta, morda že v je-
senskem Parizu, pa bo na 
ogled povsem prenovljeni 
audi 80 z oznako A4. Navz-
ven bo najmanjši avtomobil 
ohranil bistvene karoserij-

ske poteze audijev, hkrati pa 
bo linija obla in s tem mo-
dema. Maska bo še naprej 
razpotegnjena in ne preveč 
visoka, zadek vsaj pri štiri-
vratni klasični limuzini ne 
predolg. V tovarni načrtujejo 
postopno predstavljanje šti-
rih avtomobilskih izvedenk 
A4: jeseni na j bi na svetlo 
pripeljali limuzinsko različi-
co, prihodnje leto bo na voljo 
kupejevska varianta, leta 
1996 pride na vrsto avant 
oziroma karavan in še leto 
kasneje kabriolet. 

Pri motorjih bo izbira veli-
ka, razpon gibnih prostornin 
pa prav tako, kajt i naprodaj 
bodo agregati s prostornino 
od 1600 do največ 2700-ku-
bičnih centimetrov. Jasno 
- na voljo bosta tudi dva di-
zelska motorja, zanesljivo 
sloviti varčnež z oznako TDI 
(turbodizel z direktnim 
vbrizgavanjem). Na sliki: 
novi A4 kabriolet. 

Kombi Fiata in icorporacije PSA 
Italijanski Fiat in francoski 

PSA (Citroën in Peugeot) sku-
paj izdelujeta tudi kombi 
( z dosedanjimi oznakami du-
cato, J5 in D 25), in sicer v to-
varni Sevel v italijanskem Val 
di Sangrú. Sedaj pa sta se kor-
poraciji odločili za temeljito 
prenovo tega vozila, ki ga bo-
do pri Peugeotu prodajali 
z imenom boxer, pri Citroënu 
bo to jumper in pri Fiatu še 
vedno ducato. 

Gre seveda za izjemno po-
memben trg, ki ga označujejo 
s KI in K2 in kjer so leta 1992 
prodali kar 770 tisoč vozil. Pe-
ugeotov boxer bo na voljo 
v številnih različicah (sedem 
karoserijskih izvedenk, tri ra-
zlične dolžine in tri višine, tri 
medosne razdalje, sedem mo-
torjev, od tega pet bencinskih 
in dva dizelska), načeloma pa 
bo prtljažni prostor velik od 
najmanj 7,5 do največ 12 ku-
bičnih metrov. Za doplačilo bo 
na voljo tudi zavorni dodatek 
ABS (ob diskastih na prednjih 
in bobnastih zavorah na zad-

njih kolesih), avto bo ob tem 
ponujal veliko pasivne varno-
sti (nastavljiva zgornja oprije-
mališčna točka varnostnih pa-
sov, pa nekaj kasneje tudi 
zračna varnostna blazina 
ipd.), hkrati pa vse tri izveden-
ke prihajajo na trg z upanjem 
na dober tržni sprejem. Na sli-
ki: peugeot boxer. 

Hyundai tudi v Egiptu 
Pred nedavnim sta južnoko-

rejski Hyimdai Motor Corpo-
ration in egiptovsko zasebno 
podjetje Ghabboru Brothers 
podpisala pogodbo o izdelavi 
h j ^ d a i j e v v Ej^ptu. Po seda-
njih načrtih naj bi tam izdelo-
vali tri modele ponyja (1,3 pa 
1,5 LS in 1,5 GLS), proizvod-
nja pa naj bi stekla še pred 
koncem leta. Ves projekt ozi-
roma investicija je vredna do-
brih 100 milijonov dolarjev, 
tovarno pa naj bi zgradili 
v Sadat Cityju, približno 100 
kilometrov severno od Kaira. 

Pogodba predvideva tudi po-
stavitev desetih majhnih to-
varn, kjer naj bi izdelovaU se-
stavne dele za hyimdaije, pri 
čemer v Egiptu pravijo, da bo 
v južnokorejske avtomobile že 
na začetku vgrajenih kar 40 
odstotkov sestavnih delov, na-
rejenih doma. V Egiptu avto-
mobile že izdelujeta Suzuki ii 
General Motors (približno lOC 
tisoč v letu dni), država pa jf 
lastnica tovarne, v kateri p I 
Fiatovi licenci nastajajo do-
stavna vozila, vendar imajo 
veliko težav in še večjo izgubo. 
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Nemški avtomobiiski trg v števiikaii 

Nemški avtomobilski trg 
^ merilo dogajanja na 
Evropski avtomobilski sceni, 
pfav zaradi tega uspešnost 
jli neuspešnost posla z avto-
piobili ocenjujejo ravno po 
(jstem, kar kažejo podatki za 
pemški avtomobilski pro-
stor. 

Lani so v Nemčiji na novo 
registrirali in s tem prodali 
319 milijona osebnih avto-
giobilov oziroma za 18,7 od-
stotka manj kot leto prej 
(3,93 milijona). Tuje avtomo-
bilske tovarne so Nemcem 
prodale 34,4 odstotka vseh 

avtomobilov, kar je za pri-
bližno 0,5 odstotka več kot 
leta 1992. Med tujimi je bila 
najuspešnejša japonska av-
tomobilska industrija, kajti 
njen lanski delež je bil 11,9-
odstoten oziroma manjši kot 
leto prej (12,6 odstotka). Po-
pravila se je francoska avto-
mobilska industrija, ki je 
svoj predlanski 9,6-odstotni 
delež povečala na lanski 
10,3-odstotni tržni delež. 

Nemška statistika je do-
volj natančna, zato je znano, 
da so si lani Nemci omislili 
3,8 odstotka avtomobilov 

s pogonom na vsa štiri kolesa 
(več kot predlani), večja je 
bila tudi prodaja kabriole-
tov, medtem ko se zdi, da 
interes za avtomobile z di-
zelskim motorjem nekoliko 
pada. Ko gre za avtomobil-
ske tovarne in avtomobile, je 
bolj ali manj vse znano. 

Največ vozil je prodal 
Volkswagen (665 tisoč), na 
drugem mestu je Opel (527 
tisoč), na tretjem Ford (301 
tisoč), na četrtem Mercedes 
Benz (223 tisoč) in na petem 
BMW, ki je lani prodal 201 
tisoč avtomobilov. Naju-
spešnejši avtomobil je še 
vedno VW golf, kaj t i lani so 
na Nemškem kupili 378 tisoč 
avtomobilov oziroma za do-
brih 30 tisoč manj kot leta 

1992. Opel astra zaseda dru-
go mesto (251 tisoč), tretje 
BMW serije 3 (127 tisoč), če-
trto VW passat in peto ford 
escort in orion. Dobro je šel 
v promet mercedes C (50.809 
vozil), ki pa so ga začeli pro-
dajat i šele sredi leta, prav 
tako pa tudi opel corsa, pa 
opel Vectra, VW polo ipd. 

Najuspešnejši tuji avto-
mobil je bil lani renault 19 
(73 tisoč avtomobilov), polo-
žaj italijanskega Fiata pa je 
tudi na nemškem trgu podo-
ben evropskemu - njegov trž-
ni delež je bil lani triodsto-
ten (malo več kot 95 tisoč 
avtomobilov), najbolje pro-
dajani avtomobil pa cinqu-
ecento. 

BORZA CEN 
RABLJENIH AVTOMOBILOV 

Sejem rabljenih avtomobilov pred dvorano Golovec v Celju si je 
tokrat ogledalo preko 1500 obiskovalcev, ki so lahko izbirali med 700 
avtomobili, kolikor jih je bilo na prodaj. Na koncu so organizatorji 
uradno zabeležili procfajo 27 vozil, kar je le nekaj manj od doseda-
njega povprečja. 

Cene vozil so v nemških markah in so le okvime. 
Рб 

Klercedes C in citroen xantia 

Tudi Slovenija ni imuna 
pred razglasitvami različnih 
naj ax'tomobilov, motociklov, 
dirkačev ipd. Tako so poslu-
šalci ljubljanske^ Vala 202, 
bralci revij Avto+Sport ter Mo-
torevije in Avtomagazina me-
nili, da si naslov slovenski av-
tomobil leta zaslužita citroen 
xantia, oziroma Mercedes C. 

Oba avtomobila sta bila do-
kaj uspešna tudi v lanskem 

' evropskem izboru za evropski 
avtomobil leta. Sicer pa je 
ljubljanski Autocommerce In-

Itercar, uradni zastopnik Mer-
cedes benza pri nas, lani na 
podalpskem trgu prodal 125 
.mercedesov C, letos pa upa, da 
I jih bo vsaj 350 in skupno 500 

mercedesov. Stuttgartska av-
tomobilska tovarna je lani iz-
delala 120 tisoč mercedesov C, 
letos jih naj bi vsaj 300 tisoč 
(ob skupni proizvodnji 550 ti-
soč osebnih avtomobilov). Do-
bavni rok za mercedesa C je 
pri nas predolg (nekaj mese-
cev), kar je eden dokazov, da 
gre avto sicer dobro v promet. 
Lani so pri Mercedes Benzu ob 
predstavitvi mercedesa C ob-
ljubljali, da bo slovenski za-
stopnik in prodajalec dobil to-
liko avtomobilov, kolikor jih 
bo lahko prodal. Zgodilo se je 
drugače in vse kaže, da tudi 
letos ne bo bistveno bolje. Na 
sliki: mercedes C, slovenski 
avto leta. 

Voiifswagen pocenil avtomobile 
Nemški Volkswagen je za 

dobrih 1000 mark pocenil gol-
fa, passata in venta z dizel-
skim TDI motorjem (direktno 
vbrizgavanje goriva), poleg te-
ga je popestril ponudbo dodat-
ne opreme in tudi tej znižal 
cene. 

Tako si je moč po novem 
omisliti tudi dvojno zračno 
varnostno blazino pri večini 
volkswagnov, medtem ko sta-
ile servo ojačevalnik volana 
sedaj 990, prej 1387 mark, 
Ogrevanje zadnjega stekla je 
na voljo za 95 mark, še pred 
nedavnim pa je bilo treba za ta 

' dodatek odšteti 290 mark. 
Volkswagen skuša s takšnimi 

potezami izboljšati prodajo 
avtomobilov in svoj poslovni 
položaj, kajti lani je izdelal in 
prqdal 414 tisoč volkswagnov 
manj kot leto prej; vse pa kaže, 
da bo izgube za približno 400 
do 500 milijonov mark. Polo-
žaj vse grupacije Volkswagen 
(Audi, Škoda in Seat) pa je še 
toliko bolj katastrofalen, kajti 
le Škoda je prodala več avto-
mobilov kot leto prej, medtem 
ko se tako Audi kot Seat uk-
varjata z velikimi problemi. 
Bolj ali manj drži, da bo skup-
ne izgube za skoraj dve mili-
jardi nemških mark, pri čemer 
pa tudi leto 1994 za nemški 
avtomobilski koncem verjetno 
ne bo izjemno ugodno. 

Dogovor o krajšem delovnem tednu 
Nemški avtomobilski gigant 

Volkswagen je med tistimi, ki 
ga sedanja avtomobilska in 
s tem splošna gospodarska 
kriza tepe najhuje. 

To občuti tako na domačem, 
torej nemškem, kot na drugih 
avtomobilskih trgih. Prav za-
radi tega se je vodstvo odloči-
lo, da bo z novim letom v štirih 
nemških tovarnah delovni te-
den trajal le štiri dni oziroma 
manj kot 30 ur. To pomeni, da 
se bo delovni čas skrajšal za 
več kot 20 odstotkov, pri če-
mer pa vsaj ta trenutek še ni 
znano, koliko bo VW s tem pri-
varčeval. Na zahtevo vodstva 

VW je pristal tudi sindikat ko-
vinskih delavcev, ki je prepri-
čan, da se bodo stroški s tem 
zmanjšali za deset odstotkov, 
medtem ko v vrhu nemške av-
tomobilske tovarne menijo, da 
bo v blagajni ostalo 1,8 mili-
jarde mark več. Sicer pa sindi-
kat tudi ni imel druge možno-
sti, kajti vodstvo največje 
nemške in tudi evropske to-
varne osebnih avtomobilov je 
napovedovalo, da utegne delo 
izgubiti kar 30 tisoč delavcev. 
Sicer pa napovedujejo, da naj 
bi bilo v letu, ki je tik pred 
nami, zaradi recesije ob delo 
vsega skupaj 80 tisoč zapo-
slenih. 

Za boljše čase: Cadillac LSE 
Letošnji detroitski avtomo-

bilski salon je bil seveda pred-
vsem predstava ameriške av-
tomobilske industrije, ki ji je 
šlo lani presenetljivo dobro in 
zato z velikim optimizmom 
gleda tudi v prihodnost. Ob 
številnih drugih avtomobilih 
oziroma prototipih, katerih 
usoda je seveda še povsem ne-
gotova, je bilo na ogled nekaj 
vozil, ki bodo zanesljivo čez 
nekaj časa zapeljala na ameri-
ške, morda pa tudi na evrop-
ske ceste. Mednje spada tudi 
cadillac LSE, klasična limuzi-
na z ameriškimi dimenzijami 
in željo po konkuriranju avto-

mobilom, kot so lexus ES 300, 
pa BMW 535i ali 1ехш infiniti 
J 30 ipd. Po sedanjih napove-
dih naj bi avtomobil začeli se-
rijsko izdelovati šele leta 1996. 
Nekateri v njem vidijo zgolj 
ameriško različico letos na no-
vo narejene Oplove omege. 
Kakorkoli že, dejstvo je, da so 
znotraj koncema General Mo-
tors, kamor Cadillac tudi spa-
da, ustrezno sodelovali, kajti, 
kot pravi Greg Payne, ki je 
imel največ besede pri razvoju 
avtomobila, tako so privarče-
vali približno 300 milijonov 
dolarjev. Na sliki: cadillac 
LSE. 



DEŽURSTVA TRGOVIN 
Celje 

Potrošnikova samopostrež-
na trgovina Soča v Stanetovi 
14 in diskont na Cankarjevi 
1 sta ob sobotah odprta do 
17.ure, diskont je odprt tudi 
ob nedeljah od 8. do 12. ure. 
Ob nedeljah so od 7.30 do 
11. ure odprte naslednje Po-
trošnikove prodajalne: živilski 
oddelek v blagovnici Nova 
vas, marketi na Ljubljanski 
cesti. Dolgem pobu. Zgornji 
Hudinji, Vojniku, Storah in na 
Ostrožnem, samopostrežne tr-
govine v Gaberjah, Pod ф-а-
dom, Tmovljah, na Teharjah, 
na Frankolovem, na Svetini, 
na Ljubečni, Polulah, 
v Šmartnem v Rožni doUni, 
Škofji vasi in Novi Cerkvi ter 
stojnica na celjski tržnici. Ob 
nedeljah je odprt tudi kiosk 
pri celjski bolnišnici, in sicer 
od 12. do 15. ure. 

Klasje Celje ima odprte pro-
dajalne kruha Stručka, Ada in 
Pekama Štore ob sobotah od 
7. do 13. ure. Stručka je odprta 
tudi ob nedeljah od 7. do 
11. ure, kiosk na Hudinji pa ob 
sobotah od 6. do 15. ure. 

Dežuma je tudi trgovina 
Gala trade na Mariborski 128, 
ob sobotah je odprta od 7. do 
13. ure, ob nedeljah pa od 8. do 
12. ure. 

Od Centrovih prodajaln so 
ob sobotah odprte samopo-
strežne trgovine: Center od 
7. do 13. ure. Logarska in Vo-
glajna od 7.30 do 13. ure, Rio 
od 6. do 14. ure. Sedmica in 
SoUdamost od 7. do 15. ure, 
Otok in Ložnica od 7.30 do 
15. ure. Adut pa od 8. do 
12. ure. Nakupni center Lava 
je ob sobotah odprt od 7. do 
13.ure. Samopostrežna trgovi-
na Savica je odprta od 7. do 
14. ure, kadar je dežuma, pa 
do 17. ure. Ob nedeljah je de-
lovni čas Centrovih prodajaln 
od 8. do 11.30, odprte pa so 
naslednje sćunopostrežne trgo-
vine: Otok, Sedmica, Solidar-
nost in Ložnica. Ob nedeljah 
vam je od 7. do 11. ure na voljo 
celjska tržnica. Poleg tržnice 
sta v Rimljanki na Savinovi 
3 vsako soboto od 6. do 13. ure 
in nedeljo od 7. do 11. ure od-
prti Pekama in Mesnica Pre-
koršek iz Vojnika. V Vojniku 
pa je njihova Mesnica odprta 
od 7. do 12. ure. Vsak dan je od 
7.3do 23. ure odprta trgovina 
Dragstor na Mariborski 119, 
mini market Gaj v Ozki uhci 
vsak dan od 8.30 do 22. ure, ob 
nedeljah in praznikih od 8. do 
22. ure, trgovina Plemič Te-
harje pa ob sobotah od 7. do 
14. ure in nedeljah od 8. do 
11. ure. V trgovini Figec Store 
lahko ob sobotah nakupujete 
od 7.30 do 20. ure, ob nedeljah 
od 8. do 12., v Mini shopu Je-
reb Teharje ob sobotah od 

7. do 19. ure, ob nedeljah od 
8. do 11. ure, v mini marketu 
Čebelica v Novi vasi ob sobo-
tah in nedeljah od 8. do 21. ure, 
Skan market na Mariborski 
181 v Celju je ob sobotah odprt 
od 7. do 22. in ob nedeljah od 
8. do 22.ure, trgovina Nadi 
v Smarjeti pri Celju vsak dan 
od 8. do 20. ure, trgovina Papi-
ca na Ljubljanski cesti 67 je 
odprta vsak dan, ne glede na 
praznik, od 6. do 22. ure, odpr-
ta pa je tudi trgovina Sneja 
v Kocbekovi 2, od ponedeljka 
do petka od 6.30 do 21. ure, ob 
sobotah od 7.30 do 19., ob ne-
deljah in praznikih pa od 7.30 
do 14. ure. 

Od 7.30 do 15. ure je ob so-
botah odprta tudi Mercatorje-
va trgovina na Hudinji, kupu-
jete pa lahko tudi v trgovskem 
podjetju Ponudba na Dobojski 
cesti v Celju, in sicer ob sobo-
tah od 7. do 20.ure, ob nede-
ljah in praznikih pa od 8. do 
12. ure. 

Laško 
Odprti sta trgovini Trgov-

skega podjetja Izbira: samo-
postrežna v Debru in Market 
Živila v Rimskih Toplicah, in 
sicer ob sobotah od 7.30 do 
14. ure in ob nedeljah od 7.30 
do 11.30. Trgovina Rogač pri 
železniški postaji posluje ob 
sobotah od 7. do 17.vu-e in ob 

nedeljah od 7. do 12. ure. Mar-
ket Zlatorog ob sobotah od 
7. do 15. ure in ob nedeljah od 
7. do 12. ure ter prodajalna Je-
žek ob sobotah od 7. do 16. in 
ob nedeljah od 8. do 12.ure. 
V Brezah nad Laškim je ob 
sobotah od 7.30 do 13.30 in ob 
nedeljah od 8. do 11. ure odpr-
ta trgovina z mešanim blagom 
Kocman, na Vrhu trgovina 
Deželak ob sobotah od 8.30 do 
12. ure, ob nedeljah pa od 
9. dol i .ure, v Rimskih Topli-
cah trgovina Marjeta, in sicer 
ob sobotah od 7. do 19., ob ne-
deljah in praznikih pa od 7. do 
12. ure ter Market Breznica na 
Breznem pri Laškem ob sobo-
tah od 7. do 20. ure, ob nede-
ljah in praznikih pa od 7. do 
13. ure. 

Žalec 
Trgovska družba Savinjski 

magazin Žalec ima ob nede-
ljah od 8. do 11. ure odprte na-
slednje trgovine: blagovnice 
Savinjka Žalec, Šempeter in 
Prebold ter samopostrežbe 
Cankarjeva Žalec, Vransko, 
Pirešica in Liboje, medtem ko 
je blagovnica Polzela odprta 
od 8. do 12. ure, samopostrež-
na trgovina Tabor pa od 7.30 
do 11.30. Trgovina RR je ob 
sobotah in nedeljah odprta 
non-stop od 7. do 22. ure, mar-
ket Eni ob sobotah od 8. do 17., 
ob nedeljah in praznikih pa od 
8. do 12. ure, Potrošnikova po-
slovalnica Marelica v Prebol-
du ob nedeljah od 7.30 do 
11. ure. Minimarket Spela 

v uhci Florjana Pohlina 
3 v Žalcu ob sobotah od 7. do 
17. ure in ob nedeljah od 8. do 
12., prodajalna Gala v Šempe-
tru v Savinjski dolini ob sobo-
tah od 7. do 13. ure, ob nede-
ljah je po novem zaprta. Ob 
sobotah od 7.30 do 16. in ob 
nedeljah od 8. do 12. ure sta 
odprta tudi samopostrežna tr-
govina in bife lônetijske za-
druge Petrovče. 

Mozirje 
Ob sobotah od 7. do 14. ure 

in ob nedeljah od 8. do 10. ure 
je dežurna Blagovnica Savinja 
na Trgu osvobodilne fronte 3. 

Velenje 
v tem mesecu je odprta tr-

govina Ere Prehrana, in sicer 
ob sobotah od 7. do 19. ure, ob 
nedeljah pa od 8. do 11. ure. 
Odprta je tudi samopostrežna 
trgovina KK Ptuj na velenjski 
tržnici, ob sobotah od 7. do 14., 
ob nedeljah pa od 8. do 11. ure. 

Šentjur 
Ob sobotah od 7. do 12.ure 

in ob nedeljah od 7. do 10.30 je 
odprta Delikatesa Klanjšek 
Mesarstva Jurij v Efenkovi 
ulici, ob nedeljah od 8. do 
11. ure je odprt živilski odde-
lek Blagovnice Resevna, pro-
dajalne Lipe Šentjur so ob so-
botah odprte od 7. do 12. ure, 
ob nedeljah pa prodajalne 
v Gorici pri Slivnici, Prevorju 
in Loki pri Žusmu od 9. do 
12. ure, na Planini pri Sevnici 
od 8. do 13. ure in na Ponikvi 
od 8.30 do 11.30. Odprta je 
prodajalna Močnik v Vrbnem 
pri Šentjurju v soboto od 8. do 
17. ure, ob nedeljah pa od 8. do 
12.30. 

Celje 
V celjski porodnišnici se je 

minuli teden rodilo 20 dečkov 
in 25 deklic. 

Celje 
Poročili so se štirje pari. 

Šentjur pri Celju 
Poročili so se štirje pari, od 

teh tudi: Anton TRZAN iz 
Slivnice in Marjeta ZUPANC 
iz Podlešja ter Alojz DOBNIK 
in Marjanca ČAKŠ oba iz Dol-

fe gore. 

marje pri Jelšah 
Poročila sta se dva para in 

sicer: Marijan BORŠIC iz Do-
bovca pri Rogatcu in Sonja 
KUNŠTEK iz Zahenberca tei 
Gorazd ANDRENŠEK in Bre-
da VREČKO oba iz Šentjurja 
pri Celju. 
Velenje 

Poročili so se: Sebastjar 
SELAN in Klavdija GRUD-
NIK oba iz Velenja, Mlader 
PETRETIČ iz Velenja in Moni-
ka KRT iz Zadarja ter Igoi 
BAHOR in Mateja ŽIBERI 
oba iz Velenja. Šestdesete 
obletnico poroke pa sta praz-
novala Jožef in Ljudmila JE-
ŽOVNIK iz Šoštanja. 

Umrli so: Valentin VIDIC 
89 let iz Blatnega vrha, Gizeh 
ŠPEGLIČ, 72 let iz Celja, An-
gela STRUNA, 75 let iz Celja 
Marija HRUŠOVAR, 74 let i: 
Orle vasi, Marija KOLENC, 8( 
let iz Celja, Ana ŠTIHERL, 6: 
let iz Celja, Rozalija VEBER 
84 let iz Celja, Karel ŠTU 

KLEK, 65 let iz Slovenskih 
Konjic, Jožef OSOJNIK, 67 let 
iz Trebč, Franc BREŽNIK, 79 
let iz Brezove, Ivan PEM, 83 
let iz Celja, Jožefa VUK, 60 let 
iz Celja, Ana KOVAČ, 75 let iz 
Celja in Edo ŽEKAR, 66 let iz 
Celja. 
Šentjur pri Celju 

Umrli so: Avguštin KORO-
ŠEC, 79 let iz Cerovca, Janez 
DOBNIK, 74 let iz Dolge gore, 
Ivana HERIČ, 59 let iz Okroga, 
Janez SKALE, 84 let iz Jelc in 
Elizabeta GORIŠEK, 79 let iz 
Marija Dobja. 
Velenje 

Umrli so: Jožefa VIDEM-
ŠEK, 80 let iz Šoštanja, Franc 
ZAPUŠEK, 82 let iz Smartne-
ga ob Paki, Janez COKAN, 85 
let iz Lahovne, Antonija TO-
VORNIK, 84 let iz Vodiškega, 
Matilda PODSTENŠEK, 71 let 
iz Šoštanja, Marija HRAST-
NIK, 78 let iz Silove, Janez 
PLAHUTA, 80 let iz Starega 
trga, Marija MURŠIČ, 77 let iz 
L.OC pn Poljčanah, Ivan MI-
KLAV, 66 let iz Podkraja pri 
Velenju, Ivan ZAJC, 78 let iz 
Gaberk, Anton CVETERŽ-
NIK, 79 let iz Podgorja, Fran-
čišek MRAVLJAK, 76 let iz 
Sp. Vižinga in Marija PLA-
NOVSEK, 81 let iz Nazarij, 
Frančišek COKAN, 68 let iz 
Vehke Pirešice, Vincenc KO-
LENC, 63 let iz Ločice ob Sa-
vinji, Frančišek ALEŠ, 66 let 
iz Prekope, Rukija BESAR, 70 
let iz Kamičaka, Marija 
STERMSEK, 74 let iz Paške 
vasi. Janez KITAK, 55 let iz 
Donačke gore, Roman CVER-
LE, 66 let iz Smartnega ob Pa-
ki, Pavla PRIVSEK, 94 let iz 
Sv. Lovrenca, Ana GLOBAČ-
NIK, 85 let iz Florjana in 
Franc HREN, 75 let iz Sloven-
skih Konjic. 
Žalec 

Umrli so: Marija RESNIK, 
72 let iz Jeronima, Mihaela 
ŠKRABAR, 75 let iz Šempetra 
v Savinjski dolini, Marija BIZ-
JAK, 79 let iz Celja, Štefanija 
HOMŠAK, 80 let iz Jeronima, 
Roza KRBAVAC, 88 let iz Ce-
lja in Franc LUKNER, 77 let iz 
Malih Braslovč. 

BORZA DELA 
Informacije o prostih delovnih mesUh. objavljenih na Republišicem zavodu za zaposlovanje, na območni enoti Celje, 
dne 14.02.94. Pojasnila o pogojih za sklenitev delovnega razmerja dobijo kandidati pri organizacijah ali delodajalk 

VETERINARSKA POSTAJA CELJE: Delovni čas veterinar-
jev na veterinarski postaji v Celju je od 7.00 do 14.30. Ambu-
lanta za male živaU je vsak dan dopoldan (razen ob nedeljah in 
praznikih) od 8. do 10. ure, vsako popoldne od 16. do 17. ure, 
sicer pa je dežuma služba za nujne primere organizirana 
v popoldanskem in nočnem času. Tel.: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od 
7. do 15. ure na veterinarskih postajah v Laškem in Radečah. 
Dežurstvo od 15. do 7. ure pa je za celo občino na veterinarski 
fiostaji Laško, telefon 731-485. V primeru odsotnosti veterinarja 
v času dežurstva pa lahko sporočilo pustite pri vratarju Pivo-
vame, tel.: 731-121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 12. ure, od 15. do 7. ure 
zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na 
veterinarski postaji: 754-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Redni delovni čas 
veterinarjev je od 6. do 14. ure, neprekinjeno dežurstvo za celo 
občino pa je od 14. do 6. ure naslednjega dne. Dežurstvo je tudi 
ob koncu tedna in ob praznikih. Telefon na veterinarski postaji: 
714-144. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas 
veterinarjev je vsak dan, razen ob nedeljah, od 7. do 15. ure, 
redna dopoldanska ambulanta pa od 7. do 9. ure. Do nedelje, 
20. februarja bo dežural dr. vet. med. Marjan Lešnik, telefon 
831-219 in (0609) 616-978, od 21. februarja dalje pa dr. vet. med-
. Ciril Kralj, telefon 841-410 in (0609) 616-978. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CELJU: Redni 
delovni čas veterinarjev je od 7. do 15. ure vsak dan, od 15. ure 
do 7. ure zjutraj naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. 
Danes, v četrtek, 17. februarja bo še dežuren dr. vet. med. mag-
. Janez Hrovat, telefon 27-695, od petka 18. februarja dalje pa 
bo dežural dr. vet. med. Marjan Drešček, telefon 741-660. 
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Izvršnikova zadolžitev 
Novemu mozirskemu izvršniku Jakobu Presečniku 

predlagamo, da med prve naloge uvrsti kazensko zadol-
žitev celotnemu predsedstvu skupščine, da najmanj 10-
krat izreče in napiše »Zavod za urbanistično načrtovanje 
in razvoj«. Na zadnji skupščini je bil namreč zavod za 
vse, pravilno pa ga je imenoval le izvršnik. Nič čudnega, 
saj je bil prej njegov direktor. 

Ilegala za zafrkavanje 
s prvega rednega kongresa Nacionalsocialne zveze 

Slovenije s slavnim Matjažem Gerlancem na čelu bi 
gotovo pričakovali kakšno tračnico. Vendar je celotna 
zveza s svojim delom tako ali tako ena sama tračnica. 
Pričakujemo, da se bodo kmalu odločili, koga bodo v pri-
hodnje zafrkavali. 

Lisice za ElkroJ 
Mozirski Pustnaki so na svojem pohodu zavih tudi v Elkroj m direktorici (na sliki 

levo) podarili lisice. Z njimi bo lahko svoje delavce priklenila na stroje in tako dosegla 
želeno evropsko storilnost. 

Kdo Ju pozna? 
Kako je, če si v kurento-

vo opravo oblečen sredi av-
gusta, sta v Braziliji s Celj-
sko folklorno skupino sku-
sila Željko Cigler kot pred-
stavnik občine (levo) in 
Janko Cesar, direktor 
Izletnika (če ju niste pre-
poznali). Po večernem na-
stopu pred brazilskim ob-
činstvom sta se z ožuljeni-
ma nosovoma zaradi ku-
rentove maske pustila sli-
kati »za čase, ko bo treba 
res odgnati zimo.« Željko si 
je klobuk sposodil od Me-
hikancev, ne ve pa se, ali ga 
je obdržal na domačem te-
renu za zbiranje prosto-
voljnih prispevkov za 
družbene dejavnosti. V teh 
dneh, ko se bo sprejemal 
proračun, mu bo še kako 
prav prišel. 

Olimpijske igre v polnem so teku 
in ves svet upira oči v cilj, 
saj uspehi vidni so šele ob izteku. 
Če skandinavski sneg prinese nam sreče, 
olimpijci prinesejo domov medalje bleščeče. 
Če pa prisotna bo športna nesreča, 
ostanimo skromni in naj nas to ne preseneča. 
Celjski rokometaši nam prinašajo radost, 
saj v igrah je njihovih navzoča ubranost. 
Velik aplavz zaslužijo njihove predstave, 
pa tudi navijačem je vse lažje, ko gre za stave. 
Le redko igralcem po zmagi usta so suha, 
saj Pivovarna Laško daje jim piva in kruha. 

Vse bolj potrebujemo računsko sodišče, 
da vidimo, kdo bolj vlekel je na svoje ognjišče. 
Da nekateri nad tem niso navdušeni? 
Jasno, saj le ob samokontroli niso prestrašeni! 
Pa saj res, čemu nadzirati denar davkoplačevalce 
če pa ima korupcija toliko posnemovalcev? 

FRANCI ČE( 

Zakaj predlagamo, naj v občinskih proračunih 
upoštevajo novo postavko? 

Zato, da se poslanci ne bi prevečkrat izgubi-
li v svojih razpravah. Za iskanje smeri pa je 
menda najbolj primeren kompas. 
Zakaj predlagamo, da celjski sekretariat za 
družbene dejavnosti vsaj honorarno zaposli 
lektorja? 

Zato, ker se bo tako ob produkciji raznih^ 
strategij izognil jezikovnim cvetkam, ki jih 
najdemo v tovrstnem dokumentu o kulturi. 

Nikoli ni DreDozno 
Mastnakov Maks iz Prožinske vasi je bU 

mestni muzikant. V kavami na Dobrni si je 
s klarinetom in saksom v družbi svojih kole-
gov nabiral svoje prve izkušnje. Pravi, da so 
imeli fant je tudi občudovalke, ki so si seve-
da prišle lajšat svojo dušo v ta zdraviliški 
center z vseh vetrov. Seveda je bilo tudi 
denarja za polne žepe, ravno toliko, da je 
lahko nadaljeval z glasbenim izobraževa-
njem v Mariboru. 

Potem pa je bilo vse lažje. S fanti so 
ustanovili zabavni ansambel Korona in ti-
sti, ki so kdajkoli posedali po vrtovih Evro-
pe, Kopra ali železniške postaje, so sigurno 
opazili zabavne fante, med katerimi je bil 
tudi Maks. 

»Od maja do novembra smo vsak dan, 
razen ponedeljka, igrali v omenjenih kavar-
nah celih 15 let. Seveda je bilo pri tem 
veliko zabavnih trenutkov in enega se prav 
dobro spominjam. Na vrt kavarne je namreč 
prišla priletna gospa z cuckom ter si naroči-
la pijačo. V tistem trenutku smo igrali tudi 
eno skladbico, ki se ji je reklo Sosedov cu-
cek in bobnar je moral zalajati. Ko je zasli-
šal čudno lajanje gospejin pes, si ni mogel 
kaj, da tudi sam ne bi preizkusil svojih 
glasilk. Tako smo se vsi skupaj smejali, da 
smo morali takoj končati z igranjem, dama 
pa je tudi takoj odšla. Kolega mi je enkrat 
v saksofon vrgel krompir in nikakor nisem 
mogel spraviti iz instrumenta pravi glas. Ko 
sem ga nekajkrat obmil naokoli, seveda 
pred občinstvom, je bilo smeha toìiko več, 
ko so videli, ka j je padlo pred njih.« 

Pa Maks ni ostal le mestni muzikant. Slej 
ko prej se je moral sprijazniti, da brez har-
monike, klarineta in domače muzke ni pra-
ve veselice - kaj šele ohceti, na katerih redno 
igra zadnje čase. 

»Veste, saj ima narod rad frajtonarico, 
zvečer pa rad prisluhne tudi bolj umirjenim. 
In takrat pridem na svoj račiin jaz z >ever-
grini<, s klarinetom in saksofonom.« 

EDI MASNEC 

Ena Iz Maksovega rokava 
Franci bi se rad ženil, zato je Micki bahs 

vo namignil: »Veš, jaz imam pa dva.« 

Micka je malo pomislila, si rekla »mogoà 
pa res« in Francia vzela. 

Pa ni bila zadovoljna. Po nekaj dneh, p' 
nekaj poskusih ji je bilo zadosti: »Fran^ 
kje imaš pa drugega?« 

Franci se je tudi tokrat znašel: »Župnik^ 
sem ga nesel.« 

Cez teden je bilo Micki vsega zados^ 
»Franci, razumem, da si enega dal župnik^ 
ampak zakaj si dal ta boljšega?« 

Mira Lah iz Ponikve je bila tista, ki je 
spisala šalo prejšnjega tedna. Zanjo je gla-
sovala tudi Štefka Ojstršek, C. 15. aprila 20, 
61412 Kisovec, katero smo izžrebali med 
poslanimi kuponi. 

Veseli smo, da ste upoštevali naš predlog 
iz prejšnjega Novega tednika, kjer smo na-
mignili na šale, ki se navezujejo na valenti-
novo in pust. Nekaj jih objavljamo. 

Šala tedna 
Na napačni poti 

Sprevodnik nekoliko vi-
njenemu potniku: »Kaj pa vi 
tukaj delate? Vozna karta je 
do Celja, mi pa peljemo proti 
Gorenjski.« 

Potnik: »Hudiča, ali ste strojevodji že po-
vedali, kako ga je polomil?« 

Šahovska 
Jože reče Janezu: »Prideš tudi v ponede-

ljek igrat šah?« 
Janez: »Ne vem, ker dobimo obisk.« 
Jože: »Kdo pa pride?« 
Janez: »Ja, ne vem. Moja žena kar naprej 

pravi, da pride Valentin.« 

Strupena ljubezen 
Fant pride za valentinovo k dekletu in ji 

prinese šopek žafranov. Dekle mu jezno re-
če: »Ti me pa imaš res strupeno rad.« 

Med prijatelji 
Prvi: »Ne morem razumeti, da je Poldek 

res umrl, saj je bil včeraj še popolnoma 
zdrav.« 

Drugi: »Za valentinovo je hotel pokloniti 
Olgi svoje srce, pa ni prišel do njega.« 

Pozabljena 
Oče sinu: »In praviš, da sta se na valenti-

novo razšla. Nič se ne sekiraj. Preden mine 
teden dni jo boš že pozabil« 

Sin: »Ne verjamem, kajti vse kar sem ji 
poklonil, sem kupil na dolgoročni kredit.« 

Pustni torek 
Bila sta mož in žena, ki nista živela v nič 

kaj idealnem zakonu. Žena ni bila zaposle-
na, zato je morala prositi moža za vsak 
tolar. 

Bil je pustni torek in mož se je vrnil iz 
službe. Za kosilo je žena pripravila veliko 
skledo regratove solate. 

Mož se razhudi: »Kaj, samo regrat bom 
jedel, kje imaš pa meso?« 

»Nič mi nisi dal denarja za meso,« je mir-
no odgovorila žena. 

Zvečer se odpravi mož na maškarado. Tu-
di žena se je napravila v lepo mlado damo 
z mini krilcem in odšla za njim. Na pustni 
zabavi jo mož zagleda, ugajala mu je in jo 
prosi za ples. Med plesom ji začne prigovar-
jat, da ji dobro plača, če gre z njim... Odšla 
sta v skrit kotiček in bila oba zadovoljna. 
Drugi dan je bila pepelnica in žena je pri-
pravila bogato kosilo. Ko se mož vme iz 
službe ji reče: »Kaj si znorela? Danes je 
pepelnica in miza je polna mesa, včeraj, ko 
je bil pust, pa nič.« 

»Ja, dragi, vsak večer mi plačaj toliko kot 
si mi sinoči, pa boš vsak dan jedel meso.« 

Šale so prispevali: Jelka PLEVNIK iz Polzele, 
Bojana SREKL iz Slovenskih Konjic, Ivan LE-
BEN-Slavc iz Celja in Silva SANDA iz La-
škega. 


